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Naslednja številka glasila Sla-
mnik izide v petek, 23. oktobra 
2009. Rok za oddajo je četrtek, 

15. oktober 2009, do 12 ure. 
Prispevke oddate v Kulturnem 
domu Franca Bernika Domžale 
na Ljubljanski 61 v Domžalah 
v času uradnih ur, v nabiralnih 

na stavbi ali na e naslov slamnik.
urednica@gmail.com. 
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Spremembe v sistemu 
zbiranja, odvoza in deponi-
ranja komunalnih odpadkov 
v Občini Domžale
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V sredo, 16. septembra 2009, 
so Toni Dragar, župan Občine 
Domžale, Antonija Doberšek, 
ravnateljica Vrtca Urša in 
Slavko Cimerman, predstav-
nik podjetja Hiše prihodnosti, 
inžiniring in gradnja, slavno-
stno odprli vrtec Češmin. Vrtec 
je 147 otrok sprejel 1. septem-
bra. »Občina se lahko pohvali, 
da je od postavitve temeljnega 
kamna, ki je bila 15. oktobra 
2008, do vključitve prvih otrok 
v vrtec minilo manj kot leto 
dni,« je povedal Toni Dragar, 
župan Občine Domžale. Obči-
na je že začela z gradnjo vrt-
ca Gaj v Preserjah pri Rado-
mljah in intenzivno pripravlja 
tudi investicijo v nov vrtec v 
vzhodnem delu občine. 

Slavnostna otvoritev se je zače-
la ob 17 uri. V prvem delu jo je 
pospremil rahel dež, ki se je ka-
sneje umaknil nastopajočim. Po 
uvodnem nagovoru obiskovalk 
in obiskovalcev je moderatorka 
k nagovoru povabila ravnatelji-
co vrtca Antonijo Doberšek. Po 
pozdravu vseh prisotnih se je 
dotaknila vloge vrtca v sodobni 
družbi ter poudarila, da vrtec ne 
more zamenjati družine, se pa 
zaveda svoje pomembne vloge. 
(Nadaljevanje na strani 5)

Košarkarji Heliosa se pripravlja-
jo na novo sezono, ki se bo zanje 
pričela prej kot samo prvenstvo. 
Letošnja bo še posebej naporna, 
kot je povedal direktor košar-
karjev Heliosa, Lado Gorjan, jih 
čaka preko 70 srečanj, obetajo pa 
se jim celo tedni, ko bodo odigrali 
po tri tekme. Vsekakor naporna, 

Nov osemoddelčni vrtec v Občini Domžale

Slavnostna otvoritev vrtca Češmin

Ekotrend inženiring d.o.o.
Škrjančevo 8, 1235 Radomlje

Telefon:   +386 1 7294 296
Faks:   +366 1 7294 297
e-mail: ekotrend@siol.net

Načrtovanje in montaža 
toplotnih črpalk

in solarne tehnike
Vida Mervič, s.p., tel.: 01/721 51 37, Ljubljanska 90, 1230 Domžale

PRESELILI 
smo se na sprednjo 
stran stavbe SPB.

Košarkarski klub Helios 

V novo sezono s skoraj 
nespremenjeno ekipo

a verjamemo, da za domžalsko 
ekipo še ena uspešna sezona. 

Košarkarji Heliosa se pospešeno 
pripravljajo na novo sezono, ki 
bo odprla vrata v prvi polovici 
oktobra, kako potekajo pripra-
ve? 
Priprave gredo po eni strani po pla-

nu, po drugi pa tudi ne po planu. 
Pojavile so se nepredvidene po-
škodbe, predvsem je neugodno, ko 
sta se na eni poziciji poškodovala 
dva igralca – Močnik in Snow, kar 
nam na pripravljalnih tekmah one-
mogoča, da pokažemo pravo sliko. 
Vse ostalo pa je tako, kot smo na-
črtovali.
(Nadaljevanje na strani 23)

Občina Domžale,

Vrtec Domžale 

in SGP Graditelj d.d. Kamnik
ob tednu otroka

vabijo

na slovesen začetek gradnje 

Vrtca Gaj v Preserjah ob Igriški ulici.

Položitev temeljnega kamna 

bo v sredo, 7. oktobra 2009, 

ob 16. uri.

Veselimo se novih 150 mest 
za organizirano varstvo naših otrok 

in vas vabimo, 
da se nam pridružite.

Začetek nove sezone v Kulturnem domu Franca Bernika

V sezoni 2009/10 nova abonmaja:
glasbeno scenski in fi lmski abonma

O začetku in novih vsebinah 
sezone 2009/10 smo govo-
rili z direktorjem Kulturnega 
doma Franca Bernika, Milanom 
Mariničem. 
(nadaljevanje na str. 15)
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Čestitke ATOM-ovcem 

za nastop na svetovnem S.K.I.F. 
karate prvenstvu 
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Čestitke Luki Leniču 

za ponovno osvojen naslov državnega 
prvaka ter ekipi mladincev za osvojen 
naslov ekipnih državnih prvakov
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Štruklju in Anji Štefančič

za osvojen naslov svetovnih prvakov 
v electric boogieju 2009 

Tema letošnjega TEDNA OTROKA, ki bo potekal od 
5. do 11. oktobra 2009, je OTROKOVE KORISTI – 
GLAVNO VODILO. Tema izhaja iz obeležitve 20. oble-
tnice sprejetja Konvencije o otrokovih pravicah. 

Teden otroka je čas, ko se v naših šolah in vrtcih še posebej 
potrudijo, da je življenje in delo prijetno in zabavno. Vsi 
zavodi so zato pripravili posebne programe dejavnosti, ki 
bodo otroke razveseljevale, zbujale radovednost in omo-
gočale ustvarjalno preživljanje prostega časa.
Otroci bodo lahko izbirali med ogledom fi lmov v šolskih 
knjižnicah, branjem pravljic na pravljičnih uricah, izdelavo 
strašil, udeležili se bodo lahko glasbenih, likovnih in raču-
nalniških delavnic, pripravili bodo razstave, zamenjave in 
sejem igrač. Ponekod bodo malce zamenjali vloge in učen-
ci poskusili, kako ravnati kot učitelj, ravnatelj, hišnik. 
Prav na vseh šolah se bodo učili prvih korakov demokra-
cije, spoznavali otrokove pravice in opravili prvo sejo šol-
skega parlamenta.
Učenci, učitelji in starši se bodo merili v športnih tekmo-
vanjih, nekateri se bodo odpravili na nočni pohod z ba-
klami.
Ob pestrih programih, ki se bodo izvajali na vseh osnov-
nih šolah v naši občini, bo pripravljenih tudi nekaj skupnih 
aktivnosti, od katerih posebej vabimo:
v torek, 6. oktobra od 16. do 18. ure bo v organizaciji 
Zveze prijateljev mladine Domžale v parku ob Občini 
Domžale:
skupna prireditev, na kateri se bodo s svojo ustvarjalnostjo 
predstavile osnovne šole. Tako si boste lahko obiskovalci 
ogledali izdelovanje broš iz fi mo mase, pokusili dobro-
te, izdelane v gospodinjskih krožkih, skupaj z učenci in 
mentorji pa boste lahko ustvarjali tudi v likovnih in drugih 
delavnicah.  Dogodek bodo popestrili Društvo žonglerjev 
Vir, Turistično društvo Jarše-Rodica, ki bo peklo kostanj in 
si ga boste lahko poskusili, 
Zveza prijateljev mladine Domžale vabi vse občane in ob-
čanke, da se ji na prireditvi pridružite ter uživate ob ustvar-
jalnosti mladih. 
V sredo, 7. oktobra 2009, ob 10 uri slovesno odprtje otro-
škega igrišča ob Kamniški Bistrici
V sredo, 7. oktobra 2009, ob 16. uri slovesna položitev te-
meljnega kamna za začetek gradnje Vrtca Gaj v Preserjah

Teden otroka od 5. do 11. oktobra

Otrokove koristi – 
glavno vodilo
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Domžale

Čestitamo Rajku Bevcu, Petri Pa-
vlič, Marku Selanu, Blažu Kuharju, 
Štefanu Dominku, Jožetu Pirnatu in 
Bojanu Peterca za osvojene naslove 
državnih prvakov.
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Slovensko društvo Slovenija iz 
Rutija v Švici tudi letošnje leto 
nadaljuje z uspešnim delom, 
o katerem so se dogovorili na 
občnem zboru konec prejšnjega 
leta. Ob pogovorih o skupnih de-
javnostih in še trdnejši povezavi 
z matično domovino so posebno 
skrb namenili prireditvah v slo-
venskem jeziku, ki jih ni malo.

Tako so pred 35. rojstnim dnem 
pripravili kulturni dan v Bernu, 
materinski dan v cerkvenih pro-
storih v Rütiju, dobro obiskana je 
bila maša za domovino, v počitni-
škem času so pripravili prijeten 

V parku Univerzale so v dru-
gi polovici avgusta posekali dve 
smreki, ki sta ogrožali mimoido-
če, sosednjo stavbo Univerzale in 
druga drevesa v parku. Občina 
Domžale je od upravljalca parka 
prejela obvestilo, da je bila pri 
rednem vzdrževanju ugotovljena 
slaba vitalnost ene izmed smrek 
v parku, kar bi v slabih vremen-
skih razmerah, npr. prekomerno 
deževje, veter ..., lahko pomenilo 
nevarnost za okolico, z zaraslimi 
škodljivci pa tudi grožnjo za so-
sednja drevesa. Druga smreka je 
rasla v sobivanju s prvo in sama 
ne bi preživela. 

Občina Domžale je od upravljalca 
parka Univerzale prejela obvestilo, 
da je bilo pri rednem vzdrževanju v 
parku ugotovljeno, da sta navadni 
smreki v parku nevarni za okolico. 
Po ogledu lokacije je strokovna 
služba občine skupaj z vzdrževalci 
ugotovila, da drevesi lahko predsta-
vljata nevarnost za okolico. Po pre-
jemu in pregledu strokovne doku-
mentacije je bilo ugotovljeno, da sta 
bili navadni smreki posajeni prebli-
zu in da zaradi omejenega rastnega 
prostora rasteta postrani, krošnji pa 
sta na notranji strani močno osuti. 
V letu 2009 se je ena izmed smrek 
začela sušiti – smreka je imela več 
kot 50-odstotno osutost in sušen 
zgornji del krošnje, kar je predsta-

Pozdravljeni drage 
bralke in dragi bralci,

V številki Slamnika, ki je pred 
vami, smo se dotaknili različnih 
tem. Z ravnateljico Vrtca Urša 
smo se pogovarjali o delu v no-
vem vrtcu, njegovih prednostih 
za otroke kot za celotni zavod 
Urša. V intervjuju z direktorjem 
Kulturnega doma Franca Ber-
nika smo se pogovarjali o novi 
sezoni 2009/10, predvsem o 
novih vsebinah, ki jih ponujata 
dva nova abonmaja – fi lmski in 
glasbeno scenski abonma. Ob-
čane in občanke Domžal bodo 
zanimale tudi spremembe pri 
zbiranju, odvozu in deponiranju 
komunalnih odpadkov. V sode-
lovanju s strokovno službo na 
občini smo pripravili in grafi č-
no predstavili območje Nature 
2000 v Občini Domžale. Seveda 
pa smo spremljali tudi 29. sejo 
Občinskega sveta Občine Dom-
žale. Predstavili smo tudi nekaj 
aktivnosti in razmišljanj v tednu 
otroka ter posebej predstavili še 
t.i. SOS brošuro, ki smo jo v Ob-
čini Domžale pripravili v času 
gospodarske krize. Vse te in še 
več vsebin ter razmišljanj se 
odkriva v tej številki Slamnika. 
Zvečer, ko ste zaradi vse bolj 
jesenskih temperatur v hišah ali 
stanovanjih, ga prelistajte, pre-
berite … Prepričana sem, da 
boste našli tudi vsebino zase. V 
primeru pa, da boste opazili, da 
v njem ni vaših aktivnosti oziro-
ma interesov, se lahko obrnete 
na uredništvo ali name. Prijeten 
zaključek poletja oziroma vstop 
v jesen.

Tina Drolc, urednica

Slovensko društvo Slovenija Ruti v Švici 

Vse navdušila pevka Neža 
Drobnič in mlada glasbenika

izlet in piknik, krepili sodelova-
nje z ostalimi slovenskimi društvi 
v Švici, veseli pa so tudi prijatelj-
skih stikov in sodelovanja z Ob-
čino Domžale, kot je bilo letošnje 
ob dnevu državnosti. Njihova 
skrb seveda ostaja tudi sodelova-
nje s slovensko dopolnilno šolo. 
Poseben dogodek, ki bo kot zelo 
pomemben zapisal v društveni 
kroniki za leto 2009, je letošnja 
prireditev od dnevu državnosti. 
Občina Domžale, pokrovitelj 
društva, je na prireditvi zagoto-
vila nastop vse bolj znana pevke 
Neže Drobnič, ki sta jo spre-
mljala vsestranski glasbenik brat 

Slamnik je glasilo Občine Domžale, 
izhaja v nakladi 12 000 izvodov 
in ga prejemajo vsa gospodinjstva 
brezplačno.
•  Odgovorna urednica TINA 

DROLC tel.: 051 684 404, 
 e-naslov: slamnik.urednica@

gmail.com
•  Pomočnica odgovorne urednice 

MATEJA  A. KEGEL 
•  Člani uredništva 
 JANEZ STIBRIČ, ROMANA 

KARNER, JANEZ ERŽEN, TINA 
ZAJC, MARIJA PUKL, VERA 
VOJSKA in DOMINIK JANEZ 
HERLE 

•  Tehnični urednik 
 JANEZ DEMŠAR 
• Lektorica 
 EDITA ŽUGELJ 
•  Uredništvo glasila SLAMNIK je na 

Ljubljanski cesti 61 v Domžalah
•  Uredništvo 
 HELENA URŠIČ tel.:722 5050, 

fax. 722 5055, 
 slamnik@kd-domzale.si 
•  URADNE URE: od ponedeljka 

do petka od 9. do 13. ure, ob 
sredah tudi od 14. do 16. ure.

Priprava za tisk: IR image d.o.o., 
Medvedova 25, 1241 Kamnik. 
Tisk: Set d.d., 
Vevška c. 52, 1260 Ljubljana – Polje.

PRIPRAVA PRISPEVKOV 
Prispevke v digitalni obliki je potrebno 
oddati v DOC zapisih, digitalne 
fotografi je pa ločeno v JPG formatu 
(brez stiskanja) najmanj 200 dpi. To 
je posebej pomembno zaradi kvalitete 
tiska fotografi j. Prispevki, natisnjeni 
na papirju, morajo biti zaradi 
optičnega prepoznavanja besedil 
printani v ARIAL ali TIMES NEW 
ROMAN pokončnih fontih velikosti 
12 (do max 16) pt.

Bine Drobnič ter že uveljavljeni 
harmonikar Nejc Grm. »Zares 
odlična pevka,« je bil nad Nežo in 
njenimi pevskimi sposobnostmi 
navdušen predsednik Slovenske-
ga društva Slovenija Ruti v Švici, 
Robert Leban. Navdušili so tako 
s programom v uradnem kultur-
nem delu, kot tudi v družabnem 
delu, ko so na parket zvabili mar-
sikateri par. Z gostoljubnostjo so 
bili zelo zadovoljni tudi vsi trije 
glasbeniki. Mladi pevki in obema 
glasbenikoma iskrene čestitke za 
res čudovit nastop, ki še vedno 
odmeva med našimi prijatelji v 
Švici.
Jesenski meseci prinašajo našim 
rojakom nekaj počitka, že v de-
cembru jih čaka organizacija  tra-
dicionalnega miklavževanja, leto 
pa bodo zaključili s 33. rednim 
občnim zborom društva. 
Lep pozdrav v Švico!

Vera Vojska 

V parku Univerzale posekali nevarni smreki
vljalo nevarnost zloma in je bil raj 
za drevesne škodljivce. S tem je 
drevo ogrožalo mimoidoče, sose-
dnjo stavbo Univerzale in tudi sose-
dnja drevesa. 
V strokovnem poročilu je zapisano 
tudi, da pri drugi smreki vitalnost ni 
bila ogrožena, vendar je bila smreka 
nagnjena navzven, njena krošnja pa 
je na eni strani za dve tretjini krajša 
kot druga in ne bi imela potrebne 
stojnosti v vetru in dežju. Zaradi 
nevarnosti zloma v spreminjajočih 
vremenskih razmerah ter motečih 
dejavnikov urbanega okolja je bilo 
potrebno odstraniti tudi drugo smre-
ko. 
Občina je po ogledu lokacije in 
pridobljenem strokovnem mnenju 
sprejela nujen ukrep v javno ko-
rist in varnost z odstranitvijo obeh 
smrek. Pri odločitvi je bilo najpo-
membnejša ugotovitev, da je obole-
lo smreko nemogoče pozdraviti (kot 
je bilo pred tem možno pri drugih 
vrstah dreves – od Kamniške Bistri-
ce, Vira ...), saj so smreke v odrasli 
fazi v nižinah zelo dovzetne za raz-
lične bolezni in škodljivce ter zelo 
težko prenašajo onesnažen zrak.                                                                                                                

Vzdrževalec je podal predlog, da se 
na njuno mesto posadijo vrste dre-
ves, ki bodo bolj odporne na dejav-
nike urbanega okolja – onesnažen 
zrak, omejen vir padavinske in pod-
talne vode, višje poletne temperatu-
re, manjšo vlažnost in bodo hkrati 
estetsko zaključile park Univerzale. 

Tina Drolc 
Urad župana

Ob prihajajočem tednu otroka 
smo govorili z Andrejo Pogačnik 
Jarc, podžupanjo Občine Domža-
le, ki je vodila projekt pridružitve 
Občine Domžale Unicefovemu 
programu – Otrokom prijazno 
mesto. V programu je zapisano,  
da se sodobni otroci srečujejo z 
drugačnimi razvojnimi  potre-
bami, ki jih starši sami ne bodo 
uspeli rešiti, zato je program zajel 
različna področja, npr. od Varnih 
točk, posebnih vzgojnih progra-
mov za preživljanje prostega časa 
… Občina Domžale se je progra-
mu pridružila v lanskem letu in 
sedaj uspešno nadaljuje z »otro-
kom prijaznimi aktivnostmi«.  
Tako je v mesecu septembru po 
odprtju vrtca Češmin začela z gra-
dnjo novega vrtca v Preserjah pri 
Radomljah, zgradila novo otroško 
igrišče ob zeleni osi Kamniška 
Bistrica … Vse to pa bo podrobno 
razložila Andreja Pogačnik Jarc, 
podžupanja občine, nekaj besed v 
zaključku pa je podal  tudi župan 
Toni Dragar. 

Pogosto se srečujemo s trdi-
tvami: otroci so naše bogastvo, 
naša prihodnost. Kako ocenju-
jete napredek na tem področju, 
ki je bil narejen v občini? 
Andreja Pogačnik Jarc: 
Veselje ob dejstvu, da smo »mla-
da občina«, saj je delež najmlaj-
ših občanov krepko nad popre-

Teden otroka

Otroci so naša 
prihodnost

čjem v državi, kali nezmožnost 
zagotavljanja potreb po vključe-
vanju v predšolsko vzgojo vsem, 
ki to želijo. Zato so naša prizade-
vanja usmerjena v reševanje teh 
problemov. Želimo in trudimo 
se zagotoviti dobre pogoje za 
varstvo, vzgojo in izobraževa-
nje vsem otrokom. Če ocenju-
jem napredek z novogradnjami, 
potem je tu novi vrtec Češmin 
in začetek gradnje vrtca Gaj ter 
posodobitev nekaterih šolskih 
prostorov. Če vrednotim napre-
dek skozi sredstva občinskega 
proračuna, ga dokazuje vztrajna 
rast deleža, namenjenega otro-
škemu varstvu. 
Ob tem naj poudarim še priza-
devanja, ki niso tako draga, kot 
stavbe in oprema. Gre za vsebino, 
za programe, ki bogatijo in zago-
tavljajo prijazno in varno otro-
štvo, za pletenje široke socialne 
mreže med otroki, zaposlenimi v 
vzgoji in izobraževanju in starši, 
ki povezuje, omogoča izmenjavo 
izkušenj, mnenj, znanj in nena-
zadnje tke vezi pripadnosti na-
šemu mestu. Sem sodijo projekti 
Eko šole, Zdrave šole, Unescovi 
in Unicefovi programi, medna-
rodni program MEPI, ki tečejo 
v posameznih šolah, nekajkrat 
letno pa jih otroci teh šol in vrt-
cev predstavijo drug drugemu na 
srečanjih, kot bo v tednu otroka  
v parku ob občinski stavbi. 

Smo po vašem mnenju odgovo-
rili na vse dileme družbe oziro-
ma ali kot občina to sploh lahko 
naredite?
Andreja Pogačnik Jarc: 
Mnogo preambiciozno bi bilo 
odgovoriti pritrdilno. Sama kot 
osnovno nalogo občine razumem 
ustvarjanje pogojev za čimbolj 
pravično porazdelitev dobrin: od 
prostorov za vzgojo in varstvo, 
izobraževanje, igrišč, športnih 
površin, do zagotavljanja kakovo-
stnih programov, ki tam potekajo, 
tako da so dostopni vsem, ki to 
želijo pod enakimi pogoji.

Torej, kje bi po vašem mnenju 
lahko naredili še več?
Andreja Pogačnik Jarc: 
Mnogo hitreje in uspešneje bi 
lahko reševali težave, ko bi ne 
bili določeni postopki, poti do 
rešitev, povezane s toliko pravni-
mi vprašanji. Seveda morajo biti 
vse poti poštene, pravične in za-
konite, a prepričanje, ki ponekod 
prevladuje, da se povsod poskuša 
podkupovati, goljufati in so zato 
poti do rešitev počasne, da petkat 
preverimo, preden se odločimo, 
rešitve preveč zavlačuje. Več zau-
panja, manj iskanja napak za vsa-
ko ceno, bi marsikatero odločitev 
olajšalo.
Če smo za najmlajše uredili nove 
prostore in nova otroška igrišča, 
moramo kaj več storiti še za mal-
ce starejše otroke in mlade. Za 
začetek bo to fi tnes na prostem ob 
Kamniški Bistrici, namenjen tudi 

vadbi odraslih. Žalostna usoda 
Mladinskega kulturnega centra 
nas usmerja k varnejši organiza-
ciji dejavnosti za mladostnike. Na 
tem polju so dobrodošle njihove 
pobude in predlogi.

Kot ravnateljica ste se v prete-
klosti pogosto srečali z otroki 
in njihovimi problemi. Kdaj 
jih, niti starši niti družba, naj-
pogosteje ne znamo ali nočemo 
slišati?
Andreja Pogačnik Jarc: 
Nikoli nisem imela občutka, da 
otrok ne želimo slišati. Morda 
jih včasih ne utegnemo poslušati, 
včasih si ne vzamemo zadosti časa 
zanje, včasih ne znamo poslušati.
Včasih  šepa strokovno znanje, 
starši seveda niso poklicni vzgoji-
telji, vzgajati pa morajo. Zagoto-
vo želijo svojim otrokom vse  naj-
boljše, vprašanje pa je, če vselej 
vedo, kaj to je.
Zdaj je postalo zelo moderno rav-
nanje staršev, ki poskušajo svojo 
starševsko vlogo zamenjati s pri-
jateljsko. Otrokom marsikaj do-
volijo, ne postavljajo mej, ome-
jevanje prepuščajo vrtcu in šoli. 
Spodbujajo jih in vključujejo v 
številne izvenšolske programe, si 
s tem nalagajo mnogo logističnih 
in fi nančnih težav, v želji ponuditi 
in omogočiti jim čim več. Mnogi 
otroci pa se ob tem hitenju poču-
tijo osamljeni, ena od anket, iz-
vedenih v eni naših osnovnih šol, 
pravi, da je te otroke najbolj strah 
osamljenosti.

Menite, da boste s svojim delo-
vanjem na občini pripomogli k 
temu, da jim bolje prisluhne-
mo?
Andreja Pogačnik Jarc:
Trudim se. Predvsem s spodbuja-
njem povezovanja, srečevanja od 
otrok do strokovnih delavcev. Žal 
imajo nekateri šolski kolektivi še 
nekaj pomislekov, raje so zaprti v 
svoj okoliš, svoje programe, tudi 
izjemno kakovostne. Poskušam jih 
razumeti.
S svetovanjem staršem, šolo za 
starše v Centru za mlade in v 
osnovnih šolah želimo staršem po-
nuditi pomoč in podporo pri reše-
vanju starševskih težav.

V svojem govoru ob otvoritvi 
vrtca Češmin ste se dotaknili 
tudi otroštva. Bi ocenili, da imajo 
otroci v Občini Domžale možno-
sti za prijazno, toplo otroštvo?
Toni Dragar: Težko govorimo za 
vse otroke, vsak izhaja iz družine, 
zasebnega okolja, ki je specifi čno. 
Lahko govorim s stališča občine, 
kar lahko naredimo mi. Začeli smo 
z intenzivno gradnjo vrtcev, otro-
ških igrišč, ustanovili smo skupi-
no LAS, ki bo usmerjena bolj v 
vsebine, spodbujamo društva in 
druge organizacije v občini, da v 
svoje vrste vključujejo čim več 
mladih … Vse te aktivnosti pa so 
dobra popotnica za oblikovanje 
zdravega, vedoželjnega in prija-
znega otroka. 

Tina Drolc
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LDS

Joško 
Korošec

Kako bi se za naše bralce na krat-
ko predstavili?
Rojen Domžalčan, ki je vseh svojih 
28 let odraščal na Viru pri Domžalah. 
V začetku leta 2004 sem zaključil 
študij na Ekonomski fakulteti v Lju-
bljani, v začetku leta 2009 pa na Slo-
venskem inštitutu za revizijo. Sedaj 
sem že šesto leto zaposlen v enem iz-
med največjih poslovnih sistemov v 
Sloveniji, od leta 2008 dalje kot stro-
kovni sodelavec na področju kontro-
linga. Že drugi mandat sem tudi ob-
činski svetnik Občine Domžale, član 
Odbora za fi nance in premoženje ter 
član Krajevne skupnosti Toma Brej-
ca Vir. Svoj prosti čas skupaj s pun-
co posvečava druženju s prijatelji in 
družino, kolesarjenju, pohodništvu, 
tenisu ter občasnim potovanjem.

Katero področje iz vašega volilnega 
programa bi posebej izpostavili?
Volilni program, ki smo ga pripravi-
li Socialni demokrati Domžale pred 
volitvami leta 2006, je vodilo za vse 
člane svetniške skupine, podžupanjo 
in ostale predstavnike Socialnih de-
mokratov v različnih organih. Pro-
gram je pripravljen po področjih in 
aktivnostih, ki podpirajo uravnotežen 
razvoj Občine Domžale. Iz programa 
bi posebej izpostavil vzpostavitev 
ustreznih pogojev za razvoj podjetni-
štva v Občini Domžale (tehnološki 
park in podjetniški inkubator), od-
pravo defi cita na področju otroškega 
varstva, zagotovitev ustreznih osnov-
nošolskih kapacitet in vzpostavitvi 
možnosti za razvoj visokošolskih 
programov. Prav tako pomembna po-
dročja so izgradnja neprofi tnih stano-
vanj, povečanje kapacitet za varstvo 
starejših občank in občanov ter ure-
ditev centra Domžal.

Kaj ste na tem področju s svojim 
delovanjem v Občinskem svetu 
dosegli?
Skladno z vlogo občinskega sve-
tnika pri svojem delovanju v naj-

V prejšnji številki se je pri 
svetniku Robertu Hrovatu zapi-
salo, da je Socialni demokrat Slo-
venije. Robert Hrovat ostaja član 
Slovenske demokratske stranke 
Slovenije. Za nastalo napako se 
opravičujemo. 

Uredništvo

Če se želite seznaniti 
z odgovori na svetniška vpra-
šanja, le-te poiščite na spletni 

strani www.domzale.si 
– Občinski svet – 

Arhiv svetniških vprašanj.

Predstavljamo svetnike Občinskega sveta Občine Domžale

Joško Korošec je član svetniške 
skupine LDS. Najprej se je zahva-
lil družini, ki jo poleg žene Ma-
teje, ki ga podpira pri njegovem 
delu, sestavljata še sin in hči. KS 
Preserje, kjer je doma, je zanj eno 
najlepših naselij v občini. Njego-
va delovna pot je že 22 let tesno 
povezana s podjetjem Lek d. d. 
Trenutno vodi vzdrževalna dela 
v delovni enoti ter sodeluje pri 
različnih projektih širitve in opre-
mljanja proizvodnih obratov.
 
Ko mu čas dopušča, igra odbojko, 
ki je njegov najljubši šport. Skupaj 
s sinom redno obiskujeta nogometne 
tekme domžalskega prvoligaša in ob 
tem zahvala prijateljem gasilcem iz 
PGD Domžale mesto, katerega član 
je tudi sam, saj mu pomagajo na tek-
mah prenašati sina z vozičkom. Ker 
je takšnih arhitektonskih ovir za in-
valide kar nekaj, se zavzema za nji-
hovo odpravo. Tako je Svetu zavoda 
za šport in rekreacijo Domžale že 
predlagal, da zagotovijo tudi ustrezne 
dostope za invalide. 
Katero področje v okviru občin-
skega sveta ti je najbolj blizu?
Težko bi rekel. Sem član Odbora za 
občinska priznanja, proslave in prire-
ditve, kjer sem aktivno sodeloval tudi 
pri prenovi Odloka o priznanjih, ter 
Odbora za družbene dejavnosti, kjer 
sem aktiven na področju vrtcev, skrbi 
za starostnike, varnih točk ... Pono-
sen sem na nov Vrtec Češmin, zače-
tek gradnje vrtca Gaj v Preserjah, na 
odboru smo obravnavali tudi projek-
te za nov dom oziroma varovana sta-
novanja za starostnike v Domžalah. 
Sem tudi član Sveta Zavoda za šport 
in rekreacijo Domžale, kjer nam je 
uspelo formalno urediti, da so vse 
športne površine, vključno s HKC in 
nogometnim stadionom, v lasti obči-
ne in v upravljanju Zavoda.
Kaj si v zvezi s tem z delovanjem v 
občinskem svetu dosegel?
Vseskozi sem podpiral in tudi gla-
soval za rešitve, ki pripomorejo k 
razvoju občine. Omenim naj nov vr-
tec Češmin, pa začetek gradnje vrtca 

Gaj, ki je v moji krajevni skupnosti. 
V tem mandatu se je veliko več ak-
tivnosti odvijalo v posameznih nase-
ljih kot mestu Domžale, za kar sem 
županu še posebej hvaležen. Tako 
je bila v Preserjah dokončana Vaška 
pot s pločnikom in javno razsvetlja-
vo, dobili smo semafor in prehod za 
pešce – Kamniška cesta, v Tovarniški 
ulici so zamenjali več kot 50 let stare 
azbestne cevi za vodovod, obnovili 
kanalizacijo in ostalo infrastrukturo, 
posvetilo pa je tudi nekaj svetilk jav-
ne razsvetljave. Vsa navedena dela 
so bila opravljena z mojim aktivnim 
sodelovanjem.
Moje delo v Občinskem svetu Občine 
Domžale bo v prihodnje usmerjeno 
predvsem v čim hitrejšo gradnjo vrtca 
in prizadevanja za obnovo Igriške in 
Pelechove ceste. 
Je tvoje sodelovanje v občinskem 
svetu takšno, kot si si ga predsta-
vljal?
Glede na to, da sem občinski svetnik 
prvi mandat, sem na začetku potre-
boval nekaj časa. Danes pa pogrešam 
več dialoga med svetniki ter skupno 
delovanje v korist vseh občank in 
občanov. Pri delu sveta me moti tudi, 
da več svetnikov zgolj podpiše listo 
prisotnosti, nato pa odidejo. Moj pre-
dlog bo, da v novem poslovniku to 
uredimo.
Kakšna je tvoja odločitev glede 
kandidiranja v naslednjem man-
datu?
Pričakujem možnost za ponovno kan-
didaturo, da bom z izkušnjami in zna-
njem, pridobljenem v tem mandatu, 
lahko v bistveno večji meri pripomo-
gel k dobremu delu sveta.

V. V.

Socialni demokrati

Gregor 
Rovanšek

večji meri podpiram aktivnosti, 
ki pomenijo izvajanje programa. 
To velja za vse člane naše svetni-
ške skupine. Glede na to, da kot 
svetnik nisem v funkciji izvajanja 
aktivnosti, sem ponosen, da sem 
pri sprejemu proračuna za leto 
2008 in 2009 vložil amandma za 
vzpostavitev notranjega revidi-
ranja, ki je bil sprejet. To pred-
stavlja vzpostavitev neodvisne 
in nepristranske funkcije, katere 
pomembna funkcija je zmanj-
šanje tveganj, da ne bi prihajalo 
do neuresničevanja zastavljenih 
ciljev.

Ali je vaše delovanje in delova-
nje Občinskega sveta takšno, 
kot ste pričakovali?
Program, ki sem ga omenil, je bil 
podprt s podpisom dogovora, ki 
smo ga podpisali z županom in 
drugimi svetniškimi skupinami 
februarja 2007. Samo podpis pa 
ni dovolj, temu mora slediti tudi 
izvedba dogovorjenega, s čimer 
pa nisem zadovoljen. Vzrok ne-
zadovoljstva je v premalo učin-
kovitem sistemu upravljanja in 
neučinkovitem komuniciranju. 

Kakšna je vaša odločitev za 
prihodnost, boste ponovno 
kandidirali?
Glede na izkušnje in želji po spre-
membah si seveda tudi v nadalje 
želim sodelovati v občini, katere 
del sem že celo življenje, in s tem 
po svojih močeh pripomoči k 
oblikovanju prijetnega okolja. 

Mateja A. Kegel

Svetniki in svetnice so se na prvi je-
senski seji Občinskega sveta Občine 
Domžale, 29. po vrsti, zbrali 23. sep-
tembra 2009. Po začetni ugotovljeni 
sklepčnosti, razpravi mag. Jožice Po-
lanc, DeSUS, ter pojasnilih župana 
Tonija Dragarja sta bila zapisnika 
27. seje in 28. seje sveta sprejeta s 17 
glasovi ZA ter 1 glasom PROTI. Nato 
je delovni predsednik Vinko Juhart, 
podžupan, povabil prisotne k spreje-
mu dnevnega reda, o katerem sta raz-
pravljala mag. Jožica Polanc, DeSuS, 
ter Janez Limbek. Po sprejemu dnev-
nega reda je predsedujoči povabil pri-
sotne svetnike in svetnice, da podajo 
svoja vprašanja, pobude in predloge, 
ki jih tudi tokrat ni manjkalo.

Vprašanja, pobude in predlogi
Podana so bile naslednja vprašanja, po-
bude in predlogi: Robert Hrovat, SDS, 
je zaprosil za mnenje o stanju ceste, ki 
iz občine pelje do tromeje občin Morav-
če, Dol pri Ljubljani in Domžale; glede 
na različne podatke v medijih je vprašal 
o končnem številu odklonjenih otrok 
(vključno z zavrženimi) ter o datumu, 
ko bo občina zagotovila mesta v vrtcu 
za vse predšolske otroke Po njegovem 
mnenju bo vrtec Gaj zagotovil le polo-
vico mest za otroke, ki čakajo na vrtec. 
Zanimala ga je priprava na gradnjo vrt-
ca v spodnjem delu občine ter mnenje 
vodstva občine o postavitvi vrtcev iz 
bivalnih kontejnerjev oz. zabojnikov, s 
katerimi problem pomanjkanja prostora 
že rešujejo v nekaterih občinah.

Peter Verbič, Peter Verbič in lista za 
Domžale je vprašal, zakaj občina na 
pristojno agencijo še ni predala registra 
parcel na vodozbirnih območjih; opozo-
ril je na problematiko ureditve jaška na 
Ul. Matije Tomca 1, popravilo bi morala 
plačati občina, ker je lastnica zemljišča. 
Zanimal ga je dolg najemnika občinskih 
prostorov Clip d.o.o. – višina dolga, 
ukrepi občine ter možnost odpovedi 
najema. Vprašal je, kdaj se bo asfalti-
rala Slomškova ulica, podal je pobudo 
dopolnitve semaforja pri hotelu Krona 
za zavijanje levo, hkrati se je zahvalil 
za uresničitev nekaterih njegovih pobud 
(postavitev prometnih znakov). Pohvalil 
je Slamnik in opozoril na potrebo, da se 
prispevki v Pismih bralcev podpisujejo 
z imenom in priimkom ter stanovanjem 
piscev. 

Antona Preskarja, LDS, je zanimalo, 
kdaj bo občina zagotovila analizo in 
strateški plan, povezana z zagotavlja-
njem prostora za predšolske in šolske 
prostore glede na nadaljevanje pozidave 
in demografska gibanja. Zanimalo ga je, 
v kakšni fazi je pozidava Stoba, višina 
komunalnega prispevka, želel je vpo-
gled v urbanistično pogodbo, zanimalo 
pa ga je tudi,  kako je z zagotovitvijo 
prostora za predšolsko in osnovnošolsko 
izobraževanje in vzgojo. Zanimale so ga 
tudi aktivnosti pri pripravi projektov za 
sanacijo objektov v objektih s področja 
družbenih dejavnosti, predvsem pa, ka-
teri projekti bodo prijavljeni za pridobi-
tev evropskih sredstev ter kako so bila 
porabljena z njegovim amandmajem 
zagotovljena sredstva. Želel je tudi se-
znam društev in višino sredstev, ki so 
jih za množični šport prejela iz sredstev 
proračuna, ki so bila zagotovljena zaradi 
njegovega amandmaja. Opozoril je na 
problematiko nadaljnjega sprejemanja 
prostorskega akta za Kamniško Bistri-
co ter ponovno izrazil nezadovoljstvo 
z odgovorom, povezanim s predlogom, 
da se vsa fi nančna sredstva, povezana s 
Kamniško Bistrico, zagotavljajo v eni 
postavki. 

Mag. Lovro Lončar, SDS, je opozoril 
na problematiko prevelike obremenitve 
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Manj za zbiranje in odvoz odpadkov, 
občinske ceste, nova priznanja ... 

nadaljevanja Koliške ceste prot Škrjan-
čevem in opozoril na zahteve krajanov, 
da se cesta razbremeni tovornega pro-
meta, da se postavijo cestne ovire ter 
uvedbo prepovedi tovornega prometa ob 
vikendih. Predlagal je, da se s Kolose-
jem skuša dogovoriti o vožnji posebnega 
avtobusa tudi v času počitnic in novole-
tnih praznikov, zanimalo pa ga je tudi, 
kako daleč so priprave za gradnjo ceste 
od Hoferja do banke in pošte, dogovor-
jene  ob gradnji TC Hofer.

Katarina Karlovšek, SLS, je vprašala 
o aktivnostih s podjetjem TUŠ za ure-
ditev centra Domžal ter posebej opozo-
rila na neurejeno okolico, zanimalo pa 
jo je tudi, ali se odvijajo kakršne koli 
aktivnosti, povezane z nekdanjo kinod-
vorano v SPB. Opozorila je tudi, da je 
bila »občinska hiša« letos brez rož na 
oknih.

Roman Kurmanšek, SDS, je predlagal 
postavitev še večjega števila pitnikov z 
zdravo pitno vodo; izdelavo pregleda 
rekreativnih in kolesarskih poti v obči-
ni; čimprejšnji začetek urejanja centra 
Domžal, opozoril pa je tudi na še ne 
realiziran dogovor, povezan z gradnjo 
AC – prevzem zapornic v upravljanje 
ter zahteval konkreten odgovor v zvezi 
s problematiko CERO. 

Rok Ravnikar, SLS, je pohvalil hi-
tro ravnanje občine ob neurju na cesti 
Dob–Sveta Trojica; opozoril na potre-
bo po sanaciji ovinka ob postajališču 
za šolarje na Sveti Trojici; predlagal 
preverbo neustreznega delovanja sema-
forja pri Lidlu ter dal pobudo, da se pri 
obravnavi odlokov v drugi obravnavi 
predlagatelj pisno opredeli do pripomb, 
podanih v prvi obravnavi.

Mag. Majda Pučnik Rudl, SDS, je 
opozorila na potrebno pripravo in spre-
jem strategije na področju predšolske-
ga varstva in osnovnošolske vzgoje ter 
varstva ostarelih, kjer pričakuje podatke 
o številu ostarelih, ki čakajo na dom, in 
številu starejših, ki bivajo v domovih 
izven Občine Domžale. Zanimalo jo je 
tudi, zakaj ob obnovljeni Kamniški ce-
sti ni zgrajenega pločnika in kolesarske 
steze, s čimer bi zagotovili večjo pro-
metno varnost.

Mag. Marko Vresk, LDS, je želel in-
formacijo o prenovi oz. širitvi CČN 
Domžale-Kamnik, dosedanjih aktivno-
stih, porabljenih sredstvih, terminu za-
ključka širitve ter možnostih pridobitve 
evropskih sredstev.

Janez Limbek, N.Si, je ponovno opo-
zoril na problem lokacije otroškega 
igrišča na Rovah; predlagal je preučitev 
možnosti upočasnitve prometa na Hom-
cu in v Nožicah – krajani zahtevajo 
primerne ukrepe – ter zagotovitev loče-
nega zbiranja odpadkov na pokopališču 
na Homcu. Opozoril je na problematiko 
dveh nevarnih prehodov čez železniško 
progo v mestu Domžale ter pohvalil 
vodstvo občine za končno ureditev Ka-
mniške ceste. 

Franc Gerbec, SD, je predlagal odgo-
vorni urednici, da so vsi članki, obja-
vljeni v Slamniku, podpisani. Opozoril 
je na neažurno spletno stran Občine 
Domžale ter predlagal preučitev mo-
žnosti ponovne uvedbe brezplačne 
pomoči v okviru Občine Domžale, mo-
žnosti dodatnih koncesij za predšolsko 
varstvo ter preučitev možnosti sofi nan-
ciranja urejanja pogojev za omenjeno 
varstvo.

Miha Ulčar, ZARES, je ponovno 
opozoril na problematiko parkirišča ob 
SPB, ki je zasedeno z avtomobili brez 
tablic, odvijala pa naj bi si tudi prepro-
daja avtomobilov in je treba ukrepati. 
Ne strinja se, da se v Slamniku ob po-
sameznih prispevkih objavljajo različne 
velikosti fotografi j, predvsem ga motijo 
premajhne fotografi je, predlagal pa je, 
da občina čim prej preuči možnost po-
daljšanja voženj Ljubljanskega potni-
škega prometa do Domžal. 

Novo na področju ravnanja s ko-
munalnimi odpadki 
Uvodno informacijo k predlaganemu 
Odloku o spremembah in dopolnitvah 
Odloka o ravnanju s komunalnimi 
odpadki v Občini Domžale v drugi 
obravnavi ter Pravilniku je podal An-
drej Bokan, vodja Oddelka za komu-
nalne zadeve. V razpravi so sodelo-
vali: Roman Kurmanšek, predsednik 
Odbora za komunalne zadeve, ter sve-
tniki in svetnice: mag. Lovro Lončar, 
SDS, mag. Milan Pirman, LDS, Franci 
Gerbec, SD, ki je pripravil prehodno 
določbo za Pravilnik, Andreja Pogač-
nik Jarc, SD, Franc Černagoj, Zelena 
stranka, Miha Ulčar, ZARES, ki je 
predlagal amandma, Janez Limbek, 
N.Si, in Rok Ravnikar, SLS. Po od-

govorih Edvarda Ješenika, direktorja 
Občinske uprave, ki je predlagal tudi 
odmor, v katerem bo uprava pripra-
vila odgovore na podane predloge in 
pobude, ter pojasnilih Marka Faturja, 
direktorja Javnega komunalnega pod-
jetja Domžale, so svetnice in svetniki 
odšli na odmor. 

Po odmoru je župan Toni Dragar predsta-
vil  vsebino petih amandmajev uprave, v 
nadaljnji razpravi pa so sodelovali: Miha 
Ulčar, ZARES, ki je vztrajal pri vlože-
nem amandmaju; mag. Milan Pirman, 
LDS, mag. Lovro Lončar, SDS, Franci 
Gerbec, SD, ki je vložil nov amand-
ma; Janez Novljan, LDS, mag. Marko 
Vresk, LDS, Robert Hrovat, SDS, Rok 
Ravnikar, SLS, pojasnila in odgovore 
pa so podajali: Edvard Ješelnik, direktor 
Občinske uprave, Marko Fatur, direktor 
JKP Prodnik ter župan Toni Dragar, ki je 
svetnike in svetnice ponovno povabil, da 
spremenjeni odlok skupaj z amandmaji 
sprejmejo. Po obrazložitvi glasu Rober-
ta Hrovata, SDS, so svetniki in svetnice 
soglasno sprejeli sklep:
Občinski svet Občine Domžale sprejme 
Odlok o spremembah in dopolnitvah 
Odloka o ravnanju s komunalnimi od-
padki – skupaj s petimi amandmaji.
Občinski svet Občine Domžale sprejme 

Pravilnik o zbiranju in dovozu komunal-
nih odpadkov v Občini Domžale – sku-
paj s petimi amandmaji. 

Spremembe na področju kategoriza-
cije občinskih cest in občinskih kole-
sarskih poti
Odlok o spremembah in dopolnitvah 
Odloka o kategorizaciji občinskih cest 
in občinskih kolesarskih poti v Obči-
ni Domžale – po krajšem postopku, je 
predstavil Andrej Bokan, vodja Oddel-
ka za komunalne zadeve. V razpravi 
so sodelovali: Robert Hrovat, SDS, 
ki je razpravljal tudi kot predsednik 
Komisije za vloge in pritožbe, Franc 
Černagoj, Zelena stranka, Pavel Ce-
rar, LDS, Franc Gerbec, SD, mag. 
Marko Vresk, LDS in mag. Milan 
Pirman, LDS. Po pojasnilih župana 
Tonija Dragarja ter Edvarda Ješelnika, 
direktorja Občinske uprave, so svetniki 
z 20 glasovi ZA in 2 glasovoma PROTI 
točko prekinili in jo bodo nadaljevali na 
eni od naslednjih sej.

O občinskem podrobnem prostorskem 
načrtu Lek Mengeš-Domžale 
Odlok o občinskem podrobnem prostor-
skem načrtu za ureditveno območje Lek-
Mengeš-Domžale v drugi obravnavi je 
predstavil Zoran Vitorovič, vodja Oddel-
ka za prostor in varstvo okolja. O njem 
sta razpravljala Anton Preskar, LDS, in 
Janez Limbek, N.Si. Soglasno sta bila 
sprejeta dodatni sklep, ki ga je predlagal 
župan Toni Dragar, in osnovni sklep:  
Občinski svet Občine Domžale sprejme 
Odlok o občinskem podrobnem prostor-
skem načrtu za ureditveno območje Lek-
Mengeš-Domžale.
Javno cesto, v obsegu, določenem z ure-
jevalno enoto Ue18 je po izgradnji inve-
stitor dolžan prenesti v last in upravljanje 
Občini Domžale.

Novosti tudi pri zazidalnem načrtu 
Zgornje Jarše sever (območje Indu-
plati)
Odlok o spremembah in dopolnitvah Od-
loka o zazidalnem načrtu Zgornje Jarše 
sever (območje Induplati) v drugi obrav-
navi ni bil deležen nobene razprave, pač 
pa so svetniki in svetnice soglasno (z 20 
glasovi ZA) sprejeli amandma, soglasno 
(z 18 glasovi ZA) pa tudi končno bese-
dilo odloka. 
Občinski svet Občine Domžale sprejme 
Odlok o spremembah in dopolnitvah 

Odloka o   zazidalnem načrtu Zgornje 
Jarše sever (območje Induplati), skupaj 
z amandmajem.

Spremembe Odloka o priznanjih
Uvodno informacijo o predlaganem 
Odloku o priznanjih Občine Domžale 
(druga obravnava) je podala predsednica 
pristojnega odbora Saša Kos, v gradivu 
pa so svetniki in svetnice prejeli tudi pre-
dlog štirih amandmajev Statutarno prav-
ne komisije. V razpravi so sodelovali: 
Janez Limbek, N.Si, Rok Ravnikar, SLS, 
Dada Bac, LDS, mag. Marko Vresk, 
LDS, mag. Jožica Polanc, DeSUS, in 
Franc Gerbec, SD, ki je predlagal amand-
ma. Po pojasnilih Saše Kos, predsednice 
Odbora, ter župana Tonija Dragarja so 
prisotni svetniki in svetnice s 5 glasovi 
ZA in 4 PROTI sprejeli amandma, ki ga 
je predlagal Franc Gerbec, SD, ter z 19 
glasovi ZA in 1 PROTI sprejeli naslednji 
sklep: 
Občinski svet Občine Domžale sprejme 
Odlok o priznanjih Občine Domžale, 
skupaj z amandmajem.

Novosti tudi pri javnem glasilu Občine 
Domžale – Slamnik
Daljšo uvodno obrazložitev k predlaga-
nemu Odloku o spremembi Odloka o jav-
nem glasilu Občine Domžale – Slamnik, 
ki spreminja število članov Uredništva 
Slamnika, je podal Rok Ravnikar, SLS. 
Po razpravi, v kateri so sodelovali: Miha 
Ulčar, ZARES, Franc Gerbec, SD, Franc 
Černagoj, Zelena stranka, Majda Pučnik 
Rudl, SDS, Pavel Cerar, LDS, ter župan 
Toni Dragar, je bil z 12 glasovi ZA in 8 
PROTI sprejet naslednji sklep: 
Občinski svet Občine Domžale sprejme 
Odlok o spremembi Odloka o javnem 
glasilu Občine Domžale »Slamnik«.

Kaj bo Občinski svet obravnaval do 
konca leta 2009
O predlaganem programu dela Občin-
skega sveta Občine Domžale do konca 
letošnjega leta je razpravljal Anton Pre-
skar, LDS, nato pa so svetniki in svetnice 
soglasno sprejeli naslednji sklep:
Občinski svet Občine Domžale sprejme 
Program dela Občinskega sveta Občine 
Domžale za drugo polletje 2009, razen 
Odloka o priznanjih Občine Domžale, ki 
je bil sprejet na septembrski seji Občin-
skega sveta.

Vera Vojska 
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Antonija Doberšek je ravnateljica 
Vrtca Urša, ki s svojim delom za 
otroke spodbuja tako zaposlene kot 
starše. V letošnjem letu je z novogra-
dnjo enote Češmin postala ravnate-
ljica 105 zaposlenim in 605 otrokom. 
V enoto Češmin je bilo sprejetih 147 
otrok. Štiri skupine druge starostne 
stopnje so premestili iz Urše, štiri 
skupine prve starosti pa so bile spre-
jete na novo. 29 novo zaposlenih de-
lavcev je bilo razporejenih v vse štiri 
enote. 
Zagovarja vključenost v predšolsko 
varstvo, vendar pri tem poudarja 
pomen družine in starih staršev kot 
del razširjene družine. 
Prosila sem jo, naj svoj pogled deli 
z nami, seveda pa naj predstavi tudi 
novo odprt vrtec.
V svojem govoru ob otvoritvi vrtca 
ste velik poudarek namenili vplivu 
družine na razvoj otroka in kakšno 
vlogo prevzema vrtec v današnji 
družbi. Lahko tudi našim bralcem in 
bralkam pojasnite, kako vidite vlogo 
vrtca.
Staršem ponujamo dnevni program. 
Poleg z zakonom opredeljenih dejav-
nosti vrtec ponuja tudi obogatitvene in 
dodatne dejavnosti. Pedagoško delo je 
usmerjeno v otroka, v njegove pravice, 
potrebe, načine dojemanja in možnosti 
izbiranja, v skladu z njegovimi spo-
sobnostmi in nagnjenji ter razvojem 
odgovornosti za lastne odločitve. Vrtec 
mora zagotavljati pogoje za celosten 
in uravnotežen razvoj otroka in njiho-
ve pravice do kakovostnega življenja. 
Strokovni delavci se morajo truditi za 
strokovno in osebnostno rast. Priza-
devanja za trajnostni razvoj, kakovost 
za prihodnost, vseživljenjsko učenje 
in organizirana predšolska vzgoja so 
investicija za prihodnost. Intenzivne 
spremembe, s katerimi se srečujemo 
v vzgoji in izobraževanju, zahtevajo 
vedno nova znanja, veščine, odziva-
nja. Vzgojitelji, ki so nenehno v stiku 
z otrokom in njegovimi potrebami, se 
morajo tudi ves čas izobraževati, biti 
odprti v okolje, se povezovati z vsemi 
udeleženci procesa, biti raziskovalci 
lastne prakse, ki jo znajo tudi promo-
virati. Vzgojiteljica mora biti ustvarjal-
na, inovativna, senzibilna, odgovorna, 
kompetentna sogovornica staršem in 
sodelavkam. 
Gradimo dobre odnose, sodelovanje, 
strpnost in spoštovanje. Otrok je nepo-
sreden opazovalec in lasten vzgled je 
zelo pomemben.
V zadnjem času namenjamo velik pou-
darek ekološki vzgoji. Vključeni smo v 
projekt Eko vzgoja, imamo eko himno, 
pridobili smo eko zastavo, vsako leto 
se trudimo, da jo obdržimo. Vendar pa 
tu ne gre le za zastavo, ampak način 
našega življenja. Z okoljevarstveno 
vzgojo vplivamo na otroke, preko njih 
pa tudi na starše in tako spreminjamo 
vzorce vedenja in obnašanja. Dotakne 
se tudi nas vseh zaposlenih. Pri tem 
projektu ni pomembno le ločevanje od-
padkov, ugašanje luči, zapiranje vodo-
vodnih pip, projekt je zastavljen dosti 
širše. Z različnim projekti v programu 
Eko otrokom skušamo približati zdra-
vo prehrano, skrb za živali in naravo, 
različne možnosti  gibanja in graditev 
dobrih medsebojnih odnosov. Pri tem 
ne smemo pozabiti na državljansko 
vzgojo in preko teh vsebin želimo 
otroke spodbujati k ohranjanju in spo-
štovanju vrednot, navajati na strpnost, 
spoštovati človekove pravice, različno-
sti. Otroci spoznavajo navade, običaje, 
praznike in simbole naše države. In že 
smo pri projektu, v katerega smo vklju-
čeni že nekaj let – Z igro do prvih turi-
stičnih korakov. Povezujemo se v sam 
kraj in spoznavamo Domžale z vsemi 
institucijami, ki so pomembne za otro-
ke, širimo prijateljske vezi s sosednjimi 
vrtci in se vsako leto predstavimo na 
državni prireditvi, ki je organizirana s 
strani Turistične zveze Slovenije. Otro-
ci spoznavajo čebelarstvo, mlinarstvo, 
kulinariko, ljudsko pesem, plese in še 
bi lahko naštevala. Vključeni smo v 
mednarodni projekt Unicef, Varne toč-
ke. V vrtcu Urša lahko učenci in dija-
ki tudi v popoldanskem času poiščejo 
pomoč, če zaznajo, da jim preti nevar-
nost, nasilje.
Povezujemo se in sodelujemo z različ-
nimi institucijami v samih Domžalah 
in okolici. Naj jih naštejem: Policija 
Domžale – ogled policijske postaje, 
predstavitev poklica, preventiva, po-
vezava s Pasovčkom – mednarodnim 
projektom; Kulturni dom – abonma za 
vse otroke Vrtca Urša od dveh let dalje; 
Zdravstveni dom Domžale – preda-
vanje o zdravju, nega in pregledi zob, 
razstave v prostorih pediatrije; Gasilci 
– predstavitev poklica, ogled gasilskih 
kombijev; Dom počitka Domžale – 
obiski in nastopi starejših skupin; Ko-
munalno podjetje Prodnik – celoletno 
sodelovanje; Republiški sklad za kultu-
ro – zaključna prireditev s pihalno god-
bo Mengeški veterani; osnovne šole 

v Domžalah – obiski otrok iz vrtca in 
obiski prvošolčkov; OŠ Roje – nastopi 
naših otrok; Center za socialno delo; 
obiski galerij, Menačnikove domačije 
in druge.  
Torej osnovna vrednota družbe osta-
ja družina, pa vendar me zanima, 
ali menite, da je tako dejansko sta-
nje v družbi? Ali starši, ki prihajajo 
pogosto utrujeni iz službe, še lahko 
nudijo otroku varnost, pozornost in 
toplino?
Starši so poleg otrok pomemben de-
javnik pri našem delu. Zavedamo se 
pomembnosti dobrega sodelovanja z 
njimi. Organiziramo veliko oblik sode-
lovanja: uvodni sestanek za starše no-
vincev, roditeljske sestanke, govorilne 
ure, delavnice v popoldanskem času, 
razne predstave, vabljeni so na vse 
večje prireditve, ki potekajo dopoldan 
ali popoldan, starše vabimo v vrtec, da 
nam predstavijo poklic, zanimivosti, ki 
obogatijo naš vzgojni program, organi-
ziramo Šolo za starše, vedno jim je za 
pogovore in pomoč pripravljena naša 
svetovalna delavka Melita Lisjak Ko-
derman. Letos bomo organizirali tudi 
planinske pohode in vabljeni bodo na 
Pohod treh generacij. Za starše pripra-
vimo anketo in jih povprašamo, kako 
so zadovoljni z našim delom, posloval-
nim časom, katere oblike sodelovanja 
si želijo, česa je preveč oziroma pre-
malo. Seznanjeni so z jedilnikom, na 
njihovo željo je vodja prehrane, gospa 
Klarič, k obrokom, ki jih otroci kori-
stijo v vrtcu, dodala še večerjo. Tako 
imajo otroci po sestavljenem jedilniku 
polnovreden obrok za določen dan. 
Staršem želimo čim bolj približati vr-
tec, jim biti podpora pri vzgoji otroka. 
Zavedamo se, da so danes službe zelo 
zahtevne, delovnik ni več do 14. ali 15. 
ure. Staršem v veliko primerih prisko-
čijo na pomoč stari starši ali sorodniki. 
Tudi stare starše vključujemo v naše 
vzgojno delo, zelo radi se odzovejo in 
sodelujejo. 
Zavedati pa se moramo tudi pravic 
otrok. Otrok naj ne bi bil v vrtcu več 
kot devet ur. Res je, da prihajajo starši 
iz službe utrujeni. Ali jim lahko nudijo 
varnost, toplino? Mislim, da ja. Dom 
in družina naj bi bil prostor, kjer bi se 
otrok počutil varnega in zaželjenega. 
Velikokrat govorimo, da mora biti čas, 
ki ga preživimo z otrokom, kvalite-
ten, pa tudi če je to le malo časa. Ne 
strinjam se ravno s to trditvijo. Otrok 
mora biti z družino čim več časa. Če ga 
mati ali oče vzameta v naročje in mu 
povesta pravljico, zapojeta pesmico, si 
skupaj ogledajo sadovnjak, vrt, gredo 
na sprehod v gozd, se skupaj igrajo, pe-
čejo piškote, se družijo z ostalimi člani 
družine, mu verjetno lahko nudijo več, 
kot razni tečaji, dodatne organizirane 
dejavnosti. Starši včasih pozabljajo, da 
je predšolsko obdobje zelo kratko in 
ravno v tem času se oblikujejo temelji 
otrokove osebnosti.  Ko otrok prestopi 
prag osnovne šole, ga čaka veliko ob-
veznosti, ki jih mora opraviti. 
Ne smemo pozabiti na otrokovo igro. 
Rousseau je zapisal: »Otroci v igri brez 
prošenj in nasmehov prenesejo marsi-
kaj, ob čemer bi v drugačnih okolišči-
nah prelili cele potoke solza.« Igra je 
tista, ki nam omogoča svobodo. Preko 
igre otrok pridobiva stvarne izkušnje, 
ki so zanj izredno pomembne, saj se 
preko njih uči. V igri je učenje najbolj 
poglobljeno. Omogoča mu razumeva-
nje in osmišljanje tega, kar se je naučil 
preko idej, občutkov in odnosov z dru-
gimi. Preko igre lažje razume pravila, 
ki jih postavi nekdo drug. Igra je za 
otroka prijetna, v njej se odražajo do-
godki in odnosi iz njegovega življenja. 
Žalosti nas, da starši vse prevečkrat 
igro postavijo na zadnje mesto (anketa 
v Vrtcu Urša).    
Kako se z omenjenim problemom 
srečujete v vašem vrtcu, ali kaj vpli-
va na vaše delo, na delo vaših stro-
kovnih delavk?
Vpliv preobremenjenosti staršev se od-
raža na otroku. O tem bi morala razmi-
šljati širša družba. 
Večkrat se zgodi, da otrok zjutraj joka. 
Otrok je zaprt vase, razdražljiv, ne-
umirjen, prihaja do konfl iktov, otrok 
izsiljuje starša, vzgojitelja. Starši po-
mislijo, da je v vrtcu nekaj narobe, 
se je sprl s prijatelji, z vzgojiteljico? 
Po skupni analizi na govorilnih urah 
ugotovijo, da so z otrokom res malo, 
premalo časa. Otrok rabi pozornost, 
nežnost, čas. Ne more razumeti, da se 
mami zjutraj mudi, da prihaja iz službe 
utrujena, da je veliko noči neprespanih 
(če je otrok bolan). 
Otroci prihajajo v vrtec bolni. Največ-
krat jim odpornost pade v mesecu sep-
tembru, prehod iz družine v vrtec je za 
otroka stresen. Vrtec zato predlaga po-
časno uvajanje. Starši si v današnjem 
času težko vzamejo bolniški dopust. 
Mati zaključi porodniški dopust in 
že je na bolniški. Res neprijetno, a v 
vrtcu pač ne morejo biti bolni otroci. 
Njihova pravica je, da v času bolezni 

zanj poskrbijo starši. Strokovne de-
lavke za otroke pripravljajo socialne 
igre, sproščujoče aktivnosti, umirjene 
dejavnosti. S temi oblikami poskuša-
jo ublažiti stresne situacije. Trudijo 
se delovati preventivno in že vnaprej 
preprečiti neprimerne reakcije otrok. 
Trudijo se preprečevati nestrpnost med 
otroki, učinkovito reševanje medoseb-
nih težav in nesporazumov s pogovori, 
poslušanjem drug drugega ter s svojim 
ravnanjem ustvarjati prijaznejše odno-
se.  
Vrtec Urša ima štiri enote na različ-
nih lokacijah. Lahko poveste, katere 
in koliko otrok je v posamezni enoti. 
Vrtcu Urša se je leta 1984 pridružila 
enota Čebelica, leta 2006 enota Bistra 
in letos enota Češmin. 
V Urši imamo 19 oddelkov, v katere je 
vključenih 328 otrok. V šolskem letu 
2009/10 imamo kar  11 oddelkov prve 
starostne skupine. Izkoristili smo vse 
igralnice, ki po normativu ustrezajo 
tej starostni skupini (prostor za nego, 
prilagojeni sanitarni prostori). Osem 
skupin je druge starostne stopnje. Ima-
mo še popoldansko skupino, v katero 
se vključujejo otroci, ki prihajajo v vr-
tec kasneje (od 10. ure dalje). Z njimi 
je vzgojiteljica in vzgojne dejavnosti 
se odvijajo tudi v popoldanskem času. 
Tako nam narekuje tudi Kurikulum. 
Smo edini vrtec v Domžalah, ki ima 
poslovalni čas od 5.30 do 18.30. 
V vrtcu imamo centralno kuhinjo. 
Naše kuharice poskrbijo tako za otroke 
iz Urše, Bistre in Čebelice, kuhamo pa 
še za OŠ Roje. V zadnjem času ima-
mo vse več otrok, ki potrebujejo dietno 
hrano. Vodja prehrane se trudi, da je 
hrana raznovrstna, zdrava. Svoje delo 
pa skrbno opravijo še kuharice in po-
močnice kuharic.
V pralnici se pere perilo za Uršo, Bi-
stro in Čebelico.
V enoti Čebelica so trije oddelki in raz-
deljevalna kuhinja. V to enoto je vklju-
čenih 65 otrok. Letos smo spremenili 
poslovalni čas enote, ker se delovni čas 
staršev vse bolj podaljšuje v popoldan-
ski čas, tako da ima enota poslovalni 
čas od 5.45 do 16.15. Po tem času pa 
po potrebi  otroke odpeljejo v Uršo, ki 
je v neposredni bližini.
Enota Bistra ima prav tako tri skupine, 
razdeljevalno kuhinjo in 57 vključenih 
otrok. Poslovalni čas enote je od 5.30 
do 18. ure.
V Češminu je osem skupin in 147 
vključenih otrok. Poslovalni čas je 
od 5.30 do 18. ure. Imamo pralnico, 
sodobno kuhinjo za potrebe vrtca in 
kuhanje kosil za OŠ Domžale. Trenu-
tno pripravljajo naše kuharice okoli 
440 kosil za učence in nekaj kosil za 
učitelje. Število kosil se bo verjetno še 
spreminjalo.
Kako se v celotno strukturo vpleta 
enota Češmin?
Enota Češmin je v neposredni bližini 
Urše in to nam nudi prepletanje vezi, 
sodelovanje. Starejši otroci iz Češmi-
na v teh dneh hodijo na igrišče Urše, 
obiskujejo prijatelje. Skupine so med 
seboj »pobratene«, prav tako imajo 
otroci in zaposleni stkane vezi s Čebe-
lico in Bistro. 
Mesec september je uvajalni mesec, ko 
se otroci navajajo na vzgojno osebje, na 
otroke iz matične skupine in sosednjih 
skupin, na igralnico, vrtec in bližnjo 
okolico – odvisno od starostne skupine 
in specifi ke posamezne skupine. 
Enota Češmin bo otrokom iz vseh 
ostalih enot nudila v večnamenskem 
prostoru možnost za gibalno vzgojo. 
Po izdelanem urniku bodo prihajali v 
Češmin, kjer bodo lahko imeli vadbe-
ne ure, gibalne igrice ipd. Tudi to bo 
ena od oblik povezovanja, druženja, 
spoznavanja.  
Ali se zaposleni in otroci med seboj 
družijo, pletejo vezi?
Imamo skupne načrtovane oblike, ki so 
naša dolžnost: delovni sestanki, peda-
goške konference, aktivi, skupni pro-
jekti, timsko načrtovanje. So pa oblike, 
ki smo si jih začrtale zaradi boljše kli-
me, povezovanja medsebojnih odnosov 
– strokovna ekskurzija, novoletno sre-
čanje, na katerega povabimo tudi upo-
kojenke Vrtca Urša. Rade pridejo in se 
veselijo naših skupnih uspehov. Sreča-
mo se tudi ob raznih osebnih praznikih 
(poroka, obletnice, rojstni dnevi).  
Skupine otrok so med seboj pobrate-
ne. Starejši otroci mlajšim pripravijo 
dramatizacije, koncerte, jih spremljajo 
na sprehodih. Skupaj pripravljajo raz-
stave, prireditve. Družijo se skupine, v 
katerih so vključeni bratci ali sestrice.
Manjše enote – Bistra in – so kot ena 
velika družina. Otroci se med seboj po-
znajo, družijo se v igralnicah in na igri-
šču. Nekoliko težje je to v Urši, prav 
tako bo verjetno tudi v Češminu. 
Je težko usklajevati delo vzgojite-
ljic in pomočnic vzgojiteljic? Kako 
načrtujete  vzgojno delo in kako ga 
usklajujete med enotami?
V mesecu avgustu smo imeli prvi de-
lovni sestanek. S strokovnimi delavka-

mi – vzgojiteljicami in pomočnicami 
vzgojiteljic – smo pripravile osnutek 
letnega delovnega načrta za Vrtec Urša. 
Zapisale smo vizijo, ki smo jo skupaj 
pripravile že leto prej, na Mrežah men-
torskih vrtcev. Glasi se: »Vsi skupaj 
tvorimo mavrico. Naj se strpnost, pri-
jaznost in spoštovanje prelijejo v bar-
vite igre in dobro počutje.«
Zapisale smo prioritetne cilje, ki so 
enotni za vse štiri enote. Imamo tudi 
skupne projekte. 
Vsaka enota nato pripravi svoj Letni 
delovni načrt. Prav tako tudi vsak od-
delek. Načrti so predstavljeni staršem 
na prvem roditeljskem sestanku v me-
secu septembru. Takrat tudi izvolijo 
predstavnika staršev, ki nato na Svetu 
staršev zastopa svojo skupino. 
Naloga ravnatelja je, da seznani starše 
z Letnim delovnim načrtom, potrdi pa 
ga Svet zavoda.
Letni delovni načrt je pomemben do-
kument. Ker je premišljeno in strokov-
no pripravljen, nam daje smernice za 
delo. Le redko prihaja do odstopanja. 
Največkrat ga še dopolnimo z dodatno 
vsebino, ker se nam med letom ponu-
dijo razni natečaji, razpisi za projekte, 
ki so kakovostni in v prid vsem. Cilji 
in vsebine iz Letnega delovnega načrta 
se prenašajo v naslednja leta. Izločimo 
le tiste, za katere v mesecu juniju stro-
kovno ugotovimo, da jih ni mogoče 
izvajati. 
Zaradi širitve v letošnjem letu – štiri 
lokacije, 600 otrok, smo se odločili, da 
bomo skupaj imeli le še Uršin Živ žav 
in zaključno prireditev v juniju. Ostala 
praznovanja, kot so Pozdrav pomladi, 
Dan zemlje, Pasovček in Kolesarčki pa 
bomo organizirali po enotah. Manjši 
enoti, Čebelica in Bistra, bosta sode-
lovali skupaj, Češmin in Urša pa vsak 
zase.  
Različnost vidimo kot prednost, saj 
se na različnih projektih veliko nau-
čimo drug od drugega. Vsake tri me-
sece se srečamo strokovne delavke na 
skupnem sestanku in si posredujemo 
znanje iz seminarjev, ki so jih delavke 
obiskovale. 
Slišali smo župana, ki je v govoru 
povedal, da je domžalskim otrokom 
lepo v vrtcih. Kako bi sami ocenili 
dodatne programe, zakaj ste se od-
ločil, da jih ponujate?
Prepričana sem, da je otrokom, ki obi-
skujejo naš vrtec, res lepo. Ne zaradi 
dodatnih dejavnosti, ki jih nudimo, 
ampak zato, ker so naši. Sprejeli smo 
jih in trudimo se, da so sprejeti, slišani, 
čuteni, varni. Občutek varnosti, topli-
ne in sprejetosti je zelo pomemben za 
otrokov razvoj. 
Občudovati in ceniti moramo otrokovo 
sposobnost dojemanja in izražanja na 
vseh področjih.
Ponujene dodatne dejavnosti so v 
popoldanskem času, po 15. uri, tako 
nam narekuje Kurikulum, nacionalni 
dokument za vzgojo in izobraževanje 
za predšolsko vzgojo. Dodatne dejav-
nosti, ki jih letos ponujamo, so plesne 
vaje, tečaj angleščine in gibalne igrice. 
Izvajajo jih zunanji ponudniki. Dejav-
nosti je potrebno plačati, starši se zanje 
odločijo po želji.  Otrokom ponudimo 
še smučanje v zimskem in plavanje ter 
rolanje v spomladanskem času.
Vrtec organizira za otroke od dveh do 
treh let gibalne igrice. Otroci od treh 
let dalje so vključeni v vrtec, mlajši pa  
zaradi prezasedenosti vrtca niso imeli 
možnosti za sprejem. Zato jim ponuja-
mo to obliko druženja. Otroci spoznajo 
vrtec, se skupaj s starši vključujejo v 
igro. Prispevek je minimalen. 
Nekaj let smo sodelovali z Glasbeno 
matico iz Ljubljane in imeli smo pevski 
zbor Urša. izvajanje je  bilo  brezplač-
no. Od letos naprej je potrebno glasbe-
no pedagoginjo plačati. Odločile smo 
se, da bodo zbor vodile naše delavke in 
tako smo ga uvrstile med obogatitve-
ne dejavnosti (obogatitvene dejavnosti 
potekajo dopoldne in so že vključene v 
ceno vrtca).    
Ob otvoritvi smo si lahko ogledali 
vrtec in zdelo se nam je, da so posa-
mezne rešitve dobro izpeljane. Ste na 
kaj še posebej ponosni?
Lahko povem, da sem si že kot pomoč-
nica ravnateljice želela večnamenske-
ga prostora. Uvodni sestanki za starše 
novincev so bili vedno v eni izmed ve-
čjih igralnic v Urši. Starši so na otroški 
stolih sedeli od ene ure in pol do dveh 
ur. Prav tako je bilo na Svetu staršev in 
v Šoli za starše.
V vrtcu organiziramo seminarje za za-
poslene, ker je to tudi najcenejša oblika 
izobraževanja. Si predstavljate, da štiri 
ali pet ur sedite na malih stolih? Če je 
bil seminar organiziran v soboto, pa je 
bilo to tudi osem ur. Ne znam si pred-
stavljati, kako bi organizirala pedago-
ško konferenco v septembru letos, kjer 
je bilo prisotnih 75 strokovnih delavk. 
Ja, zelo sem vesela, ker imamo več-
namenski prostor. Izkoristili ga bomo 
tudi za večje prireditve, kamor povabi-
mo starše.
Vesela sem tudi, ker imamo večji pro-
stor za gibanje in igro tudi na  oddel-
ku, kjer so igralnice za prvo starostno 
skupino. 
In vesela sem, ker imamo zbornico. 
Izkoristili jo bomo za aktive, kolegije, 
seminarje. Tudi Svet staršev bo lahko 

imel v Češminu prostor za seje, od 
septembra dalje je že 33 predstavnikov 
staršev v Svetu staršev. 
Tudi strokovne delavke imajo prostor 
za načrtovanje vzgojnega dela. Kabi-
neti so opremljeni z računalniki, saj si 
dela brez njih ne predstavljamo več. 
Garderobe za zaposlene so lepo ureje-
ne, prav tako kabineti, kjer so pospra-
vljeni rekviziti in sredstva za vzgojno 
delo (glasbila, lutke, likovni material, 
športni rekviziti).
Tudi enota Češmin nudi možnost za 
dodatne programe. Opazili smo, da 
je v večnamenskem prostoru plezal-
na stena, gledališki kotiček … Kako 
boste to izkoristili?
Omenila sem že prednosti, ki nam jih 
nudi večnamenski prostor za zaposlene 
in starše. Naj omenim še prednosti, ki 
jih večnamenski prostor nudi otrokom. 
Gibanje je dejavnost, ki je nujna za 
razvoj otroka. Gibalne dejavnosti so 
bistvene in nazamenljive v celostnem 
razvoju otroka. Otrokom bomo nudi-
li pestro izbiro dejavnosti, zagotovili 
orodja in pripomočke za gibanje. Ra-
zne trakove, tulce, palice bomo izdelali 
sami, osnovne rekvizite pa že imamo. 
Razmišljamo tudi o obliki gibanja za 
zaposlene. Ali vaje za hrbtenico ali 
joga?  Svetovna zdravstvena organi-
zacija nas opozarja, da se premalo gi-
bamo, živimo nezdravo. Potrudili se 
bomo, da bomo sami nekaj naredili za 
svoje zdravje. Druženje zaposlenih na 
organiziranih oblikah gibalnih dejav-
nosti pozitivno vpliva na oblikovanje 
dobrih medsebojnih odnosov in ustvar-
ja pozitivno klimo v kolektivu. 
Gledališki kotiček pa bomo izkoristili 
za lutkovne igrice, ki jih bodo pripra-
vljali strokovni delavci ali otroci. Va-
bljeni so tudi starši. V preteklih letih so 
se izkazali kot dobri igralci. Navdušili 
so otroke in zaposlene. Hvala jim.
V novo enoto se je preselila tudi 
uprava Vrtca Urša. Glede na širitev 
boste nove prostore prav gotovo tudi 
potrebovali.
V novih prostorih uprave so pisarne 
za ravnatelja, poslovno sekretarko, 
pedagoginjo in računovodstvo. Ima-
mo tudi prostor za arhiv. Rabili smo te 
prostore, saj smo bili  do sedaj ločeni, 
na različnih lokacijah. Skupni prostori 
nam nudijo bolj usklajeno delo. Lažje 
se usklajujemo in dopolnjujemo med 
seboj. Želimo si, da bi se tudi računo-
vodkinja in knjigovodkinja preselili v 
Češmin. Tako bi bile vse na isti loka-
ciji. Tudi za starše bi bilo to bolje, saj 
bi lahko informacije o plačilu položnic 
uredili v Češminu.  Računovodstvo 
imamo namreč v prostorih Vrtca Dom-
žale, v Dragomlju.
Kaj ste storili s starimi prostori?
Do 1. septembra sva bili s poslovno 
sekretarko v enoti Bistra. Takrat so z 
odprtjem Bistre prostor za vodjo eno-
te preuredili v dve manjši pisarni. Ta 
prostor je sedaj zopet namenjen vodji 
enote. 
Svetovalna delavka, ki se je preseli-
la iz Urše, pa je prostor »odstopila« 
vodji sanitarno-higienskega režima. 
Njen dosedanji prostor bo namenjen 
govorilnim uram za starše, načrtovanju 
vzgojnih dejavnosti strokovnih delavk 
in prostoru za individualno delo z otro-
ki. Otroci, ki imajo z odločbo določeno 
strokovno pomoč, rabijo prostor, kjer 
se ta pomoč izvaja. 
Pomočnica ravnateljice ostaja v Urši, 
kjer ima tudi pisarno. Prav tako ima v 
Urši sedež tudi vodja prehrane. 
Kako gledate na skupno kuhinjo 
z Osnovno šolo Domžale? Ali kaj 
vpliva na vašo dejavnost?
Skupna kuhinja ne vpliva na naše 
dejavnosti. Nas pa povezuje z OŠ 
Domžale. Potrebni so skupni sestanki 
z ravnateljem, vodji prehrane, računo-
vodkinjami. Zame, za vodjo prehrane, 
poslovno sekretarko in računovodstvo 
je to še dodatno delo. Imeli smo kar 
nekaj dogovorov in usklajevanj. 
Sedaj so stvari stekle in upam, 
da bomo vedno našli pot, ki bo 
v dobro nas vseh – zaposlenih, 
staršev in seveda v prvi vrsti 
otrok in učencev.
Med občani se je širilo ne-

uredi parkirni prostor za zaposlene. Na 
prostoru, kjer sedaj parkiramo, ni javne 
razsvetljave, asfalta in zapornice.  
Kmalu bo zima in s tem povezane teža-
ve. Luže, sneg, tema zjutraj in zvečer, 
ko odhajajo zadnji delavci iz vrtca.
Kako pa je širitev vrtca vplivala na 
vaš kolektiv, sedaj se je povečal kar 
za 29 zaposlenih?  
Novo zaposleni delavci vedno prinese-
jo v kolektiv nove izzive, novo znanje 
in nove izkušnje. Prva naša naloga je 
bila, da novi delavci spoznajo naš vr-
tec, naše dosedanje delo, našo vizijo. 
Razporejeni so bili v vse enote, tako 
sem tudi načrtovala in tako je bilo tudi 
najbolje za kolektiv in otroke. 
Pri samem sprejemanju delavcev sem 
si vzela čas za razgovore. Želela sem, 
da zaposlimo strokovne ljudi, ki jim 
delo z otroki ne pomeni le službo, am-
pak nekaj več. Želela sem in gradila 
bom na tem, da bo kolektiv vrtca  pri-
pravljen sprejemati izzive, iskati nove 
poti, prevzemati odgovornost za iz-
peljavo skupno načrtovanih nalog. Le 
skupaj lahko ustvarimo to, na kar smo 
danes lahko ponosni, na to, da je naš 
vrtec prepoznaven. Vedno smo pripra-
vljeni »stopiti skupaj« in zastavljeno 
nalogo pripeljati do cilja. 
V vrtcu sem zaposlena že 31 let, dvaj-
set let sem delala v skupini kot vzgo-
jiteljica, deset let na delovnem mestu 
pomočnice ravnateljice in sedaj sem 
eno leto ravnateljica. Prehodila sem 
vse stopnje in zato tudi poznam delo 
vzgojitelja, težave in uspehe, s katerimi 
se srečuje pri vsakdanjem delu. Prav 
tako sem lahko v pomoč tudi pomoč-
nici ravnateljice, skupaj iščeva poti, se 
dopolnjujeva in usklajujeva. 
Ponosna sem na vsak uspeh posame-
znih delavcev. Vesela sem, ko napre-
dujejo, ko diplomirajo, veselim se tudi 
njihovih družinskih uspehov. Prav to 
nas tudi povezuje, ustvarja pozitivno 
klimo, o kateri tako radi govorimo. Ni 
dovolj, da je nekaj napisano le na pa-
pirju, štejejo le dogodki, dejanja, skrb 
za posameznika, skupna druženja, sku-
pni uspehi in veselje ob vsem tem. 
Novim sodelavkam želim, da se bodo 
čim lažje vključile v naš kolektiv, 
spoznale naše skupne vrednote. Zelo 
pomembno je , kakšni so ljudje, ki soo-
blikujejo otrokov razvoj. Vsi si želimo 
prijaznih, veselih, ustvarjalnih vzgoji-
teljev s polno mero pozitivne energije 
in poleta, katerih se bodo otroci spomi-
njali vse življenje.
Vsem želim uspešno delo, da si pri-
dobijo zaupanje staršev in izkoristijo 
svoj dar – biti vzgojiteljica. Ne more 
ga opravljati vsak in vsakemu tudi ni 
namenjen. 
Obenem pa želim, da bo zakonodaja 
naravnana tako, da se bo gradilo na 
kvaliteti predšolske vzgoje. 
Želim si dobrega sodelovanja s starši, 
Občino Domžale – našo ustanoviteljico 
in z vsemi, ki sooblikujejo naše delo.
Zavedajmo se svojih odgovornosti, 
sooblikujmo bivalne in družbene po-
goje za našo skupnost, bodimo aktiv-
ni in bodimo pozitiven vzgled vsem 
posameznikom. Izboljšajmo kakovost 
življenja in vnašajmo v naše življenje 
vrednote, ki bodo dolgoročno vplivale 
na naše otroke. Imejmo se radi in vna-
šajmo v vrtec otroški humor!

T. D.

zadovoljstvo v 
povezavi s par-
kirišči. Ste konfl ikt 
uspešno rešili in ali ste za-
dovoljni s številom par-
kirnih mest za starše?
Zakon določa, da mora 
imeti vrtec na vsak od-
delek dve parkirni me-
sti za starše. V Češminu 
je to zagotovljeno. Sedaj 
smo na sredini meseca in 
lahko rečem, da s parki-
ranjem ni težav. Za par-
kiranje staršev je dobro 
poskrbljeno. Kot ravna-
teljica nisem imela težav 
z občani. 
Zelo pa si želim in 
hkrati prosim, da se 

Ravnateljica Antonija Doberšek

O novem vrtcu Češmin
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Sledil je kratek kulturni pro-
gram, ki so ga pripravile 
vzgojiteljice vrtca, nato pa je 
moderatorka povabila Slavka 
Cimermana. Poudaril je, da so 
materiali za gradnjo naravni 
in da je bil vrtec, kljub nepri-
jaznim vremenskim razme-
ram, zgrajen v roku. Tako je 1. 
septembra 2009 lahko sprejel 
vpisane malčke. Zahvalil se je 
občini za korektno sodelova-
nje in ji zaželel, da bi čimprej 
uspešno rešili problem pred-
šolskega varstva. Sledil je kra-
tek plesni program najmlajših, 
presenetili so nas s slovenski-
mi ljudskimi pesmimi, ki so 

Nov osemoddelčni vrtec v Občini Domžale

Slavnostna otvoritev vrtca Češmin
jih ne samo ponosno zaplesali, 
ampak tudi zapeli. Slavnostni 
govornik Toni Dragar, župan 
Občine Domžale, je najprej 
pozdravil vse otroke in starše in 
svoj govor začel z zaključkom 
govora ob postavitvi temeljne-
ga kamna: »Lansko leto, 15. 
oktobra 2008, sem svoj govor 
ob položitvi temeljnega kamna 
zaključil: Ob položitvi temelj-
nega kamna za vrtec ČEŠMIN 
želim graditeljem uspešno gra-
dnjo, sosedom čim manj pretre-
sov zaradi nje, vsem nam pa, da 
se čez približno slabo leto spet 
srečamo in svečano odpremo 
vrata novega vrtca ČEŠMIN.« 
V govoru se je opravičil vsem 
staršem, ki še niso dobili mesta 
za svoje otroke, in pojasnil, da 
v tem trenutku domžalske vrtce 
obiskuje 1.330 otrok, 120 otrok 

Otroci imajo kratke noge,
a delajo največje korake

do Sonca
do Sreče
do Sveta

in puščajo 
za vse zanesenjake
v prihodnosti sledi.

Tone Pavček

pa še oba koncesijska vrtca, Vr-
tec Karitas in Vrtec Mali Princ. 
To pomeni, da je vključenost 
otrok v domžalske vrtce več 
kot 80-odstotna. V svojem go-
voru je pojasnil tudi, da si ob-
čina vseskozi prizadeva, da bi 
obstoječe vrtce obnavljali in v 
njih izboljševali pogoje za bolj-
še delo. 
V govoru tudi ni mogel mimo 

odločitve pristojnega ministr-
stva o fi nanciranju brezplačne 
predšolske vzgoje za drugega 
in nadaljnje otroke v vrtcih. S 
starši se sicer veselimo te od-
ločitve, žal pa moramo pove-
dati, da  ministrstvo občinam 
ni zagotovilo dodatnih sredstev 
za povečanje kapacitet vrtcev. 
Občina Domžale je morala 
tako zavrniti nekaj manj kot 
150 vlog. Ob tem pa se občina 
zaveda, da le prostorski pogo-
ji za organizirano varstvo niso 
dovolj. Otrok namreč ni odra-
sel človek v miniaturi. Otroci 
gledajo, mislijo in čutijo na 
svoj način. Narava hoče, da 
imajo otroci prej, preden po-
stanejo odrasli, lepo otroštvo in 
veliko možnosti ter priložnosti 
za nova znanja, predvsem pa 
otroštvo, ki za vsakogar od nas 
pomeni vodnjak, iz katerega 
bomo pili vse življenje.
Župan Občine Domžale Toni 
Dragar se je ob koncu zahvalil 
vsem, ki so kakorkoli prispe-
vali, da smo odprli vrtec Če-
šmin, še posebej sodelavcem 
na občinski upravi, ki so budno 
spremljali investicijo, kolegom 
iz Marlesa za odlično sodelova-
nje ter ravnateljici Antoniji Do-
beršek in njenim sodelavkam, 
zaposlenim v vrtcu Češmin, z 
vodjo Uršo Ulčar, zaželel uspe-
šno delo, otrokom pa veliko 
prijetnih trenutkov.
 

Tina Drolc

Občina Domžale je poleg 
investicijskih sredstev na 
občini letos skoraj 5 mio 
evrov namenila za dopla-
čila vrtcev za razliko med 
ekonomsko ceno in ceno 
staršev ter za nadomešča-
nje vzgojiteljic in za rezer-
vacije, skupaj je Občina 
Domžale za področje pred-
šolskega varstva v leto-
šnjem proračunu zagotovila 
9 mio evrov, kar je skoraj 
40 odstotkov deleža prora-
čunskih prihodkov. 

»Veseli smo, da se število 
predšolskih otrok povečuje, 
povečuje zaradi naravnega 
prirastka in tudi zaradi no-
vozgrajenih naselij. Domža-
le predvsem zaradi številne 
mlade populacije imenuje-
mo mesto mladosti. Otroci 
so naše bogastvo, so naša 
prihodnost in Občina Dom-
žale, ki je že v letu 2007 
ustanovila Sklad za vrtce, 
ki se polni in se bo polnil s 
sredstvi, letno zagotovljeni-
mi v občinskem proračunu, 
izključno za namene zago-
tavljanja novih kapacitet 
vrtcev, bo tudi v prihodnje 
uresničevala usmeritev, da 
se vsem otrokom zagotovi 
varstvo. 
Že v kratkem načrtujemo 
začetek gradnje vrtca Gaj v 
Preserjah, ki naj bi imel šest 
do osem oddelkov in naj bi 
v letu 2010 sprejel do 150 
otrok, drugi naš cilj pa je za-
četek gradnje približno ena-
kega vrtca v vzhodnem delu 
občine Dobu ali Krtini, kjer 
pričakujemo veliko razume-
vanja lastnikov zemljišč.« 

Toni Dragar
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Ko sem se v nedeljo, 20. septem-
bra  pozno popoldne, peljala skozi 
Domžale, sem bila prijetno pre-
senečena, saj so bili odprti lokali, 
predvsem pa ulice polne ljudi, ki 
so prihajali z obiska 11. Hitovega 
sejmarjenja. Navadno so konec 
tedna namreč domžalske ulice 
prazne in le redko najdeš koga, ki 
se sredi mesta sprehaja ali obsedi 
pred katerim sicer redno odprtim 
lokalom.

11. Hitovo sejmarjenje je tudi tokrat 
v naše mesto prineslo dva dni pri-
jetnega druženja, tudi sejmarjenja, 
predvsem pa obilo priložnosti za 
srečanja, izmenjavo mnenj, tudi do-
brodelne in tekmovalne dejavnosti, 
predvsem pa veliko možnosti za po-
kušino različnih izdelkov, saj lahko 
rečemo, da je v mesto prišlo podeže-
lje z vsemi svojimi dobrotami. 
Ob pomoči Komisije za turizem Od-
delka za gospodarstvo in fi nance so 
se s svojimi stojnicami sejmarjenju 
pridružila številna društva, ki so 
poskrbela, da so obiskovalci okuše-
vali njihove dobrote. Tako tovrstnih 
dobrot ni manjkalo pri  Društvu po-
deželskih žena Domžale, Turistič-
nem društvu Rodica–Jarše, ki se je 
predstavljalo s svojo dejavnostjo, 
zeliščarstvo je bilo letos tema Turi-
stičnega društva Ihan, iz Turistične-
ga društva Radomlje je imela svojo 
stojnico Ivanka Brodar, večkratna 
nagrajenka ptujske razstave kmeč-
kih dobrot, Turistično društvo Rača 
je bilo zaradi svoje peke kruha kar 
na prireditvenem prostoru deležno 
velike pozornosti, prav vsak obi-
skovalec pa se je ustavil pri stojnici 
Društva narodnih noš Domžale, ki je 
predstavljalo kulturno dediščino, ter 
pri Joži Košak, ki nas je s svojim ši-
vanjem slamnika spominjala na našo 
zgodovino, katere delček so nam pri-
nesle tudi pridne članice Kulturnega 
društva Fran Maselj Podlimbarski, 

Učenje za življenje je projekt, ki po-
teka na Centru za socialno delo Dom-
žale (CSD Domžale), o katerem si lah-
ko več  preberete na spletnih straneh: 
www.csd-domzale.com.

Projekt je namenjen otrokom in mlado-
stnikom z različnimi življenjskimi zgod-
bami, ki jih nosijo s seboj. Preko pro-
jekta strokovni delavci in prostovoljci 
organiziramo različna srečevanja, izlete, 
pohode, igre, ustvarjalne delavnice in še 
marsikaj. Zakaj to počnemo? Zadnja leta 
opažamo, da so otroci in mladostniki 
soudeleženi najrazličnejšim pritiskom. 
Zato so željni pogovora, sprostitve in 
predvsem opore. Za otroka je to najbolj 
pomembno v času odraščanja. 
V današnjem svetu je namreč veliko do-
brin, nakupovanja, zabave, blišča, ki pa 
ne prinese sreče in nasmeha na obrazu. 
Zato smo med poletnimi počitnicami na 
CSD Domžale organizirali kar nekaj do-
godkov z otroci in mladostniki. Ta sre-
čevanja so bila tiha, brez blišča in brez 
»dogajanja« na velikanskem zabavišč-
nem odru. To so bili dragoceni trenutki, 
ki so se nam vtisnili v srce, predvsem 
otrokom in mladostnikom. Najprej smo 
vzpostavili odnos, ki je zaupen. To je za 
strokovne delavce/ke najbolj pomemb-
no in pa seveda za otroke. Kaj smo torej 
počeli? 
»Že pred poletnimi počitnicami smo 

Domžalska tržnica ima od 12. 
septembra 2009 dodatno po-
nudbo – sveže domače kravje 
mleko s kmetije Černivec. Na 
sončno soboto so se na tržnici 
zbrali številni ljubitelji doma-
čega kravjega mleka, saj so šte-
vilni na otvoritev mlekomata že 
težko čakali. Prvi litri mleka so 
hitro izginili, kot tudi domače 
dobrote, ki jih je ob otvoritvi 
pripravila kmetija Černivec. 
Prvim obiskovalcem se je pri-
družil tudi Toni Dragar, župan 
Občine Domžale. 

Domžalska tržnica je v septem-
bru obogatila svojo ponudbo, saj 
se je stojnicam z domačim kru-
hom, zelenjavo in sadjem pridru-
žil tudi mlekomat. Mlekomat je 
odprl župan Toni Dragar, ki je bil 
dodatne ponudbe na tržnici še po-
sebej vesel: „Kmetija Černivec se 
je s predlogom postavitve mleko-
mata oglasila na občini v začet-
ku meseca junija in skupaj smo 
se potrudili, da je do realizacije 
predloga prišlo čim hitreje. Ne-
koliko je bilo potrebno počakati 
le na sam mlekomat, ki je potoval 
od proizvajalca skoraj cel mesec. 
Občina Domžale bo tudi v priho-
dnje podpirala nove vsebine na 

19. in 20. september 2009 

Enajsto Hitovo sejmarjenje
ki so iz slame pletle kite. Obisko-
valci so občudovali ustvarjalnost 
rezbarja Marjana Vodnika, svojo 
dejavnost pa so nam predstavile tudi 
članice Društva rokodelcev Morav-
če. Posebej so nas s prikazom pranja 
nekoč presenetile članice Turistične-
ga društva Moravče. Zelo obiskana 

je bila stojnica Čebelarskega društva 
Domžale, ekološko  pridelane kme-
tijske izdelke smo lahko pokušali na 
stojnicah Društva Ajda in Združenja 
ekoloških kmetov Zdravo življenje 
Lukovica, Anita Indihar Dimc je 
predstavljala lončarsko obrt, osnov-
ni šoli Rodica, s katere so prišli člani 
Turističnega krožka, in Roje pa sta 
obiskovalce seznanjali s svojimi de-
javnostmi. 
Komisija za turizem Občine Dom-
žale je prisotne na sejmarjenju se-
znanjala s številnimi turistično-pro-
pagandnimi gradivi, med katerimi 
sta bila posebej dobrodošla zložen-
ka o kolesarjenju ter novi prospekt 
Občine Domžale, kjer hotenja zma-
gujejo. 

Tradicija sejmarjenja je tudi vsa-
koletna pogostitev obiskovalcev s 
fl ancati in medico, ki sta jo letos ob 
županu Toniju Dragarju pomagala 
uresničiti tudi podžupana Andre-
ja Pogačnik Jarc in Vinko Juhart. 
Vsi trije so bili zelo dobrodošli, 
marsikdo pa je srečanje z županom 

izkoristil tudi za to, da je njega in 
sodelavce opozoril na katerega od 
problemov v svoji okolici, sprejet pa 
je bil tudi marsikateri dogovor o sre-
čanju z županom »na občini«.
Prijeten glasbeni program, v okviru 
katerega je nastopila tudi Domžal-
ska godba, dobrodelne rekreacijske 
aktivnosti, kot je met podkve, tek-
movanje za najboljšo obaro pa tudi 
skupno gledanje košarkarskih tekem 
na evropskem prvenstvu, je privabi-
lo številne obiskovalce in obiskoval-
ke. Najmlajši pa so se lahko razve-
seljevali tudi v bližnjem lunaparku. 
Prijeten konec tedna, kakršnih bi 
bilo v našem mestu lahko več!

Vera 

Otvoritev mlekomata v Domžalah

Na tržnici v Domžalah 
deluje prvi mlekomat 

tržnici in tako tudi prebivalcem 
mestnih območij v Občini Dom-
žale ponudila domače izdelke.“
Mlekomat sprejme 280 litrov 
mleka, ki ga bodo na kmetiji Čer-
nivec menjali na 24 ur in tako za-

gotavljali resnično dnevno sveže 
mleko. Naprava deluje tako, da 
glede na vrednost kovancev od-
meri količino svežega mleka, ki 
ga potrošnik natoči ali v prineše-
no posodo ali v steklenico, ki jo 
lahko kupi. Liter svežega mleka 
stane en evro.  
Vse bralce in bralke vabimo, naj 
preizkusijo nov mlekomat ob Lju-
bljanski cesti – ob bivšem kroži-
šču – in tako tudi sami sodelujejo 
k vračanju človeka k naravi.

Tina Drolc

Veselo dogajanje na 
Centru za socialno 
delo Domžale

imeli priložnost spoznati vadbo Bothmer 
Moment International pod vodstvom va-
diteljice Mojce Beguš. »Omenjena vad-
ba vzpodbuja stik s samim seboj, kar po-
meni tudi boljši stik z naravo. Povezuje 
tradicionalne veščine vzhoda ter boljše 
prijeme zahodne kulture, ki sta jo raz-
vijala v svojem času Rudolf Steiner in 
grof Bothmer. Torej nazaj k naravi je na 
nek način moto dejavnosti, ki povezuje 
vse najboljše iz vzhodne kulture in vse 
najboljše iz zahodne. V tem času je stik 
z naravo nekaj zelo pomembnega, ko 
nam stvari v tem smislu uhajajo iz rok 
in je zelo želeno, da naredimo ta notra-
nji obrat zase in za življenje, ki je pred 
nami. To je za otroke, ki se udeležijo te 
vadbe gotovo ena boljših spodbud, da 
gojijo odnos do narave in življenja na-
sploh ter da se ta razdalja, ki jo imamo 
v življenju, zmanjša. Prijetno druženje 
smo zaključili z izmenjavo občutkov in 
mnenj ob osvežilni pijači ter sladoledu, 
ob katerem so se otroške oči zaiskrile.« 
(Leonora Mugrli) 

Med poletnimi počitnicami smo ustvar-
jali razne ročne spretnosti, se potepali 
po Domžalah, Kamniku in se igrali 
najrazličnejše igre, ogledali smo si fi lm 
Flicka, si prebrali zgodbe na določeno 
temo (ljubezen, solidarnost …) in se o 
tem tudi pogovarjali, odšli smo v kino 
in si na velikem platnu ogledali risan-
ko Garfi eld, bili smo tudi v Centru za 
izobraževanje, rehabilitacijo in uspo-
sabljanje Kamnik, tam nam je prijazna 
gospa Dada Lavrič predstavila življenje 
konjev, kako se jih čisti in seveda smo 
konje tudi jahali. Otroci in mladostniki 
so bili navdušeni. To je bil naš najpo-
gumnejši podvig, saj je konj žival, ki 
sprošča in zbudi v nas vse čute, odpravi 
strahove in nam povrne ponos, da smo 
si nekaj upali narediti. 
Na otroke in mladostnike, ki pridejo k 
nam na Center, ne gledamo kot bi se 
utegnilo hitro reči: »problematični«, 
»brezupni«, »poredni«, »tečni« in še 
marsikaj znamo odrasli pripisati otro-
ku ali mladostniku. Naš pristop je po-
polnoma drugačen. Najprej si skušamo 
pridobiti zaupanje otroka in nato se 
z njimi veliko pogovarjamo, karkoli. 
Teme, ki jih odpiramo, so vedno odprte 
in iskrene. Opažamo, da to otrokom in 
mladostnikom veliko pomeni. Skušamo 
jih razumeti in jim ne očitamo stvari. 
Delo je zahtevno, saj se skupaj z otroki 
poglabljamo, kot bi plavali v neskonč-
nem morju, tako imajo otroci občutek, 
da nam lahko zaupajo in mi njim, ter se 
veliko naučimo drug od drugega.  
Na Centru za socialno delo Domža-
le preko projekta Učenje za življenje 
iščemo prostovoljce z veseljem do dela 
z otrokom/mladostnikom, nudimo mo-
žnost študijske prakse, pridobivanja 
novih izkušenj, začetnega usposabljanja 
za prostovoljce, supervizije (mesečnih 
srečanj prostovoljcev) in strokovne po-
moči pri izvajanju prostovoljnega dela, 
povračilo potnih stroškov, možnost 
sodelovanja pri organizaciji in izvedbi 
skupinskih aktivnosti za otroke ipd. 
Za vse dodatne informacije pokličite na 
tel. št. 01/7246-387 ali 031/302-217.
Prisrčno vabljeni!

Nosilka projekta: Veronika Rajk
Izvajalki projekta: Marina Ostrogović 

in Simona Krempl

Noč razpira svoja krila,
naj k tebi pride nočna vila,
naj ti vso noč šepeta, da te nek-
do rad ima.

Medina Etemaj, 13 let

Kot ste lahko tudi v Slamniku že 
večkrat prebrali, je Tu-val d.o.o. 
Domžale uspešno družinsko pod-
jetje, ki se z odličnim poslovanjem 
in razvojem lahko pohvali vse od 
leta 1991, ko je bilo ustanovljeno.  

Glavna dejavnost podjetja na slo-
venskem trgu je trženje in distribu-
cija tehničnih proizvodov, potrebnih 
v kovinsko-predelovalni industriji, 
elektroindustriji in strojegradnji. 
Tako podjetje ponuja: vijačni mate-
rial po DIN-standardu ter po naro-
čilu, pritrdilno tehniko ter pnevmat-
ska orodja, opremo za avtogeno in 
propansko varjenje, elektro varjenje 
in ostalo varilno opremo, odseso-
valne naprave za varilna mesta in 
druge namene, industrijsko pnev-
matiko, servis in vzdrževanje vseh 
prodajnih artiklov, izobraževanja na 
področju pnevmatike ter svetovanje 
in razvoj na področju uporabe pri-
trdilnih elementov in konstruiranju 
pnevmatskih sistemov. Podjetje je 
trdno zasidrano tudi na trgih EU 
(Nemčija, Italija, Španija in VB) in 
ZDA, saj več kot 60 odstotkov svo-
jega prometa izvozi.
Na izvoznih trgih je podjetje uspe-
šno z organizacijo proizvodnje tujih 

Čestitke družinskemu podjetju Tu-val d.o.o.

Domžalskemu podjetju sejemska 
nagrada Mestne občine Celje

podjetij v sodelovanju s slovenski-
mi partnerji. Kakovost potrjujejo 
z visokim standardom storitve in 
konkurenčnimi cenami.  Njihovo 
delovanje, ki  je urejeno v skladu 
z zahtevami standarda ISO 9001 : 
2000, pa je bilo opaženo tudi na 36. 
mednarodnem obrtnem sejmu, kjer 
so tradicionalni razstavljalci. 
Na omenjenem sejmu podjetje Celj-
ski sejem, Obrtna zbornica Slove-
nije (OZS) in Mestna občina Celje
podelijo tudi sejemska priznanja 
in letos je podjetje TU–VAL preje-
lo priznanje Mestne občine Celje. 
Izbor najboljših in najuspešnejših 
razstavljalcev posebna komisija 
pripravi po ocenjevanju razstavlje-
nih izdelkov in pri tem upošteva: 
kakovostno izdelavo, konstrukcijo, 
funkcionalnost in obliko izdelka; 
tržno zanimivost izdelka na sloven-
skem in tujem tržišču; izvirnost iz-
delka in uporabo sodobne ali nove 
tehnologije pri njegovi izdelavi; 
način proizvodnje: serijska ali in-
dividualna, pa tudi vpliv izdelka na 
varstvo okolja. 
Ob upoštevanju vseh omenjenih kri-
terijev je TU-VAL d.o.o. Domžale 
prejel nagrado Mestne občine Celje 
za BREZBATNIČNI CILINDER 

»RODLESS«. Izdelek se uporablja 
za odpiranje vrat na vlakih in av-
tobusih, za odpiranje industrijskih 
vrat in v podobne namene. Omo-
goča dobro tesnjenje vrat, kar pri-
pomore k minimalni izgubi zraka. 
Izdelek je plod slovenskega znanja 
in se uspešno trži po Evropi, Ameri-
ki, Južni Koreji in Indiji.
Povprašali smo direktorja podjetja, 
Uroša Ovna, kaj jim nagrada pome-
ni in kakšni načrti so pred njimi.
»Na prejeto nagrado smo v podjetju 
zelo ponosni. Veseli smo, da nam 
poleg naših partnerjev tudi širše 
okolje priznava, da je naša usme-
ritev v tehnološko bolj zahtevne 
proizvode s poudarkom na ener-
gijski učinkovitosti prava. Hkrati 
pomeni tudi vzpodbudo za celoten 
kolektiv, da še naprej uspešno pre-
poznava priložnosti na trgu in jih 
s svojo kreativnostjo tudi uspešno 
udejanji.«
TU-VAL, uspešnemu domžalske-
mu podjetju, ki tudi s prejeto nagra-
do potrjuje, da je poslovanje z nji-
mi ZANESLJIVO, ENOSTAVNO, 
UČINKOVITO, iskreno čestitamo!

Vera Vojska 

www.sveze-domace.si

KMETIJA ČERNIVEC
Zg. Jarše

t: 01 72 12 160
m: 041 704 590
m: 051 331 562

kmetijacernivec@gmail.com
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Društvo izgnancev Slovenije, 
Krajevna organizacija Domžale, 
je 11. septembra 2009, skupaj z 
Občinskim združenjem borcev za 
vrednote NOB Domžale, obiskala 
enega izmed najlepših Jadran-
skih otokov Rab. Namen obiska 
je bila udeležba na tradicionalni 
spominski slovesnosti ob 66-letni-
ci osvoboditve koncentracijskega 
taborišča Kampor na Rabu.

Društvo izgnancev Slovenije, Kra-
jevna organizacija Domžale, je 11. 
septembra 2009, skupaj z Občin-
skim združenjem borcev za vredno-
te NOB Domžale, obiskala enega 
izmed najlepših Jadranskih otokov 
Rab. Namen obiska je bila udelež-
ba na tradicionalni spominski slo-
vesnosti ob 66-letnici osvoboditve 
koncentracijskega taborišča Kam-
por na Rabu.
Prvi dan smo z ladjo obiskali Goli 
otok in otok Grgar. Naš gostobese-
dni vodič Branko nas je seznanil s 
polpreteklo zgodovino otoka, nam 
predvsem predstavil posamezne 
stavbe in delovišča, v katerih so od 
leta 1949  trpeli politični ujetniki in 
kasneje tudi zaporniki. Posledice 
strahotnih mučenj so ponekod vi-
dne še danes. Razočarani smo bili 
nad neurejenostjo otoka, saj ni za-
gotovljenega varnega ogleda posa-
meznih stavb. Z Golega otoka nas 
je pot vodila na otok Grgur, kjer je 
bilo žensko taborišče. Po ogledalu 
ostankov nekdanjega ženskega ta-
borišča so najbolj pogumni izkori-
stili čas za kopanje v čisti, čeprav 
malo hladni vodi. 
Zvečer smo se v centru mesta Rab 
pridružili domačinom na slovesnosti 
ob 120-letnici organiziranega turiz-
ma. Zgodaj dopoldne, 12. septem-
bra, pa smo obiskali še najstarejše 
stavbe v mestu ter se sprehodili po 
mestnem obzidju.
Sledil je obisk spominske slovesno-
sti, na kateri smo srečali tudi člane 
in članice Društva vojnih invalidov 
Domžale. Pred slovesnostjo smo si 
ogledali spominski park, katerega 
avtor je slovenski arhitekt Edvard 
Ravnikar. Prireditev se je začela s po-
laganjem vencev, položila ga je tudi 
naša skupina, v sestavi Jože Kveder, 
Olga Novak in Janez Miklavc. Sle-
dili so številni nagovori, najbolj smo 
prisluhnili besedam Antona Vratuše, 
nekdanjega taboriščnika. Spomnil se 
je tragičnih dni 2. svetovne vojne na 
Rabu, neznosnih pogojev za vse ta-
boriščnike, ki so živeli pod šotori in 
umirali zaradi vremenskih neprilik, 
bolezni, stradanja in drugih nemo-
gočih pogojev. Ob tem se je dotaknil 
tudi današnjih dni in med drugim 
dejal, da smo srečni, ker imamo svo-
jo svobodo, za katero pa včasih ne 

Drugo soboto v septembru je Izvršni 
odbor Društva diabetikov Domžale za 
svoje člane organiziral izlet v Prek-
murje in na Goričkem. 

Kljub temu, da je bilo jutro megleno in 
rosenje ni obetalo lepega dneva, se je 
proti severovzhodu Slovenije odpravil 
cel avtobus izletnikov. Kmalu se je pri-
kazalo sonce, ki nas je nato spremljalo 

Akcija Horuk na Križentaver se 
je prevesila v drugo polovico. Če 
pogledamo statistiko obiskov,  se 
vnema pohodnikov niti malo ne 
zmanjšuje. Stanje po mesecih: 
januar 1166, februar 1271, marec 
1563, april 1756 in maj 1736 obi-
skovalcev. Torej je bilo do konca 
maja vpisanih skupaj 7492 poho-
dnikov. Med pohodniki sta še ve-
dno dva, ki sta na vrh Križentavre 
stopila prav vsak dan letošnjega 
leta – čestitke.

In kaj je novega na vrhu? Na vrhu 
sta ob ihanskem stolpu novi klopi in 
miza, ki so jo postavili delovni fantje 
pod vodstvom Franca Kralja – Mn-
gana. Pohodniki si tako lahko odpo-
čijejo, okrepčajo ali poklepetajo … 
Krajan, ki je navdušen nad akcijo, 
je naredil več lesenih smerokazov, 
ki usmerjajo pohodnike do vrha. Na 
vrhu je bila izpeljana čistilna akcija, 
zato obiskovalce prosimo, naj smeti 
odnesejo s seboj v dolino. 
Pripravljamo pa še več projektov, 
ki bodo polepšali naše vsakodnevne 
pohode – o njih boste vsi pravoča-
sno obveščeni.

V času šolskih poletnih počitnic 
so se člani Medobčinskega dru-
štva invalidov Domžale, Luko-
vica, Mengeš, Moravče in Trzin 
udeleževali številnih srečanj. 

Medijsko najbolj prepoznaven je 
bil že tradicionalni 25. jubilejni 
planinski dan na Kopah pri Slovenj 
Gradcu, na nadmorski višini 1450 
metrov, ki je namenjen druženju 
delavnih invalidov. Prvega avgusta 
zgodaj zjutraj smo z avtobusom 
krenili na pot in po občinah Dom-
žale, Lukovica, Mengeš, Moravče 

V soboto, 19. septembra, je v Špor-
tnem parku v Radomljah potekalo 
občinsko gasilsko tekmovanje za 
najmlajše gasilke in gasilce iz dru-
štev Gasilske zveze Domžale. Pri 
pripravi tekmovanja, ki je tokrat 
potekalo v sektorju Radomlje, smo 
sodelovali tudi homški gasilci. 

Tekmovanja so se udeležili tudi naše 
najmlajše članice in člani. Za ude-
ležbo na tekmovanju so vsekakor 
potrebne tudi vaje, za kar so v PGD 
Homec poskrbeli mentorji, ki so dva 
tedna pred tekmovanjem učili naše 
najmlajše članice in člane in prav vsi 
so se v večji meri pridno udeleževa-
li vaj, saj so tako pridobili potrebna 
znanja, ki so jih nato uporabili na 
tekmovanju. Tekmovanja iz PGD 
Homec so se udeležile štiri ekipe. Ob 
številni udeležbi ekip drugih društev 
so dosegli naslednje rezultate: mla-
dinci (3. mesto), mladinke (4. me-
sto), pionirji I. (5. mesto) in pionirji 
II. (6. mesto). 
Po končanem tekmovanju so v gasil-

V pravkar končanih šolskih po-
čitnicah smo si člani Športnega 
društva Zlato Polje ponovno vzeli 
čas, da del celoletnih ustvarjalno-
sti namenimo tudi izobraževanju 
in vzgoji mladih, ki so vsak dan na 
cesti in vključeni v cestni promet.

Program nedeljskega popoldneva 
smo, tako kot lani, tudi letos pripra-
vili v sodelovanju z Zmagom Ber-
lecem s Prevoj in Policijsko postajo 
Domžale, s katere sta med nas prišla 
policista Andrej Jordan in Božo Ko-
tar. V svojih uvodnih besedah sta 
predstavila delo policista, osebno 
opremo in postopek kontrole prome-
ta oziroma voznika. Zelo zanimiv je 
bil prikaz uporabe prisilnih sredstev. 
Najbolj pogumni so lahko preizkusili 
tudi alkotest ter njegovo delovanje. 
Veliko pozornosti je pritegnil tudi 
prikaz uporabe radarja pri kontroli 
hitrosti vožnje. Ob  zaključku sta po-

Horuk na 
Križentaver 

Zadnji dan v mesecu maju je bilo 
organizirano srečanje pohodnikov 
Križentaver. Srečanje je bilo v zelo 
sproščenem in prijateljskem vzduš-
ju. Pohvaliti moramo tudi našega 
krajana in župana Občine Domžale 
Tonija Dragarja, ki se je prvič pov-
zpel na Veliki vrh. Želimo si, da bi 
vrh obiskal še večkrat. 
Pri organizaciji in srečanju so se še 
posebej izkazale pohodnice – go-
spodinje, ki so pripravile zelo dobre 
sladke dobrote. Hvala jim za skrb. 
Še posebej se zahvaljujemo Francu 
Kralju – Mnganu, ki je vseskozi naj-
bolj aktiven član te akcije, in njegovi 
ženi Mari, ki je pripravila hrano za 
vse pohodnike. Ne smemo pa po-

zabiti in pohvaliti tudi pohodnikov 
iz bližnje in daljne okolice, ki so se 
udeležili tega srečanja. Hvala vsem, 
z željo, da bomo z njihovo pomočjo 
tudi v prihodnje pripravili še sreča-
nje. 
Poleti je dan daljši in tako je na voljo 
še več časa za skok na ihanski Tri-
glav. Nasvidenje do jeseni, v upanju, 
da vam spet sporočimo lepe novice. 
Sponzorji srečanja  pohodnikov:
Občina Domžale, SAM d.o.o., Zg. 
Jarše, PELATI d.o.o. Domžale, Sašo 
ŽALJEC s.p. Ihan, Gostilna MN-
GAN, Gostilna JANEŽIČ in Plasti-
ka LEBENIČNIK, Študa

Helena Rode

Domžalski diabetiki na izletu 
v Prekmurju in na Goričkem

ves dan. V Mursko Soboto smo prispeli 
v dogovorjenem času, kjer nas je priča-
kala vodička Simona Cizar in nas vodila 
po programu izleta. Skozi sprehod smo si 
ogledi mestne znamenitosti, med drugim 
tudi zgradbo blizu Trga zmage, kjer je bila 
razglašena Prva republika, ki je živela le 
šest dni. Nato smo si v Ižakovcih ogle-
dali Otok ljubezni, kjer je stalna razstava 
Bujraštva na reki Muri, oziroma dva pla-

Na komemorativni 
slovesnosti ob 
66-letnici osvoboditve 
koncentracijskega 
taborišča Rab

Lipa 
zelenela je ...

vemo, kaj bi z njo. Omenil je tudi, da 
je bila slovenska pesem Lipa zelene-
la je prava himna taborišča.
Ker razen žalostinke, ki jo je zaigra-
la Rabska gasilska godba, kulturne-
ga programa ni bilo, smo se Dom-
žalčani na hitro organizirali in ob 
veliki pomoči pevca Andreja Šraja, 
ki je prevzel vlogo dirigenta, zape-
li Lipa zelenela je in Po jezeru bliz' 
Triglava. Pesmi sta vsem, še posebej 
Antonu Vratuši, segli do srca in v 

marsikaterih očeh se je utrnila solza. 
Sledil je še en nastop »združenega 
domžalskega pevskega zbora«, saj 
smo pesem Šivala je deklica zvezdo 
zapeli ob spomeniku, namenjenem 
ženam in otrokom iz taborišča, ob 
katerem bo nekoč muzej. Na poti 
proti domu smo se na kratko ustavili 
v Senju.
Obisk Raba je bil za udeležence iz 
Društva izgnancev Domžale in Ob-
činskega združenja zveze borcev za 

vrednote NOB Domžale mnogo več 
kot le turistično potovanje. Že drugič 
v letošnjem letu (prvič na spominski 
slovesnosti v Mauthausnu) smo bili 
namreč ena izmed redkih skupin iz 
Slovenije, ki se na tovrstnih medna-
rodnih spominskih slovesnostih spo-
minja žrtev. Tokrat smo s slovensko 
pesmijo še posebej opozorili na svo-
jo domovino, pa tudi na Domžale. 

Vera  Vojska 

MDI Domžale 

Planinski dan na Kopah
in Trzin pobirali svoje članice in 
člane. Gospe so nas presenetile in 
v izobilju napekle peciva in drugih 
slaščic. 
Po nagovoru  predsednice Vide 
Perne smo nadaljevali vožnjo, ki 
nam jo je z občasnimi poučnimi 
pripovedkami olepšal gospod Mar-
jan Pavliha. Malo po deseti uri smo 
zagledali številne avtobuse, na le-
tošnje srečanje so pripeljali več kot 
dva tisoč ljudi iz različnih društev 
v Sloveniji. Ob izstopu smo prejeli 
vsak svojo zeleno kapo z napisom I 
FEEL SLOVENIA, ki je postala naš 
prepoznavni znak. 
Slavnostni govorniki srečanja, ki  se 
je pričelo s kulturnim programom 
ob deseti uri, so bili direktor Direk-
torata za invalide pri ministrstvu za 
socialo in družino, mag. Cveto Ur-
nič, predsednica Društva invalidov 

Slovenj Gradec, Stanislava Tamše, 
ter predsednica Zveze delavnih in-
validov Slovenije, Zdenka Ornik. 
Po slovesnosti so nekateri odšli 
na kosilo, drugi na ogled stojnic 
in tretji nabirat borovnice, saj sta 
bila čas in vreme ugodna. Ob pol 
dvanajstih smo se zbrali pri bližnji 
kapelici svete Ane in se udeleži-
li kratke, a slavnostne svete maše. 
Nato smo se zopet ločili in lahko 
uživali ob dobri glasbi ansambla 
Vornšek in pevke Tanje Žagar, 
ki so napolnili plesišče in šotor. 
Čas je mineval hitro in ob štirih smo 
se že zbrali pri avtobusu, kjer smo še 
malo pokramljali ter se nato odpra-
vili proti domu. Dan je bil užit, mne-
nja pozitivna in s tem vsi zadovoljni.
Upamo, da se bo tudi še čez nekaj 
let tako razveseljevalo ljudi z lažji-
mi in težjimi oblikami invalidnosti, 
kot to vsako leto, že petindvajset let 
v poletnem času, počne Društvo in-
validov Slovenj Gradec. Čestitamo 
jim ob jubileju!

Nejc Lisjak

Srečno v novem šolskem letu

Izobraževalni dan
licista  prisotnim dala napotke pred 
začetkom novega šolskega leta ter 
mladim razdelila zloženke, plakate 
in barvanke.
V drugem delu popoldanskega pro-
grama je Zmago Berlec (JUMICAR) 
mladim osvežil znanje cestno prome-
tnih predpisov, opisal pravilno vede-
nje na cesti ter predstavil vso opre-
mo, ki so jo malčki nato uporabili pri 
praktičnem delu. Slednje je zajemalo 
enosmerno cesto, križišča s predno-
stno cesto ter semaforje. Malčki so se 
nato s pravimi malimi avtomobilčki 
vključevali v cestni promet – vse pod 
budnim nadzorom inštruktorja, ki 
jim je hkrati svetoval, jih opozarjal 
ter po potrebi tudi okaral. Skratka, 
bilo je prijetno in nepozabno.
Športno društvo se najlepše zahva-
ljuje Policijski postaji Domžale in 
Zmagu Berlecu.

Tone HABJANIČ

 

PGD Homec

Udeležba na občinskem 
gasilskem tekmovanju

nem domu naše tekmovalce čakale 
pizze. Za dobro voljo in veliko smeha 
pa so poskrbeli kar sami tekmovalci, 
saj so, kot je v navadi vsako leto po 
tekmi, z vodo zalili svoje mentorje. 
PGD Homec čestita tekmovalcem za 
uspešne rezultate in jim želi veliko 
uspehov tudi v prihodnje.

Miha Ulčar

vajoča mlina in vožnjo z brodom. Sledila 
je bujraška malica ali »pajami kruj«, se-
stavljena iz popečenega kruha na ognju, 
česna, zaseke in ljubezenskega napoja.
V Bogojini smo si nato ogledali edin-
stveno Plečnikovo cerkev Gospodove-
ga vnebohoda, ki v pokrajini ob Muri 
predstavlja enega največjih umetnostnih 
spomenikov sakralne arhitekture. Pot nas 
je zatem peljala po krajinskem parku Go-
ričko do Gradu. V naselju Grad je najve-
čje fevdalno poslopje v Sloveniji, ki ima 
365 sob – toliko kot je dni v letu. V vasici 
Pečarovci smo obiskali kmečki turizem 
Zelko, znan po lončarstvu in vinogradni-
štvu. Tam smo imeli tudi kosilo ob glasbi 
harmonikarja Janeza Juhanta.
Ob zares odlični vodički Simoni smo 
veliko videli o krajih Prekmurja in Go-
ričkega, zato smo se z lepimi vtisi in za-
dovoljni v poznih večernih urah vrnili v 
Domžale!

Maks Grošelj                   

Spoštovani, obveščamo vas, 
da bo imela 

KS Toma Brejca Vir 
od 1. 10. 2009

spremenjene – nove 
uradne ure,

in sicer v:
  TOREK, od 16. do 18. ure, 
PETEK, od  8. do 11. ure.
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Rastemo z vami!

27.000 brezplačnih izvodov
v občinah Kamnik, Domžale, Mengeš, Trzin, Komenda.

Odslej tudi v vsakem 
gospodinjstvu v Domžalah!
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Pogovor z Anjo Komatar ima 
samo eno rdečo nit – matematiko, 
s katero se je, podobno kot mi vsi, 
srečala v osnovni šoli. Sprva so bili 
odličnjakinji iz OŠ Domžale všeč 
vsi predmeti. Ker pa je bil zanjo 
šolski program »čist premal«,  se 
je po zaslugi učitelja  Bela Szomija 
navdušila za matematiko, fi ziko, 
logiko in zlasti za razvedrilno ma-
tematiko.  Anja je tako matematiki 
in fi ziki namenjala vse več pozorno-
sti, se udeleževala domačih in tujih 
tekmovanj ter bila vse bolj navdu-
šena nad matematiko, čeprav pri-
znanj z različnih tekmovanj tudi 
iz drugih predmetov ni manjkalo. 
Osnovna šola ji je zaradi številnih 
uspehov ostala v prijetnem spo-
minu. Še posebej se rada spomi-
nja osvojitve vseh možnih točk na 
tekmovanju Evropski matematični 
kenguru, ko so za nagrado prejeli 
teden dni osvajanj novih matema-
tičnih znanj na taboru v Franciji. 
Nato se je vpisala na Gimnazijo 
Bežigrad in zato je bilo moje prvo 
vprašanje, če se je njeno veselje do 
matematike nadaljevalo.

Nadaljevalo in še bolj okrepilo, pred-
vsem, ker je, po mojem mnenju, Gi-
mnazija Bežigrad najboljša gimnazi-
ja in ker je bila moja razredničarka 
Olga Arnuš, profesorica matematike, 
najboljša profesorica. Tudi tisti, ki v 
začetku šolskega leta niso bili navdu-
šeni nad matematiko, so svoje mnenje 
ob koncu šolskega leta spremenili. 
Res nas je znala pritegniti, napravi-
ti matematiko prijazno, zanimivo in 
dostopnejšo ter nas spodbujati, hkrati 
pa poiskati težje matematične naloge 
in nam ponuditi dodatno znanje.

Še mesec nazaj so osnovnošolci uži-
vali ob božanju sončnih žarkov in 
vonju morja, a danes, ko  sonce še 
vedno pošilja tople žarke v učilnice, 
pridno dopolnjujejo, nadgrajujejo 
in poglabljajo svoje znanje.

Poleg tega so del številnih projek-
tov, ki potekajo na šoli. Eden takih je 
zagotovo Unesco. Po besedah vodje 
Barbare Žitnik Ternovec so UNE-
SCO-va načela trajnostnega razvo-
ja, medkulturnosti in kakovostnega 
razvijanja znanja, dela, osebnosti in 
sreče vsakega posameznika že moč-
no vpeta v vsakdanjik  šole. Že 8. 
septembra si je bilo v šolski jedilnici 
moč ogledati razstavo ob mednaro-
dnem dnevu pismenosti, ki je nastala 
pod mentorstvom Jasmine Pogačnik 
in Tanje Kastelic. Učenci so vajo po-
novili tudi 21. septembra, na medna-
rodni dan miru in s plakati, citati ter 
pesmimi dokazali, da si življenje brez 
orožja, nasilja in bolečine zasluži 
vsak Zemljan. Ne samo na OŠ Pre-
serje pri Radomljah, ampak po vsem 
svetu, natančneje v 125 državah, so 
na ta dan sadili drevesa za lepšo pri-
hodnost. Sajenje dreves simbolizira 
upanje ter nadaljevanje življenja in to 

Na svidenje, poletje 
Zdaj ko smo tudi v našem vrtcu za-
korakali v novo šolsko leto, ko nas 
zjutraj včasih že strese jesenski hlad, 
v sebi zalotim hrepenenje po soncu, 
brezskrbnosti otrok, toploti …
Tudi to poletje so bili otroci, ki so pre-
življali počitniške dni v vrtcu Ostržek, 
deležni vsega tega. Želimo, da so otro-
ci veseli, sproščeni, zadovoljni, to pa 

V Zasebnem vrtcu Mali princ smo 
se odločili, da bomo poskusili naš 
vrtec še bolj približati pojmu »naš 
drugi dom«. Po načelih montesso-
ri pedagogike, katere elemente 
smo začeli uvajati v preteklem 
šolskem letu, smo pripravili ve-
liko različnih dejavnosti, ki nas 
spominjajo na dom. 

Tako imamo v naših igralnicah ve-
liko novih kotičkov, v katerih otroci 
umivajo dojenčka, pomivajo poso-
do, skrbijo za cvetje v igralnici, iz-
delujejo ogrlice, prinašajo različen 
jesenski material, ki ga raziskujejo 
v naravnem kotičku ...
Vsak dan  predstavimo otrokom tudi 
nove materiale za zaznavanje, preko 
katerih usvajajo koncepte: dolgo-
kratko, majhno-veliko, hrapavo-
gladko, težko-lahko, toplo-mrzlo, 
spoznavajo barve, njihove odtenke 
in še mnogo drugih dejavnosti.
Ker želimo naš način dela približati 
tudi ostalim, smo za zunanje otroke 

Zlata maturantka, zaljubljena v matematiko

Anja bo matematiko študirala na Cambridgeu 
Bila si uspešna udeleženka kar ne-
kaj mednarodnih olimpijadah.
Res je, udeležila sem se treh matema-
tičnih olimpijad, na dveh sem dobila 
pohvali za v celoti rešene naloge, na 
mojo pobudo pa smo bili dijaki z be-
žigrajske gimnazije tudi udeleženci 
dveh lingvističnih olimpijad. 

Olimpijade so tudi priložnost za 
nova prijateljstva, za spoznavanje 
sveta. 
Bili smo v Vietnamu, Španiji, Bolga-
riji, Poljski. Povsod je največ časa re-
zerviranega za tekmovanje, nekaj dni 
pa ostane tudi za spoznavanje prija-
teljev ter države, v kateri tekmovanje 
poteka. Posebej rada se spominjam 
50. olimpijade v Nemčiji, kjer smo 
imeli možnost srečanja z najboljši-
mi matematiki na svetu in smo se z 
njimi po predavanju tudi pogovarjali. 
Nepozabna izkušnja!

Si tudi zlata maturantka?
Za maturo sem se dobro pripravila, 
še posebej, ker je bil moj cilj vpis na 
univerzo Cambridge. Na mednarodni 
maturi, ki obsega šest predmetov, 
sem se odločila za sedem predmetov 
in dosegla 37 točk z dodatno sedmico 
pri fi ziki, kar je po pretvorbi v slo-
venske ocene 33 od 34 možnih točk. 

Odhajaš študirat matematiko na 
univerzo v Cambridge.
Po mojem mnenju je to zlasti za 
področje matematike najboljša uni-
verza, ne le v Evropi, ampak tudi na 
svetu. Študij na tej sloviti univerzi je 
moja dolgoletna želja, zato sem bila 
neskončno srečna, ko sem dobila ob-
vestilo o sprejemu. Doslej sem bila 
v Cambridgeu dvakrat – na spreje-

mnem intervjuju in testih. Veseli me, 
ker je na omenjeno univerzo vpisanih 
kar nekaj mojih prijateljev, ki sem jih 
spoznala na olimpijadah.

Tvoji občutki?
Cambridge je zelo prijetno študent-
sko mesto. Najprej opaziš številna 
kolesa in mlade ljudi. Študentski 
domovi, »collegi«, ki so hkrati tudi 
dom profesorjev in prostor, kjer 
imata po dva študenta dodatne učne 
ure s profesorjem, so razstreseni po 
celem mestu. Študij je zato veliko 
bolj intenziven in prilagojen inte-
resu posameznika, seveda pa mesto 
omogoča tudi veliko priložnosti za 
zabavo.

Kako bo potekal študij?
V prvem letniku študij obsega mate-
matiko in teoretično fi ziko, od dru-
gega letnika dalje pa se bom verjetno 
osredotočila na teoretično matemati-
ko. Dodiplomski študij traja tri leta, 
sledijo posebna predavanja za magi-
sterij, kjer je obilica raziskovalnega 
dela, in doktorski študij, če se zanj 
odločiš. Sama sem trdno odločena, 
da osvojim vse stopnje študija ter 
najdem delo na kakšnem inštitutu. 
Zame matematika niso le številke, 
temveč dokazovanje izrekov, ki so 
posledica aksiomov, preverjanje in 
iskanje različnih poti do rezultatov, 
predvsem torej raziskovanje, čeprav 
me mika tudi profesura.

Prosti čas? 
Glasba, za mano je devet letnikov 
učenja klavirja, igram fl avto, orgle. 
Študij na Cambridgeu me bo sicer 
malo oddaljil od glasbe, vendar bo 
ostala del mojega prostega časa. 

Zadnje počitnice ...
Skupaj s Švicarji smo se na Ble-
du pripravljali na olimpijado, po-
tem olimpijadi, prijetno je bilo na 
raziskovalnem srečanju MARS v 
Kopru ... 

Kaj bi svetovala tistim, ki matema-
tike ne marajo?
Da razmišljajo predvsem o tem, da 
ima v matematiki vse nek smisel, da 
je zgolj z logičnim mišljenjem mo-
goče priti do rešitev, predvsem pa se 
naj vsi potrudijo, da se ne bodo učili 
na pamet, pač pa bodo matematiko 
razumeli. Ko nekaj razumeš, je vse 
lažje. Pozabiti pa tudi ne smemo, da 
brez matematike ni nobene znanosti 
niti tehnologije. Za začetek pa pripo-
ročam razvedrilno matematiko, ker 
prikaže matematiko na manj strog in 
zato za večino bolj zabaven način.

Morda še kaj?
Brez velike podpore domačih zane-
sljivo ne bi šlo, zato iskrena hvala 
staršem, starim staršem, teti in pri-
jateljem.  

Hvala in srečno na Cambridgeu!

Vera Vojska

Učenci OŠ Preserje pri Radomljah 

Že zavihali rokave
idejo povezuje ENO – Environment 
Online – program, ki s to kampanjo 
želi dvigniti zavedanje o podnebnih 
spremembah in o raznolikosti ekosi-
stemov na Zemlji. Drevesa so pljuča 
Zemlje in s tem, ko povečujemo nji-
hovo število, pomagamo našemu pla-
netu. Ob 12. uri so se tako učitelji in 
učenci tretjih, četrtih, petih in sedmih 
razredov zbrali ob prizidku šole in 
posadili slovensko nacionalno drevo 
– lipo. Prireditev je potekala v pev-
skem vzdušju, saj sta nastopila oba 
pevska zbora z različnimi skladbami 
in ob spremljavi violine ter Orffovih 
instrumentov. Na harmoniko je zai-
grala tudi Špela iz 6. a, medtem ko je 
Samo iz 4. a  vse navzoče seznanil  s 
pomenom lipe za naš narod. Na sve-
tovni dan miru je toplo jesensko son-
ce pričaralo nepozaben občutek, saj  
je narava pokazala vso hvaležnost, 
ker smo ji vračali tisto, kar nam sama 
daje. Življenje smo podarili drevesu 
v upanju, da nam bo služilo tako kot 
našim prednikom. Zanjo bomo skrbe-
li in o prigodah, ki se bodo dogajale 
v njeni senci, govorili našim potom-
cem. Zato predraga lipa, lepo rasti.
V pričakovanju svetovnega dneva 
jezikov, ki je letos žal na soboto, 26. 

septembra, je šola zaživela v zvez-
dah, na katerih so v štirih jezikih, ki 
se poučujejo na šoli, zapisane be-
sede, kot hvala, izvoli, nasvidenje, 
kako si ipd. Učenci pa so z mento-
ricama Blanko Čad in Alenko Kon-
cilija zopet postregli s poslastico. Če 
se je lansko leto nogometna žoga 
večkrat znašla v španskem golu, se 
je letos večkrat znašla v španskem 
avtu. Tokrat sta obe moštvi moči 
merili v odbojki. Športno vzdušje 
se je na hodniku iz ure v uro bolj 
stopnjevalo in končno je ura odbila 
12. 30, ko sta se znašli na parketu 
ob bučni podpori svojih privržencev. 

Boj za zmago je bil težak in Nemci 
so morali kloniti pod pritiski Špan-
cev, ki so bili motivirani tudi zaradi 
lanskega poraza. 
Stara ljudska modrost pravi: »Ni 
pomembno zmagati, pomembno 
je sodelovati,« in po zaključenem 
dvoboju je Blanka Čad v duhu te 
modrosti še dodala: »Pomembna je 
zabava.« In učenci so se zagotovo 
zabavali. Pred njimi so novi izzivi, 
nove zmage, a najprej se bodo po-
svetili pripravi prireditve, ki je v ta 
namen. In o njej boste tudi brali.

Jasmina Pogačnik

Montessori pedagogika v 
zasebnem vrtcu Mali princ

pripravili montessori delavnice, ka-
terih se lahko udeležijo vsi zaintere-
sirani in potekajo v popoldanskem 
času. Vabljeni! 

ZVMP

pomeni, da jim moramo vzgojiteljice 
vse to omogočiti, pripraviti. Raznoli-
ke dejavnosti, od gibanja, petja, plesa 
in ustvarjanja do pravljičnih užitkov, 
raziskovalnih sprehodov, obiskov, 
praznovanja rojstnih dni, uživanja na 
»Ostržkovi plaži« v najbolj vročih 
dneh, zahteva tudi napore. Napori gor 
ali dol!!! Imeli smo se  lepo! 

Marjeta Osolin
Vrtec Domžale, enota Ostržek

vabi 
k vpisu v popoldanske programe otroke, ki 

niso vključeni v redne oddelke vrtca.

CICIBANOVE URICE
za otroke od tretjega leta starosti v enotah:
MLINČEK, Radomlje, tel. 72 27 180 (pon., 16.–18. 
ure);
OSTRŽEK, Rodica, tel. 72 11 843 (pon., 16.–18. ure);
SAVSKA, Domžale, tel. 72 48 300 (pon. 16.–18. ure).

CICIBANOVE URICE
»BIBA SE IGRA«
ZA OTROKE, stare 1–2 leti, IN NJIHOVE STARŠE
Pokličite Tino v enoto MLINČEK, Radomlje,
tel. št. 72 27 180 (sreda, 16.–16.45 ure).

ZA OTROKE, stare 2–3 let  
Pokličite Tino v enoto MLINČEK, Radomlje,
tel. št. 72 27 180 (sreda, 17.–18. ure)
ali 
Anjo v enoto RACMAN, Dragomelj,
tel. št. 031/530-801 (ponedeljek, 17.–18. ure).

PRAVLJIČNE URICE
za otroke od četrtega leta starosti v enoti PALČEK 
na Viru.
Pokličite Sabino na tel. št. 031/530-801 (ponedeljek, 
17.15–18.15).

PRIPRAVLJENI, POZOR … ZDAJ!
TELOVADBA za otroke, starejše od treh let, v enoti 
CICIDOM, Količevo.
Pokličite Petro na tel. št. 72 42 870:
ponedeljek, 16.–17. ure –  otroci, stari 3–4 leta
ponedeljek, 17.–18. ure –  otroci, stari 4–6 let
ponedeljek, 18.–19. ure –  otroci, stari 4–6 let.

GIBALNE URICE
za otroke od 3. do 6. leta. 
Pokličite Sašo v enoto RACMAN, Dragomelj,
tel. št. 031/530-801,
ponedeljek, 16.30–17.15 – otroci, stari 4–6 let
ponedeljek, 17.30–18.15 – otroci, stari 3–4 leta.

LASTOVKA 
– program za otroke, ki potrebujejo več, so bolj ustvar-
jalni, vedoželjni in zahtevni.
Prijave na tel. št. 72 48 300. 
NAMEN PROGRAMA:
pomagati sposobnostno boljšim otrokom, zadovoljiti 
njihove potrebe z različnimi metodami in pomoč 
njihovim staršem za razvoj potencialov teh otrok v 
največji možni meri.
Dejavnosti bodo potekale od oktobra do vključno maja.

ŠPORTNO DRUŠTVO ŽELVA
Vse otroke od 3. do 5. leta vabimo na otroško telovadbo, ki se bo pričela v četrtek, 1. oktobra 2009, v OŠ 

Preserje pri Radomljah. Vadba bo potekala od 17. do 18. ure. Otroke bo vodilo pet vaditeljic. Vsebina vadbe: 
osnovna motorika, atletika, igre z žogo, poligoni, športna gimnastika, razne igrice in še kaj. Vadba bo potekala 

od oktobra do konca aprila. Mesečna vadnina bo 10 evrov. Informacije: 031/817-204, Olga
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Tokrat vam predstavljamo zgod-
bo mlade Domžalčanke, Mateje 
Lojen, ki se je soočila z nepri-
čakovano oviro v svojem življe-
nju. Vendar ni obupala. Svoje 
življenje nadaljuje, tokrat pa 
bo, s pomočjo prijateljev, mla-
dih akademikov, poskušala priti 
korak bližje načinu življenja, ki 
ga je poznala pred boleznijo. Za 
katero bolezen pravzaprav gre? 

Njena zgodba, kot jo je povedala 
sama 
V življenju včasih izgubljam, a 
kljub vsem izgubam poskušam 
dobiti. Vedno se je namreč mogo-
če boriti za tisto, kar imam rada 
... vedno je možnost za nov zače-
tek.
Ko sem se prvič v življenju soo-
čila z dejstvom, da sem lahko le 
hvaležna, ker hodim, uporabljam 
roki in dovolj dobro vidim, da 
nekako funkcioniram skozi dan 
in hkrati tudi z dejstvom, da tega 
morda že jutri več ne bo, se je v 
mojem razumevanju življenja in 
mene same začel celoviti proces 
raziskovanja, iskanja možnosti in 
negovanja ljubezni in navdušenja 
nad življenjem. Tisti, ki smo bili 
in tisti, ki še bodo postavljeni v 
podoben položaj, ki nam bo sledil 
do konca dni, vemo, kakšno moč 
tako soočenje ima in kaj vse se  
nam preplete skozi čustveno do-
življanje, logično razmišljanje in 
same odnose do soljudi. Vse ostale 
želim le nežno opozoriti, da bole-
zen »ni in je« pač nekaj, s čimer se 
moraš sprijazniti in njej prilagodi-
ti svoje življenje, pa gre … Ne, ni 
tako! V času okrevanja sem začela 
raziskovati področje te bolezni: 
od društva MS, ljudi, ki že leta 
živijo s to boleznijo, pogovorov z 
zdravniki, literature in tudi inter-
neta. V zahvalo najbližjim, ki me 
dobro poznajo, sem dobila širok 
spekter kvalitetnih informacij, na 
katerih temeljih sem se odločila za 
zdravljenje, v katerega verjamem. 
Kar mi je bilo poprej lahkotno in 
samoumevno: izrazni ples, narava, 
gledališče, Tai-chi, razgiban dan, 
je danes le spomin na pretekla leta 
in se z dnevom v dan zahvaljujem 
za zmožnost dokaj neodvisnega 
preživetega dne. Nisem si metala 
več peska v oči, da je z menoj vse 
vredu. Postavljena sem bila pred 
dejstvo, da imam MS (multiplo 
sklerozo). Postavljena sem pred 
dejstvo, da pred MS ne morem be-
žati. V bolnici se mi je vse posta-
vilo na glavo, kar mi je ponudilo 
drug pogled name, na življenje ... 
ostala sem brez zaposlitve, ne-
zmožna dela, preplašena, nemoč-
na ... a vselej sem imela močno 
željo ponovno živeti polno. Neha-
la sem prebirati  zdravniške izvide 
in počasi sem začela pozabljati na 
slaba pričakovanja zdravnikov ... 
Danes, po nekaj mesecih terapije, 
po skoraj letu dni odsotnosti od 
družabnega življenja, počasi po-
novno živim celovito.
Po temeljitem raziskovanju in 
spoznavanju MS sem zasledila 
način zdravljenja, o kakršnem sem 
poprej le potihem in skrivaj razmi-

Mladi forum v svojem letnem 
programu ob pričetku šolskega 
leta izvaja tudi tradicionalno ak-
cijo Varno v šolo. Tudi letos smo, 
v nekoliko drugačni obliki kot 
prejšnja leta, akcijo izvedli. 
Tokrat na ploščadi v centru Domžal, 
kjer smo za vse nadebudne šolarje 
in ostale udeležence v prometu na-
risali križišče s prednostno cesto, 
pločnikom, kolesarsko stezo, poli-
cajem v sredini in »zebro« ter na tri 
strani dorisali cesto brez pločnika, 
cesto z semaforiziranim prehodom 
za pešce ter del cestišča z železni-
škim prehodom in polavtomatskimi 
zapornicami. Nato smo pripravili 
mizico in teste z vprašanji na temo 
Varno na poti v šolo in domov ter 
nagrade (svetleči pasovi za na roke, 
ki jih je za otroke tudi ob letošnjem 
šolskem letu pripravilo Ministrstvo 
za promet). V reševanju kviza so se 

Napovednik dogodkov 
za oktober
Teden otroka v Centru za mla-
de - vsak dan, od 5. do 9. ok-
tobra, od 15. do 18. ure. Igrali 
bomo namizne igre, ustvarjali v 
likovni delavnici, oblikovali fi -
gure iz gline, delali eksperimen-
te in imeli karaoke.
Vabljeni vsi osnovnošolci od 7. 
leta dalje! 

V sredo, 7. oktobra, ob 19. 
uri – otvoritev razstave foto-
poezije z naslovom Nevihte v 
noči. 
Razstavljata mladi ustvarjalki 
Martina Ulčar (fotografi ja) in 
Teja Turk (poezija).

V ponedeljek, 19. oktobra, ob 
19. uri – predavanje v okviru 
Programa za odgovorno star-
ševstvo z naslovom Obvlado-
vanje stresa. Predava Lili Jaz-
bec, prof. 

Vsak torek, od 15. do 20. ure, 
potekajo v Centru za mlade 
ustvarjalne delavnice za otro-
ke in mlade. Vabljeni vsi otroci 
in mladi, ki jih zanima fotografi -
ja ter slikanje z različnimi mate-
riali in tehnikami. 

Vsako sredo, od 19. do 21.ure, 
poteka v prostorih Centra za 
mlade tečaj risanja  Uvajanje 
v osnove študijskega risanja, 
ki ga vodi akademski slikar Voj-
ko Aleksič. 
Informacije in prijave po telefo-
nu: 040/704-491.  

Vsi dogodki bodo potekali 
v prostorih Centra za mlade 
(Domžalski dom), Ljubljanska 
c. 58, Domžale. 

Vljudno vabljeni!

Tudi letos smo se taborniki rodu 
skalnih taborov z najmlajšimi ta-
borniki odpravili na taborjenje na 
že znano lokacijo v Žužemberk, 
natančneje v Stavčo vas. Letošnje 
leto se nas je tabora udeležilo kar 
150, od tega 130 otrok in 30 po-
močnikov, vodnikov in vodstva. 
Pridružili so nam tudi taborniki 
iz rodu podkovanih krapov iz 
Ljubljane, ki so aktivno sodelova-
li z nami pri pripravah in izvedbi 
tabora.

Nestrpno smo čakali 13. julij, ko 
smo se dobili na peščenem par-
kirišču za Vele, in se odpravili na 
11-dnevno dogodivščino v objemu 
žužemberških gozdov. Po prihodu 
v Stavčo vaso smo se namestili po 
šotorih, ki so bili naslednje dni naše 
začasno bivališče. Prvi dan smo si 
z vodniki ogledali okolico tabor-
nega prostora in raziskali taborne 
objekte, razložili taborniške šege in 
navade ter poudarili pomen večnega 
ognja.
V naslednjih desetih dneh smo po-
novili vsa taborniška znanja, ki smo 
se jih naučili  med taborniškim le-
tom, osvajali veščine (lokostrelec, 
novinar, pismonoša, pevec, plava-
lec-žaba, zbiratelj …), se igrali šta-
fetne igre, poroke, nočno strateško 
igrico, nočno igrico gozdno skriv-
nost, vodov večer (nekateri so brali 
pravljice, drugi gledali zvezde, tretji 
pa so si pripravili nočni prigrizek v 
svojem gozdnem kotičku), odšli na 
bivak (prespat v gozd), pripravili 

Društvo za promoviranje 
nedovoljenega trgovanja z 

idejami 
vabi na 

Dobrodelno 
dražbo del mladih 

akademskih 
slikarjev,

ki bo v četrtek, 8. oktobra, ob 
19.30, v Knjižnici Domžale. 

Avtorska dela mladih akade-
mikov bodo na dražbi na voljo 
že od 90 evrov dalje, sredstva 

pa bodo namenjena zdravljenju 
Domžalčanke Mateje Lojen, ki 
je zbolela za multiplo sklerozo. 

Vljudno vabljeni! 

Varno v šolo lahko preizkusili tako najmlajši kot 
tudi starejši. Zadali smo si nalogo 
osveščanja staršev in njihovih malč-
kov o tem, kako se v prometu obna-
šamo, da pridemo varno na cilj.
V Mladem forumu se zavedamo, da 
je varnost v prometu danes nekaj, 

kar dnevno ogroža naša življenja, 
še posebej pa so v svoji razigranosti 
in nezavedanju nevarnosti ogroženi 
najmlajši, otroci. Zato je prav, da 
tudi mladi nekaj storimo zanje. 

Sašo Kozlevčar 

Multipla 
skleroza – 
drugačno 
platno

šljala. V sodobni družbi medicina 
sledi svojim potem, kar je iz smeri 
raziskovanja, odkrivanja novih 
metod, pripomočkov in navseza-
dnje zdravil nujno in vsekakor do-
brodošlo, če omenim le skokovito 
hiter razvoj v raziskovanju same 
MS. Pa vendarle vsakič znova od-
piram več možnosti in raziskujem 
tudi drugačne poglede. Navse-
zadnje je MS po uradni medicini 
bolezen, ki nas spremlja do konca 
življenja in je z vsakim novim le-
tom močnejša. In prav zaradi tega 
si resnično želim možnosti spo-
znanja in prejemanja druge oblike 
zdravljenja – v danem primeru 
celo ozdravitve.
Ko se za trenutek zamislim o MS, 
novi večni spremljevalki življe-
nja, za katero že imam predpisana 
zdravila, ki pa imajo zelo močne 
stranske učinke (močno in ne-
popravljivo posegajo v notranje 
organe, kri in psihično stanje bol-
nika, slabost, bolečina v mišicah, 
boleča in alergična koža ...), mi 
pomenijo vedno močnejšo odtuji-
tev od lastnega telesa in navseza-
dnje same sebe. 
 
Multipla skleroza in klasična 
medicina
MS (multipla skleroza) je bole-
zen osrednjega živčevja (možgani 
in hrbtenjača), katerega naloga je 
nadzorovanje delovanja našega 
telesa tako, da po živčnih vlaknih 
pošiljajo električne signale. Živčna 
vlakna so ovita z mielinsko ovoj-
nico, ki jih ščiti in hkrati omogoča 
natančno in hitro prevajanje signa-
lov. MS je bolezen, ki nastane za-
radi vnetja mielinske ovojnice in z 
načinom odziva našega imunskega 
sistema, ko naj bi makrofagi omi-
lili vnetje, posledično razkrajajo 
mielin. Zaradi poškodbe mielinske 
ovojnice se električni signali poča-
sneje in nepravilno prevajajo. MS 
je nepredvidljiva bolezen, ki se pri 
vsakem posamezniku kaže nekoli-
ko drugače. 

Dobrodelna dražba
Društvo za promoviranje nedovo-
ljenega trgovanja z idejamo tako v 
četrtek, 8. oktobra, ob 19.30 v knji-
žnici v Domžalah organizira dobro-
delno dražbo slikarskih del mladih 
akademikov. Celoten izkupiček bo 
namenjen za zdravljenje Mateje 
Lojen, s tem ji bomo pomagali, da 
bo mlada ženska, polna volje do ži-
vljenja, korak bližje življenju, ki se 
nam zdi samoumevno. 

Mateja A. Kegel 

Tabor medvedkov in čebelic 2009
krste za tabornike, ki so bili prvič 
na taboru ter za vodnike in vodstvo, 
ki so prvič opravljali svojo novo 
funkcijo. Prav tako smo imeli pre-
stope za tabornike, ki so prestopili 
iz mlajše starostne veje v starejšo 
(npr. medvedki in čebelice so posta-
li gozdovniki in gozdovnice, slednji 
popotniki in popotnice, nekateri vo-
dniki pa smo prestopili v najstarejšo 
starostno vejo grč).
Tudi letos smo imeli tematski dan, 
ki je bil posvečen grškim bogovom. 
Otrokom smo preko impro lige 
predstavili vse rimske bogove, v 
katere so bili preoblečeni vodniki. 
Nato smo pripravili delavnice, na 
katerih smo izdelovali grški nakit, 
oblačila, lončke iz slanega testa, 
peli pesmice, se igrali stare grške 
igrice in še veliko zanimivih stva-
ri, ki so se dogajale v grških časih. 
Imeli smo tudi grško kosilo, vsi smo 

jedli  sede oz. leže na gozdni jasi in 
nihče ni uporabljal pribora, tako kot 
Grki.
Za popoldne smo pripravili grške 
olimpijske igre in lov na Zeusovo 
izgubljeno strelo. 
Na žalost je vsega lepega enkrat 
konec in tako smo morali zaključi-
ti tudi naš tabor. Zadnji večer smo 
vsem tabornikom, ki opravili ve-
ščine, podelili nagrade za najbolje 
pospravljen šotor in najboljša mesta 
za igrice. Tudi našim vodnikom in 
vodstvu smo podarili manjši spomi-
nek. Kot vsako leto ob koncu tabora 
smo ob petju pesmice za lahko noč 
prižgali svečke in jih postavili pred 
šotore. S tem smo oznanili, da na-
slednji dan zapuščamo tabor. 
Zjutraj smo pospravili šotore, tabor, 
imeli zadnji zbor, kjer smo spustili 
zastavo na pol droga, in se odpravili 
proti avtobusom, ki so nas že čakali, 
da nas odpeljejo domov, proti Dom-
žalam.
Na tabor so naš prišli obiskat tudi 
gospodje iz domžalske občine in 
med njimi je bil tudi župan Toni 
Dragar. Razveselili so nas s slastni-
mi lubenicami in čokoladami. 

Domžalski taborniki

Mislim, da smo se imeli na leto-
šnjem taboru res super prav tako 
otroci kot vodniki in vodstvo. 
Vsi smo doživeli polno novih 
dogodivščin in osvojili nova 
znanja. 
Še enkrat hvala vsem za pomoč 
pri pripravi in izvedbi tabora in 
vsem, ki so nam bili pripravlje-
ni pomagati. Naklonjeno nam je 
bilo tudi vreme, od enajstih dni 
je bil deževen samo en dan, vsi 
ostali pa so bili sončni in vroči. 
Kaj pravite? Se vidimo nasle-
dnje leto v Stavči vasi?

Republiško orientacijsko tek-
movanje – ROT, je najzahtev-
nejše trodnevno taborniško 
tekmovanje, ki ga vsako leto ob 
začetku taborniškega leta orga-
nizira eden izmed slovenskih ta-
borniških rodov. Letos se je 42 
petčlanskih ekip podalo na sko-
raj 35 kilometrov dolgo progo, 
kjer smo taborniki v dveh dneh 
s pomočjo karte in kompasa na 
23 kontrolnih točkah opravljali 
najrazličnejše taborniške nalo-
ge.

V petek zvečer smo po otvori-
tvenem zboru in taborniški himni 
pokazali precej matematičnega in 
fi zikalnega znanja, ko smo morali 
na karto s pomočjo zastavljenih 
nalog vrisati kontrolne točke, 
dobro pa smo se odrezali tudi 
pri topografskem testu in signa-
liziranju z Morsejevo abecedo.  
Po prekratki noči smo se vse tri 
domžalske ekipe podale na progo, 
ki je potekala po mogočnih po-
horskih gozdovih. Hitro smo na-
predovali in se kar dobro odrezali 
na nalogah na kontrolnih točkah 
(skica in opis poti, minsko polje, 
oddajanje sporočila s pomočjo si-
gnalnih zastavic, tematski test ter 
naloge prve pomoči), proti koncu 
poti pa smo pri spomeniku padlim 
borcem Pohorskega bataljona na 
Osankarici risali natančno skico 
terena - KROKI. Drugi tekmo-
valni dan smo zaključili s postavi-
tvijo bivaka, kuhanjem golaža in 
druženjem ob tabornem ognju.
Zjutraj smo segreli že nekoliko 
utrujene mišice, kar ni bilo ravno 
lahko opravilo, saj je termome-
ter kazal -1°C. Po vrisovanju 

Republiško orientacijsko tekmovanje – Rogla 2009

Domžalski taborniki ponovno na 
zmagovalnih stopničkah!

kontrolnih točk za tretji dan smo 
nadaljevali z iskanjem le-teh. 
Lepo trasirana proga nas je po 
opravljenih preostalih nalogah 
(hitrostna etapa, pregled opreme, 
prihod pod kotom, skica terena) 
vodila nazaj do vrha Rogle in 
končnega cilja ROT-a 2009.
V sončnem popoldnevu smo ne-
strpno čakali na razglasitev rezul-
tatov in z doseženim smo bili kar 
zadovoljni. Ni nam sicer uspelo 
ubraniti lanske skupne zmage, 
vseeno pa smo se razveselili sku-
pnega tretjega mesta. Največ so k 
skupnemu uspehu prispevale Gr-
čice z drugim mestom v katego-
riji, Popotniki s tretjim mestom v 
kategoriji, Grčam pa je tokrat za 
boljšo uvrstitev manjkal kanček 
sreče – zasedli smo namreč sed-
mo mesto.
Razveselili smo se predvsem 
dejstva, da smo ekipno še vedno 
povsem pri vrhu, najbolj ponosni 
pa smo gotovo na to, da poleg 
vzgoje in dela z našimi najmlaj-
šimi, še vedno najdemo čas, vo-
ljo, energijo in znanje za najtežjo 
taborniško preizkušnjo – Repu-
bliško orientacijsko tekmovanje!

Z naravo k boljšemu človeku!
Andrej Jarc – Jaro

Odličnemu drugemu in tretjemu mestu v posameznih kategorijah smo na 
ROT-u 2009 dodali še ekipno tretje mesto!
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Moje svetniško vprašanje in po-
buda na prvi popočitniški seji 
Občinskega sveta sta se zopet 
nanašala na tisto, kar me kot 
Domžalčanko najbolj moti, jezi 
in se mi zdi popolnoma nespreje-
mljivo: urejenost centra Domžal 
(veleblagovnica Tuš) ter zapušče-
na in Koloseju podarjena naša, iz 
naših sredstev zgrajena, Kinod-
vorana Domžale.

Ker smo že vajeni in predvsem 
siti večnih obljub, ker nas občin-
ska oblast vedno utiša z argumen-
tom »se pripravlja, se dogovarja-
mo«, je prav, da kot svetnica bdim 
nad najpomembnejšimi projekti v 
Domžalah, ki ostajajo nerešljivi 
in jih v Uradu župana ne znajo 

Mladi forum SD Domžale pozdra-
vlja vsaj delno obnovo, hkrati pa 
izraža zaskrbljenost nad prome-
tno (ne)varnostjo na cesti, ki po-
vezuje občini Domžale in Mengeš, 
govorimo o cesti, ki pelje iz Ro-
dice proti Mengšu čez Mengeško 
polje, saj se tam tedensko dogaja-
jo prometne nesreče, nemalokrat 
s smrtnimi žrtvami. Mladi forum 
Domžale zato poziva župana Ob-
čine Domžale Tonija Dragarja in 
župana Občine Mengeš Franca 
Jeriča, da v sodelovanju s pristoj-
nim ministrstvom naredijo oceno 
stanja na omenjeni cesti in izvede-
jo konkretne varnostne ukrepe, ki 
bodo zmanjšali število prometnih 
nesreč. 

Načinov, kako narediti cesto bolj var-
no, je več, zagotovo so to opozorilne 
naprave oz. hitrostne ovire, kot so 
npr. optične zavore (prečno na smer 
vožnje zarisane črte, ki potekajo 
preko cele širine smernega vozišča), 
katerih namen je opozoriti voznika, 
da lahko pravočasno in enakomerno 
zmanjša hitrost do dovoljene. Tukaj 
so tudi table, ki opozarjajo, kako hi-
tro vozimo v tistem trenutku. Kot je 
zapisano v Tehnični specifi kaciji za 
javne ceste TSC 03.800, so optične 
opozorilne naprave, poleg prome-
tne signalizacije, najblažji ukrepi 
za umirjanje prometa, zato bi ve-
ljalo tudi na tem območju preveriti 
možnosti uporabe le-teh in ukrepe 

Zelo aktualno vprašanje v tem 
času, ki mu vse politične stran-
ke namenjajo mnogo pozorno-
sti. Upam, da z namenom najti 
pravi odgovor.
Z dokončanjem vrtca Češmin 
smo dobili novih 147 mest, s 
strokovnimi rešitvami vrtca 
Urša so prav vsi otroci druge-
ga starostnega obdobja, ki so 
jih starši vpisali, dobili mesto v 
vrtcu.

Na rešitev pa čaka 144 otrok, ki bi 
jih, če bi imeli prostor, lahko spre-
jeli takoj, in blizu 150 takih, ki 
bodo starost 11 mesecev, ki je po-
goj za sprejem, izpolnili nekateri 
še letos, nekateri pa v letu 2010. 
Res bi bilo lepo, če bi imeli toli-
ko prostih mest, da bi lahko sproti 
zagotavljali sprejeme takoj, ko bi 
otrok dopolnil ustrezno starost. 
Trudimo se, da bi to izpolnili.
V tednu otroka polagamo temeljni 
kamen za vrtec Gaj v Preserjah, 
ki bo po odprtju, upamo da konec 
leta 2010, sprejel blizu 150 otrok. 
Še en tako velik objekt potrebu-
jemo, da nadoknadimo tudi zao-
stanke preteklih let, ko vrtčevski 
prostor ni sledil povečanim potre-
bam.

Na zadnji seji domžalskega 
Občinskega sveta je bilo največ 
časa posvečenega spremem-
bam Odloka o ravnanju s ko-
munalnimi odpadki v Občini 
Domžale ter s tem povezanim 
pravilnikom o zbiranju in od-
vozu odpadkov v Občini Dom-
žale. Svetniška skupina SDS si 
je tudi tokrat prizadevala, da 
se problematika zbiranja or-
ganskih odpadkov dokončno 
razreši tako, da tisti občanke 
in občani oz. gospodinjstva, ki 
imajo kompostnike,  lahko or-
ganske odpadke kompostirajo 
na hišnem kompostniku. To naj 
bi se jim poznalo tudi pri nižji 
ceni odvoza odpadkov, kar je 
poleg skrbi za čisto okolje naj-
pomembnejši cilj urejanja od-
voza in deponiranja odpadkov.

Pri obravnavi problematike, ki 
je potekala več mesecev, je sve-
tniška skupina SDS Domžale 
vseskozi opozarjala, da je se-
danji sistem tudi glede uporabe 

SLS v teh dneh organizira stojnice 
za zbiranje izjav pripravljenosti 
za podpis za izvedbo naknadne-
ga zakonodajnega referenduma v 
vseh 11 slovenskih mestnih obči-
nah, s ciljem, da Slovenija ohrani 
teritorialni stik z mednarodnimi 
vodami ter ozemlje in morje, ki je 
bilo ob osamosvojitvi pod sloven-
sko suverenostjo – med drugim 
celoten Piranski zaliv, zaselke na 
levem bregu 

Dragonje in ozemlje na levem bregu 
Mure pri Hotizi. Obrazec je dose-
gljiv tudi na spletu www.sls.si. Ob 
odprtju prve stojnice v prestolnici 
sta prizadevanja Slovenske ljudske 
stranke za celovitost slovenskega 
ozemlja in morja podprla tudi pe-
snik Tone Kuntner z interpretacijo 
pesmi Mirana Jarca in s telefonskim 
javljanjem iz Trsta ugledni slovenski 

Pred časom je bilo v medijih za-
slediti, da je Ljubljanski potniški 
promet uvedel dve novi progi do 
izvenljubljanskih občin. Ljubljan-
ski župan je takrat ob otvoritvi 
novih prog povedal, da bi morala 
proga LPP segati tudi do Domžal. 
Ideja ljubljanskega župana se mi 
je zdela enkratna, saj bi z uvedbo 
proge LPP do Domžal rešili dokaj 
neurejen javni prevoz, ki ga imajo 
na voljo naši občani. 

Potniški vlak vozi vsako uro, prav 
tako tudi obstoječi avtobusi kamni-
škega prevoznika ne vozijo zelo po-
gosto. Zaradi neurejenega javnega 
prevoza naši občani večinoma upo-
rabljajo za prevoz na delo in opravke 

Za slovensko 
ozemlje in morje!

pisatelj in vztrajen borec za pravice 
zamejskih Slovencev in slovenske-
ga naroda Boris Pahor. Slednji je 
v svojem nagovoru med drugim iz-
razil upanje, da bo vlada sledila na-
čelu suverene države, kar Slovenija 
je. Predsednik SLS mag. Radovan 
Žerjav je ob tej priložnosti ponovno 

poudaril, da v SLS podpiramo vstop 
Hrvaške v Evropsko unijo, a brez 
slovenskega ozemlja: »Naši dedje in 
očetje so branili slovensko ozemlje 
in morje in na nas je, da ga zaščitimo 
tudi danes in da ne dovolimo, da bi 
nam ga kdorkoli odvzel.«

R. R.

Zakaj 70 odstotkov 
anketirancev nikakor 
ni zadovoljnih z delom 
župana

razrešiti. Njihova priložnost, da 
pokažejo vse, kar znajo in zmo-
rejo, se počasi bliža koncu. Od 
vsega, kar so nam obljubili na 
začetku mandata, je bore malo 
realiziranega, pred njimi pa le še 
slabo leto časa. Tri oziroma šti-
ri leta je dovolj, da pokažeš, kaj 
znaš. Argument, ki ga »plasirajo« 
vsi župani, ki kandidirajo drugič 
na volitvah – »v teku so projekti, 
smo v sklepni fazi realizacije« – 

Svetniška pobuda: Proga 
Ljubljanskega potniškega 
prometa do Domžal

je LPP uvedel nov sistem plačevanja 
z kartico Urbana, ki so nadomestile 
žetone in mesečne vozovnice. Poleg 
terminskih kartic, ki so nadomestile 
mesečen vozovnice, obstajajo tudi 
vrednostne, ki so nadomestile žetone. 
S to kartico se po prvem vstopu lahko 
nato v času 90 minut na drugi posta-
ji presedeš v drug avtobus za drugo 
progo, ne da bi ti elektronski sistem 
odtrgal plačilo dodatne vožnje. Da 
pa bi poskusili idejo ljubljanskega 
župana uresničiti, sem na zadnji seji 
občinskega sveta podal pobudo, da 
bi se naša občina vključila v sistem 
LPP, da bi uvedli progo do Domžal. 
Pozval sem občinsko upravo, da se 
povežejo z odgovornimi na ljubljan-
ski mestni občini in Ljubljanskemu 
potniškemu prometu, da bi omenje-
no pobudo realizirali. V Občinskem 
odboru Zares Domžale podpiramo 
projekt proga LPP v Domžale, saj bi 
s tem rešili problem javnega prevoza 
v naši občini.

Miha Ulčar
Predsednik Zares 

Domžale

v Ljubljano osebni avtomobil. Kot je 
znano, pa avtobusi LPP vozijo zelo 
pogosto, kar pomeni, da bi naši obča-
ni s tem pridobili tudi na času. Uved-
ba linije LPP do Domžal bi našim 
občanom omogočila boljšo povezavo 
z Ljubljano, marsikdo bi z uvedbo te 
proge raje uporabljal ta prevoz kot pa 
osebni avto. Prav tako pa bi linija do 
Domžal pomenila pocenitev potnih 
stroškov za naše občane. Pred časom 

Naslednja številka glasila 
Slamnik izide v petek, 

23. oktobra 2009. Rok za 
oddajo je četrtek, 15. oktober 

2009, do 12 ure. Prispevke 
oddate v Kulturnem domu 

Franca Bernika Domžale na 
Ljubljanski 61 v Domžalah v 
času uradnih ur, v nabiralnih 
na stavbi ali na e naslov sla-
mnik.urednica@gmail.com. 

Mladi forum SD Domžale

Pobuda pristojnim 
organom po okrepitvi 
varnosti v prometu 

dejansko izvesti. Prav tako ne gre 
spregledati t.i. zvočnih opozorilnih 
naprav (prečno na smer vožnje iz-
vedeni pari pasov iz materiala, ki ne 
zmanjšuje koefi cienta oprijemljivo-
sti, njihov namen pa je z vibracij-
skimi učinki opozoriti voznika, da 
lahko pravočasno in enakomerno 
zmanjša hitrost do dovoljene), ki 
se jih uporablja na območju umirja-
nja prometa ali znotraj njih, kjer so 
predvidene višje hitrosti. Zavedamo 
se, da je hitrost na tem delu omejena 
na 70 km/h, vendar pa se vozniki, na 
žalost, te redko držijo. 

Dejstvo je, da na omenjeni cesti 
umirajo tudi Domžalčani in Men-
gšani, med njimi naši prijatelji in 
znanci, posebej so nevarnosti na 
tem odseku izpostavljeni kolesarji. 
Ne želimo, da bi še naprej ugašala 
nedolžna življenja, zato pozivamo 
vse pristojne, da cesto obnovijo do 
te mere, da bodo upoštevani predlo-
gi za varno vožnjo. Naj ne bo cilj le 
obnova, pač pa varna pot, ki povezu-
je dve občini. 

Mladi forum SD Domžale 

Kako zagotoviti zadosti 
mest v vrtcih?

Najbolj potreben je v Dobu in 
Krtini in v to območje ga želimo 
umestiti.
Vrtci terjajo mnogo sredstev. Ne 
le njihova postavitev, še večji 
zalogaj terja njihovo delovanje. 
Več kot tretjino proračuna name-
njamo za otroško varstvo in delež 
bo z vsakim novim oddelkom še 
rasel. Potrebna bo modra presoja 
in odločitev, čemu se bomo za ne-
kaj časa odpovedali, kaj odložili, 
da zagotovimo vrtčevski in šol-
ski prostor, ki smo ga v preteklih 
letih povečevali prepočasi, zato 
zaostali, zdaj pa se ga lotevamo 
s pospešenim tempom. Socialni 
demokrati intenzivno sodelujemo 
v tem procesu s ciljem, da bi vsi 
otroci bili deležni enakih pravic 
do prijazne predšolske vzgoje in 
kakovostne šole.

Andreja Pogačnik Jarc

SDS Domžale prispevala k 
lažji in prijaznejši uporabi 
hišnega kompostnika

tvi, ki je nelogična in nepotrebna.
Po uvedbi odloka so se začele 
pojavljati številne pritožbe ob-
čanov, ljudje so se obračali tudi 
na našo svetniško skupino. Na 
podlagi pritožb je bil pripravljen 
predlog sprememb odloka, ki pa 
kljub temu ni vseboval ustreznih 
rešitev glede uporabe kompostni-
ka ter odvoza organskih odpad-
kov. Zato smo na seji občinskega 
sveta predlagali nekatere spre-
membe in med drugimi vložili 
nekatere amandmaje ter s tem 
vzpodbudili občinsko upravo, da 
je o predlogih razmislila in sledila 
našim amandmajem, ki med dru-
gim omogočajo uporabo kompo-
stnikov za organske odpadke za 
uporabnike na enostaven način, 
brez  vnaprej nepotrebnih admi-
nistrativnih postopkov v smislu 
pridobivanja morebitnih soglasij, 
dovoljenj in odločb. 
Ključni problem dosedanjih pri-
tožb v zvezi z odvozom in depo-
niranjem komunalnih odpadkov 
(poleg cene) naj bi bil s tem od-
pravljen, upamo pa tudi, da bodo 
pristojni na JKP Prodnik ob tem 
v dobro uporabnikov razrešili 
tudi njihove dosedanje pritožbe 
oz. proteste ob zaračunavanju 
neuporabljenih storitev odvoza 
organskih odpadkov, ko t.i. rja-
vih posod sploh niso uporabljali.

kompostnikov nepravičen, saj 
kljub temu, da imajo nekateri ali 
celo večina gospodinjstev kom-
postnik, morajo uporabljati oz. 
oddajati tudi rjave posode za zbi-
ranje organskih odpadkov in  ta 
storitev se jim je seveda tudi za-
računala. V SDS Domžale smo že 
takrat  nasprotovali tovrstni reši-

mag. Lovro Lončar, 
SDS Domžale

www.domzale.sds.si

ne smejo biti več sprejemljivi za 
nas. Zamislite si, da nastopite z 
novo službo, in delodajalec vam 
pomoli pod nos pogodbo o delu, v 
kateri je jasno opredeljena posku-
sna doba, recimo treh mesecev. 
Če se v tem času ne izkažete, se 
vam bo samo prijazno zahvalil za 
sodelovanje in vaši argumenti, da 
ste ravno nastavili vse pomemb-
ne projekte, ki bodo maksimalno 
vplivali na vašo uspešnost, lahko 
prodate samo sami sebi. Saj se 
strinjate, kajne?
Na spletni strani Domžalskih no-
vic teče spletna anketa, v kateri 
lahko odgovorite na vprašanje 
Kako ste zadovoljni z delom žu-
pana Tonija Dragarja? Skoraj 70 
odstotkov odgovorov se glasi: 
Nikakor. Vir: http://www.domzal-
ske-novice.si/

Katarina Karlovšek
Občinska svetnica

Družina kljub spremenjeni 
podobi in moderni zasnovi še 
vedno velja za osnovno celico 
družbe. Novi družinski zakonik 
družino defi nira kot življenjsko 
skupnost otrok z enim ali obe-
ma staršema ali z drugo odra-
slo osebo, če trajno skrbi za 
otroka in ima po tem zakoniku 
do otroka določene dolžnosti in 
pravice.

Tako je z novim družinskim za-
konikom urejeno tako imenova-
no širše razumevanje človeškega 
sožitja, kjer spol partnerjev ni več 
ovira za oblikovanje družine. To-
rej zakonska zveza ni defi nirana 
kot doslej – zveza med moškim 
in žensko, ampak je defi nirana 
kot zveza med dvema osebama. 
Istospolni partnerji bodo končno 
v pravicah in dolžnostih izenače-
ni s klasičnimi heteroseksualnimi 
pari, za kar se je LDS zavzemala 
že desetletja, ker je želela izklju-
čiti vsakršno nedovoljeno razliko-
vanje ljudi.
Prav tako novi zakonik prinaša 
istospolnim partnerjem možnost 
posvojitve otroka in možnost rej-
ništva. O posvojitvah in rejništvih 
bodo na predlog centra za social-
no delo odločala sodišča, dejstvo 
pa je, da bosta pri odločitvi, kdo 
bo skrbel za otroka, imela pred-
nost otrok in njegov razvoj - tako 
čustveni kot tudi fi zični in oseb-
nostni...
Tako se bo med drugim zaščitilo 
tudi istospolne partnerske sku-
pnosti, kjer je eden od partnerjev 

otrokov biološki starš, drugi pa do 
sedaj ni imel možnosti, da posvoji 
otroka svojega partnerja. Do sedaj 
otrok živeč v takšni partnerski 
skupnosti ni mogel dedovati, ni 
imel pravice do odškodnine za-
radi smrti bližnjega niti ni mogel 
uveljavljati osnovnih socialnih 
pravic, kot je npr. zdravstveno 
zavarovanje ali družinska pokoj-
nina. 
Če gledamo širše, bo v skladu z 
novim družinskim zakonikom bi-
stveno več poudarka na tem, da 
je otrok zaščiten,  da so znotraj 
družine odnosi urejeni, ljubeči in 
pozitivni, tako do otroka kot tudi 
med člani družine. V zvezi s tem 
pa želi novi zakonik bolj celovito 
urejati družinsko pravo. V njem je 
predlaganih kar nekaj novosti, ki 
segajo na področje varstva in ko-
risti otrok. Predvsem bo z novim 
zakonikom prepovedano telesno 
kaznovanje otrok. Uvaja se zago-
vornik otrokovih pravic in takoj-
šnja intervencija pristojnih služb, 
kadar je otrok ogrožen. S tem se 
bo zagotovilo hitrejše reševanje 
primerov ali z drugimi besedami 
– hitreje se bo zavarovalo otroka. 
V ta namen novi zakonik predvi-
deva tudi poseg države  v družino 
s ciljem, da se zavarujejo otroko-
ve pravice.

LDS Domžale 

Podpiramo 
predlog 
novega 
družinskega 
zakonika

Razprava o novem družinskem 
zakoniku in predvidenih rešitvah, 
ki bo trajala mesec in pol, bo za-
nesljivo burna, kajti družba goji 
do istospolno usmerjenih vrsto 
predsodkov. Nesporno dejstvo pa 
je, da je skrajni čas to področje 
urediti na način, da se v slovenski 
zakonodaji odpravlja diskrimina-
cija ter se upošteva osnovne prav-
ne okvirje v razumevanju pravic 
in svoboščin posameznika, ki so 
bili zapisani že v Splošni deklara-
ciji o človekovih pravicah.

Darka Bitenc,LDS

Trženje oglasnega prostora

01/83 96 400

IR IMAGE d.o.o.
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Septembra je ob praznovanju 
80-letnice Ivana Omana izšla 
knjiga avtorja Aleša Primca z 
naslovom Ivan Oman, glas ljud-
stva v prelomnem času, ki pred-
stavlja enega najpomembnejših 
politikov slovenske demokrati-
zacij e in osamosvojitve, in sicer 
od njegovega otroštva do dana-
šnjih dni. 

Podrobneje so v knjigi obdelana 
obdobja njegovega javnega delo-
vanja: prizadevanja za izboljšanje 
položaja kmeta v slovenski družbi 
do leta 1988, ustanovitev Sloven-
ske kmečke zveze, demokratizacija 
in osamosvojitev Slovenije. Knjiga 
je poljudna, bogata s slikovnim in 
dokumentarnim gradivom. Ob bra-
nju knjige bo bralec dobil vpogled 
v zgodovino kmečkega gibanja, 
demokratizacije, nastajanja več-
strankarskega političnega prostora, 
v katerem je na našem področju 
aktivno sodelovala tudi SKZ Dom-
žale, osamosvojitve Republike Slo-
venije ter prvih let slovenskega de- Levosredinska koalicija, ki 

je pred letom dni zmagala na 
volitvah, je svoje delo začela v 
težkih časih. Pričakovanja so 
bila velika, zato so v tem tre-
nutku žal tudi prisotna razo-
čaranja. Upravičena, a vsaj 
za nekatere kritike je moč 
najti tudi kakšno opravičilo. 
Prav gotovo pa je pri njenem 
delu še veliko rezerv.

Kriza je velika, svetovna, raz-
mere skrajno otežene in zdaj je 
potrebno vleči voz iz blata. Vse, 
kar bi morali početi leta in leta 
in se lotevati ključnih proble-
mov, pa se jih nismo, je zdaj z 
vso ostrino prišlo na plano. Ti-
pičen primer je na primer Mura. 
Dediščina prejšnje Janševe vla-
de je še slabša, kot je kazalo 
na začetku. Slovenija je krizo 
pričakala popolnoma nepripra-
vljena, fi nančno prezadolžena 

Poteka žalostna in po malem 
sramotna zgodba. Pomislite! 
V totalitarnem času smo bili 
katoličani edina skupina, ki je 
javno izražala svojo drugač-
nost. 

Vsi drugi so se lahko skrili. Mi 
se pa nismo mogli, če smo hoteli 
biti to, kar smo. To smo plačevali 
tako, da smo prenašali največjo 
težo in najhujšo vročino totali-
tarnega dne. Toda bili smo dru-
gačni, s pravico javnosti, da se 
tako izrazim. Vsak teden enkrat 
smo, javno, poslušali besedila, 
ki so v kanoničnem nasprotju z 
besedili, ki so prihajala z razgla-
snih postaj ideološkega imperija. 
Zato smo bili le toliko drugačni 
od vseh drugih, da smo na voli-
tvah 1990 prinesli Demosu triod-
stotno večino. Ko ne bi bilo naše 
drugačnosti, tudi te večine ne 
bi bilo! Sedaj pa primerjajte to 
sliko s sliko katoliške politike v 
demokratskem dvajsetletju. Kaj 
boste rekli? Kako to, da nimamo 
nikogar, ki bi branil našo stvar?
Štiri leta smo branili krščansko 
civilizacijo v narodu, ki je to 
civilizacijo gojil bolj intenzivno 
kot kateri drugi narod v Evropi. 
Na dveh frontah, v najglobljem 
smislu, na dveh frontah. O tem 
govori 600 morišč na ozemlju 
domovine, o tem pričata Ko-
čevski rog in Argentina; o tem 

»Vesela sem, da je Jose Manu-
el Barroso postal predsednik 
Evropske komisije. Ocenju-
jem, da so bile evropske politi-
ke med leti 2004 in 2009 uspe-
šne. Barroso na čelu Evropske 
komisije zagotavlja, da bodo 
številni in dobri projekti, za-
četi v preteklih letih, izpeljani 
do konca. Prioritete, ki jih je 
postavil, so jasne, kar ocenju-
jem kot pozitivno in nujno 
potrebno lastnost predsednika 
Evropske komisije. 

Barroso je med drugim dobil 
mojo podporo tudi, ker na EU 
gleda kot na celoto in ne dela 
razlik, npr. med starimi in novi-
mi državami članicami. To po-
meni dober in enakovreden po-
ložaj z ostalimi članicami Unije 
tudi za Slovenijo, ki pa predno-
sti evropskega prostora lahko 
izkoristi le s pravočasnim ukre-
panjem in proaktivnim nasto-
pom. Svoje želje v evropskem 
prostoru mora odločno izraziti 
in zastopati – ne le na politič-

Poteklo je eno leto od zadnjih 
volitev v Državni zbor. Če se 
ozremo nazaj, vidimo, da je za 
nami leto prelomljenih predvo-
lilnih obljub vladajoče koalici-
je, neizpolnjenih pričakovanj, 
enormne zadolžitve države in 
tudi neuspešnega spopadanja 
vlade z gospodarsko krizo. 

Sedanja vlada je svoj mandat 
pričela z vprašljivo legitimno-
stjo, saj je bila v ospredju afera 
Patria in v času volilne kampa-
nje ni bilo prostora za primerja-
vo programov. Ta hendikep se je 
poznal celo leto, kljub temu smo 
pričakovali, da bo sestavljena 
močnejša vladna ekipa in da bo 
več od tega, kar je bilo oblju-
bljeno, tudi narejeno, skratka da 
se bo Pahorjeva vlada poskušala 
spopasti s ključnimi problemi v 
naši državi.

Knjiga o življenju in delu 
Ivana Omana

mokratičnega parlamentarizma. V 
knjigi je objavljena tudi družbena 
in politična oporoka Ivana Omana, 
kar daje knjigi poseben pečat.

Rok Ravnikar

Politične pravice
govorijo grobovi slovenskih ka-
toličanov na Rabu, v Dachauu, 
v Flossenburgu. Pol stoletja smo 
preživeli v politični eklipsi, brez 
političnih in človeških pravic! 
Kako to, da ni nikogar, ki bi to 
uveljavil?
Nasprotno, poglejte kaj se do-
gaja! Decembra 2007 je imel 
tedanji pemiar Janez Janša v 
Cankarjevem domu odmeven 
govor – enega svojih najboljših 
– o tem, kako so bile v Sloveniji 
kršene človekove pravice. Od teh 
krivic se jih 90 odstotkov nanaša 

na katoličane, zvečer v Odmevih 
pa so govorili v glavnem o ljudeh 
levičarske provenience. V kakšne 
čase gremo oziroma v kakšnih 
časih smo? Ali ste že slišali, da 
se je temu kdaj kdo uprl?
V nekem zelo važnem pomenu 
je katoliška politika odpovedala. 
Naredimo vse, da bo Nova Slo-
venija branila našo stvar.
Povzeto po predavanju Justina 
Stanovnika, maja 2009 v Lju-
bljani.

Peregrin Stegnar, 
Predsednik OO N.Si Domžale

Barroso znova predsednik 
Evropske komisije

nem, ampak tudi v drugih sferah 
družbenega življenja. Evropska 
pravila, ki veljajo za poslovanje 
nekega podjetja, okoljevarstve-
na merila ali nakup vinjete, npr. 
v sosednji Avstriji, morajo biti 
enaki tistim, ki veljajo v Slove-
niji.
Izvolitev Barrosa bo pripomo-
gla k temu, da bo nova Evrop-
ska komisija začela z delom 
čimprej, kar je v času fi nančne 
krize in boja proti podnebnim 
spremembam izrednega pome-
na,« ponovno izvolitev Barrosa 
komentira dr. Romana Jordan 
Cizelj.

Barroso si je svoje zaupanje v 
Evropskem parlamentu doda-
tno utrdil z nagovorom dan pred 
glasovanji, ko je dejal, da se bo 
v drugem mandatu osredotočil 
na utrjevanje Evrope. Evrope, 
ki je sposobna prevzeti vodilno 
mesto v boju proti globalne-
mu segrevanju in korporativni 
nepremišljenosti. Obljubil je, 
da bo spodbujal konkurenco v 

energetskem sektorju, napravil 
revizijo proračuna EU, od držav 
članic zahteval več sredstev in 
se začel ukvarjati s problemom 
imigracije v EU.
José Manuel Barroso bo po tem, 
ko je bil 16. septembra na taj-
nem glasovanju Evropskega 
parlamenta ponovno imenovan 
za predsednika Evropske komi-
sije, z novembrom začel drugi 
petletni mandat (2009–2014) na 
položaju predsednika. Tretjič, 
odkar je bil leta 1957 oblikovan 

položaj, se je tako zgodilo, da je 
predsednik Evropske komisije 
dobil tudi drugi mandat.
Vzpodbudno je, da Barroso 
uživa tudi polno zaupanje vseh 
27 predsednikov in šefov vlad 
držav članic – tudi Boruta Pa-
horja. Predsednik Evropske ko-
misije je torej izvoljen – sedaj 
je na vrsti Svet, da izpelje svojo 
nalogo in tako čim prej obrav-
nava sestavo celotne Komisije.

Viktorija Jeras

Državo in Občino Domžale 
bi se lahko vodilo bolje

Po letu delovanja sedanje vlade 
težko najdemo področja, kjer 
bi lahko našteli kakšne uspehe. 
To je slabo ne samo za vlado, 
ampak tudi za državo. Če se še 
spomnimo kadrovskega tsuna-
mija takoj po prevzemu oblasti 
Pahorjeve vlade, njegove oblju-
be o izboljšanju stanja v državi, 
ko je v oči bodla tudi obljuba o 
nepolitičnem kadrovanju, lahko 
vidimo, da je bila ravno ta oblju-
ba najbolj grobo in celo prva 
prelomljena. Ljudi se je menja-
lo tudi tam, kjer so bili uspehi 
dobri in v podjetjih, kjer so bili 
rezultati boljši kot kadarkoli do-
slej. Najhuje pa je to, da se je, 
ko se je iskalo povod za zame-
njavo ključnih ljudi v podjetjih, 
bilo pripravljeno diskreditirati 
celotno podjetje, ne da bi se po-
mislilo na kolateralno škodo za 
celotno gospodarstvo.

Dotaknil bi se tudi gospodarske-
ga stanja v državi. Ocenjujem, 
da je del števila brezposelnih res 
nastal kot posledica gospodar-
ske krize, večina pa je nastala 
zaradi zamud in napačnih ukre-
pov sedanje vlade pri reševanju 
gospodarske krize, saj ukrepov 
tam, kjer bi morali biti, ni bilo. 
Nekatere evropske države že 
beležijo večje proračunske pri-
hodke, pri nas pa fi nančni mini-
ster govori o tem, da se prihodki 
stalno zmanjšujejo in še kako 
drži pregovor – tam, kjer se nič 
ne seje, se tudi nič ne žanje, saj 
sedanja vlada ni posejala nič ta-
kšnega, da bi lahko bila žetev 
vsaj uspešna.

V naši občini se spopadamo s 
pomanjkanjem prostorov v vrt-
cih, po šivih že pokajo kapacite-
te v osnovnih šolah in domovih 
za starejše občane, primanjkuje 
telovadnic, zastalo je urejanje 
centra Domžal in urejanje pro-
blematik, ki se pojavljajo v KS-
ih ter v naseljih izven mestne-
ga jedra itd. Sedanja občinska 
oblast nikakor ne najde pravih 
odgovorov na številne proble-
matike, na katere jih opozarjajo 
ljudje, občina nima vizije razvo-
ja in strategije za prihodnost.
Predvolilno geslo Pahorjeve SD 
je bilo, da je Slovenijo možno 
voditi bolje. Po enem letu se s 
tem zelo strinjam. SDS je na dr-
žavi ravni že dokazala, da zna 
državo voditi bolje, kot jo vodi 
sedanja vladajoča koalicija. Tudi 
na lokalni ravni smo prepričani, 
da znamo občino voditi bolje od 
sedanje občinske oblasti, zato 
bo naslednje leto čas in prilo-
žnost, da se nam zaupa vodenje 
občine.

Robert Hrovat, poslanec SDS v DZ RS
www.roberthrovat.sds.si

Leto dni po volitvah – 
uspehi in neuspehi koalicije

in s celo vrsto nepokritih za-
konskih obveznosti (iz predvo-
lilnih obljub). Za reforme, ki bi 
bile nujne - zdravstvena, pokoj-
ninska, socialna - ni bilo prave 
volje, pa četudi bi to bistveno 
lažje izvedli v cvetočih časih. 
Gospodarstvo ni izvedlo ustre-
znih strukturnih sprememb, je 
tehnološko zaostalo in fi nančno 
podhranjeno zaradi dolgoletne-
ga izčrpavanja, ki so ga prikri-
to izvajali vodilni, ki so preko 
posrednih fi rm milijone evrov 
namesto v razvoj in posodablja-
nja usmerjali za menedžerske 
prevzeme. Nihče tudi ni pripra-
vil pomembnih projektov, da 
bi lahko uspešno črpali evrop-
ska sredstva (npr. železnica). 
In samo še eno dejstvo: zaradi 
znižanja davkov v preteklem 
letu se bo letos v proračun nate-
klo 1200 miljonov evrov manj, 
obenem pa nam je samo Viri-

jantova reforma plač v javnem 
sektorju prinesla za 380 milijo-
nov dodatnih stroškov.  
Naj vendarle oceno prvega leta 
mandata nove Vlade ponazo-
rim z nekaterimi pozitivnimi in 
negativnimi dejstvi. Kaj je bilo 
dobrega? Uspešno je bilo delo, 
ki se nanaša na mrežo socialne 
varnosti, da bi pomagali najbolj 
potrebnim. Število brezposelnih 
bi bilo bistveno večje brez ukre-
pov. Povečujejo se vlaganja v 
družbo znanja, v znanost in ra-
zvoj. Prav na zahtevo Zaresa se 
je prenehalo s tajkunskimi kre-
diti za menedžerske prevzeme. 
Ministrica Krebsova je uspela 
doseči dogovor za umiritev plač 

v javnem sektorju. Začelo se je 
urejati problematiko izbrisanih. 
Uspešno so bile dokončane ve-
like investicije v zdravstvu. 
In napake? Premajhna učinko-
vitost in preveč časa potroše-
nega za sprejemanje odločitev. 
Tipičen primer je uveljavljanje 
jamstvene sheme, ki je zamu-
jala. Napake pri odnosu do ka-
drovanja, ki bi moralo biti bolj 
odločno, ob istočasnem prevze-
manju odgovornosti za spre-
membe. Odsotnost strateškega 
premisleka o načinu spopada s 
krizo. Neustrezna komunikaci-
ja z javnostjo, zlasti na podro-
čju dela Vlade. 
Pahorjeva Vlada se v tem tre-
nutku (neugodnem) mora lotiti 
velikih in nujnih strukturnih 
sprememb. Med njimi bo ve-
liko nepriljubljenih in bolečih. 
A ključnih za razvoj, vzdržnost 
javnih fi nanc in perspektivo 
mlade generacije. Za to bo po-
trebovala enotnost, veliko po-
guma in odločnosti. Če tega ne 
bo zmogla, bo to slabo za ko-
alicijo, še bolj slabo pa za vse 
nas.

Cveta Zalokar-Oražem, Zares

Gostilna Stari voz – doživetje
V neposredni bližini Arboretuma (oddaljeni smo cca 400 m) stoji 
gostilna STARI VOZ za vse tiste, ki si želite prijetnega in doma-
čega vzdušja

Prostor je primeren za večje in manjše zaključene družbe, poroke, po-
slovna kosila in možnosti različnih promocij.
Uživate lahko v slastnih jedeh balkanske kuhinje z odprtega žara, 
vegetarijanskih in ostalih jedeh. Usmerjeni smo na pripravo jedi na 
čimbolj naraven način z minimalnim odstotkom dodajanja maščob in 
preverjenimi recepti, ter dodatki moderne gastronomije.
Prijazno osebje gostilne vam omogoča, da vsaj malo pozabite na vsa-
kodnevni vrvež, zato se nam ob odlični hrani in prijetnih zvokih glasbe 
prepustite razvajati.
In še dodatna ugodnost za naše goste – ob predhodni rezervaciji vam 
na gotovinsko plačilo ponujamo 10% popust.
Za vse informacije lahko pokličete na telefon 059 953 820 in 051 414 
515 ali pošljete elektronsko sporočilo na rezervacije@starivoz.si.
Ne odlašajte, pokličite in se prepričajte!

www.starivoz.si

www.kamniske-novice.si

Tudi na spletu!
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V teh dneh svoj 90. rojstni dan 
praznuje gospa Ljudmila Skol, 
ki jo je ob visokem življenjskem 
jubileju na prijetnem domu na 
Viru, Čufarjeva ulica 1, obiskal 
župan Toni Dragar in ji čestital 
ter zaželel veliko zdravja in prije-
tnih trenutkov z domačimi.

Gospa Ljudmila je kljub visoki sta-
rosti zdrava in čila, spomini na otro-
štvo, na mladost, na prihod v Lju-
bljano, kasneje v Domžale, na moža 
ter družino kar vro iz nje. Zato imaš 
včasih občutek, da spomini prehite-
vajo drug drugega in pričajo o tem, 
da gospa prav nobene pomembnejše 
stvari v svojem življenju, za katere-
ga pravi, da je z njim prav zadovolj-
na, še ni pozabila, predvsem pa se 
vseh po vrsti rada spominja. 
Njen dekliški priimek je Bartol, ro-
jena pa je bila v Loškem Potoku, 4. 
oktobra 1919. leta v številni družini. 
Najstarejša od osmih otrok, dva sta 
umrla v zgodnji mladosti, se rada 
spominja otroštva na srednje veliki 
kmetiji, skrbnih in ljubečih staršev. 
Mama je delala na kmetiji in skrbe-
la za družino, oče je veliko fural s 
konji, predvsem je vozil les v bližnji 
Žlebič. Ko je zrasla, je bila mami v  
veliko pomoč, pa naj je bilo pri delu 
v hlevu, kjer je tudi molzla, ali pri 
»štimanju« mlajših otrok. Do 15. 
leta je hodila v šolo. Pri 17 letih je 
odšla v Ljubljano k bližnjim soro-
dnikom, ki so imeli Kavarno Vesel, 
v sedanji stavbi Vzajemne, v bližini 
avtobusne postaje. Oče jo je z vo-

Pred kratkim je v krogu doma-
čih, prijateljev, znancev in po-
slovnih partnerjev, svojih prvih 
šestdeset uspešnih let praznoval 
Milan Židanek, lastnik podje-
tja Fermi d. o. o. iz Radomelj. 
Slovesnost je bila podobna šte-
vilnim drugim, drugačna je bila 
le v tem, da je jubilant poprosil 
vse vabljene, da namesto daril 
ob jubileju darujejo za družino 
Visočnik, ki jo je prizadel plaz. 
Zemlja je ob neurju podrla ne-
kaj sten in zasula sinovo spal-
nico, vsi družinski člani pa so 
imeli srečo, da to ni bilo ponoči, 
ko bi bila v večji meri ogrožena 
človeška življenja. Družina je 
ostala brez hiše, ki jo bodo mo-
rali podreti, trenutno pa živijo v 
stanovanju, ki jim ga je za leto 
dni zagotovila občina.

»O tovrstnem praznovanju ži-
vljenjskega jubileja sem razmišljal 
že dlje časa in ko sem v medijih 
slišal o kruti usodi Visočnikovih, 
sem se odločil, da povabim vse 
sorodnike, prijatelje, znance in 
poslovne partnerje, da namesto 
daril, darujejo v dobrodelne na-
mene – posebej za Visočnikove,« 
nam je pripovedoval jubilant, ki 
je bil izredno prijetno presenečen 
nad odzivnostjo vseh gostov na 
slovesnosti, ki so jo ob rojstnem 
dnevu pripravili kar doma. Gli-
neni prašiček, na katerega so se 
vsi darovalci tudi podpisali, je bil 
napolnjen zvrhoma in ko je nekaj 
pridalo tudi lastnikovo podjetje 

Krajevna organizacija združenja bor-
cev za vrednote narodnoosvobodilne-
ga boja Dob-Krtina namenja posebno 
skrb tudi obnovi in vzdrževanju spo-
menikov in spominskih obeležij, s ka-
terimi se spominjamo žrtev in dogod-
kov med drugo svetovno vojno. 

Na podlagi pridobljene potrebne doku-
mentacije in soglasij sedaj obnavljamo 
veličastna spomenika pred pokopali-
ščem v Dobu, ki sta bila pred več dese-
tletji postavljena v čast padlim zavednim 
Slovencem z našega območja v prvi in 
drugi svetovni vojni. 
Kljub pomoči Občine Domžale nam za 

V torek, 15. septembra, smo člani 
Medgeneracijskega društva Jesenski 
cvet prav gotovo dokazali, da nismo 
od muh in kljub slabim vremenskim 
napovedim skorajda vsi prijavlje-
ni prišli na piknik ob Planšarskem 
jezeru. Iz Domžal, Trzina, Lukovi-
ce, Vira in Preserij smo se odpeljali 
točno in takoj po odhodu je v dveh 
avtobusih že veselo  klepetalo 90 na-
ših članov. Zagotovilo, da bo veselo, 
ne glede na vreme, nam je dajala tudi 
harmonika, ki jo je s seboj ponosno 
prinesel Ciril. 

Pot nas je peljala najprej proti Preddvo-
ru, kjer smo si vzeli čas za kavico, neka-
teri  so izkoristili prosti čas za sprehod 
ob jezeru Črnava in okolici hotela Bor.  
Ob 11. uri smo nadaljevali pot proti 
Planšarskemu jezeru na Jezerskem. Čas 
je z domačo pesmijo hitro minil. 
Prispeli smo do našega cilja, Planšar-
skega jezera – simbola Jezerskega. 
Da se na Jezerskem »drugače diha«,  
smo opazili tudi mi takoj ob izstopu iz 
avtobusov. Poskočno smo se odpravili 

8. september 1924 je rojstni dan 
gospe Mari Pavli iz Turnš, ki je 
vse svoje življenje prizadevno in 
požrtvovalno delala tako v orga-
nizaciji Rdečega križa Dob kot v 
Krajevni organizaciji borcev za 
vrednote narodnoosvobodilne 
vojne Dob-Krtina, katere čla-
nice Danica Marinček in Minka 
Kosmatin ter avtorica prispevka 
smo jo ob njenem življenjskem 
jubileju – 85. rojstnem dnevu, 
obiskale, ji čestitale in zaželele 
vse dobro.

Kot mlado dekle je gospa Mari 
delala v naprednih organizacijah 
ter pomagala partizanom. Delala 
je namreč v tiskani na Viru, od ko-
der so pošiljali pomoč partizanom. 

17. junija smo se imeli lepo. Naša 
Vida je imela 80 let, zato nam je Li-
dija pripravila presenečenje. 

Odpeljali smo se v Besnico, seveda z 
avtom. Malo naprej od Besnice nas je 
čakal furman s kočijo, bilo nas je pet. 
Mici je imela s seboj harmoniko in je 
na vozu igrala. Ustavili smo se v neki 
ribji restavraciji na kosilu oz. na neka-
kšni malici (kalamari). Simonin mož 

Iskrene čestitke ob 90. rojstnem dnevu

Dober dan, gospa 
Ljudmila Skol

zom odpeljal na postajo v Žlebič in 
jo priporočil enemu od potnikov. Na 
postaji naj bi jo čakali sorodniki. Pa 
jih ni bilo in je kar sama odkoraka-
la po Miklošičevi ulici. Pri sodišču 
so jo »ujeli« bodoči delodajalci. Po 
kratkem uvajanju je postala nataka-
rica in je stregla gostom navadno 
več kot dvanajst ur dnevno, saj ka-
varna skoraj nikoli ni zaprla svojih 
vrat. Spominja se aparata za kavo, 
hrenovk, pa črne obleke, nogavic in 
čevljev, belega predpasnika in bele-
ga traku v glavi in tudi tega, da se ji 
je nekaj zamerilo in je sklenila, da 
gre drugam.
Naslednje delovno mesto je dobila 
po naključju. Bila je precej poznana 
in nekdo jo je priporočil k Orehko-
vim v Domžale. Sedla je na »Morav-
čana«, šla pri Kebru dol in že delala 
na novem delovnem mestu. V nek-
danji gostilni Orehek je bilo precej 
drugače kot v Kavarni Vesel. Veliko 
več hrane so stregli, saj so imeli abo-
nente. »Delala sem  vse, od A do Ž«, 
se spominja gospa Ljudmila in pove, 
da se je naučila voziti kolo. Iz tega 
obdobja so tudi spomini na mojo 
mami Tilko, s katero sta skupaj dela-
li pri Orehkovih, pa tudi spomini na 
težko življenje med drugo svetovno 
vojno. Spominja se bombardiranja 
radiopostaje, pa mesta okoli železni-
ške postaje, še prej pogorelega so-
kolskega doma. Po poroki z možem 
Francem Skolom, mlinarjem v teda-
njem Majdičevem mlinu, sicer doma 
iz Dol pri Litiji, sta se na povabilo 
prijatelja Abeta preselila leta 1946 

na Vir v sedanjo domačijo. Imela sta 
dva otroka in sprva se je  zaposlila 
v tovarniški menzi v Tosami. Zara-
di varstva otrok je kasneje nekaj let 
ostala doma in se nato vrnila v Tosa-
mo v proizvodnjo ter tam ostala do 
upokojitve. Veliko lepih spominov 
je ostalo na to obdobje, pa tudi težki 
časi so vmes, ko je sama skrbela za 
otroka: Franca in Marjano, ki sta jo 
kasneje razveselila s petimi vnuki. 
Franci in Aleksandra, ki živi v Av-
straliji, sta sinova otroka, z Natašo 
in Janijem je mamo razveselila hči 
Marjana. Gospa Ljudmila ima kar 7 
pravnukov, med njimi dva Luka in 
pet deklet. Rada obuja spomine na 
pokojnega moža.
»Šparat sem navajena, že od doma 
pove, kjer so nas starši naučili tudi 
skromnosti in pomoči,«  se spomi-
nja in še posebej poudari, da so jo 
v vseh službah imeli radi in to ji še 
danes veliko pomeni. »Še iz Lju-
bljane so me prišle obiskat, da smo 
poklepetale,« se spominja. Danes 
si vse sama skuha, lika, pere, skrbi 
zase, do zdravnika jo odpeljejo do-
mači. Zdravniku Janezu Svoljšku je 
za skrb hvaležna, še posebej rada pa 
se spominja njegove obljube, da bo 
ob takem zdravju dočakala sto let. 
Včasih pogleda televizijo, posebej 
poročila, tudi piramido in podobne 
slovenske oddaje jo pritegnejo, pre-
bere časopis, predvsem pa je rada s 
svojimi. Dolgo let  je sama skrbela 
za vrt, danes je skrb zanj prevzela 
snaha Helena, ki nas je tudi prija-
zno pogostila, v pogovoru pa je so-
deloval tudi sin Franc. V toplice ne 
gre, je pa bila večkrat na morju, v 
vikendu hčerke Marjane v Savudriji. 
Sicer pa je najraje doma, pravi, da 
poje »vse od kraja« in je srečna med 
svojimi. 
»Všeč mi je vse, kar se je zgodilo 
na moji življenjski poti, najbrž tudi 
zato, ker boljšega v mojem otroštvu 

in mladosti nismo poznali. Prav ni-
česar ne bi naredila drugače,tudi 
poklica natakarice ne bi menjala. 
Opravljala sem ga z veseljem,« pra-
vi. Življenje ji lepšajo vsi domači, 
vesela je tudi obiskov sorodnikov in 
znancev. Kakšnih velikih slovesno-
sti nima rada, čeprav rojstne dneve, 
posebej okrogle, rada praznuje. 
Na praznovanje je povabila tudi so-
sede iz Čufarjeve ulice, med njimi 
tudi gospo Malči, ki nas je spomnila 
na njen jubilej. Sosede, gospa Lojzka 
Zajc in prijateljica Francka Tavčar, 
ki je že tudi dopolnila 92 let, so ju-
bilantki prinesle tudi veliko torto, pa 
fl ancate in vse drugo, kar sodi k roj-
stnemu dnevu. »Pogovarjale smo se, 
obujale spomine in se veliko smeja-
le,« pravi gospa Ljudmila in pohva-
li sosede, s katerimi se rada druži. 
Sama jim je pripravila »štrudelj« pa 
pehtranovo potico, pehtrana ima do-
volj na vrtu. Poskusile so tudi njen 
orehovec in koper, posebna likerja, 
ki ju gospa pripravi sama, ob tem pa 
mi še v smehu zaupa, da »štrudel« 
in pehtranko najraje peče zato, ker 
sestavin ni treba tehtati in iskati očal, 
da so sestavine peciva prave.  
In kaj si želi: zdravja, se smeji, nje-
ne oči se zableščijo in spet sva pri 
spominih na prve korake v Loškem 
Potoku, na prvo službo v Ljubljani, 
prihod v Domžale in na Vir, ki ga 
ima rada in pravzaprav ničesar ne 
pogreša. Letošnje praznovanje 90. 
rojstnega dne bo s svojim prihodom 
polepšala vnukinja iz Avstralije, ki 
praznuje 40. rojstni dan in tega je 
jubilantka še posebej vesela.
Hvala za kopico lepih spominov in 
spoznanje, da je življenje kljub ne 
najbolj prijaznim časom lahko zelo 
lepo. Uživajte, spoštovana gospa 
Ljudmila, še naprej in veliko zdravja 
na poti proti stoletnici vam želim.

Vera Vojska  

Krajevna 
organizacija 
združenja za 
vrednote NOB 
Dob-Krtina

celotno obnovo obeh spomenikov in 
okolice zaradi nujnega povečanega ob-
sega obnovitvenih del – restavratorskih 
del – primanjkuje fi nančnih sredstev. 
Odločili smo se, da manjkajoča sredstva 
prispevamo člani vodstva naše borče-
vske organizacije, tudi ob pomoči naših 
članov in članic. 
K donatorstvu vabimo tudi ostale ob-
čane, društva, podjetja in podjetnike ter 
simpatizerje našega združenja za obno-
vo spomenikov. 
Tako vas vabimo, da se nam pri zbira-
nju dodatnih fi nančnih sredstev pridru-
žite. Denarne prispevke lahko nakažete 
na Združenje borcev za vrednote NOB 
Domžale, KO Dob-Krtina, 
štev. računa LB Domžale: 0230-0001-
4145-040 sklic: 0-2009-09.
Za dodatne informacije lahko pokličete 
Krajevni odbor združenja za vrednote 
NOB Dob- Krtina, tel.: 041/506-201 ali 
041/221-311.
Zahvaljujemo se vam za vaše denarne 
prispevke in vas vabimo, da se nam pri-
družite na spominski slovesnosti pred 
obnovljenima spomenikoma v dneh 
pred 1. novembrom – dnevom spomina 
na mrtve. 

Iskrene čestitke 

85. rojstni dan 
Mari Pavli iz Turnš

Po vojni je bila ves čas aktivistka 
v Rdečem križu in zvezi borcev, 
kjer so in še danes cenijo njeno 
prizadevno delo, za katerega je 
vedno našla čas, čeprav ji dela ni 
nikoli zmanjkalo. Ob zaposlitvi v 
nekdanji Papirnici Količevo je na-
mreč skrbela za družino in doma-
čijo s kmetijo v Turnšah 24. Rada 
je pomagala na vseh področjih in 
prav nikoli ji ni zmanjkalo dobre 
volje.

Jesen življenja zaradi zdravstvenih 
težav preživlja v Domu upokojen-
cev v Domžalah. Ob 85. rojstnem 
dnevu so ji pripravili praznova-
nje, ji zaželeli vse najboljše ter 
se je spomnili tudi s pesmijo. Ob 
pomoči domačih pa je jubilantka 
ob svojem rojstnem dnevu pripra-

vila prijetno praznovanje 
za ostale oskrbovance 
doma.

Obiska sodelavk iz Kra-
jevne organizacije borcev 
za vrednote narodnoosvo-
bodilne vojne Dob-Krtina 
se je zelo razveselila. 
Vesela je bila čestitk, do-
brih želja in spominskega 
darila, še posebej pa jo je 
prijetno pogrelo spozna-
nje, da je sodelavke in 
prijateljice niso pozabile. 

Gospe Mari čestitamo in 
želimo vse najboljše ob 
njenem življenjskem ju-
bileju. 

Vera Vojska 

Iskrene čestitke Milanu Židanku ob 
jubileju

Namesto daril fi nančna pomoč 
prizadetim zaradi plazu

Praznovanje Vidinih 80 let
Skupina Sončni žarek – 
Medgeneracijsko društvo Jesenski cvet

je imel s seboj kamero, s katero je vse 
posnel. V gostišču je Mici igrala, osta-
le pa smo pele. Potem smo Vidi vse 
čestitale in ji izročile šopek. Bili smo 
vsi dobro razpoloženi.
Najlepše pa se je bilo peljati s kočijo in 
s prelepim parom konj. To je bil enkra-
ten in nepozaben dogodek.

Mici Jenc

Medgeneracijsko društvo Jesenski cvet

Piknik na Jezerskem
na kosilo v tamkajšnje gostišče. Veselo 
dobrodošlico nam je pripravilo sonce, 
ki nas je obsijalo  s prijetno toplimi 
žarki.
Popoldan smo  obiskali Jenkovo kasar-
no, najstarejšo stavbo na Zgornjem Je-
zerskem. Nekateri so se do tja odpravili 
kar peš, drugi so raje uživali ob jezeru. 
Gospa Tičar nam je na kratko predsta-
vila zgodovino kasarne, ki je bila vča-
sih zavetišče (hospic) za popotnike ob 
tovorni poti čez Jezerski vrh na Koro-
ško. Ogledali smo si tudi njihove dobro 
ohranjene podpise na stenah notranjih 
prostorov v latinskem, nemškem in ita-
lijanskem jeziku; nekateri so datirali v 
16. stoletje. 
Danes je tako imenovana Jenkova ka-
sarna etnografski muzej z zbirko pred-
metov in opreme iz vsakdanjega kmeč-
kega življenja naših prednikov. 
Kar težko smo se odpravili nazaj proti 
domovom. Z mislijo, da bomo priho-
dnje leto pripravili podobno srečanje, 
smo veselo zapeli; saj veste,  z nami je 
bil tudi Ciril.

Lidija Krivec Fugger

Fermi d.o.o., se je nabralo kar 
2.750 evrov. Pohvaliti je potrebno 
vse darovalce, ki so se pridružili 
dobrodelni akciji. Med njimi ne-
kateri zaradi različnih vzrokov na 
praznovanje v Radomlje, Cesta 
Radomeljske čete 24, niso utegni-
li priti, so pa kljub temu prispevali 
za Visočnikove.
Skupaj s prijatelji – Hermanom 
Palisko, Stanetom Zupanom, 
Marjanom Brlecem in Dušanom 
Florjančičem – je Milan Židanek 
zbrana fi nančna sredstva odnesel 
do Visočnikov, ki so bili prijetno 
presenečeni. Povedali so namreč, 
da pomoči do tedaj skoraj ni bilo, 
razen začasnega stanovanja, zbra-
ni znesek pa jim bo v veliko po-
moč, predvsem pa jim je dal nove 
energije za ureditev razmer, ki 
bodo v prihodnje od njih zahteva-
le veliko volje in denarja. 
Milan Židanek se ob tej priložno-
sti iskreno zahvaljuje vsem, ki 
so z njim sodelovali, za čestitke, 
dobre želje, predvsem pa za darila 
v obliki fi nančnih sredstev, ki so 
polepšale življenje tako Visoč-
nikovim kot vsem, ki so z njim 
sodelovali ob njegovem 60. roj-
stnem dnevu. 
Iskrene čestitke, gospod Milan Ži-
danek, tudi v mojem imenu. Vsem, 
ki boste tale prispevek prebrali, pa 
v razmislek ponujam malce prire-
jeno misel, ki jo jubilant zaneslji-
vo že pozna: »Največja sreča je, 
če lahko osrečiš druge.« 

Vera  
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brez stroškov in obresti*

do 24

VAŠIH SANJ...

Fasada Demit
8 cm

2

10,50 EUR 

Tuš kad 

PTK-RY-90 

179,90 EUR

Strešnik Bramac 

barva višnja, dim.: 330 x 420 mm, 
poraba 10 kos/m2, cena za kos

0,79 EUR

Ponudba velja do 14. 10. 2009 
oz. do prodaje zalog.

Laminatni pod Neutral 

2 2

6,80 EUR

Pot k sejmi{~u 32, Ljubljana - ^rnu~e, tel.: 01/560 61 00
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Javni sklad RS za kulturne dejavnosti – območna izpostava Domžale, 
Zveza kulturnih društev Občine Domžale ter Knjižnica Domžale 

vas vljudno vabijo na ogled razstave: 

KULTURNA DRUŠTVA V DOMŽALSKI OBČINI 
1884–2009

Ob 125-letnici ljubiteljskih kulturnih dejavnosti s prvim nastopom 
domžalskih godbenikov

Razstava bo na ogled od 9. do 30. oktobra 2009 v Knjižnici Domžale, 
ki bo razstavila tudi literaturo o ljubiteljskih kulturnih društvih

iz domoznanske zbirke.

Vljudno vabljeni!

Tokrat bomo skupaj segli po knji-
gah Mohorjeve družbe iz Celja.

Najprej si oglejmo knjige za naj-
mlajše. Neva Capuder je napisala 
knjigo z naslovom PRAVLJICE, 
kjer je zbrala poetične pripovedi iz 
narave in iz živalskega sveta. NJE-
GOVO VELIČANSTVO TIGRIČ 
je pobarvanka in pripovedka, faksi-
mile izdaje iz leta 1944. Govori o 
Tigriču, ki se mora kljub svojemu 
kraljevskemu stanu spokoriti, de-
lati in ukrotiti svoje slabe navade. 
DEDEK MIHA je delo Marte in 
Radovana Klopčiča, fi ksimile izda-
je iz leta 1939. Slikanica obuja
spomin na čase, ko so si knjige za 
najmlajše šele utirale pot med knji-
ge. ZLATI ČEVELJČKI je delo 
Vinka Bitenca in prinaša ilustracije 

Naj ne mine dan brez knjige
iz prve izdaje leta 1935. Govori o 
Minkici, ki je čestokrat sanjala o 
zlatih čeveljčkih in želela si je, da 
bi postala kraljična. Knjige bodo 
lepo darilo za otroke ter babice in 
dedke, ki se bodo ob njih spominja-
li starih časov.
ORLOVE SANJE je delo dr. Uro-
ša Ahčina, ki govori o planinskem 
orlu, s katerim se pogovarja knji-
ževni junak Jošt. Fotografi je orlov 
so prispevali poznavalci te zname-
nite ptice. OREL S ŠKRLATNE-
GA VRHA in OTROCI IN SMRT 
sta dve knjigi v eni in sodita v se-
rijo poučnega branja za družino. Z 
ene strani se bere zanimiva zgodba 
kirurga dr. Uroša Ahčana o poško-
dovanem planinskem orlu, z druge 
strani knjige pa klinična psiholo-
ginja Bernarda Logar svetuje star-
šem, kako pomagati otrokom pri 
spoprijemanju s smrtjo bližnjega.
Milica Sturm v poetični pravljici 
SKRIVNOST SOBANE ŠTEVIL-
KA DEVET govori o upravniku 
muzeja in njegovi ljubezni, ki je ne 
more udejaniti. 
DOMAČE STEZICE OD DRAVE 

DO JADRANA je delo Metoda 
Turnška. Prinaša izbor njegovih av-
tobiografskih spisov, ki govorijo o 
prebujajoči se mladosti – v izboru 
in s komentarji Milana Dolgana.
KO DOZORI JEREBIKA je delo 
pisateljice Mimi Malenšek, ki je 
zelo priljubljena zaradi zgodovin-
skih, biografskih, psiholoških in 
vojnih romanov. Pripovedi v tej 
knjigi slikajo podobe življenja, ki se 
razodeva med Dunajem, Istro, kara-
vanškim spokojem … Književnica 
jih vseskozi nevsiljivo postavlja v 
okvir svojih bogatih življenjskih 
izkušenj.
Francoski pisatelj in novinar ukra-
jinskega rodu Vladimir Rubajev 
v delu SERGE LENTZ govori o 
življenju nenavadnega Vladimir-
ja Ivanoviča Rubajeva, skoraj dva 
metra visokega človeka, ki – tudi 
zaradi svoje višine – pri ljudeh 
vzbuja radovednost in spoštovanje. 
To je odlično napisan in humorja 
poln roman, pravi Majda Peklaj.
Nobelov nagrajenec John Steinbeck 
v svojem zgodnejšem romanu NE-
ZNANEMU BOGU govori o člo-
vekovem odnosu do narave in nje-
govem intimnem čustvenem svetu 
in na vznemirljiv in izzivalen način 
odpira številna aktualna vprašanja.

Ajshil je najstarejši tragiški pe-
snik, čigar tragedije so se nam 
ohranile in je že v antiki veljal za 
izumitelja tragedije. PRIBEŽNI-
CE so domnevno drugi del tetra-
logije o Danajevih hčerah – o nji-
hovi zavrnitvi poroke z bratranci, 
Ájgiptovimi sinovi, o njihovem 
begu v Argos ter o poboju ženinov 
na poročno noč – so edina ohra-
njena tragedija, v kateri nastopa 
več zborov. Brane Senegačnik je 
poleg prevoda Pribežnic za knjigo 
prispeval tudi študijska pojasnilna 
poglavja.
John D. Beckett v knjigi RAD 
IMAM PONEDELJEK želi po-
magati ljudem odkriti, kako po-
membno je v praksi, da se v poslo-
vanju in drugem početju ravnamo 
po temeljnih vrednotah.
Andrej Marušič in Sanja Temni-
kar v delu JAVNO DUŠEVNO 
ZDRAVJE ponujata izjemen tekst 
o razsežjih duševnega zdravja in 
duševnih motenj, tekst, ki je zgle-
den primer strokovne odličnosti. 
Lev Detela v delu DUNAJ NA 
POŠTNI ZNAMKI prinaša spo-
minske zapise, beležke o dnevnih 
dogodkih in esejistična razmišlja-
nja iz obdobja slovenske tranzici-
je in globalizacije po letu 1989. 
Žarko Petan je napisal knjigo RE-
SNICA O »RESNICI«. »Ob tej 
njegovi knjigi pa bi lahko zapisali 
le, da resnica pač pride slej ko prej 
na dan, pa če jo tisti, ki bi jo radi 
prikrili, pokopljejo še tako globo-
ko in zgradijo do nje še tako šte-
vilne pregrade,« beremo o knjigi.
Avtor Yannik Bonnet nas v delu 
SREČNI PRI DELU opozarja, da 
najlepši čas svojega življenja pre-
živimo na delu. Zato je bistveno, 
da nam delo omogoča razcvet. Av-
torjevi dragoceni nasveti, ki teme-
ljijo na njegovih izjemno bogatih 
izkušnjah na področju dela, nam 
bodo gotovo pomagali najti srečo 
pri delu. Misel o povezavi med 
srečo in delom namreč nikakor ni 
absurdna, beremo ob knjigi. 

Tatjana Kokalj

S knjigo v 
zeleni travi
V mesecu maju in juniju je Knji-
žnica Domžale organizirala pro-
jekt, imenovan S knjigo v zeleni 
travi. Srečanja so potekala ob 
ponedeljkih v parku pri občini 
Domžale in četrtkih na travniku 
pred OŠ Domžale. 

Projekt je bil namenjen vsem otro-
kom, tako malo starejšim, ki že 
znajo brati, pa tudi mlajšim, ki radi 
poslušajo pravljice. Vsako srečanje 
je bilo razdeljeno v dva dela; prvi je 
vseboval branje pravljic, v drugem 
pa je bilo zaobjeto likovno ustvar-
janje. Vsak teden so otroci poslušali 
pravljice na določeno temo, kot npr. 
živali, otroci, družina, prijateljstvo, 
prazniki, narava itd. Pogovarjali 
smo se o aktualnih temah, med se-

boj delili svoje znanje, izkušnje in 
domišljijo. Pri likovnem ustvarjanju 
so otroci risali risbe, ustvarjali s pla-
stelinom, kolaž papirjem ipd. Odziv 
na projekt je bil pozitiven, kar je tudi 
pokazala razstava otroških izdelkov, 
ki je potekala v zadnjem tednu julija 
in prvem tednu avgusta v Knjižnici 
Domžale.

Anja Urh 

Bil je dokaj pust in turoben je-
senski dan in na prvi pogled se je 
zdelo, da se v Domžalah ne dogaja 
nič. Toda nekateri znajo biti mar-
ljivi tudi, ko se meglice spuščajo 
na zemljo. In marsikaj je včasih 
tako še lepše in bolj vznemirljivo, 
kot bi lahko tistega dne rekli za 
domžalsko knjižnico, v kateri smo 
skupaj z založbo Miš gostili ene-
ga najbolj znanih novozelandskih 
otroških pisateljev Davida Hilla. 

sanje v užitek. In čeprav se zaveda, 
da marsikdo dela bolje od njega, 
prisega na edinstvenost vsakega po-
sameznika, da stvari delamo druga-
če in po svoje. In ravno to mu daje 
dober občutek. Če ne bi bil pisatelj, 
bi verjetno postal astronom … A kaj 
ko, kot nam je potiho zaupal, je že-
lel narediti dober vtis na dekleta in 
se pred njimi delati frajerja.
Kot pisatelj najbolj uživa v tem, da 
je lahko sam svoj šef in da se lahko 
srečuje z drugimi avtorji, predvsem 
pa s svojimi bralci. Slednje smo pri-
sotni na srečanju z njim lahko obču-
tili na lastni koži. Hill je samostojno 
vodil srečanje in v pogovor ves čas 
vpletal mlade, kar pa niti ni bilo tež-
ko, saj so ga ti ves čas kar zasipali 
z vprašanji. Komunikacija je stekla 
kot po maslu, mladina ga je sprejela 
za svojega. Po uvodnem pozdravu v 
slovenščini je mladim najprej pred-
stavil svojo domovino Novo Ze-
landijo, zanimiva je bila predvsem 
maorska legenda o njenem nastan-
ku. Postopoma je počasi prešel na 
svoje knjige, za katere je značilno, 
da v njih zelo poglobljeno razisku-
je probleme mlade generacije. Vse 
ideje črpa iz resničnih zgodb, ki se 
dogajajo okoli njega. Piše predvsem 
o poučnih stvareh, saj je mnenja, da 
se preko branja soočamo s proble-
mi, ki jih doživljamo sami in ljudje 
okoli nas. Knjige nam pomagajo 
razumeti naše težave in nam na ne-
vsiljiv način ponujajo rešitve. Brez 
dlake na jeziku je tudi priznal, da 
piše predvsem zaradi denarja, saj je 
to konec koncev njegova služba, in 
da s pisanjem niti slučajno ne name-
rava zaključiti, saj je že star in ima 
zato časa na pretek! 

Mirjam Štih
Knjižnica Domžale

David Hill 
v Knjižnici Domžale

Njegov obisk je vzbudil zanimanje 
pri številnih mladih, ki so v celoti 
napolnili dvorano naše knjižnice, 
kar pa ni nič čudnega, saj je Hill 
pri svojih 67 letih še vedno izredno 
zabaven gospod, z neizmerno mero 
radoživosti in poskočnosti. Je zelo 
vsestranski človek, ki se je iz uči-
telja prelevil v pisatelja. Verjetno 
zato, ker, kot pravi sam, mu je pi-

Seznam knjig Davida Hilla prevede-
nih v slovenščino: Se vid'va Simon, 
Prav tam, kjer boli, Saj bo bolje!, Vra-
čanje, Korak pred plameni in Duet.

Četrtek, 1. oktober 2009
ob 19.00
ŠRI LANKA – potopisno predavanje
Svetovni popotnik: Franci Horvat
Vstop prost!

Torek, 6. oktober 2009
ob 9.00
IGRALNE URICE (za predšolske otroke od 3. leta starosti naprej)
Zaželena je predhodna prijava!

ob 18.00
HOJA JE BESEDA – gorniški večer
Gost: Aleš Šteger
Moderator: Borut Peršolja
Organizator: Planinsko društvo Domžale
Vstop prost!

Sreda, 7. oktober 2009
ob 19.00
SODOBNA UPORABA HIPNOZE – UGOTAVLJANJE IN REŠEVANJE 
NERAVNOVESIJ
Predavatelj: mag. Uroš Plantan, predsednik Društva hipnoterapevtov Slovenije
Organizator: Društvo hipnoterapevtov Slovenije
Vstop prost!

Četrtek, 8. oktober 2009
ob 13.00   
Pogovor ob knjigi Guus Kuijer: KNJIGA VSEH STVARI  (bibliopreventiva v 
okviru projekta Comenius)
Vodi: Mirjam Štih, gostja: Dalida Horvat, vodja društva SOS telefon za ženske 
in otroke žrtve nasilja Sodelujejo: otroci iz Osnovne šole Venclja Perka ter 
Osnovne šole Preserje pri Radomljah

ob 19.00
Predstavitev knjige: ZNANOST DIHA: vzhodna fi lozofi ja dihanja za fi zični, 
mentalni, duševni in duhovni razvoj/avtor priročnika: William Atkinson
Organizator: Založba Bird Publisher; urednik: Damjan Plut
Vstop prost!

ponedeljek, 12. oktober 2009
ob 17. 00
Ustvarjalna delavnica JEŽEK TEKA, TEKA … 
Namenjena je otrokom od 4. do 8. leta starosti.
Zaradi omejenega števila vas prosimo, da se predhodno prijavite na oddelku 
za otroke in mladino.
Ustvarjalno delavnico vodi: Nives Podmiljšak

Torek, 13. oktober 2009
ob 9.00
IGRALNE URICE (za predšolske otroke od 3. leta starosti naprej)
Zaželena je predhodna prijava!

sreda, 14. oktober 2009
ob 18.00
UČINKOVITA KOMUNIKACIJA
Predavateljica: Vida Zupančič, dipl. novinarka, NLP-praktik, prof. slovenšči-
ne
Vstop prost!

Četrtek, 15. oktober 2009
ob 19.00
NACIONALNI PARKI  ZDA – potopisno predavanje
Svetovni popotnik: Štefan Rehar
Vstop prost!

Torek, 20. oktober 2009
ob 9.00
IGRALNE URICE (za predšolske otroke od 3. leta starosti naprej)
Zaželena je predhodna prijava!

ob 18.00
HOJA JE PESEM – gorniški večer
Gost: Rok Terkaj (Trkaj)
Moderator: Borut Peršolja
Organizator: Planinsko društvo Domžale
Vstop prost!

Četrtek, 22. oktober 2009
ob 10.00
Ogroženost ostarelih in invalidnih oseb v družini, kjer vlada nasilje – OKRO-
GLA MIZA
Uvodni prispevki:
Angelica Žiberna, Projektni svet Starejši za starejše
Majda Hrovat, ZDSG, Skupine starih za samopomoč
Darinka Rozman, SOS telefon
Tatjana Mušič, Generalna policijska uprava 
Organizator: Center za socialno delo Domžale
Vstop prost!

ob 17.30
Predstavitev knjig iz zbirke OTROK USTVARJA ter USTVARJALNA DE-
LAVNICA
Gostji: Tatjana Ban in Diana Šercer Stojanović, avtorici knjig
Avtorici  Tatjana Ban in Diana Šercer Stojanović bosta predstavili knjige iz 
zbirke OTROK USTVARJA, sledila bo ustvarjalna delavnica.
Zaželena je predhodna prijava, saj je število prostih mest omejeno.
Zaželena starost: otroci od štirih let naprej

Petek, 23. oktober 2009
ob 17.00
Teater za vse: NERODNA MIŠKA MARJANCA– lutkovna predstava
Cena vstopnice: 3 EUR

SE ŽELITE OBLEČI PO ZADNJI MODI?

Pridite na Rodico pri Domžalah, 
Kettejeva 4 (nasproti pivnice). 

TRGOVINA 

TREND 

SHOP 

MODA ZA MLADE

velika izbira kavbojk (Miss Anna), 

majic, in pulijev po zelo ugodni ceni  

 Ugodno:
otroški puloverji 5 €

otroške majice (kratek rokav) 2 €

Odprto: 
ponedeljek - petek od 16. do 19. ure 

sobota od 9. do 12. ure

S E  P R I P O R O Č A M O

C I T O  E T  B E N E  d . o . o .
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petek, 2. oktober 19h
GALERIJA DOMŽALE (Mestni trg 1)
mag. Boštjan Miha Jambrek: 
REFERENCA / REMINISCENCA
fotografska razstava

ponedeljek, 5. oktober 20h
TROBILNI ANSAMBEL 
SLOVENSKE FILHARMONIJE
Program: Haendel, Bach, Lazar, Golob, 
Krajnčan, Hazell

6., 7., 8. in 9. oktober 20h
Mestno gledališče ljubljansko
Dragica Potočnjak: 
ZA NAŠE MLADE DAME
drama, režija: Tijana Zinajić
Igrajo: Arna Hadžialjević, Petra Veber 
Rojnik / Tjaša Železnik, Milan Štefe, Bo-
ris Kerč / Lotos Vincent Šparovec, Marko 
Simčič, Blaž Šef, Lola Jocić

sobota, 10. oktober 10h
SOBOTNA OTROŠKA MATINEJA
Lutkovno gledališče Maribor
Katarina Klančnik Kocutar: 
RINGARAJA
lutkovna predstava

ponedeljek, 12. oktober 20h
(kino program)
ZGUBLJENO S PREVODOM (2003), 
105min, Lost in Translation, ameriška 
komedija, režija: Sofia Coppola, igrajo: 
Bill Murray, Scarlett Johansson, Giovan-
ni Ribisi, Anna Faris, Akiko Takeshita

četrtek, 15. oktober 19h
GALERIJA DOMŽALE (Mestni trg 1)
KLEMENTINA GOLIJA 
»Geografija spomina – 
minljivost (po)dobe«
Odprtje razstave, ki bo na ogledu do 
30. oktobra 2009.

četrtek, 15. oktober 20h
Familija/Mestno gledališče ljubljansko
Branko Završan: SOLISTIKA
predstava za dva solista in neskončno 
število instrumentov, režija: Branko 
Završan; igrajo: Boštjan Gombač, Mar-
ko Brdnik in Branko Završan

petek, 16. oktober 20h
GALERIJA DOMŽALE (Mestni trg 1)
JAZZ v galeriji:
JURE PUKL GROUP
(Slovenija / Srbija / Avstrija)
Jure Pukl (saksofon), Sava Miletić 
(klavir), Milan Nikolić (kontrabas), 
Klemens Marktl (bobni), VSTOP PROST

sobota, 17. oktober 20h 
(kino program)
ROKOBOREC (2008), 111 min
The Wrestler, ameriška drama, režija: 
Darren Aronofsky; igrajo: Mickey 
Rourke, Marisa Tomei, Evan Rachel 
Wood, Mark Margolis, Todd Barry

petek, 23. oktober 20h
KLAPA MALI GRAD
koncert dalmatinskih pesmi

sobota, 24. oktober 10h
SOBOTNA OTROŠKA MATINEJA
Lutkovno gledališče Jože Pengov
Lenart Zajc: SKRITA PRAVLJICA
lutkovna predstava

Kulturni dom Franca Bernika Domžale 
Ljubljanska 61

Informacije in rezervacije:
t. 722 50 50   www.kd-domzale.si

O začetku in novih vsebinah 
sezone 2009/10 smo govorili z 
direktorjem Kulturnega doma 
Franca Bernika, Milanom Mari-
ničem. 

Preden pogledamo, kaj ste za 
obiskovalce pripravili v novi 
sezoni, bi vas vprašala, kako 
ste bili zadovoljni z obiskom v 
pretekli sezoni in ali je gospo-
darska recesija kaj vplivala na 
napolnjenost dvorane?
Natančno oceno sezone 2008/09 
bo povedal čas, saj ni mogoče 
podati poglobljene ocene za  kon-
čano sezono v tako kratkem ča-
sovnem obdobju. Ocena je prav 
gotovo  vezana  na dolgoročnejšo 
analizo kvalitete življenja našega 
okolja, h kateremu svoj delež 
prispevajo tudi kulturni dogodki 
našega zavoda. Lahko pa govo-
rimo le o številčnih podatkih, o 
tem, kako se giblje število obi-
skovalcev, število prireditev, za-
sedenost dvorane. Ti podatki so 
seveda izračunljivi in primerljivi 
in v tem trenutku ne kaže, da se 
je pretekla sezone kaj slabše od-
rezala od predprejšnje sezone.
V zavodu pa smo konec prete-
klega leta razmišljali tudi o go-
spodarski recesiji oziroma ali 
se bo ekonomska situacija ter 
vzdušje, ki je v ljudeh, odražalo 
pri vpisu abonentov v novo sezo-
no oziroma pri obisku kulturnih 
prireditev. Tako smo oblikovali 
dva nova abonmaja, fi lmskega in 
glasbeno scenski abonma. 

Torej lahko rečemo, da sta do-
datna abonmaja deloma tudi 
posledica recesije?
V našem zavodu se vseh spre-
memb lotevamo na osnovi te-
meljitega razmisleka in skladno 
s strateško usmeritvijo zavoda. 

Začetek nove sezone v Kulturnem domu Franca Bernika

V sezoni 2009/10 nova abonmaja:
glasbeno scenski in fi lmski abonma

Kljub temu, da nas je malo, smo 
dovolj konstruktivni, da lahko 
vodimo kvalitetno debato o tem, 
kaj nam nudijo posamezni pro-
grami in kakšen efekt lahko z 
njimi dosežemo. Po temeljitem 
razmisleku o pričakovanjih glede 
vpisa abonentov v novi sezoni 
smo se odločili, da bomo v le-
tošnji sezoni ponudili dve novi 
obliki abonmajev, ki smo ju po-
imenovali glasbeno scenski abo-
nma in fi lmski abonma. Naj pa 
poudarim, da se po drugi strani 
vse odvija s tako naglico, da so 
naše energije usmerjene v reali-
zacijo sedaj že  dokončno obli-
kovane sezone 2009/10, ob tem 
pa  že sklepamo prve pogovore 
za sezono 2010/11.
 
Lahko rečemo, da se s fi lmskim 
abonmajem v Domžale vrača 
kino?
Seveda in to v staro kinodvora-
no v Domžalah, kjer je bil kino 
kmalu po 2. svetovni vojni. Kino 

se vrača v naše mesto v sklopu 
programa našega zavoda. Odlo-
čili smo se za fi lmski abonma, 
ki  ponuja osem kvalitetnih in 
žanrsko raznolikih in izredno za-
nimivih fi lmov, ob tem pa bomo 
vsak mesec ponudili vsaj še po 
en fi lm. Filmski program bo tako 
dopolnjeval celotno ponudbo 
žanrsko raznolikih prireditev na-
šega kulturnega centra.  Seveda 
pa bomo fi lmske predstave lahko 
ponudili tudi osnovnim in srednji 
šoli.

Kaj pa glasbeno scenski abo-
nma? Ima že povsem specifi čno 
ime. 
Kulturne prireditve v glasbeno 
scenskem abonmaju so zaokro-
žena celota prireditev, ki smo 
jih v našem zavodu že izvajali 
v pretekli sezoni. Z njimi smo 
dopolnjevali našo osnovno abo-
nmajsko ponudbo. Z letošnjo 
sezono smo jih smiselno izbrali 
in zaokrožili v abonmajski cikel. 
Odziv abonentov je bil izredno 
pozitiven, kar je potrditev naših 
usmeritev. Zaradi nove ponudbe 
se je število gledaliških abonen-
tov le malenkostno zmanjšalo. 
Skupno število vseh abonentov 
pa se je povečala kar za skoraj 10 
odstotkov.  

Kako pa je s koncertnimi  abo-
nmaji? 
Za koncertni abonma lahko reče-
mo, da je zaznati nekoliko upada. 
To me preseneča, saj je v Občini 
Domžale sorazmerno zelo razvi-
ta glasbena ljubiteljska kultura – 
godba, simfonični orkester, zbori 
in druge skupine, razvito glasbe-
no šolstvo z dolgoletno tradici-
jo in velikim številom vpisanih 
učencev. To se žal ne odraža  pri 
vpisu abonmajev za koncertni 

abonma. Koncertni abonma je 
sestavljen s kvalitetnimi in izbra-
nimi domačimi in tujimi izvajalci 
klasične glasbe, saj sem mnenja, 
da moramo v javnem zavodu 
predvsem skrbeti za kvalitetno 
ponudbo tudi pri zvrsteh, kakor 
je klasična glasba (v abonmajski 
ponudbi) ali pa npr. jazz koncerti 
v ciklu Jazz v Galeriji.

Vseskozi se pogovarjava o abo-
nentih, pa me zanima, kdo so 
pravzaprav vaši abonenti?
Potrebno je povedati, da je šest 
občanov iz Domžal, ki imajo 
vse štiri abonmaje (gledališkega, 
koncertnega, glasbeno-scenske-
ga in fi lmskega), kar pomeni, da 
bodo  v Kulturnem domu skoraj 
enkrat tedensko. Ti občani ute-
meljujejo, da v občini kulturno 
institucijo s takšno ponudbo za-
res potrebujemo. Natančno ana-
lizo abonentov bomo pripravili 
po zaključku vpisov. Lahko pa 
povzamem rezultate lanske anali-

ze, ki govori o tem, da je bilo 70 
odstotkov gledaliških abonentov 
iz Občine Domžale, 7 odstotkov 
iz Trzina, 6 odstotkov iz Kamnika, 
6 odstotkov iz Ljubljane, 5 odstot-
kov iz Mengša in 5 odstotkov iz 
občin, ki ne mejijo na našo obči-
no. To je zelo spodbuden podatek. 
Tako lahko ugotavljamo, da smo 
več kot zgolj občinski kulturni 
center, ampak postajamo kulturni 
center širšega prostora. 

Veliko ponudbe imate tudi za 
otroke in mladostnike.
Za kulturne institucije je zelo po-
membno, da mladi prihajajo v kul-
turno institucijo in da znajo spreje-
mati kulturne vsebine. To je naša 
razvojna perspektiva, ki jo izvaja-
mo že vse od začetka, to je dva-
najsto leto. Ponujamo redne abo-
nmaje za otroke, celo predšolske, 
ki so organizirani v dopoldanskem 
času. To pomeni, da so vsi otroci, 
ki so v vzgojno-varstvenih zavo-
dih v Občini Domžale vključeni 
v žanrsko raznoliko in kvalitetno 
kulturno vzgojo. V sklopu otroške-
ga abonmaja nudimo dva različna 
abonmaja s po tremi ali petimi 
predstavami, ki si jih bo ogledalo 
okoli 1300 mladih abonentov.   
Ob abonmajski ponudbi  pa si 
otroci lahko ogledajo  pravljične 
junake s svojimi starši ali starimi 
starši v sobotnih otroških matine-
jah vsako drugo soboto dopoldne.
V letošnjem letu, po enoletnem 
premoru, ponovno ponujamo orga-
niziranim šolskim in predšolskim 
skupinam t.i. delavnice v Galeriji 
Domžale, kjer se bodo otroci ob 
ogledu posameznih razstav poi-
grali z likovno tvarino, lepljenjem, 
barvanjem, kiparjenjem …  Tako 
so indirektno spodbujeni z lastno 
ustvarjalnostjo, kar je sporočilo ali 
pomembnost tovrstnih zadev. 

Kaj pa mladostniki, srednješol-
ci?
Srednješolcem smo ponudili 
predvsem fi lmski abonma, ker 
lahko deloma opravičijo tudi 
svoje prostočasne aktivnosti ozi-
roma aktivnosti, ki jih zahtevajo 
šole. Seveda pa so vabljeni tudi 
na druge vsebine. Za šole imamo 
pripravljene  tudi druge, posebne 
programe, za katere bodo ugo-
tovile, da so zainteresirane. Na 
tem področju bi pričakovali več 
odmevnosti. Vsem šolam smo 
ponudili možnost, da jim orga-
niziramo prireditve oz. kulturne 
dneve po njihovih željah. Čaka-
mo samo še na klic.

Glede na vse povedano in števil-
ne predstave me zanima, kako 
bo z zasedenostjo dvorane? Ne-
kateri ugotavljajo, da Domžale 
potrebujejo nov kulturni dom?
Že v preteklem letu imeli na vsa-
kih 36 ur en dogodek. Pred nami 
je podoba prireditev v mesecu 

oktobru, kjer boste lahko zasledi-
li tudi dan, ko bomo v našem za-
vodu izvedli  tri različne dogodke 
s štirimi ponovitvami.  
Verjamem, da smo z rezultati, ki 
jih dosegamo, uspeli utemeljiti, 
da je rast kulturnega centra nujno 
potrebna. Mi znamo in zmoremo  
zahtevne in kvalitetne kulturne 
projekte. To smo v preteklosti že 
pokazali. Stvar širše skupnosti 
pa je, da ugotovi potrebo, kako 
širiti kulturni center. Ne samo 
dvoransko, tudi  kadrovsko, 
fi nančno …  Po eni strani ne iz-
ključujem možnosti kulturnega 
centra v  širšem prostoru obstoje-
če dvorane, s  širitvijo na sosednje 
dvorišče ali še kaj več, po drugi 
strani pa se sprašujem, zakaj pa 
ne nova kulturna dvorana. Vsi 
moramo začutiti, ali potrebujemo 
večjo dvorano in seveda, kako 
veliko. Število sedežev ne sme 
biti merilo velikosti. Velikost je 
v vsebini. Z bistveno večjo dvo-
rano bomo nujno posegli tudi v 
spremembo programske politike. 
Z mnogo večjo dvorano še nismo 
spremenili ciljne publike, am-
pak le omogočili boljše tehnič-
ne in druge pogoje za kvalitetno 
izvedbo programov. Upam, da 
se bomo kvalitetno lotili tudi te 
potrebne teme v sorazmerno krat-
kem času.

Dotaknila sva se tudi vprašanj, 
s katerimi se bo zavod srečeval 
v prihodnje.  Zanima me, ali 
imate še kakšno misel, name-
njeno tej sezoni …
Bralca želim izzvati, naj razmisli, 
ali je naš kulturni program nekaj, 
kar je namenjeno njemu ali ne. 
Naj prehitro ne zaključi o všeč-
nosti naslova in ali je o tem že kaj 
slišal ali ne.  Ko se bo posameznik 
odločil, da bo obiskal neko kul-

turno prireditev zato, da bo sam 
imel nekaj od tega, potem  bo od 
tega zagotovo nekaj tudi imel. Če 
govori kulturni dogodek o zadevi, 
ki se našega življenja povsem nič 
ne dotika, je usoda posameznika 
v nam tuji situaciji lahko pov-
sem identična naši lastni usodi v 
nam znani situaciji. Posameznik 
mora imeti toliko volje, da se 
sam odloči, ali želi slišati, videti, 
doživeti. Današnji čas je krut za 
posameznika; navajeni smo hitro 
reagirati, hitro živeti, kritizirati, 
nismo pripravljeni pohvaliti, še 
manj pa smo pripravljeni razmi-
šljati. Kulturni dogodki morajo 
biti usmerjeni v to, da bo posa-
meznik zopet začutil samega 
sebe in se bo naučil poslušati. 
Tu pa ni pomembno poznavanje 
žanra, ampak notranji občutek in 
želja po kvalitetnem življenju. In 
kulturni dogodek mora pomeniti 
tudi družabni dogodek. 

Tina Drolc
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Folklorna skupina, ki deluje v 
okviru Kulturnega društva Gro-
blje, je nase opozorila z več uspe-
šnimi nastopi in tako prijetno 
presenetila ljubitelje tovrstnega 
kulturnega udejstvovanja s svo-
jimi folklornimi nastopi. Njihova 
želja pa niso bili le nastopi, temveč 
celovito prikazovanje folklornega 
izročila, zato so se odločili, da pod 
naslovom V GROBLJAH KOT 
NEKOČ pripravijo celovečerno 
folklorno prireditev, na katero so 
vse ljubitelje ljudskih plesov – fol-
klore in slovenskih ljudskih pesmi 
povabili 12. septembra v Kulturni 
dom Groblje.

V okviru programa je nastopila tudi 
prijateljska Folklorna skupina iz 
kraja Pöls iz Avstrije, ki jo je spre-
mljal župan trške občine Pöls, go-
spod Ernst Korp s soprogo, tudi sam 
velik ljubitelj folklore. Prijateljska 
folklorna skupina je v Sloveniji pre-
živela prijetna dva dneva, v okviru 
katerih so jih gostoljubni domačini 
pripravili vrsto prijetnih srečanj.

Sodelovanje folklorne skupine KD Groblje rojeva prijateljstvo in skupne nastope

V Grobljah kot nekoč

V Grobljah kot nekoč
Prireditev je prijetno povezovala 
Dragi Jeretina Anžin, ki je v prepol-
ni dvorani Kulturnega doma Gro-
blje posebej pozdravila vse častne 
goste, med katerimi so bili podž-
upana Občine Domžale, Andreja 

Pogačnik-Jarc s soprogom in Vinko 
Juhart s soprogo, Ernst Korp, župan 
trške občine Pöls pri Judenburgu, s 
soprogo, župnik Janez Kvaternik, 
Balthasar Kendlbacher, podpredse-
dnik CIOFF Avstrije in vodja gostu-
joče folklorne skupine, ter dr. Bojan 
Knifi c, Javni sklad RS, Ljubljana. 
Kot prvi so se navdušenim obi-
skovalcem predstavili domačini, 
folklorna skupina, ki je bila usta-
novljena 1. oktobra 2007 in jo vodi 
mentorica Nevenka Unk-Hribovšek. 
Ob spremljavi harmonikarjev Darka 
Javornika in Ivana Trstenjaka, kla-
rinetistke Klare Cerar in kontraba-
sista Marjana Jeretine so zaplesali 
gorenjske plese Fantje po polj gredo 
in s svojim plesanjem dokazali, da 
so gorenjski plesi prešerni, šaljivi in 
polni življenjske moči.
Za njimi se je predstavila Otroška 
folklorna skupina iz Domžal, ki 
gostuje na Osnovni šoli Domžale v 
okviru Kulturnega društva Domžale 
in jo vodi mentorica Boža Bauer. 
Predstavili so se s spletom plesov 
in pesmi Žabarji gredo, s katerim 
so mladi folkloristi nastopili tudi v 
Cankarjevem domu.
Za slovensko pesem so ta večer po-
skrbele Ljudske pevke Kulturnega 
društva Domžale, ki jih vodi Mara 
Vilar. Letos praznujejo 30. rojstni 
dan, v Grobljah pa so se predstavile 
s pesmima Ko zjutraj zgodaj vsta-
nem in Encijan. 
Sledil je nastop Folklorne skupine 
Strmol, ki deluje v okviru Društva 

upokojencev Cerklje. Predstavili so 
se s spletom pesmi pod naslovom 
Teta pride s pogačo na ohcet ter nas 
s plesom in pesmijo spomnili na 
nekdanje ohceti. 
Folklorna skupina D'lustigen Re-
ifenstoana z'Pöls, ki je bila ustano-
vljena 1922. leta, se lahko pohvali, 
da je trikratni dobitnik prehodnega 
prapora kot najboljša plesna sku-
pina Štajerske. Predstavili so se s 
spletom plesov Trojke iz avstrijskih 
dežel ter dokazali, da je prednost 
plesnih oblik plesati hkrati z dvema 
plesalkama. 
V drugem delu smo vsem nastopa-
jočim še enkrat zaploskali. Ljudske 
pevke Kulturnega društva Domžale 
so nas s pesmima Marija z Ogrske-
ga in V Ljublano s'm pršu popeljale 
v preteklost ter znova povedale, da 
ljudskih pesmi ni mogoče pozabiti. 
Še enkrat smo zaploskali Folklorni 
skupini Strmol DU Cerklje ter nji-
hovim Stanovskim plesom, v kate-
rih smo prepoznali ples mlinarjev, 
šuštarjev, pekov ter Ta požugano 
in Traplanko. S Folklorno skupino 
D'Lustigen Reifenstoana z'Pöls iz 
Pölsa, Avstrija, ki je zaplesala tra-
dicionalne plese iz Avstrije in zlasti 
iz Štajerke pod naslovom Avstrijski 
in štajerski plesi, smo se znova po-
dali v mednarodne vode folklore ter 
bili ob podrobnejšem gledanju pre-
senečeni, saj se je iz mimike lahko 
sklepalo, da snubijo dame in tako 
nastane ljubezenski snubitveni ples, 
sledil pa je še fantovski ples.
Tako kot ga je začela, je prijeten 
večer zaključila domača Folklorna 
skupina Kulturnega društva Gro-
blje, s spletom gorenjskih plesov Le 
predi, dekle, predi ter nas spomni-
la, da so bili zimski večeri na Slo-
venskem delovni, pa tudi veseli in 
zabavni, saj je kmečko delo že od 
nekdaj združevalo ljudi.
Sledil je slovesen zaključek, v ka-
terem je Anton Košenina, predse-
dnik Kulturnega društva Groblje, 
predal simbolična darila, vsi skupaj 
pa so prijeten plesno-pevski večer 
zaključili s pesmijo, kateri je sledil 
družabni del, v katerem so gostitelji 
še enkrat dokazali, da so v Grobljah 
prav vsi dobrodošli. 
Hvala in iskrene čestitke!

Vera Vojska

Dobrodošli, prijatelji iz Avstrije

Folklorna skupina D'Lustigen Reifenstoana z'Pöls iz Pölsa je bila 
nad sprejemom pri prijateljski folklorni skupini, ki deluje v okvi-
ru Kulturnega društva Groblje, prijetno presenečena. Če je bil 
prvi dan obiska folklorne skupine in župana namenjen predvsem 
večernemu nastopu in prijetnemu druženju po njem, so se v nede-
ljo gostje udeležili maše v Grobljah ter podarili kip sv. Notburge, 
katero je Škofovska sinoda na Dunaju priporočila za zavetnico 
društev narodnih noš in ljudkih plesov. Po blagoslovu je kip pre-
vzel Anton Košenina, predsednik KD Groblje. Župnik Janez Kva-
ternik je folklornike podrobneje seznanil z zgodovino cerkve sv. 
Mohorja in Fortunata, ki je s čudovitimi Jelovškovimi freskami 
očarala tudi goste. 

Kasneje sta domžalski župan Toni Dragar in podžupanja Andreja Po-
gačnik Jarc, ki je v soboto v Arboretum Volčji Potok pospremila župa-
na Občine Pöls, gospoda Ernsta Korpa s soprogo, ter mu kot ljubitelju 
vrtnic posebej predstavila del Arboretuma. V Kulturnem domu Franca 
Bernika Domžale je bil pripravljen sprejem – tako za gostujočo folklor-
no skupino in župana, kot za Folklorno skupino Groblje. Po pozdravu 
domžalskega župana, ki je na kratko predstavil našo občino, smo spo-
znali tudi občino Pöls. Oba župana pa sta si bila enotna, da je potrebno 
tovrstna sodelovanje med kulturnimi in drugimi skupinami, posame-
zniki in občinam krepiti, saj se na tak način krepi spoštovanje, razume-
vanje, pomoč in skupno delo med dvema državama. Župan Ernst Korp 
je županu Toniju Dragarju in podžupanji Andreji Pogačnik Jarc podaril 
občinsko darilo – klobuka, domžalski župan pa županu iz občine Pöls 
glineno Domžalčanko avtorice Ladine Korbar. Darila so prinesli tudi 
člani Kulturnega društva Groblje, kulturni dom je gostom predstavil in 
pokazal Milan Marinič, direktor Kulturnega doma Domžale, sledilo pa 
je prijetno druženje s slovensko in avstrijsko pesmijo. Po končanem 
sprejemu so si gostje ogledali še glavno mesto Ljubljana.
Tako prijateljsko druženje dveh folklornih skupin kot prireditev V 
GROBLJAH KOT NEKOČ zaslužita iskreno pohvalo, ki jo pospre-
mljam z željo, da bi prireditev postala tradicionalna, folklora pa skoraj 
obvezen del vseh naših prireditev.
Ob koncu še nekaj besed, za katere sem zaprosila Franca Hribovška, 
plesalca Folklorne skupine Groblje, ki je v svojih rokah držal vse niti 
tako srečanja kot same prireditve: »Zahvala za dobro izpeljan folklor-
ni večer gre predvsem vsem članom Kulturnega društva Groblje in 
predsedniku Antonu Košenini. V Grobljah vlada ustvarjalno vzdušje, 
ki človeka kar ponese. Zato k sodelovanju ni bilo težko pritegniti še 
ostalih. Hvala tudi Občini Domžale in trški občini Pöls, ki sta prisrčno 
podprli napore organizatorja ter mu zaupali tudi začetne aktivnosti, ki 
bodo lahko pripeljale do partnerstva občin.«

ŠRD KONFIN – SV. TROJICA

pripravlja
v nedeljo, 25. oktobra 2009,
ob 15. uri na Konfi nu pri Sv. Trojici

KULTURNI RECITAL
ob 80-letnici rojstva slovenskega pesnika, dramatika, 

esejista in akademika Daneta Zajca.

Program z njegovimi izbranimi deli bo obogatil interpret njegove 
poezije, slovenski igralec in glasbenik Janez Škof.

V primeru slabega vremena se bo program izvajal
v Domu krajanov v Žejah.

»Pride čas, ko ni več časa.«
Dane Zajc

Turistična agencija Quo vadis

Vabimo vas na strokovno ekskurzijo 

Domžale–Ljubljana–Hallstatt–Salzburg–
München–Freising–Domžale

28., 29. in 30. oktobra 2009.

Ogledali si bomo Unescovo mesto Hallstadt (A) in krajevni muzej s 
7000-letno zgodovino v pokrajini Salzkammergut, čudovito zdravi-
liško mestece Bad Ischl s cesarsko vilo in slaščičarno cesarice Sissi, 
v Salzburgu stolno in frančiškansko cerkev, pokopališče in opatijo, 
park Mirabell, po želji pa tudi Mozartovo rojstno hišo, v Münchnu 

(D) poleg znamenitosti bavarske prestolnice svetovno znani Tehniški 
muzej, letos odprti muzej moderne in sodobne umetnosti, obiskali 
tovarno BMW in njihov muzej, olimpijski (TV) stolp, zaključili pa 
v srednjeveškem škofovskem mestu Freising, ki se je v slovensko 

zgodovino zavedno zapisal z Brižinskimi spomeniki.

Cena: 
259,50 €/osebo pri 25 udeležencih

Popust za člane društva: 15 €  

Prijave do zasedbe mest
 

Ostale informacije: 
turistična agencija QUO VADIS 

rezervacije@quovadis.si, tel.: 01/518 50 20
in MdD www.mdd.si, tel: 040/418-422,

drustvo@mdd.si. 

Vodička: profesorica Milica Lavrenčič

V sredo, 2. septem-
bra, so slovenske ki-
parke in kiparji že 
trinajstič predstavili 
svoje kiparske stva-
ritve v ljubljanski 
Mestni hiši, na temo 
V vrtincu evropskih 
vrednot. Letos sta se 
na razstavo uvrstila 
dva domžalska ki-
parja – Štefka Košir 
Petrič in Dušan Pirc. 
Podeljene so bile na-
grade, med katerimi 
je odkupno nagrado 
Petrola prejela dom-
žalska kiparka Štefka 
Košir Petrič za delo 
Upanje, medtem ko 
je prvo nagrado pre-
jel akademski kipar 
Primož Pugelj. Raz-
stava je odprta do 23. 
septembra 2009.

Razstavo javnih kipov 
je organiziral Zavod 
za kiparstvo. Letošnja 
razstava išče presek 
sodobnega kiparstva 
s tematiko, ki se doti-
ka vsakega Slovenca 
in državljana Evrop-
ske unije. Tematika 
V vrtincu evropskih 
vrednot se nanaša na 
skupne vrednote, ki 
so v politični in kul-
turni dikciji v zadnjih 
letih vseprisotne. Na 
eni strani se pojavlja-
jo težnje po multikul-
turnosti, sprejemanju 
drugačnosti in indivi-
dualni svobodi ter na 
drugi strani Evropa 
predstavlja nepredu-
šno zaprto trdnjavo z 
naraščajočo homofo-
bijo in nadzorom nad 
posameznikovim ži-
vljenjem. In ker se so-
dobna umetnost posve-
ča predvsem refl eksiji 
družbene realnosti, iz-
brana tematika doma-
čim kiparjem pomeni 
izziv, da izrazijo svoje videnje sveta. 
Vseh sodelujočih 49 ustvarjalcev se 
je omenjene problematike lotilo na 
svojevrsten način. Med njimi Šte-
fka Košir Petrič ljubljanski publiki 
predstavlja tri skulpture v povsem 
modernistični maniri obvladovanja 
materiala in površine, Dušan Pirc 

Domžalski kiparji razstavljajo v Ljubljani

13. slovenska kiparska 
razstava: V vrtincu 
evropskih vrednot

pa razstavlja skulpturo iz aluminija 
in kositra z naslovom Gravitacijski 
kolaps etičnih vrlin. Kot poseben 
gost letošnje razstave se predstavlja 
Gregor Kregar, ki že vrsto let živi in 
deluje na Novi Zelandiji.

Katarina Rus Krušelj

Dušan Pirc: Gravitacijski kolaps etičnih vrlin

Štefka Košir Petrić: Simbioza
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Ena izmed tradicionalnih prire-
ditev, s katerimi se Domžalčani 
in Domžalčanke, pa tudi številni 
drugi, poslovimo od vročega po-
letja in zakorakamo v hladnej-
še jesenske dni, ko se odprejo 
tudi šolska vrata, je tudi ETNO 
ROCK FESTIVAL. Njegov or-
ganizator, Kulturno umetniško 
društvo Kontrabant, nas je letos 
28. avgusta že trinajstič povabi-
lo na prijetno petkovo glasbeno 
popoldne v samem centru mesta, 
kjer smo lahko prisluhnili petim 
glasbenim skupinam, bogata pa 
je bila tudi spremljajoča ponud-
ba – tako etnološko obarvana kot 
gostinska. 

Številni obiskovalci in obiskoval-
ke so prisluhnili povabilu organi-
zatorjem in zarajali iz popoldneva 
v temno noč ter začarali navaden 
dan v nekaj posebnega. Prav vsaka 
generacija je v nastopajočih glasbe-
nih skupinah našla nekaj zase, kot 
navadno pa so najbolj navdušili 
gostitelji – skupina Kontrabant, 
ki že več kot petnajst let raziskuje 
in tihotapi zvoke od tu in tam. V 
švercerski kolaž melodij in napevov 
prepleta urbane glasbene prakse in 
tradicionalno slovensko, cigansko, 
panonsko, balkansko, mediteransko 
etno glasbo. Znanstvo s slovenskimi 
Romi na začetku poti je godbo Kon-
trabanta močno zaznamovalo s stra-
stjo, pečat pa so pustila tudi različna 
okolja in glasbena izkustva članov 
že skoraj veteranske zasedbe.
Najprej so se nam predstavili Bre-
tones (Bretonci pri Cerknem), 
ki so na festival prinesli ramonsko 
in bretonsko glasbo. Viže, ki so v 
osnovi počasne, se slišijo kot hitre 
in glasne, v resnici pa gre za delno 
elektrifi cirano videnje tradicije in 

Od Bretones do Beer Belly in Sedef 
do Koko&Mandovi in Kontrabanta 

Trinajsti etno rock festival 
– Domžale 2009

srečanje dveh svetov. Bretones so 
nas s tradicionalnimi glasbili obeh 
kultur spomnili na romantične čase 
in ugajali zlasti tistim, ki jim je ro-
mantika blizu. Komu pa ni? 
Zvoke in podobe tradicionalne ir-
ske, škotske in keltske kulture so 
prinesli Beer Belly. Ko smo poslu-
šali preigravanje znanih tradicio-
nalnih pesmi in manj znanih irskih 
reel-ov, jigov ter nekaj stoletij starih 
keltskih viž, smo le stežka uganili, 
da so iz Kranja. Ob že omenjenjenih 
preigravanjih so nas presenetili tudi 
z zvoki slovenske ljudske pesmi, 
posegli pa so tudi na področje dru-
gih kultur: madžarske, italijanske, 
francoske, portugalske, ruske ter 
drugih. Sladka zvočna posebnost 
skupine je bila harmonika, ki igra 
linije škotskih in irskih dud, z zvoki 
katerih so nas še posebej spomnili 
na dežele, od koder prihaja del nji-
hove glasbe. 
Sledil je nastop skupine Sedef, ki 
na njej lasten način v sevdalinke 
vpletajo elemente jazza, klasike, 
fl amenka in sodobne glasbe. Poslu-
šalci so se strinjali z besedami Janka 
Rožiča, ki je o nastopu skupine za-
pisal: »Vsak njihov nastop je polna 
posvetitev življenja in glasbe tisti 
skrivnostni zmesi ljubezni in stra-
sti, ki jo v sebi nosi turška beseda 
»sevdah« (ljubezen). »Sedef« po-
meni notranjost biserne školjke, v 
kateri se prežemajo bujna melodija, 
sproščeni ritmi in njen liričen glas. 
Če je skupina školjka, je njihova 
glasba biserni lesk nad teminami, 
ki se skozi upanje svetlika v novo 
zaupanje.« 
Vokalno-instrumentalna skupina 
Koko&Mandovi izvaja večinoma 
romsko etno glasbo, pester reperto-
ar pa črpa iz različnih koncev Bal-
kana in območij, kjer se zadržujejo 

in živijo Romi. Glasbeniki in pevci, 
za katere velja, da so »s srcem pri 
glasbi«, so navdušili tudi domžalske 
ljubitelje tovrstne glasbe.
Ljubitelji etno-rock festivala so bili 
z letošnjim, ki je postregel s pestro-
stjo glasbenih skupin in njihovega 
igranja ter petja, zadovoljni. Pre-

Festival, katerega glavni 
sponzor je Občina Domžale, 
je bilo letos fi nančno izredno 
težko speljati, saj je kar nekaj 
dobrih donatorjev zaradi fi -
nančne stiske odpovedalo po-
moč. Zato se iskreno zahva-
ljujemo vsem tradicionalnim 
fi nancerjem ter domžalskim 
podjetnikom in obrtnikom 
ter ostalim: Košir, Majhenič, 
Rudolf, Urko, Adam Rav-
bar, Twin Trade, Radio Hit, 
Avtohiša Lovšin, Študentski 
servis, Kia Kušar, Normstahl 
Takt, Kavka, Erdani, Bunkež, 
Jagodic, Tirtur (Grošelj). Kot 
prejšnja leta, pa so tudi letos 
gostoljublje s pogostitvijo 
glasbenikov izkazali: Šporn, 
Minutka, Keber, Vinotoč Vid-
mar in Ložar-zelenjava. Iskre-
na hvala!

Društvo upokojencev Vir, 
Šaranovičeva 19, 

vabi na ogled razstave 

KULINARIKE 
IN ROČNIH DEL, 

ki bo v soboto, 
3. oktobra 2009, ob 10. uri, 

v prostorih Kulturnega 
doma Toma Brejca na Viru, 

Šaranovičeva 19, 

s kratkim 
kulturnim programom.

Razstava bo odprta v soboto, 
3. oktobra 2009, od 10. do 18. 
ure, ter v nedeljo, 4. oktobra 

2009, od 9. do 17. ure.

Vljudno vabljeni.

Pisanje poezije je prijetna zasvo-
jenost, saj skozi pesem prenesemo 
svoja najgloblja čustva na tistega, 
ki zapisane verze bere. Ko pa po-
ezijo uglasbimo, so občutki poslu-
šalca še intenzivnejši, doživljanje 
takšne poezije je bolj strastno, 
ljubeče, nežno in zaljubljeno. 

Prav s takšno poezijo nam postreže 
Béla Szomi Kralj v skladbah pod 
skupnim naslovom Teh pesmi ne 
kaži svoji mami. 
Na CD-ju, ki se že vrti na skoraj vseh 
radijskih postajah, je skladb »za veli-
ko merico«, in sicer 17. Avtor celotne 
glasbe in trinajstih besedil je Béla kar 
sam, štiri besedila pa si je sposodil od 
drugih umetnikov: Dušana Pečavar-
ja (S pravljico pod mavrico, Sanja), 
Uroša Vošnjaka (Dom praznih dni) 
in od domžalske slikarke Mojce Vilar 
(Zgodi se vedno v maju). Prvinskim 
glasbenim sodelavcem je Béla ukra-
del kakšno črko iz imena, dodal še 
svoje in nastal je »bend«, ki sliši na 
ime RoBélDuLé. Dušan Železnikar 

Teh pesmi ne kaži svoji mami
se je izvrstno znašel v vlogi kitarista 
in aranžerja, Hieronim Vilar – tonski 
mojster na snemanju – je povrh še ba-
siral, bobnal in aranžiral, Léna Lanna 
Szomi pa je dodala razigrane dekliške 
vokale. Tudi tokrat ni šlo brez Kontra-
banta, ki  je dodal pesem z naslovom 
To pesem pokaži svoji mami.
Pri končnem oblikovanju zvoka – 
mixu je svoje iztančano uho dodal 
Grega Samar, ki pa ni vzdržal samo 
v tej vlogi, saj ga je zasrbela roka in 

je pri dveh pesmicah lastnoročno do-
dal bobne in solo kitaro.
Producent, pevec, kitarist in harmo-
nikaš so vloge, ki jih odigral eden od 
plodnejših domžalskih glasbenikov 
Béla Szomi Kralj, ki je tudi vodja 
vsakoletnega etno-rock festivala.
Hieronim Vilar je z glasbo s CD-ja 
že pripravil dva videospota (Slo-
venski dopust po repersko, Hvala 
gospod predsednik), promocija za 
prijatelje pa bo v novembru v Ba-
kusu.
Béla do konca leta obljublja tudi 
novi CD Kontrabanta, do sredine 
naslednjega leta pa še vsaj tri vide-
ospote. Pesem Jutro v Prekmurju je 
posvetil delavcem Mure. Denar, ki 
se bo nacurljal od javnega predva-
janja te skladbe, bo Béla poklonil 
nadarjenemu dijaku iz Prekmurja – 
otroku delavca Mure. K podobnemu 
dejanju je pozval tudi vse slovenske 
glasbenike.

Béla Szomi Kralj

Ko so se bližali zadnji avgustovski 
oziroma prvi septembrski dnevi, 
se je družba desetih vsestransko 
ustvarjalnih  ljubiteljskih slikark, 
članic Univerze za tretje življenj-
sko obdobje Lipa Domžale, od-
pravila v Piran. Tam so letos od 
29. avgusta do 5. septembra pri-
rejali tradicionalni mednarodni 
slikarski ex-tempore Piran 2009.

Razpoloženje likovnic je bilo ži-
vahno kot vreme, sončno in vetrov-
no. Stvaritve na platnih različnih 
motivov so navduševale ljubitelje 
slikarstva, ki so jih občudovali v 
Strunjanu, kjer je zbrana druščina 
zaključevala z zadnjimi potezami 
po platnih. 
Letos je bilo prijavljenih 351 udele-
žencev (od tega čez 100 akademskih 
slikarjev) ter oddanih 311 likovnih 
del. Razstavljenih je bilo 149 stvari-
tev,  postavljenih v prostore Mestne 
galerije v Piranu ter v skladišče soli 
Monfort v Portorožu, ostale pa za-
radi burje niso bile razstavljene na 

Slikarke Univerze Lipa v Piranu
Tartinijevem trgu, kot je bilo pred-
videno.
V taki  umetniški druščini so se po-
čutile malo neprijetno, kar pa jim 
ni vzelo  poguma. Dogajanja v teh 
dneh je bilo za vsak okus nekaj. 
Poleg razstave slik iz konkurence 
za nagrade in likovnih del, nasta-
lih v sklopu ustvarjalnih delavnic 
na temo Morska pravljica oziroma 
Maratonskega štefalaja, si je drušči-
na ogledala tudi  63. pomorski krst 
– Neptunov krst, govor Neptuna, 
prisego ter metanje dijakov prvih 
letnikov v morje – na prvem pomo-
lu plaže pred hotelom Piran, slavno-
stno podelitev nagrad in otvoritev 
razstav s čudovitim programom 
pantomime.
Kot so izvirne pri svojem ustvar-
janju z barvami, so na izviren, du-
hovit in nepozaben način s petjem 
in plesom praznovale tudi okroglo 
obletnico ene izmed svojih članic. 
Na Ex temporu so sodelovale: Joži 
Anžin, Zinka Brečko, Angelca Do-
vžan, Vlasta Janžekovič, Mira Jarc,  

Binca Lomšek, Irena Osolnik, Iva  
Petek,  Alenka Škerjanc in Tatjana 
Žmavc.
Nabrale so si nove energije, dožive-
le lepe, nepozabne trenutke, utrdile 
medsebojne vezi, v spomin zapisale 
prekrasne  morske motive, sklenile 

nekaj novih znanstev in navezale 
stike za bodoče  razstave svojih del. 
Tako so nadvse zadovoljne zaklju-
čile svoje ustvarjanje in  bivanje 
na slovenski obali, pripravljene, da 
se bodo v začetku oktobra ponov-
no srečale v Lipi, drugo leto pa se 
ponovno udeležile ex tempora na 
obali. 

Binca 

šerno so z nastopajočimi skupinami 
prepevali, plesali in nasploh preži-
veli prijetno glasbeno popoldne in 
večer. 
Eden izmed glavnih organizatorjev 
– Béla Szomi Kralj pa je v imenu 
Kulturno umetniškega društva Kon-
trabant o festivalu povedal: »Festi-
val je postal »vsedružinska« zabava 
za vse generacije. V ritmu etnoglas-
be se pozibavajo tako babice kot 
vnuki, dedki in odrasli. Toliko raz-
lične glasbe, kot se ta dan zgodi v 
Domžalah, premorejo le redki festi-
vali v Sloveniji, enodnevni pa prak-
tično nobeden. Festival pa ni samo 
zabava za vse generacije, ampak je 
spodbuda tudi vsem nastopajočim, 
da poustvarjajo etno glasbo še na-
prej. Ker smo organizatorji festivala 
tudi glasbeniki, se lahko pohvalim, 
da »imamo nos« pri izbiri izvajal-
cev. Vrsto izvajalcev smo v vseh teh 
letih spoznali in rezervirali ter jim v 
Domžalah prisluhnili velikokrat, še 
preden so ti zasloveli. Lahko reče-
mo, da imamo srečno roko in dobro 
uho pri izbiri izvajalcev.
Nasvidenje na ETNO ROCK FE-
STIVALU DOMŽALE 2010.

Vera Vojska

V knjižnici Domžale je v četrtek, 
17. septembra, avtor Mitja Po-
točnik predstavil svoje diplomsko 
delo, ki ga je zaradi velikega za-
nimanja in ohranjanja zgodovine 
gradu Brdo izdal tudi v knjižni 
obliki. 

Bogata zgodovina preko 600 let sta-
rega gradu Brdu se prične z izgradnjo 
najprej lesenega dvorca v letih 1436. 
Nato se tako kakor se menjajo lastni-
ki, menja tudi oblika gradu, ki vedno 
pridobi nekaj novega, nekaj kar ima 
samo on. Grad Brdo, bolje rečeno 
ostanki, so pomemben narodni in 
kulturni spomenik, za katerega se v 
domžalski občini ni našlo sredstev 
za vzdrževanje oziroma obnovo. 
Dolga stoletje je bil središče Črnega 
grabna in širše okolice, obenem pa 
bivališče in rezidenca mnogih po-
membnih rodbin in ne nazadnje tudi 
dom pisatelja Janka Kersnika, ki se 
mu njegov pomen za slovenstvo pri-
znava šele v zadnjem obdobju. 

Predstavitev knjige 
Grad Brdo skozi stoletja

Čeprav zgodovinske knjige mnogim 
niso zanimive za branje, bomo tokrat 
v knjigi Grad Brdo skozi stoletja 
našli mnogo zanimivosti, saj poleg 
odličnih fotografi j Andreja Blatnika 
najdemo še podatke iz stroškovne 
knjige iz leta 1769, ki nam povedo 
tudi, kaj se je včasih na gradovih je-
dlo, da o veličini jedilnice niti ne iz-
gubljamo besed. Le toliko, še živeči 
vnuk pisatelja Franc Kersnik je med 
pogovorom omenil, da so se okoli 
mize v jedilnice podili kar z kolesi, 
dokler jih niso odkrile tete. Poleg 
tega so v knjigi še opisi plemiških, 
katastrov, življenja na gradu in tudi 
žalostna usoda gradu maja 1943. 
V grajske sobane pa se nismo poda-
li samo po slikah – zaprli smo oči, 
prisluhnili igranju Petre Onderufo-
ve in že smo bili ob zvokih baročne 
glasbe v času, ko je grad Brdo bil na 
vrhuncu, poln življenja in preproste-
ga sijaja.

djd 

Béla Szomi Kralj je učitelj na 
Osnovni šoli Domžale, ki je akti-
ven na številnih področjih. Meni 
je najbolj poznan kot glasbenik, 
vodilni član zasedbe Kontrabant, 
redno pa se odziva tudi na doga-
janja v družbi. 

V Slamniku se je oglasil ob različ-
nih priložnostih, pred časom pa smo 
v uredništvo prejeli elektronsko 
pošto, v kateri svoj avtorski hono-
rar pesmi Jutro v Prekmurju po-
darja nadarjenemu revnem otroku 

Béla Szomi Kralj za Muro
delavca(ke) Mure. V njem poziva 
tudi druge avtorje, naj sledijo nje-
govemu zgledu: »Mura ni več zgod-
ba o uspehu, ampak o kokoši, ki 
je ostala živa, dokler je nesla zlata 
jajca. Bogati so postali bolj bogati, 
mezdni delavci pa so imeli dovolj 
da plačajo položnice, za kruh plača 
v Muri že desetletja ni bila dovolj. 
Po službi so mezdni delavci obdelo-
vali polja, vrtove in sadovnjake, da 
so preživeli zimo. Vsi jim lahko na 
svoj način pomagamo in izrazimo 
svoje zgražanje o bogataših, ki so 
ob hlepenju po denarju požrli svojo 
lastno delovno silo. Zato vas pozi-
vam, da posvetite kakšno pesem de-
lavcem Mure in temu koščku naše 
domovine, ki je dal toliko dobrih 
slovenskih glasbenikov. Avtorski 
honorar Sazasa, ki bi ga prejeli, pa 
v letu 2010 poklonite kakšnemu 
skromnemu delavcu Mure, ki ima 
otroke, ki se ukvarjajo s kakšno po-
sebno dejavnostjo, morebiti celo z 
glasbo.« 
Pesem Jutro v Premurju je ena od 
sedemnajstih na albumu, ki je izšel 
konec avgusta 2009.

UO Združenja SAZAS je na 
svoji 51. redni seji obravnaval 
poziv avtorjem in sprejel sklep, 
da se poziv objavi na spletni 
strani Združenja SAZAS.

Veseli smo lahko, da Občina Dom-
žale ostaja občina ljudi s socialnim 
čutom in odgovornostjo do sočlove-
ka. Prijeten občutek za vse, ki so v 
stiski in tudi tiste, ki bodo mogoče 
nekoč vanjo zašli. 

Tina Drolc

Jutro v Prekmurju
O, jutranja
rdeča zarja,
vate sem prelil
solze
grenkega
sadja
svoje
usode.
 
Te gledal 
razgaljeno
brez sramu,
v goloti,
te oblak je razkril,
leno,
dnevu
naproti.
 
Zazibal sem se
v morje
pšenično
in rumeno.
Zaplaval s teboj
v valove
Mure
za vedno.

Kulturno društvo Miran Jarc Škocjan

Poletno gledališče Studenec
sobota, 24. oktober 2009, ob 19. uri

Razstava risb, slik
in oblikovalskih izdelkov

BLAŽ SLAPAR

Večer bo vodil Silvo Teršek.

Dobrodošli!
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Nagrajuje KD Franca Bernika
Nagrajenci nagradne križanke bodo prejeli nagrade, ki jih podarja 
Car line Honda Ambrož Radomlje. Brezplačni vikend najem vozil 
HONDA CIVIC prejme ALENKA GAMS iz Domžal, plastično 
ročko 4 l olja Castrol TXT prejme MATEVŽ MILLER iz Domžal, 
plastično ročko 4 l olja Castrol GRX prejme Janez Mežnar iz Domžal 
in preventivni pregled vozila z meritvami prejme TINA DERMITZ 
iz Radomelj.

Najsrečnejšim nagrajencem tokratne križanke pa bo nagrade za-
gotovil Kulturni dom Franca Bernika Domžale in sicer bodo trije 
srečni izžrebanci prejeli po dve vstopnici za ogled katerekoli pri-
reditve v organizaciji Kulturnega doma Franca Bernika v sezoni 
2009/2010.

Pravilne rešitve pričakujemo do 13. oktobra 2009. Do takrat pa lep 
pozdrav in veliko sreče!

Kulturni dom
Franca Bernika, p. p. 2, 
1230 Domžale. 

Dom starejših v Domžalah 
– up pokojen?
Dom starejših je predviden na lokaci-
ji, kjer se križajo trije zelo težko zdru-
žljivi in v osnovi tudi zelo konfl iktni 
interesi: starostniki – športni park – 
srednja šola. Dosedanja komunikaci-
ja občine in odgovornih za postavitev 
doma starejših kaže žal na zelo nizko 
raven zavedanja teh problemov. Zdi 
se, da bodo v triadi teh konfl iktnih 
interesov največjo ceno plačali prav 
starostniki, katerim bi morali zagoto-
viti varen in miren prostor za bivanje. 
To se nam zdi nesprejemljivo in zato 
želimo izpostaviti ključna vprašanja 
ter zahtevamo jasne odgovore nanje.

Minimaliziranje problema 
zvočnega in svetlobnega 
onesnaženja prostora
V času prireditev (na stadionu, v 
športnem parku ter ob bazenu) sta 
hrup ter svetlobno onesnaženje ne-
vzdržna. Žalosti nas, da so odgovorni 
za postavitev doma poiskali rešitev 
v hermetičnem zaprtju starostnikov 
v trojno zastekljene sobe s težkimi 
žaluzijami (in morda še klimo?, sic). 
To je neetično ter nečloveško. Zakaj 
se ni sprožila iniciativa lokalizacije 
hrupa in svetlobnega onesnaženja z 
rešitvijo zagraditve stadiona? Če je ta 
rešitev predraga, potem se je potreb-
no odpovedati domu na tej lokaciji. 

Tako imenovano 
medgeneracijsko druženje
Dom bo postavljen na prostoru, ki si 
ga bo delil s srednješolsko mladino. 
Podžupanja Andreja Jarc Pogačnik 
sama priznava, da raziskave o odno-
su mlajše generacije do starostnikov 
niso vzpodbudne. Mladi generaciji 
starejših niso naklonjeni. In dom bo 
postavljen prav na območju, kjer 
so lahko konfl ikti največji. Zato je 
vzpostavljanje medgeneracijskega 
druženja med domom in mladino 
SŠ Domžale projekt. In to velik. 
Ter izjemno odgovoren. Zanima nas 
torej, kako si odgovorni konkretno 
predstavljajo vzpostavljanje sodelo-
vanja med domom in SŠ Domžale? 
Kakšen je načrt? Omenjena kuhinja 
za potrebe srednje šole v domu nima 
še nič skupnega z medgeneracijskim 
druženjem. To je zgolj operativna in 
ne komunikacijska dejavnost. Kako 
bodo zagotovili varnost starostnikov, 
da ne bo prišlo do bolečih konfl iktov 
med starejšimi in mladimi?

Poudarek na varovanih 
oz. oskrbovanih stanovanjih
Tretjič nas zanima, koliko vitalnih 
starostnikov odgovorni poznajo, ki 
bi svojo starost prostovoljno preži-
veli v domu za ostarele? Koliko sta-
rostnikov se bo po njihovem mnenju 
še zmožnih rekreirati na trim stezi 
po Šumberku ali v športnem parku 
in uživati v kulturni ustanovi, ki ste 
jo defi nirali kot domžalsko knjižni-
co? Kakšna je torej ciljna populacija 
varovanih oz. oskrbovanih stano-
vanj? Če jih ne bodo zasedli vitalni 
starostniki, kdo bodo potem njihovi 
najemniki? Sprašujemo se celo, ali 
gre za prikrito investicijo v bodoči 
stanovanjski objekt (z dvema etaža-
ma podzemnih garaž, ki postaneta le 
tako smiselni in zapolnjeni), ko bo 
čas počasi ali pa hitro pokazal ne-
sprejemljivost takšnega izbora loka-
cije za starejše občane? 

Prostorska omejenost lokacije
S postavitvijo doma na tej lokaciji 
se prostorsko omejita tako dom kot 
srednja šola. Potrebe po širitvi pa 
se lahko pojavijo tako na eni kot na 
drugi strani. Gradnja objekta doma je 
tako že na začetku vezana na posta-
vitev megalomanskega bloka (sedem 
nadstropij, sic!), ki bo vse prej kot 
intimen in prijeten za bivanje. Stano-
valci v tem območju bi zelo podprli 
gradnjo dobro načrtovanega objekta, 
ki bi upošteval tako potrebe bodočih 
prebivalcev doma kot tudi njegovo 
primerno umestitev v sosesko. Na 
koncu smo lahko prizadeti vsi (razen 
morda investitorja?). 

Znani investitor? 
Tukaj naj navedemo le sledeče vpra-
šanje: zakaj se ne razpiše arhitekturni 
natečaj, kjer bi načrtovalci objekta 
ponudili čim boljše rešitve glede 
problemov, s katerimi se bodo pre-
bivalci doma neizbežno srečevali? 
Kako je mogoče, da je investitor brez 
predhodnega arhitekturnega natečaja 
že znan?
Zaradi spornosti lokacije (in nav-
zkrižnih interesov) zahtevamo tudi 
presojo neodvisne institucije glede 
ustreznosti prostora za postavitev 
doma starejših. Zakaj te presoje še 
ni bilo?
V pričakovanju jasnih odgovorov na 
zastavljena vprašanja in izpostavlje-
no problematiko glede doma starej-
ših vas lepo pozdravljamo,

Robert in Vesna Vilar s somišljeniki

Pripombe na ureditveni 
načrt D20
V septembrskem Slamniku gospod 
Marko Hrovat izraža svoje nestrinja-
nje s predlogom ureditvenega načrta 
D20, ki poleg telovadnice za srednjo 
šolo v prostor umešča tudi center za 
starejše občane.
Kot izjemo med številnimi neustre-
znimi urbanistično-funkcionalnimi 
rešitvami, ki mestu parajo dušo, 
izpostavi edino Graditeljevo sose-
sko pri policiji. Vse drugo imenuje 
skrpucala, slabe rešitve in podtika fi -
nančno ali drugačno korist »za nekaj 
ljudi« - brez argumentov, utemelji-
tev, kar tako, na pamet.
Izraža zgroženost nad načrtovano 
izgradnjo doma počitka, kot imenuje 
predvideni center. Prav zanimivo bi 
bilo izvedeti, kakšna slika se mu vri-
va o tistih, ki so odločali o lokaciji, 
čeprav je v nadaljevanju moč razbra-
ti, kako ocenjuje njihove umske kva-
litete, prostorske predstave, osebno-
stno zrelost in odgovornost. Žaljivo 
in ponovno brez argumentov.
V nadaljevanju navaja svoje pogle-
de in predstave na želje in potrebe 
starostnikov, ki, k sreči, ne ustrezajo 
današnjim zahtevam in pogojem za 
dobro lokacijo centrov za starejše. 
Med prednosti sodijo bližina rekre-
ativnih površin (zelena os Kamniške 
Bistrice), kulturne institucije (knji-
žnica), trgovine, cerkve, možnosti 
razvedrila in zabave (poleg prosto-
rov v centru ogled športnih priredi-
tev), medgeneracijskega povezova-

nja ter nenazadnje primerna bližina 
bivališča svojcev in zato pogostejši 
tudi kratki obiski. 
Obžalujem, da se gospod Marko 
Hrovat ni udeležil okrogle mize 
decembra 2008, s katero smo želeli 
preveriti (ne)naklonjenost javnosti 
predlaganim rešitvam, ki so nedavno 
rezultirale v predlogu ureditvenega 
načrta in na kateri smo v nabito pol-
ni dvorani Domžalskega doma teh-
tali prednosti in slabosti predvidene 
lokacije.
Vabim ga, da v prihodnje sodeluje 
pri oblikovanju rešitev ter »dvigne 
umske kapacitete in zrelost« tistih, 
ki po njegovem vlečejo za nos dav-
koplačevalce.
Domžalčani potrebujemo nove zmo-
gljivosti za zagotavljanje potreb 
starejših: nekaj deset mest v insti-
tucionalnem domu, oskrbovana sta-
novanja, prostore za dnevni center, 
prostočasne aktivnosti starih, med-
generacijska dogajanja.
Stereotipni predstavi o starosti, ki jo 
opisujejo termini kot so mir, izgube, 
umik, nesmiselnost, nekoristnost, 
pasivnost, smrt, se nasproti postavlja 
model kompetentnega staranja, ki ga 
določa sposobnost in zmožnost ohra-
njanja samostojnega in smiselnega 
življenja, za katerega smo odgovorni 
sami. V realnem življenju se doga-
jajo korenite spremembe v podobah 
staranja in starih ljudi. Mislim zlasti 
na spremembe v potrebah starih lju-
di, njihovih pričakovanjih, življenj-
skih razmerah, medgeneracijskih 
povezavah, politični in družbeni an-
gažiranosti.
Stari ljudje jutrišnjega dne ne bomo 
samo vse številčnejši in vse starejši, 
ampak tudi drugačni – močnejši in 
samozavestnejši v pričakovanjih in 
prizadevanjih po kompetentnejšem 
oblikovanju svojega tretjega ži-
vljenjskega obdobja.

 Andreja Jarc Pogačnik

V parku Univerzale so 
podrli stari smreki
V torek, 11. avgusta dopoldan, so 
okoliški prebivalci parka Univerzale 
v Domžalah z zanimanjem spremlja-
li podrtje dveh starih smrek v parku. 
Dobršen del dneva je podiralec drev-

Vabimo vas 
na razstavo 

slikarskih del, 
nastalih na likovnih 

kolonijah Toskana 2008 
in Toskana 2009, ki bo 
za ogled do 11. oktobra 
2009, vsak dan, razen 

ponedeljka in petka, med 
16. in 18. uro 

v Galeriji Radomlje.

ja – kooperant Arboretuma Volčji 
Potok, Rado Nadvesnik z Račnega 
vrha, starima večjima smrekama, ki 
sta se že sušili, najprej odstranjeval 
veje in nato tudi podrl steblo, kar je, 
kot smo lahko videli, nevarno in tež-
ko opravilo.
Stari suhi smreki sta po besedah nad-
zornikov podiranja iz Arboretuma 
Volčji Potok, ki je tudi upravljalec 
omenjenega parka, ogrožali bližnjo 
stavbo in bi se ob morebitnem neur-
ju, ki jih letos ne manjka, lahko tudi 
zrušili nanjo. V podobno slabem sta-
nju sta še smreki, ki stojita ob bližnji 
Slamnikarski cesti in sta tudi predvi-
deni za podiranje.
Kljub starosti in bolezni smrek, ki so 
ju iz tega razloga upravičeno podrli, 
je to dejanje v prebivalcih bližnjega 
naselja vzbudilo nemir in sočutje do 
umirajočih dreves in narave. Stara 
drevesa v parku nudijo prijetno sen-
co in užitek ob posedanju na klopeh 
v vročih poletnih dneh. Podrti smre-
ki sta bili del zgodovine parka, tudi 
zato bi Občina Domžale, kot na-
ročnik podiranja, morala razmisliti 
vsaj o nadomestilu podrtih dreves z 
novimi, saj je po podiranju na tem 
mestu ostala neprijetna praznina. Z 
nasaditvijo novih dreves, ki bi nado-
mestila manjkajoča, bi ta najstarejši 
domžalski park lahko sčasoma ohra-
nil prvotno podobo in se tako ohranil 
tudi za bodoče rodove. 

 Kristina Brodnik
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Obvestilo kmetijskim gospodarstvom v Občini Domžale 
V okviru tehnične  pomoči za ohranjanje in razvoj kmetijstva in 
podeželja v Občini Domžale vas vse zainteresirane vabimo na de-
lavnici.

Trženje pridelkov, izdelkov in storitev iz kmetij – delavnica 
bo v četrtek, 8. oktobra, ob 9.30 v prostorih KS Dob.

Na delavnici vas bomo seznanili z načini trženja, trženjem, načini 
trženja posebnih izdelkov,  ter aktualno zakonodajo na tem podro-
čju. Delavnica je namenjena predvsem tistim, ki tržijo  produkte 
doma ali na javnem mestu oz. vsem, ki utirate pot k dodani vredno-
sti pridelkom in izdelkom iz kmetij. Na delavnici bodo sodelovali 
strokovni delavci Kmetijsko gozdarskega zavoda Ljubljana: mag. 
Vesna Velikonja, specialist za ekonomiko, u.d.i.a. Milka Mele Pe-
trič in  u.d.i.a. Marta Kos, terenski kmetijski svetovalki.  

Veljavna zakonodaja s področja predelave in odpadnih voda 
na kmetijah – delavnica bo v torek, 13. oktobra, ob 9.30, v 
prostorih KS Podgorje v Podgorju za Gostilno pri Slavki.

Na delavnici vas bomo seznanili s tem, kakšne možnosti nam je za 
razvoj teh dejavnosti prinesla EU zakonodaja, ki podpira manjše 
in večje obrate in daje tudi možnosti pri urejanju in varovanju oko-
lja. Zakonodajo in možnosti na tem področju vam bo predstavili: 
u.d.i.a. Gabrijela Salobir Vilar iz sektorja za kmetijsko svetovanje 
pri Kmetijsko gozdarski zbornici Slovenije in u.d.i.a. Marta Kos 
terenska kmetijska svetovalka.
  
Informacije: Marta Kos, tel.: 8397-769, 041/310-173.
 
Obe delavnici sta brezplačni, zaželena je prijava. Vabljeni!

 

 
 

Občina Domžale,
Oddelek za komunalne zadeve 

objavlja

Javno povabilo za sofinanciranje dejavnosti neprofitnih 
okoljevarstvenih organizacij in društev v letu 2009

Občina Domžale, Oddelek za komunalne zadeve, obvešča vse zain-
teresirane neprofi tne nevladne organizacije in društva, da je odprto 
javno povabilo za sofi nanciranje okoljevarstvenih projektov nevla-
dnih organizacij, ki delujejo na območju Občine Domžale.

Cilj javnega povabila 
Promocija in spodbujanje delovanja društev na področju varstva 
okolja. Cilji so natančno opredeljeni v razpisni dokumentaciji.

Predvidena višina razpisanih sredstev
5.000 evrov

Merila za dodelitev sredstev 
Maksimalna višina sofi nanciranja je 70 % prijavljenih programov, 
izjemoma se lahko dodeli višji delež sredstev, v kolikor število pri-
javljenih vlog ter obseg razpisanih sredstev ne bo dosežen. Merila 
za dodelitev sredstev so reference prijavitelja, fi nančna učinkovitost 
in izvedljivost projekta z opisano vsebino, stopnja doseganja ciljnih 
javnosti v okviru predlagane vsebine projekta. V kolikor več društev 
skupno nastopa kot prijavitelj enega projekta, bo višina sofi nancira-
nja z vsakim soudeleženim partnerjem za 10 % višja.
Natančnejša obrazložitev meril je predmet razpisne dokumentacije.

Rok, v katerem lahko prosilci predložijo vloge 
in način predložitve vlog
Predlagatelj mora poslati oziroma dostaviti vlogo najkasneje do 19. 
10. 2009, do 12. ure, na naslov: Občina Domžale, Oddelek za ko-
munalne zadeve, Ljubljanska 69, 1230 Domžale. Za vloge, ki bodo 
poslane po pošti, šteje poštni žig s priporočeno pošto, najkasneje z 
dnem 18. 10. 2009.
Vloga mora biti oddana v zaprti ovojnici, ki mora biti opremljena in 
označena tako, da je na prednji strani ovojnice navedeno »NE OD-
PIRAJ – VLOGA ZA SOFINANCIRANJE OKOLJEVARSTVE-
NIH PROGRAMOV DRUŠTEV«. Kuverta mora biti opremljena 
tudi z naslovom prijavitelja.
Vloge, ki ne bodo prispele v roku in ne bodo pravilno opremljene, 
bodo neodprte vrnjene pošiljatelju.

Čas in kraj odpiranja vlog 
Odpiranje vlog ne bo javno. Vloge se bodo odpirale po vrstnem redu 
prejema 22. 10. 2009, na Oddelku za komunalne zadeve, Savska 2, 
Domžale.

Dopolnitve vlog
Predlagatelji bodo obveščeni o morebitnih potrebnih dopolnitvah 
najkasneje v 7 dneh po zaključku zbiranja vlog, o izidu javnega raz-
pisa pa v roku najkasneje 21 dni po odpiranju vlog.

Razpisna dokumentacija
je na voljo ves čas trajanja javnega razpisa na spletni strani Obči-
ne Domžale http://www.domzale.si/, pod rubriko Vložišče občine/
Razpisi.
Razpisno dokumentacijo lahko zainteresirani dobijo tudi na vloži-
šču Občine Domžale, Ljubljanska 69, vložišče – soba št. 4. Na željo 
zainteresiranega prijavitelja lahko razpisno dokumentacijo posredu-
jemo tudi po elektronski pošti (zahtevek za razpisno dokumentacijo 
lahko naslovite na e-naslov marjeta.podpeskar@domzale.si).

Godba Domžale, Arvajeva klo-
basa velikanka z zavidljivimi 130 
kilogrami teže, kozarci šampanj-
ca in velika Mercatorjeva tor-
ta, povrhu vsega pa prenovljen 
hipermarket, vse to so glavne 
značilnosti sobote, 12. septembra 
2009 v Mercator centru Domža-
le. 

Začelo se je že pred deveto uro, ko 
so pred vhodom v Mercator cen-
ter Domžale zaigrali člani Godbe 

Prenovljen hipermarket MC Domžale
Domžale in začeli praznično do-
poldne. Medtem so Arvajevi me-
sarji, ki so znani po okusnih mesnih 
izdelkih, pohvalijo pa se lahko tudi 
z najboljšo »kranjsko klobaso« v 
Sloveniji, pripeljali klobaso veli-
kanko. Ko so jo položili na tehtni-
co, je jeziček potegnil na kar 130 
kilogramov. Klobaso so najprej 
poizkusili člani Godbe Domžale 
in jo ponudili tudi kupcem, ki so 
lahko okusili, kakšna je klobasa, ki 
se ponaša z najvišjim priznanjem 
najboljša »kranjska klobasa«. Pred 
vhodom v hipermarket sta prijazni 
hostesi kupcem ponudili kozarček 
šampanjca, praznik ob odprtju pre-
novljenega hipermarket pa je zao-
krožila torta velikanka z napisom 
MC Domžale – za Vas prenovljen. 
Mnogi so potrdili, da je bila tudi 
torta odlična.
Vso pozornost so tokrat v Mer-
cator centru Domžale namenili 
kupcem hipermarketa, saj so prav 
za njih prenovili notranjost, doda-
li ponudbo in dopolnili prodajni 
program. Še vedno je kupec kralj, 
kot pravijo dobri trgovci, zato so 
kupcem Mercatorjevega hiper-
marketa prisluhnili in ponudili kar 
nekaj novosti.

Posebnost prenovljenega hiper-
marketa je izboljšan oddelek mleč-
nih izdelkov, kjer kupci najdejo 
vse za zdrav in okusen zajtrk. Ko 
govorimo o zdravi prehrani, seve-
da ne smemo mimo povečanega 
in povsem prenovljenega oddelka 
s sadjem in zelenjavo. Ob našem 
obisku smo lahko ugotovili, da je 
na velikem prostoru ponudba prav 
taka kot na dobro urejeni tržnici, 
le da pri izbiri sadja in zelenjave 

odločate sami. V hipermarketu re-
dno skrbijo, da je ponudba sadja 
in zelenjave zares pestra, pred-
vsem pa sveža in privlačna. Kot 
je že v navadi, sadje in zelenjavo 
stehtate sami in torej kupite, toli-
ko kot potrebujete.
Oddelek z gurmanskim kotičkom 
je prava paša za oči in za razvaja-
nje naših okusov. Izdelki so lično 
pakirani, ponudba pa pestra. Našli 
boste marsikaj zanimivega, dobre-
ga, med drugim pa boste prav na 
tem oddelku našli kakšno primer-
no in atraktivno darilo.

V Občini Domžale smo bili v zadnjih 
dveh letih priča številnih burnih raz-
prav o različnih načinih zbiranja, 
odvoza in deponiranja komunalnih 
odpadkov, predvsem z vidika  ekolo-
ške in stroškovne ustreznosti. Izvaja-
lec javne službe JKP Prodnik je pri 
uvajanju ločenega zbiranja, odvoza 
in deponiranja bioloških odpadkov  
poudarjal, da je potrebno sistem 
ločenega zbiranja vpeljati, nanj na-
vaditi občane in občanke ter nato 
razmišljati o dodatnih ukrepih. Že v 
prvih mesecih ločenega zbiranja so 
ločeno zbrane količine presegle vsa 
pričakovanja, rečemo lahko celo šti-
riletni plan, kar samo po sebi govori 
o izredni uspešnosti projekta. 
Vseskozi pa so rezultate skrbno 
spremljali tako na JKP Prodniku, 
v strokovni službi občin, strokovni 
odbori župana ter delovna telesa 
občinskega sveta občine Domžale 
in začeli so se oblikovati predlogi, 
kako nadpovprečno dobre rezultate 
nagraditi. Iz nabora različnih pre-
dlogov in ogleda načina zbiranja, 
odvoza in deponiranja v tujini, so s 
pripravile spremembe in dopolnitve 
odloka. Sprejete so bile na 23. sep-
tembra, na 29. seji  Občinskega sveta 
Občine Domžale. 

V novembru 2008, ko se je v Občini 
Domžale, začelo z uvajanjem ločene-
ga zbiranja bioloških odpadkov, so bili 
rezultati presenetljivi. Tako župan kot 
direktor JKP Prodnik, ki javno gospo-
darsko službo izvaja, sta bila zelo za-
dovoljna. Toni Dragar, župan, je tedaj 
dejal: »Težko smo sprejeli odločitev 
o zaprtju deponije Dob in odvažanju 
komunalnih odpadkov v Celje, kar 
je podražilo izvajanje storitve. Edino 
znižanje, ki smo ga lahko občankam 
in občanom omogočili je ločeno zbira-
nje, odvažanje in deponiranje bioloških 
odpadkov, saj je ravnanje z njimi vsaj 
še enkrat cenejše.« Marko Fatur pa je 
delaj: »V Občini Domžale tako kot tudi 
v sosednjih občinah, zberemo iz mese-
ca v mesec enako količino komunalnih 
odpadkov na prebivalca. V preteklosti 
je bila to ena vrsta odpadkov, sedaj pa 
z naraščajočo ekološko osveščenostjo 
poskušamo te odpadke segmentirati in 
jih ločeno tudi odlagati oziroma v naj-
večji možni meri nameniti predelavi za 
nadaljnjo uporabo. Tako smo  v prvi 
fazi ločevali segmente komunalnih 
odpadkov na ekoloških otokih, danes 

v letu 2008 pa začenjamo z ločenim 
zbiranjem bioloških odpadkov, kar bo 
količino mešanih komunalnih odpad-
kov še dodatno zmanjšalo.«
Z ločenim zbiranjem bioloških odpad-
kov  se je pokazalo, da se nadaljuje 
pozitiven trend, ki se je pokazal že 
ob uvajanju  ekoloških otokov in da 
so občani in občanke občine Domžale 
ekološko zelo osveščeni. JKP Prodnik 
in Občina Domžale sta po presenetlji-
vih rezultatih, v letu 2009 bo zbranih 
3500 ton bioloških odpadkov, kar naj 
bi dosegli šele četrto leto izvajanja te 
javne službe, začela z prenovo sis-
tem odvoza komunalnih in bioloških 
odpadkov. Predlogi so se zbirali na 
različnih nivojih, nekaj ste jih posre-
dovali občani in občanke, svetniki in 
svetnice,  strokovno telo župana, de-
lovni odbor Občinskega sveta Občine 
Domžale in drugi. Strokovna služba 
občine je predloge ovrednotila in jih 
skupaj z izvajalcem tudi pregledala. Po 
temeljiti analizi in ogledu sistemov v 
tujini so se oblikovali  naslednji pre-
dlogi sprememb; spremenjen urnik 
odvoza bioloških odpadkov – od mar-
ca do oktobra enkrat na teden, od ok-
tobra do marca pa enkrat na dva tedna; 
uvedba tretjega zabojnika za plastično 
embalažo pri uporabnikih; izmenično 
pobiranje zabojnikov za mešanih ko-
munalnih odpadkov in zabojnikov za 
plastično embalažo z možnostjo odda-
janja mešanih komunalnih odpadkov 
enkrat mesečno (pričetek predvidoma 
1.4.2009), kar pomeni dodaten popust 
ter uporabo kompostnikov za biolo-
ške odpade pri uporabnikih, ki bodo 
izpolnjevali potrebne funkcionalne, 
higienske, biološke in druge zahteve 
skladne s pravilnikom o ravnanju s ko-
munalnimi odpadki v občini Domžale. 
Spremembe so obsežne in se nanašajo 
na različna področja kot so to pokazale 
različne potrebe občanov in občank. 

Spremenjen urnik odvoza bioloških 
odpadkov – od marca do oktobra en-
krat na teden, od oktobra do marca pa 
enkrat na dva tedna
V luči zmanjšanja stroškov uporabni-
kov za zbiranje, odvoz in deponiranje 
bioloških odpadkov smo pri pregledu 
zbranih količin ocenili, da je od mese-
ca oktobra do meseca marca količina 
zbranih bioloških odpadkov zaradi 
manjše količine vrtnih odpadkov, zna-
tno manjša ter da zunanja, nižja tem-
peratura dovoljuje dvotedenske odvoze 

bioloških odpadkov. S tem se bodo zni-
žali stroški uporabnikov te storitveza 
25%, kar bo prvič obračunano na raču-
nih za mesec oktober, ki jih bodo preje-
li uporabniki v začetku novembra.

Uvedba tretjega zabojnika za pla-
stično embalažo pri uporabnikih
Uvedba tretjega zabojnika za embala-
žo se je v tujini izkazala za zelo uspe-
šno, saj so z zabojniki neposredno pri 
uporabnikih ločeno zbrali bistveno 
več embalaže v komunalnih odpadkih. 
Podobno se je pokazalo tudi v Občini 
Trzin, ki je enak sistem uvedla v me-
secu juliju. Z dodatnim zabojnikom 
pri uporabnikih so že s prvimi odvozi 
zbrali še enkrat več embalaže kot na 
ekoloških otokih. Strošek uvedbe do-
datnega zabojnika, ki v Občini Domža-
le znaša 145.000€, bo pokril izvajalec 
javne službe. Kljub dodatnim stroškom 
se strošek zbiranja, odvoza in deponi-
ranja odpadkov ne bo povečal, bodo pa 
uporabniki z uvedbo tretjega zabojni-
ka imeli bistveno višji nivo izvajanja 
javne službe, saj jim embalaže ne bo 
več potrebno voziti na ekološke otoke. 
JKP Prodnik tudi opozarja vse občane 
in občanke, da bodo prejeli zabojnik v 
velikosti njihovega zabojnika za meša-
ne komunalne odpadke. V primeru, da 
bo zabojnike za embalažo premajhen, 
lahko naročijo zamenjavo, ki pa kljub 
povečanju ne bo vplivala na višino 
stroškov za ravnanje odpadkov v nji-
hovem gospodinjstvu, saj bo za obra-
čun stroškov osnova velikost črnega 
zabojnika.

Izmenično pobiranje zabojnikov za 
mešanih komunalnih odpadkov in 
zabojnikov za plastično embalažo 
Sistem izmeničnega odvoza zabojni-
kov za mešane komunalne odpadke in 
zabojnikov za embalažo je bil testno že 
izveden na manjšem deležu gospodinj-
stev, dokončno pa uveljavljen z julijem 
v občini Trzin. Izkazalo se je, da je vo-
lumen zabojnika za mešane komunalne 
odpadke za dvotedenski odvoz povsem 
zadosten, seveda ob pogoju, da se iz 
mešanih komunalnih odpadkov izlo-
čijo embalaža, biološki odpadki, papir 
in steklo.  

Možnostjo oddajanja mešanih ko-
munalnih odpadkov enkrat meseč-
no, kar pomeni dodaten popust
Kot smo že omenili je volumen zaboj-
nika za mešane komunalne odpadke 

ob strogem ločevanju zadostuje za 
dvotedenski odvoz. Vsa gospodinjstva 
v občini pa bodo za strogo ločevanje 
odpadkov še dodatno nagrajena, saj 
bodo lahko gospodinjstva, ki črnega 
zabojnika v dveh tednih ne napolnijo, 
lahko oddala svoj zabojnik v prazne-
nje  izvajalcu le enkrat mesečno. Za 
to bo gospodinjstvo prejelo popust v 
višini 25%. Ker je pred pričetkom te 
storitve potrebno uvesti celoten sistem 
evidentiranja zabojnikov se pričakuje, 
da se bo ta storitev uvedla predvidoma 
1.4.2010, o čemer bodo uporabniki 
pravočasno obveščeni.
Tu je potrebno poudariti, da se je Ob-
čina Domžale odločila za ta ukrep 
zaradi visoke osveščenosti občank 
in občanov o pomembnosti ločenega 
zbiranja odpadkov. To dokazuje loče-
no zbiranje na ekoloških otokih kot 
količina zbranih bioloških odpadkov. 
V nasprotnem primeru bi lahko pri-
hajalo do masovnega onesnaževanja 
okolja s črnimi odlagališči. 

Uporabo kompostnikov za biološke 
odpade pri uporabnikih, ki bodo 
izpolnjevali potrebne funkcionalne, 
higienske, biološke in druge zahteve 
skladne s pravilnikom o ravnanju s 
komunalnimi odpadki v občini Dom-
žale
V primeru, da se bodo v gospodinjstvu 
odločili zbiranje bioloških odpadkov 
na urejenih kompostnikih, bodo upo-
rabniki izpolnili ustrezno vlogo, ki jo 
bodo dobili na sedežu izvajalca javne 
službe oz. na njegovi spletni strani. 
Osnovni pogoj za kompostiranje ku-
hinjskih odpadkov na kompostniku je 
v skladu s sprejetimi določili v Pravil-
niku, da mora biti kompaktne izvedbe 
s stranicami, ki omogočajo zračenje 
ter obvezno pokrit, da ostankov hra-
ne na kompostniku ne dosežejo živali. 
Pravilnost kompostiranja v gospodinj-
stvih bo na podlagi vloge preverjala 
občinska inšpekcija. Gospodinjstvo 
pa bo v primeru kompostiranja biolo-
ških odpadkov na vrtnem kompostni-
ku opravičeno plačevanja stroškov z 
naslova zbiranja, odvoza in predelave 
bioloških odpadkov. 
Spremembe odloka o ravnanju z od-
padki v občini Domžale zajemajo še 
določila v zvezi s spremembo lastni-
štva zabojnikov, vzpostavitve zbirne-
ga centra za ravnanje z odpadki na 
lokaciji bivše deponije Dob v skladu 
s predpisi. Hkrati je bila usklajena 
terminologija denarnih kazni in valut 
z novimi predpisi. Zaradi številnih 
sprememb je bilo potrebno sprejeti 
tudi nov Pravilnik o zbiranju in od-
vozu komunalnih odpadkov v občini 
Domžale. 

Tina Drolc

Spremembe na področju 
komunalnih odpadkov
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Že pet let Mercatorjevega Centra 
tehnike in gradnje na Črnučah 
– Letos kar teden dni  posebnih 
pozornosti do kupcev – Popusti 
namesto rojstnodnevne torte 

Zazvoni telefon. Pogledam, kdo kli-
če. Aha, Zofka je, tista opravljivka 
iz sosednjega bloka. Naj se oglasim, 
me bo spet mrcvarila s svojim na-
kladanjem? Komajda dvignem slu-
šalko, že mi žvrgoli o posebej lič-
nem letaku, ki vabi v nakupe – res 
imenitne, v Črnuče. V M Center 
tehnike in gradnje, ki praznuje že 
peti rojstni dan. No, to je vsekakor 
prva dobra in koristna informacija, 
ki jo sporoča Zofka.
Sama sem kasneje v poštnem na-

Praznovali smo 5. rojstni dan 
Mercatorjevega centra tehnike 
in gradnje na Črnučah

biralniku tudi našla letak presene-
čenja. Rojstni dan in praznovanje 
kar od srede, 9., do srede, 16. sep-
tembra 2009. Vsak dan pa posebna, 
izbrana ponudba s popusti, ki sežejo 
tudi prek 40 odstotkov. Lahko re-
čem – za vsakogar nekaj. Posoda, 
noži in jedilni pribor za gospodi-
nje, pa gospodinjski aparati in bela 
tehnika, LCD televizor, keramične 
ploščice in hidromasažni blok za 
kopalnico, računalniški zvočni-
ki za mulca, za ata pa škropilnica, 
sod za vino … Mene so pritegnile 
talne obloge in seveda 20 odstotni 
popust. Pa je to le majhen delček te 
posebne ponudbe.
Razmišljam takole: človek dobi ve-
like oči, kot otrok. Rada bi to in to in 

to … Je denarnica dovolj debela? Pa 
mi šine v glavo: aha, kartica Mer-
cator Pika. Tu pa so vabljivi kredi-
tni pogoji – od 12 pa do 24 obro-
kov, torej do dve leti; brez stroškov 
in obresti. In ob pologu, poravnavi 
prvega obroka, še pike. In z zbrani-
mi pikami s kartico Mercator Pika 3 
do 6 odstotni popust. Veste, kaj sem 
storila? Šla v M Center tehnike in 
gradnje na Črnuče na tisti čarobni 
torek in kupila klimatsko napravo, 
za mulca prenosni DVD predvajal-
nik, možička pa presenetila z mo-
torno verižno žago. In v sredo, še en 
odličen nakup. Kaj sem kupila, pa 
vam ne povem. Sem pa o vsem tem 
povedala sestri, pa prijateljici Anji 
in sodelavki. Zdaj se sprašujem: 

sem postala nadležna opravljivka 
kot Zofka? Mislim da ne, le dobre 
informacije sem delila s tistimi, ki 
jih imam rada.
V dneh praznovanja so na Črnučah 
posebno radi imeli nas, kupce, v so-
boto, 12. septembra. Namesto kosa 
rojstnodnevne torte so nas obdarili 
kar z 10 odstotnim popustom na vso 
ponudbo iz zaloge. Hm, praznujejo, 
pa še obdarijo. Lepo, več kot prija-
zno. In darilo za njih? Naši nakupi, 
obilni nakupi, kar je dokazovala 
tudi gneča na sicer velikem par-
kirišču. No, na te praznične dni so 
izjemoma ponudili tudi peneče vino 
po izjemni ceni, ob nakupu nad 40 
evrov pa so nas še obdarili s setom 
dveh kelihov za peneče vino.
Če ste zamudili to praznovanje 
in ugodne nakupe, se ne sekiraj-
te preveč. Kaj kmalu boste dobili 
nov letak, z novo ponudbo in no-
vimi presenečenji. Tega bo vse več 
in več, saj bo kmalu zadišalo po 
praznikih in po vabljivi, mavrični 
ponudbi. Takrat boste v množici 
kupcev zanesljivo tudi vi. Časa za 

nakupe bo dovolj, saj je Mercator-
jev Center tehnike in gradnje na 
Črnučah odprt od ponedeljka, do 
sobote od 8. do 20. ure. S parki-
ranjem ne bo problemov in tudi s 
tistimi, kar boste kupili in naložili 
v avto, ne. S posebnimi nakupo-

valnimi vozički boste nakupljeno 
pripeljali do svojega vozila, če bo 
potrebna pomoč, pa vam bodo z 
veseljem pomagali.

Zadovoljna nakupovalka Milka                                                                      
Oglasno sporočilo

Med drugim imajo tudi vse za dom in gospodinjstvo.

V Mercatorjevem Centru tehnike in gradnje na Črnučah – tudi avdio naprave

Po belo tehniko v Mercatorjev Center tehnike in gradnje na Črnučah Tudi ljubitelji vrtnarjenja boste prišli na svoj račun.

Komisija za turizem 
izdala dopolnjen 
ponatis zloženke
Občina 
Domžale – 
Kjer hotenja 
zmagujejo 
Med različnim turistično-propagan-
dnim gradivom, ki ga je v letu 2009 
izdala Komisija za turizem Oddel-
ka za fi nance in gospodarstvo, je 
prve dni septembra zagledala dan 
tudi dopolnjena zloženka OBČINA 
DOMŽALE – KJER HOTENJA 
ZMAGUJEJO.

V zloženki boste poleg osnovnih po-
datkov o občini in pomembnejših te-
lefonskih številk našli celo vrsto novih 
informacij in fotografi j, na kratko pred-
stavljamo zgodovino Občine Domžale, 
možnosti in priložnosti na kulturnem, 
športnem, rekreacijskih in drugih po-
dročjih, novost pa je seznam gostišč s 
prenočišči.
Tekst za dopolnjeno zloženko sta pri-
spevala Igor Kuzmič in Vera Vojska, 
oblikoval pa jo je Roman Kos. Zložen-
ko, ki je bila zelo zaželeno gradivo tudi 
na pravkar končanem Hitovem sejmar-
jenju, lahko dobite pri vhodu v Občino 
Domžale.

Vera 

Vsega lepega je enkrat konec in 
tudi s poletnimi počitnicami je 
tako. Na vrsti je torej novo štu-
dijsko leto (šolsko je že v polnem 
zagonu). In da bodo mukotrpni 
dnevi predavanj, izpitov, testov 

Članstvo 
v Študentskem 
klubu Domžale

in vsega, kar paše zraven, prija-
znejši in bolj polni, poskrbi prav 
tvoj Študentski klub Domžale.  
Spodaj ti zato ponujamo nekaj 
koristnih informacij... kako se 
včlaniš v klub, kako svoje član-

stvo podaljšaš in najpomemb-
neje, zakaj je bolje, da postaneš 
naš/a član/ica.
Zakaj je torej bolje biti član/ica 
velike študentske družine klu-
bovk in klubovcev?
Kot član/ica Študentskega kluba 
Domžale ali Študentskega kluba 
Kamnik lahko ugodneje:
- smučaš na slovenskih smučiščih 

ali v tujini,
- plavaš v bazenu v Kranju ali v 

Termah Snovik,
- uživaš na aerobiki, fi tnesu in 

savni,
- obiskuješ Kolosej,
- se rekreiraš ob odbojki, košarki 

ali nogometu,
- poslušaš koncerte in obiskuješ 

potopisna predavanja,
- hodiš na žure, izlete, kolesarje-

nja, vandranja, tekme, marato-
ne, v Gardaland itd...

O vseh projektih in ugodnostih 
si pravočasno obveščen/a preko 
Mesečnika, elektronske pošte in 
preko naše spletne strani www.stu-
dentski-klub.si.
Kot član/ica lahko v naših klub-
skih prostorih (nasproti dom-
žalske železniške postaje) tudi 
brezplačno:
- prebiraš raznovrstne revije in 
časopise,

- spiješ kavico, 
- gledaš televizijo, 
- uživaš v fi lmskih večerih, 
- igraš ročni nogomet, 
- si sposodiš kakšen fi lm, enci-

klopedijo, atlas ali Lonely Pla-
net… 

- si sprintaš seminarsko nalogo ali 
pa le brskaš po internetu

- in najpomembneje, dobiš brez-
plačno vstopnico za vsa Ko-
palkanja, Brucovanje in ostale 
prireditve ŠKD-ja

Zagotovo smo te prepričali, da biti 
član/ica ŠKD-ja ne boli, v bistvu 
celo zelo prijetno vpliva na tvoj 
žep, zato ti bomo postregli še z ne-
kaj formalnostmi...
Za včlanitev potrebuješ:
- originalno potrdilo o šolanju
- podpisano pristopno izjavo (ki 

jo dobiš pri nas)
Ob vpisu dobiš člansko izkaznico, 
s katero se izkazuješ pri koristenju 
klubskih ugodnosti.
IN POZOR: Članarine ni! Ob vpi-
su pa tudi dobiš še darilce!

Če to ni to? Je! A ne? :)

Se vidimo!

Ana Strnad

SMUČARSKO DRUŠTVO DOMŽALE
Kopališka 4, p. p. 28, 1230 Domžale

Tako kot vsako leto, tudi letos 
Smučarsko društvo Domžale vabi v svoje 

smučarske vrste otroke med petim in 
devetim letom starosti.

Vadbo imamo organizirano v telovadnici, kjer potekajo športne aktiv-
nost. Namen  teh je skozi igro otrokom povečati motorične sposob-

nosti ter jim približati zdravo, aktivno in športno življenje, kar je brez 
dvoma naložba v prihodnost. 

Poleg aktivnosti v telovadnici, je cilj pri vadbi na snegu otroke naučiti 
pravilno smučati, izboljšati tehnično smučarsko znanje, nekatere 

usmeriti v tekmovalno, aktivnejšo skupino, predvsem pa otroke naučiti 
delovnih navad, samostojnosti in jim vliti samozavest.

Če se nam želite pridružiti, pokličite telefon 041/686 488 (Samo Nah-
tigal), kjer vam bomo posredovali več informacij.

Dobrodošli!

Boga imenujemo v veroizpo-
vedi »Stvarnika vseh vidnih 
in nevidnih stvari«. Med nevi-
dne spadajo predvsem angeli, 
med njimi pa imajo posebno, 
višje mesto nadangeli. Pravi-
jo jim tudi nebeški knezi. V 
umetnosti in književnosti so 
najbolj znani štirje: Mihael, 
Gabrijel, Rafael in Urijel. V 
nepristnih (apokrifnih) kr-
ščanskih spisih se omenja 
celo sedem nadangelov, a se 
v krščanski umetnosti niso 
udomačili.
V zahodnoevropski umetno-
sti ima vsak nadangel svoj 
značilen atribut (znamenje). 
Gabrijel je božji sel in znani-
lec: judovskemu duhovniku 
Zahariju oznani rojstvo sina 
Janeza Krstnika, Devici Ma-
riji pa oznani Jezusovo roj-
stvo, zato nosi v roki lilijo.
Rafael velja na podlagi pripo-
vedi Stare zaveze za varuha 
romarjev in popotnikov, zato 
ga prepoznamo po romarski 
palici in popotni torbi. Uri-
jel v upodabljajoči umetnosti 
ni navzoč, nastopa pa npr. v 
Haydnovem oratoriju Stvar-
jenje.
Najbolj znan in češčen nadan-
gel je Mihael. Pomenljivo je 
že njegovo ime: »Mi-ha-el« 
pomeni »Kdo-kakor-Bog?« Ta 
vzklik ali vprašanje je name-
njeno satanu, ki se je uporno 
dvignil proti Bogu (»Ne bom 
služil!«) in ga je Mihael sku-
paj z drugimi upornimi angeli 
pahnil v pekel. Velja torej za 
zmagalca nad satanom (Lu-
ciferjem, hudičem), ki ga 
upodabljajo kot zmaja. Že v 
zgodnjekrščanski teologiji je 
Mihael varuh rajskih vrat (ob 
izgonu Adama in Eve iz raja je 
Bog ob vhodu postavil ange-
la z ognjenim mečem) in tisti, 
ki pri poslednji sodbi »tehta 
duše«.
V srednjem veku (od 4. stole-
tja dalje) se je njegovo češče-

Govorica preprostih stvari

Nadangel Mihael – 
zmagovalec nad zlom

nje močno razširilo. Papežu 
Gregorju Velikemu se je leta 
590 prikazal nad Hadrijano-
vim mavzolejem (grobnico) v 
Rimu in napovedal konec div-
janja kuge; odtlej se ta stavba 
imenuje Angelski grad. Tudi 
severno od Alp je imelo češče-
nje tega nadangela velik po-
men; cerkve v njegovo čast so 
postavljali predvsem na vzpe-
tinah ali hribih (npr. Mont-St.-
Michel v Normandiji). Radi 
so mu posvečali pokopališke 
cerkve ali kapele (npr. v Gro-
supljem), saj je spremljevalec 
duš v raj in angel poslednje 
sodbe. Kot varuh in zmagova-
lec hudiča se Mihael pogosto 
pojavlja ob vhodu v cerkve.
Najbolj znane so upodobitve 
Mihaela, oboroženega s šči-
tom in kopjem, večkrat nosi 
tudi oklepno srajco in še dru-
ge predmete, ki so del viteške 
oprave. V visokem in poznem 
srednjem veku ga prikazujejo 
ravno sredi dramatičnega boja 
z zmajem. V ozadju je nasli-
kana žena iz knjige Razodetja 
(Apokalipse) z otrokom (Ma-
rija z Jezusom), ki ju angeli na 
perutih orla odnašajo k Bogu 
v nebesa.
Nadangel Mihael v upodobi-
tvah poslednje sodbe na ro-
manskih in gotskih cerkvah 
»tehta duše«. Na tehtnici (ali 
poleg nje) je duša v podobi 
majhnega otroka in njena do-
bra ter slaba dela, ki so tudi 
naslikana kot majhne človeške 
oziroma demonske fi gure. Na 
posodo, v kateri je duša, se 
obeša hudič in hoče s tem na-
gniti odločitev v svoj prid, saj 
bo tako duša s svojimi dobrimi 
deli v drugi posodi prelahka. 
Takrat navadno Mihael dvigne 
svoj meč proti sovražniku in 
mu prepreči, da bi se polastil 
duše.
 

Bogdan Dolenc
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Natura 2000

V občini Domžale zaščiteni črtasti 
medvedek, kranjska sita 
in mali podkovnjak

Območje Nature 2000 sega tudi 
v Občino Domžale in sicer na 
območju Prevojskih gmajn, kjer 
sta zaščitena črtasti medvedek in 
kransjka sita in Preloga nad Iha-
nom ter Zaloga pod Sv. Trojico, 
kjer je zaščiten mali pokovnjak. 
Območje Nature 2000 pa z pre-
povedjo vseh posegov ščiti tudi 
druge živalske vrste, med drugim 
najdemo tudi redke rastline, bela 
kljunjka, močvirska grezulja, 
okrogolistno rosiko, dlakavo ma-
hovico in druge.

ČRTASTI MEDVEDEK
Sprednji del telesa in sprednja krila 
so črne barve, z zelenim kovinskim 
sijajem in značilnim črtastim vzor-
cem od svetlorumene (na notranji 
strani) do umazano bele barve (na 
zunanji strani). Zadnja krila in za-
dek so cinober rdeče barve, krila s 
tremi večjimi črnimi lisami, zadek 
pa z malimi črnimi pikami. Samice 
se ne razlikujejo od samcev, so le za 
spoznanje večje in imajo debelejši 
zadek. Vrsta potrebuje listnate in 

Natura 2000 je bilo vzpo-
stavljeno v letu 2004 in 
predstavlja skoraj 7203 km2 
ali 35,5% ozemlja Republi-
ke Slovenije. Na območju 
Nature 2000 so predvideni 
varstveni ukrepi in ukrepi 
prilagojene rabe naravnih 
dobrin in sicer z namenom 
ohranjanja, vzdrževanja ali 
izboljšanja obstoječe lastno-
sti nežive in žive narave, ki 
prispeva k ugodnem stanju 
raztlinskih in živalskih vrst 
ter habitatnih tipov. Okrog 
70% slovenskega omrežja 
Natura 2000 obsegajo goz-
dovi, še posebej se varuje-
jo precej izčrpani nižinski 
poplavni gozdovi. Posebej 
so zaščitene tudi jame, kar 
v 70ih območjih od 260it. 
Hkrati pa so zaščitena tudi 
nekatera pozidana območja, 
saj so človekova bivališča 
pomembna za razmnoževa-
nje, počivanje oziroma pre-
zimovanje nekaterih vrst. 
Zlasti gre za živali iz skupi-
ne ptičev (npr. bela štorklja, 
veliki skovik) in sesalcev 
(npr. netopirjev). 
Območja so zaščitena na 
osnovi direktive o pticah in 
direktive o habitatih.   
Za območje Nature 2000 so 
na razpolago fi nančni pro-
grami Evropske unije za so-
fi nanciranje naravovarstve-
nih projektov (Life+), naravi 
prijaznih oblik kmetovanja 
(sredstva za razvoj podeže-
lja in iz strukturnih skladov) 
in drugih dejavnosti trajno-
stnega razvoja (sestava iz 
strukturnih skladov). 

mešane presvetljene gozdove od 
nižin do 1000 m nadmorske višine 
z visokim deležem vrzeli, jas in 
gozdnih robov z dobro zastopanim 
zeliščnim in grmovnim slojem ter 
vrstno bogatimi travniki v bližini. 
Mlade gosenice se hranijo z listi 
mrtvih kopriv, vrbovcev in drugih 
zelišč v podrasti, po prezimitvi pa 
se hranijo z listi grmovnih vrts (le-
ska, robida, kostenjičevje, navadna 
metla). Metulji srkajo nektar cvetov 
konjske grive, navadne dobre mi-
sli, gadovca, osatov, mete in drugih 
medonosnih rastlin, ki cvetijo po-
zno poleti v gozdu in ob gozdnem 
robu. Metulji so aktivni podnevi in 
ponoči: podnevi se odrasli osebki 
hranijo, ponoči pa parijo. Posame-

zne generacije so ogrožene zaradi 
pogoste košnje gozdnega roba ali 
zaradi uporabe pesticidov na povr-
šinah v bližini. 

KRANJSKA SITA
Kranjska sita je 5-30 cm visoka šo-
pasto razrasla trajnica. Njeni klaski 
so vretenaste oblike, dolgi 3-13 mm. 
Raste na vlažnih in močvirnih trav-
nikih, na vlažnih mestih v gozdovih 
ter na občasno poplavljenih prede-
lih na peščeni, ilovnati ali glineni 
podlagi na obrežju rek, ribnikov, 
akumulacij ter v opuščenih glino-
kopih. Po zgledu je zelo podobna 
pogostejši jajčasti siti, zato je mor-
da ponekod spregledana. Kranjska 
sita je bila kot vrsta prvič opisana 
s klasičnega nahajališča v Postojni, 
sicer pa uspeva raztreseno po Slove-
niji. Njene populacije so večinoma 
maloštevilne in nestabilne, saj ge 
za pionirsko rastlino razgaljenih tal. 
Ogrožajo jo zaraščanja opuščenih 
glinokopov in ribnikov, intenzivno 
ribogojstvo, izsuševanje primernih 
habitatov in urbanizacija.  

MALI POKOVNJAK
Mali pokovnjak je najmanjši evrop-
ski pokovnjak. Pri nas so njegova 
poletna zatočišča večinoma cer-

kveni zvoniki in podstrešja, zim-
ske jame in rudniški rovi oziroma 
podobni prostori. Večina populacije 
je v poletnih zatočiščih od aprila do 
septembra in tam samice tudi kotijo 
ter vzrejajo svojega edinega mladi-
ča. Mali pokovnjak se ne seli daleč, 
oddaljenost poletnih in zimskih za-
točišč znaša med 5 in 10 kilometrov. 
Mali pokovnjak lovi nizko, v poča-
snem letu in pogosto kroži. Plen išče 
v gozdu, na gozdnem robu, ob meji-
cah on obvodnem rastju, redkeje pa 
nad odprto vodo in nad pašniki. Mali 
pokovnjak se prehranjuje večinoma 
na območju, ki je oddaljeno manj 
kot kilometer od njegovih zatočišč, 
posamezni osebki pa se prehranju-
jejo tudi na bolj oddaljenih obmo-
čjih, cca 4 kilometre od zatočišča. 
Izogiba se prečkanju odprtih povr-
šin in se praviloma izogiba virom 
svetlobe. Na splošno so za netopirje 
še posebej pomembni močvirni pre-
deli gozda oziroma gozdnega roba. 
Ti predeli vzdržujejo večje število 
členonožcev, predvsem žuželk, ki so 
netopirjem glavni vir hrane.

Tina Drolc

Vir: Primož Presetnik, Vrsta dvo-
živk in netopirjev v regiji Alpe Ja-
dran in Inventarizacija osebnega 
varstvenega območja (Natura 2000 
območje), Občina Domžale
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Atletski klub Domžale se lahko pohva-
li, da je v vseh letih, odkar v Sloveniji 
tečemo tradicionalni OLIMPIJSKI 
TEK, v naši občini v sodelovanju z 
Olimpijskim komitejem Slovenije pri-
pravil to svetovno obliko rekreacije. 
Tudi letos. Ker je zaradi slabega vre-
mena v juniju tek odpadel, so atleti, 
tekači in rekreativci ob Kamniški Bi-
strici lahko tekli v začetku septembra.

Žal jim tudi tokrat vreme ni bilo naklo-
njeno, pa se je kljub temu v Športnem 
parku Domžale zbralo kar nekaj ljubite-
ljev tovrstne rekreacije, ki so se odloči-
li, da svoje moči pomerijo na deset oz. 
nekaj več kot štiri kilometre dolgi pro-
gi, za najmlajše je bila pripravljena 400 
metrska proga, organizatorji pa so na tek 
povabili tudi paraplegike.  
Vsak tekmovalec oz. tekmovalka je pre-
jel spominsko majico, priznanje olim-
pijskega teka in napitek, najbolj srečni 
pa tudi praktične nagrade Olimpijskega 
komiteja Slovenije. 
Najhitrejše v teku na 400 metrov, ki je bil 
namenjen najmlajšim, so bile: Manca in 
Neža Majnik iz OŠ Simon Jenko Kranj, 
tretja je bila Tjaša Čirovil; med fanti je 

Športnorekreativno društvo

Partizan-Domžale
Športno-rekreativno društvo TVD Partizan Domžale vas vljudno 
vabi, da se nam pridružite v novi vadbeni sezoni 2009/10, ki se je 
pričela 1. oktobra po sledečem urniku:

OŠ DOMŽALE – telovadnica:  
ponedeljek: TELOVADBA – članice od 19.30 do 20.30 
torek: ODBOJKA –  člani, članice od 19.30 do 20.30 
torek: NOGOMET, KOŠARKA – člani od 20.30 do 22.00 
sreda: TELOVADBA – mladi do 12 let  od 18.00 do 19.30 
nedelja: NOGOMET – člani od 08.00 do 09.30 
nedelja: NOGOMET – člani od 09.30 do 11.00 
nedelja: KOŠARKA – člani, članice od 14.00 do 15.00 

OŠ VENCLJA PERKA – telovadnica  

torek: ODBOJKA – člani, članice  od 20.30 do 22.00 
torek: KOŠARKA – člani, članice od 20.30 do 22.00

OŠ ROJE –  telovadnica:  

sreda: ODBOJKA – člani, članice od 20.00 do 21.30 

Društvo TVD Partizan 
Domžale je začelo s 
športnimi aktivnostmi za 
naše člane in občane 

Kot prvo aktivnost vam ponujamo NORDIJSKO HOJO, s katero 
smo že pričeli v sredini septembra, vadba v telovadnicah pa se začne 
v mesecu oktobru po urniku, ki je objavljen na naši spletni strani 
www.tvdrustvo-partizandomzale.si.

Nordijska hoja se vedno bolj uveljavlja tudi v naši občini. Prav zaradi 
vsestranske in univerzalne uporabnosti v športu in rekreaciji jo je naše 
društvo uspešno vključilo v svoj vadbeni program že na samem začetku 
njenega razvoja v Sloveniji. 
Letošnjo vadbeno sezono zaradi dodatne promocije nordijske hoje za 
projekt Zdravo društvo, ki ga izvaja naše društvo pod okriljem Športne 
unije Slovenije, vabimo vse, ki bi se radi pravilno ukvarjali z nordijsko 
hojo, da se obrnejo na naše društvo.
Za vse, ki bi želeli spoznati to univerzalno športno aktivnost za vse ge-
neracije in vse nivoje športne pripravljenosti, po želji izvajamo tečaje 
nordijske hoje. Palice za hojo na tečaju lahko dobite v našem društvu, 
za termin pa se predhodno dogovorimo. Več informacij lahko dobite na 
naših tedenskih pohodih ob petkih (ob 17. uri v zimskem času in ob 19. 
uri v poletnem času) ali pri Primožu – tel.: 040/259-939 in na naši spletni 
strani www.tvdrustvo-partizandomzale.si.

VLJUDNO VABLJENI!
TVD PARTIZAN DOMŽALE

MAL – Mednarodna atletska liga 
Atletska zveza Slovenije od leta 2006 
v želji po večji in kakovostnejši ude-
ležbi na izbranih mitingih organizi-
ra serijo tekmovanj, na katerih atleti 
po določenih pravilih zbirajo točke, 
ki jim ob koncu atletske lige prine-
sejo (denarne in praktične) nagrade. 
V seriji sedmih mitingov sta bila 
tudi Novo mesto in Maribor, kjer 
sta nastopila Klara Hribar in Peter 
Kastelic.
Američani, Čehi, Bolgari, Hrvati 
in reprezentanti še nekaterih držav 
so delali konkurenco slovenskim 
atletom in atletinjam na mitingu za 
Veliko nagrado AZS 22. juilja 2009 v 
Novem mestu. Edina predstavnica v 
domžalskih barvah je bila Klara, ki 
se je pomerila na 200 m in z rezulta-
tom 26,75 s osvojila četrto mesto.
Kot drugouvrščeni je svoj nastop 
na mitingu MAL 28. julija v Ma-
riboru zaključil Peter Kastelic, ki 
se je pomeril je v teku na 2000 m 
(5:24,55min). 

12. Tek na Grintovec – preteklo ga je 
212 tekmovalcev iz 10 držav
S podatkom, da boste od Doma v Ka-
mniški Bistrici do 2558 m visokega 
Grintovca potrebovali 6 ur, se zago-
tovo ne bi strinjalo kar 212 gorskih 
tekačev in tekačic (187 in 25)! Vsi so 
namreč do najvišjega vrha v Kamniško 
Savinjskih Alpah 26. julija potrebovali 
manj kot 2 uri in 45 minut!
Progo v vsej svoji veličini – dolžina 
9,6 km in kar 1957 m višinske razlike 

vabi 

v nedeljo, 4. oktobra 2009, 
na tekmo v smučarskih skokih za pokal Cockta  

na Zaloke pod Gobavico.
Nastopili bodo dečki do 12 in 13 let,

napravo pa bodo preizkusili tudi veterani.

Program:
Ob 11. uri: poskusna serija, dve seriji 

v konkurenci s podelitvijo, 
ob 13.30: slavnostna otvoritev skakalnice.

Po slovesnosti bo na sporedu veselo druženje z živo glasbo. 

Vabljeni vsi okoličani, 
sponzorji in donatorji, 

predvsem pa vsi privrženci smučarskih skokov.

Zabava zagotovljena!

Kdor je mislil, da je bil v nedeljo v 
centru Domžal potres, se ni dosti mo-
til. V Hali komunalnega centra Dom-
žale se je odvijalo državno prvenstvo 
v dviganju uteži, zato so se od močnih 
fantov in deklet kar tresla tla. Nedelja 
je bil dan, ko so se za državno prven-
stvo Slovenije pomerili najmočnejši 
in najbolj zagrizeni slovenski dvigalci 
uteži. 

Fantje izTežkoatletskega kluba Domža-
le so ponovno dokazali, da so najboljši 
in najmočnejši, saj so pobrali največ 
zlatih medalj. Član TAK Domžal Blaž 
Kuhar nam je v pogovoru z velikim na-
smeškom, saj je osvojil svojo prvo zlato 
medaljo na državnem prvenstvu Slove-
nije, zaupal nekaj besed po doseganju 
dobrih rezultatov. Povedal nam je, da so 
pokazatelji dobrih rezultatov vztrajnost 
in disciplina na treningih, ki jih narekuje 
trener Roman Dimc iz Štude. Roman je 
že dolgoletni član kluba, ki je bil odlični 
dvigalec uteži še v bivši Jugoslaviji, da-
nes pa je aktiven kot glavni trener TAK 
Domžale. Poleg narekovanja odličnih 
treningov Romana, jim visoko motiva-
cijo deli tudi članica nežnejšega spola 
– Petra Pavlič, ki je ravno tako osvojila 
zlato medaljo, nam je zaupal Blaž. Za 
konec je še povedal, da se je na tekmi 
določevala ekipa reprezentance Sloveni-
je in z velikim veseljem napovedal, da 
je celotna ekipa reprezentance iz TAK 
Domžale. Za Slovensko ekipo bodo 
nastopali Petra Pavlič –dekle, Mark Se-
lan – mlajši mladinec, Dominik Kozjek 
– mladinec in Boštjan Peterca kot član. 
Ekipa reprezentance Slovenije se bo v 
soboto za tri dni odpravila v Italijo na 

Atletski klub Domžale

V znamenju 
velikih tekmovanj

sta pretekla Jana Strahinič, ki je »do 
štemplja« pritekla kot druga v svoji 
kategoriji (2:05,33), in Fredi Adler, ki 
je na vrh pritekel sedem sekund pozne-
je. Eva Aljančič je med starejšimi de-
klicami tekla na 2,7 km razdalji z 270 
m vzpona in bila tretja, med mladinci 
pa sta se na 5,9 km dolgi progi, s 1193 
metri višinske razlike, preizkusila Do-
men Zupan in Jaka Vodnjov. Prvi je bil 
na Kokrskem sedlu sedmi z rezultatom 
57:53 min, drugi pa s slabimi petimi 
minutami zaostanka (in 10 minutami 
za najboljšim) deseti.

Gor na Gore nad Idrijo
Eva Aljančič in Jana Strahinič sta 16. 
avgusta nastopili na petem teku za Po-
kal Slovenije v gorskih tekih. Štirinaj-
stletna Eva je čez cilj pritekla kot tretja 
med starejšimi deklicami, Jana je bila 
najboljša med veterankami.

Med tem, ko sta nastopala Primož 
Kozmos in Usain Bolt ...
... so se na stadionu v Šentjerneju 
odvijali skoraj tako razburljivi meti 
in teki, kjer je štela vsaka stotinka in 
centimeter ... Le da so tekmovali 10 
do 15 let mlajši atleti, ki so nastopi-
li na mitingu Jernejevo 19. avgusta 
2009.
Kot najhitrejši je 60-metrsko preiz-
kušnjo presprintal Anže Farkaš, ki je 
zmagi dodal še drugo mesto na 300 m 
(8,94 in 50,41 s). Klemen Ribaš je bil 
v istih disciplinah dvakrat tretji (9,31 
in 52,52 s). V teku na 1000m je bil 
Andrej Rak sedmi, Rok Balantič pa 

je bil v disciplini Mirana Vodovnika, 
krogli (le nekaj več kot 3 kg lažji) če-
trti (7,09 m). Med štirimi šprinterkami 
na 60 m je bila med Domžalčankami 
najhitrejša sicer četrta Tea Podbevšek 
(9,91 s) pred Nežo Hren, Zalo Šenet 
in Nino Pavlič Hren, ki je bila še četr-
ta v teku na 300 m (53,19 s).

Koroška je privabila tudi Domžal-
čane!
Rok Kveder, Gregor Lazar in Tristan 
Ciglar so nastopili 22. avgusta na 
množični tekaški prireditvi Karnten 
Lauft. Nastopili sicer niso na osre-
dnjem teku – malem maratonu od 
Vrbe do Celovca, ampak so se po-
merili na krajših preizkušnjah ob je-
zeru. Rok Kveder je bil med svojimi 
sovrstniki najhitrejši, Gregor Lazar je 
čez cilj teka pritekel kot šesti, mesto 
slabše pa se je med najmlajšimi teka-
či do sedmega leta starosti uvrstil še 
Tristan Ciglar.

Pokal za 15 domžalskih atletinj
Uspešno nastopiti na domačem prizo-
rišču je občutek, katerega so športniki 
vedno znova veselijo. In adrenalina 
ter borbenosti so se nalezle tudi čla-
nice AK Domžale, ki so 5. septembra 
na domžalskem stadionu nastopile na 
Atletskem pokalu Slovenije za mlajše 
mladince in mladinke.
Glede na konkurenco kar 26 sodelu-
jočih društev so Domžalčanke s tre-
tjim mestom osvojile enega največjih 
ekipnih uspehov. Petnajsterica mlaj-
ših mladink, ki so se jim za okrepi-
tev pridružile še pionirke, je točke z 
uvrstitvami nabirala takole: dvakrat 
druga je bila Petra Pavlič (kladivo, 
krogla), tretja je bila štafeta 4 x 100 
v postavi Pavlič-Kumek-Hribar-Sitar 
Alja in Tjaša Rajh v kladivu (še še-
sta v kopju). V teku na 100 m je bila 
četrta Klara Hribar (še šesta na 200), 
peto mesto je zabeležila Eva Aljan-
čič v teku na 800 m, peto in šesto pa 
Eva Mrše (kladivo, disk). V kladivu 
se je Tamara Cerar uvrstila na šesto 
mesto (še deseto v krogli), sedma je 
bila Saša Cerar v disku (še enajsta v 
krogli). Hana Gorza je bila na najkraj-
ši preizkušnji 100 m osma, eno točko 
pa je k skupnemu seštevku 122 točk 
»prispevala« še Manca Slabanja z 12. 
mestom v teku na 800 m. Kot člani-
ce ekipe, ki je zaostala le za dvema 
ljubljanskima kluboma, so nastopile 
še Monika Adler, Nika Marolt in Ga-
brijela Kumek (14. mesto – 800 m, 
višina – 100m), 22. in 25. sta bili še 
Domžalčanki v teku na 800 m, in si-
cer Tina Vaupot in Ana Šumah.

Kljub ne tako številčni ekipi so se kot 
borbeni izkazali tudi domžalski mlajši 
mladinci. Najviše se je z osmim me-
stom v krogli uvrstil Denis Kumek, 
nato je sledilo kar pet uvrstitev na de-

seto mesto: Denis Kumek v kladivu, 
Luka Marolt na 100 in 200 m, Jure 
Aljančič na 800 m ter Grega Cotman 
v metu kopja. Še dva 800-metraša sta 
bila 14. oz. 17. – Gregor Lazar in Rok 
Kveder. Ekipa fantov je bila končno 
14. med 25 ekipami.
Čestitke ekipama! 

Gabriela Kumek in Anže Farkaš – 
prvaka Slovenije
V Kopru so se 12. in 13. septembra 
v okviru enega tekmovanja odvila kar 
tri prvenstva Slovenije. Med sabo so 
se pomerili rojeni leta 94 in 95 (kate-
gorija U-16), 96 in 97 (U-14) in 98 ter 
mlajši (U-12), kjer so nastopili tudi 
sedemletniki!
Domžalčani so na zmagovalni oder 
stopili kar 12-krat, od tega Anže Far-
kaš, Eva Mrše, Gabriela Kumek in 
Tea Podbevšek kar po dvakrat.
Gabi je bila najmočnejša v suvanju 
krogle in tretja v metu vortexa (11,08 
in 49,36 m), odlična je bila še kot peta 
v fi nalnem teku na 60 m ter v teku na 
200 m (8,33 in 27,93 s). Prvak je v 
teku na 200 m postal Anže, ki je uspeh 
dopolnil še z bronom na 60 m (29,40 in 
8,95 s), dve zlati pa sta ušli Evi Mrše, 
ki je bila dvakrat druga v kladivu in 
disku (34,62 in 27,57 m). Podprvaka 
sta postala še Lovro Šlibar v vortexu 
(61,30 m) in Tea Podbevšek v skoku 
v daljino (452 cm), ki je bila še člani-
ca srebrne štafete 4 x 200 za pionirke 
U-12, v postavi Neža Hren-Nina Pa-
vlič Hren-Zala Šenet-Tea Podbevšek. 
Na tretjo stopničko je po teku na 60m 
z ovirami stopil Rok Kveder (9,95 s), 
za njim še Mark Selan po metu kopja 
(46,70 m) in Tamara Cerar po metu 
kladiva (34,57 m).
Kot peti so tekmovanje zaključili: 
Eva Aljančič, ki je na 2000 m posta-
vila nov osebni rekord, Denis Kumek, 
ki je bil peti v kladivu in disku ter 
Grega Cotman v vortexu. Šeste so 
bile Manca Šlibar v krogli, višinašica 
Tina Vaupot ter Saša Cerar v kladivu, 
mesto slabše sta se uvrstili Nika Ma-
rolt v skoku v višino in Petra Strahi-
nič v vortexu. Kot osma v državi sta 
tekmovanje zaključila Rok Balantič 
v vortexu in Jure Aljančič v teku na 
1000 m, v isti disciplini je bila Man-
ca Slabanja deveta, Gregor Lazar 13., 
Nina Jagrič in Ana Šumah pa sta čez 
cilj pritekli kot 15. Med pionirji U-14 
je bil Nejc Rovanšek dvakrat deveti v 
krogli in vortexu, deseti je bil Tomaž 
Rak v krogli. Med najmlajšimi pionir-
ji je bil dvakrat 12. Klemen Ribaš (60 
in 200 m), med najstarejšimi pa je bil 
Andrej Rak 28. v teku na 300 m. Med 
najstarejšimi pionirkami je bila Nika 
Medle 13. v skoku v daljino.

Bojana

Nič nas ne ustavi 

Olimpijski tek 2009
v teku na 10 km zmagal Peter Kastelic, 
AK Domžale, pred Matjažem Seljakom 
iz Radomelj in Sašom Seljakom iz Doba, 
na isti progi pa je bila med dekleti zma-
govalka Jana Strahinič, AK Domžale, 
pred Janjo Baloh iz Kamnika in Natašo 
Kokalj iz Moravč. 4,5 km dolgo progo 
je prvi pretekel Denis Guzelj iz Kranja, 
pred Tomažem Jarcem in Domnom Jar-
cem, medtem ko je bila na isti razdalji 
zmagovalka Lucija Blažej iz OŠ Franca 
Albrehta pred Majo Grojzdek in Mojco 
Grojzdek, obe AK Domžale. 
Vsem tekačem in tekačicam, ki so tekli 
na letošnjem OLIMPIJSKEM TEKU 
2009 v Športnem parku Domžale, is-
krene čestitke. Za konec pa še izjava 
Romana Lazarja, predsednika Atletske-
ga kluba Domžale, ki je dejal: »Prijetna 
klima za tek in zadovoljstvo udeležencev 
je vsekakor lepa spodbuda tudi za nas or-
ganizatorje, ki že danes ustvarjamo nove 
izzive, ki nas čakajo v prihodnjem letu. 
Imamo voljo, prave sodelavce in številne 
tekače in atlete, ki radi prihajajo v našo 
sredino. Zato že danes: dobrodošli tudi 
drugo leto!«

Vera Vojska

Težkoatletski klub Domžale

Člansko državno 
prvenstvo Slovenije

tekmovanje ALPE ADRIA. Želimo jim 
veliko uspeha. 
Rezultati članskega državnega prven-
stva Slovenije so: 
Kategorija do 62 kg: prvo mesto veteran 
Rajko Bevk TAK Domžale (poteg 50 
kg, sunek 80 kg). 
Kategorija do 69 kg dekleta: prvo me-
sto Petra Pavlič TAK Domžale (poteg 
43 kg, sunek 60 kg) in drugo mesto Ka-
tarina Višnar KDU Olimpija (poteg 30 
kg, sunek 45 kg).
Kategoriji do 69 kg: prvo mesto Mark 
Selan TAK Domžale (poteg 48 kg, su-
nek 70 kg). 
Kategoriji do 77 kg: prvo mesto Blaž 
Kuhar TAK Domžale (poteg 83 kg, su-
nek 90 kg), drugo mesto Gašper Pernat 
KDU Olimpija (poteg 60 kg, sunek 75 
kg) in tretje mesto Marko Berk Zu-
panc TAK Domžale (poteg 45 kg, sunek 
70 kg).
Kategorija do 85 kg: Štefan Dominko 
(poteg 95 kg, sunek 125 kg), drugo me-
sto Jernej Orešek (poteg 95 kg, sunek 
75 kg) in tretje mesto Ivo Kovič (poteg 
60 kg, sunek 83 kg) vsi TAK Domžale.  
Kategorija do 94 kg: prvo mesto Matej 
Glivar KDU Olimpija (poteg 108 kg, 
sunek 130 kg), drugo mesto Uroš Her-
ček KDU Olimpija (poteg 92, sunek 120 
kg) in tretje mesto Tine Orešek TAK 
Domžale (poteg 85 kg, sunek 110 kg).
Kategorija do 105 kg: prvo mesto Jože 
Pirnat TAK Domžale.
Kategorija nad 105 kg: prvo mesto Bo-
štjan Peterca TAK Domžale (poteg 114 
kg, sunek 142 kg) in drugo mesto Igor 
Rakonič KDU Olimpija.

T. M. 

V začetku poletja se je v Avstriji od-
vijal 6. internacionalni pokal Eleiko 
za ženske. Slovenijo je predstavljala 
članica TAK Domžale Petra Pavlič, ki 
je na tekmovanju v svoji kategoriji kot 
najmlajša predstavnica osvojila odlič-
no osmo mesto. 

Tekmovanja se je udeležilo 42 tekmovalk 
iz Nemčije, Avstrije, Češke, Velike Brita-
nije, Albanije, Nizozemske, Srbije, Šved-
ske, Egipta, Irske in Slovenije. Petra je 
bila s svojim rezultatom zelo zadovoljna, 
saj je bilo to tekmovanje njeno prvo večje 
tekmovanje v dviganju uteži. Po vrnitvi 
v Slovenijo nam je zaupala, da je dvigati 
uteži na tako velikem tekmovanju in pred 
tako veliko množico gledalcev zelo velik 
adrenalin in preizkus samega sebe. Malce 
je bila presenečena nad sojenjem sodni-
kov, saj so bili sodniki po njenem pripo-

Petra uspešna v Avstriji
vedovanju zelo strogi pri izvajanju same 
tehnike dviganja. Kot smo že omenili, je 
Petra osvojila osmo mesto, z rezultatom 
poteg 40 kg, sunek 60 kg, biatlon 100 kg 
= 120,09 točk.   

Čestitke!
T. M. 
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Bliža se čas, ko se dnevi 
krajšajo in nam ostaja 
manj časa za sprehode. 
Komaj čakam, da bo 
naša Plesalnica spet polna 
smeha in radovednih očk 
naših malčkov. Skupaj 
bomo telovadili, plesali in 
se družili enkrat tedensko 
po 45 minut. GIBALNA 
IGRALNICA  je vadba 
namenjena otrokom sta-
rim od 18 mesecev do tre-
tjega leta. Malčki vadijo 
skupaj z odraslimi.

Vso otrokovo učenje in spo-
znavanje poteka preko igre. 
Preko igre se uči tudi giba-
nja in raziskuje okolico. To 
mu pomaga, da se začne ori-
entirati in ustvarjati prve sli-
ke o sebi. Gibalno izražanje 
zelo pomembno za otrokov 
vsestranski razvoj. 
Delo poteka v skupini, kar 

(Nadaljevanje s prve strani)

Kaj pa pripravljalna srečanja – 
katera vas še čakajo v času pred 
pričetkom sezone? 
V zadnjem tednu bomo, ker je pro-
gram napolnjen, slovensko ligo 
vključili v pripravljalne tekme, tako 
da igramo 3. oktobra v Alposu v Šen-
tjurju in 6. oktobra z Laškim, dve 
tekmi torej, ki ju bomo hkrati izko-
ristili za priprave. 10. oktobra pa se 
že prične sezona Jadranske lige, ko 
igramo s Cedevito na domačem te-
renu. 

V igralski ekipi se najbrž obeta 
nekaj sprememb, kdo je prišel na 
novo in kdo je zapustil vrste dom-
žalskega Helios? 
V bistvu smo letos zelo malo me-
njali. Po končani sezoni smo bili 
v težki situaciji, na pogodbi so bili 
štirje ključni igralci, od tega trije na 
berglah, poškodovani. Uspelo nam je 
iste fante prepričati, za te težke go-
spodarske čase, da so za nižje zneske 
ponovno podpisali za nas. V ekipi ni 
samo Nicka Jacobsona in Aljaža Jan-
žeta med tistimi, ki so lani odigrali 
vidnejše vloge. Vsi ostali so v ekipi, 
Jacobsona smo zamenjali z Deličem, 
odličnim strelcem, ki je bil pred tem 
na Slovanu, na Janževi poziciji smo 
se odločili za vrnitev Sanela Bajra-
mlića, da popolnimo to pozicijo z 
mladim košarkarjem. So pa pozici-
je, ki še niso sanirane, tu mislim na 
Željka Zagorca in Domna Žeraka – 
kapetana, kjer smo bili zato prisiljeni 
aktivirati še krilnega centra Maria 
Dundoviča. V tej postavi kot smo 
sedaj, mislim, da smo konkurenčni 
in pravi. 

Vsako letos vas povprašam o ciljih 
za prihajajočo sezono, tudi letos, 
kakšni so? 
O ciljih mogoče je še vseeno prezgo-
daj, a prvenstvo je vendarle blizu. 
Naš cilj je vsekakor, da se dejansko 
enkrat, kar se tiče NLB lige, umirimo 
in da smo pozicionirani bolj v sredini 
lestvice, da se izognemo stresnih te-
kem, ki pomenijo biti na robu izpada. 
Kar pa se tiče slovenske lige, je cilj, 
da ostanemo najmanj 2. v Sloveniji, 
kar je pozicija, ki nam zagotavlja 
glavni cilj, da si tudi naslednjo sezo-
no zadržimo status v NLB ligi. 

Za nami je evropsko prvenstvo v 
košarki, ko se je zagotovo pisala 
nova zgodovina slovenske repre-
zentance. Vaš komentar na minulo 
dogajanje? 
Komentar je pozitiven. Tudi sam sem 
bil v Varšavi v prvem delu in moram 
reči, da je glavno za košarko to, da 
je bilo 14 dni izredno pozitivna at-
mosfera v Sloveniji, vsi so o košarki 
govorili v superlativih. Čeprav smo 
bili na koncu 4., za medaljo nam je 
malo zmanjkalo, ampak se je vseeno 
toliko dobrega naredilo in je bilo to-
liko pozitivne energije dane v to pr-

Slekcija U-9
Devetletniki medtem svoje znanje kažejo v ligi 
MNZ Ljubljana U-9, ki poteka po turnirskem 
sistemu. Vsakih štirinajst dni se odigra turnir, na 
katerem sodelujejo štiri moštva iz ene skupine, 
skupin pa je osem. Na koncu vseh turnirjev, ki 
jih je veliko, se zmagovalec uvrsti na zaključni 
turnir, kjer se bori za prvaka. A do naslednjega 
junija je še daleč, tako da se bo vmes zvrstilo še 
kar nekaj tekmovanj in veliko tekem. Na prvem 
turnirju, ki se je odvil na Viru, so Domžalča-
ni dosegli dve zmagi in en neodločen rezultat. 
Boljši so bili od vrstnikov iz Mengša in Vira, 
točko pa so si razdelili z Radomljani. S trener-
jem Primožem Jeršinom na čelu pa se že vsi 
skupaj veselijo novih tekem, kjer  želijo doka-
zati, da pridno treniranje ni zaman. 

Selekcija U-11
Poletne počitnice so že preteklost in verjetno 
za večino prijeten in topel spomin. Tako kot 
je že v navadi, so Domžalski mladi nogometa-
ši svoje treninge pričeli že v prvem delu po-
čitnic in proti koncu tudi že prešli na polni 
režim, in sicer štirikrat tedensko. 

Dečke iz selekcije U-11 po novem trenira Mile 
Stankovič, ki se še vedno rad spominja osvojitve 
prvaka Slovenije z lanskoletnimi dvanajstletni-
ki. Njegovi letošnji varovanci nastopajo v 1. ligi 
mlajših dečkov (selekcije U-12) in po štirih kro-
gih zasedajo visoko tretje mesto. Svojo formo 
so enajstletniki stopnjevali iz tedna v teden. Po 
turnirju v Novem mestu, ki je bil odigran konec 
avgusta in ki se ga nihče prav rad ne spominja, 

V Športnem društvu Vir se že od 
pričetka poletja dalje delovanje 
društva prestavlja v bolj  opti-
mističen položaj, saj so se do se-
daj izvedle prav vse zastavljene 
naloge, ki si jih je zadala uprava 
kluba, pod vodstvom predsednika 
ŠD Vir, Uroša Potočnika.  

Članska selekcija
Člansko moštvo NK Vir je sezono 
2009/2010 pričelo z velikimi spre-
membami. Na vroč trenerski stol-
ček na Viru je sedel trener Bogomir 
Deisinger, ki je na tem mestu zame-
njal Matjaža Kunstlja, Virjani pa so 
v letošnji novi sezoni odigrali že 3 
tekme, zadnjo, proti Dolomitom, so 
zmagali z visokim izidom 4:1, pa 
čeprav so gostje povedli.
Slast zmage so Virjani okusili tudi 
na minuli pokalni tekmi in iz na-
daljnjega tekmovanja v pokalu iz-
ločili Bravo Publikum. Ekipo sicer 
pestijo poškodbe, že dalj časa je z 
igrišč odsoten kapetan moštva Pri-
mož Jere.
NK Vir v članski konkurenci sicer 
zaseda 6. mesto lige MNZ.

Ženski nogometni klub Vir (ŽNK Vir)
Da ni igranje nogometa med dekleti 

Športno društvo Vir in 
Nogometni klub Vir 
v jesenski del prvenstva 
s polno paro

na Viru le začetniška vnema, vsak 
dan znova dokazujejo dekleta ŽNK 
Vir, ki redno in vestno trenirajo, 
treningi pod vodstvom trenerja Sta-
neta Srše namreč potekajo  trikrat 
tedensko.
Dekleta so se tako še pred jesenjo 
udeležila kondicijskih priprav na 
Kolpi, vsak mesec pa sodelujejo in 
tudi organizirajo vsaj dva turnirja, 
na katerih sodelujejo izredno kako-
vostne ekipe.
Prav sedaj so se udeležile prestižne-
ga, tradicionalnega turnirja v Krtini 
pri Dobu.
S svojim izredno aktivnim pristo-
pom k treningom in igri dekleta 
ŽNK Vir povečujejo popularnost, 
gledalcev na turnirjih namreč ni 
malo, s svojo borbenostjo pa seve-
da dokazujejo, da niso »le nežnejši 
spol«, temveč prave nogometašice.     

Mladinskima selekcijama U-8 in U-10 
sedaj sledi tudi selekcija U-9
V delu mladinskih selekcij se pod 
vodstvom Draga Kolenka napredek 
stopnjuje vse bolj, zato je že v for-
miranju tudi selekcija U-9, kar pa 
bo le še povečalo aktivnosti v smi-
slu razvoja nogometa med otroki, 

katerih zanimanje za igranje nogo-
meta na Viru je vse večje.
S povečanim številom otrok se je 
temu primerno okrepil tudi stro-
kovni kader, tako trenirata mladin-
ske selekcije poleg Draga Kolenka 
(U-10) še Rok Cerar (U-8 in U-9) in 
Miljenko Bolarič (pomočnik obeh 
trenerjev in trener vratarjev).
V pripravljalnem poletnem obdobju 
so se mali nogometaši preizkusili 
na treh turnirjih, kjer so enega tudi 
osvojili, pokal za naj igralca/igralko 
turnirja je prejela Neža Ladinek, po-
kal za naj vratarja pa Rok Mihajlo-
vič, na preostalih dveh pa se uvrstili 
na 3 in 5. mesto.
V sezoni 2009/10 sta bili za obe že 
delujoči selekciji odigrani tudi prvi 
prvenstveni tekmi v MNZ ligi za 
cicibane.
Ob zaključku jesenskega dela pr-
venstva MNZ cicibani bo v Špor-
tnem parku na Viru organiziran 
še en turnir, in sicer 18. novembra 
2009.

Veterani  NK Vir
Veteranska ekipa NK Vir je letošnji 
vstop v jesen kronala z visoko zma-
go (6:0) proti Dolu in tako pokazala 
resne namene k osvojitvi prvenstva. 
Veterane z Vira tudi v letošnji se-
zoni vodi Milan Pevec, trenutno pa 
zasedajo 3. mesto na lestvici MNZ 
veteranske lige.
10. oktobra 2009 bo v Športnem 
parku Vir potekal turnir Memorial 
Milana Pevca. S turnirjem, ki po-
teka vsako leto, se tako spomnimo 
Milana Pevca st., nekdanjega dol-
goletnega sodelavca in izjemnega 
prijatelja NK Vir.  
Športno društvo Vir se zahvaljuje 
vsem sponzorjem in donatorjem, 
saj ste s svojim prispevkom pripo-
mogli, da je v Športnem parku na 
Viru prav vsak dan športni dan.

Gregor Horvatič Podpredsednik 
ŠD VIR

Košarkarski klub Helios 

V novo sezono s skoraj 
nespremenjeno ekipo

venstvo, da je to več vredno, kot pa 
medalja. Tako da zadovoljstvo zago-
tovo je, podlago in kvaliteto imamo 
za naprej, osebno sem mnenja, da 
je na svetovnem prvenstvu še lažje 
dobiti medaljo kot na evropskem in 
smo dobro zastavili, kar se tiče repre-
zentance. 

To je zagotovo dobra promocija 
tudi za slovensko košarko. Poziti-
ven utrip za naprej.
Absolutno, košarka je rabila en od-
meven rezultat za naprej, do sedaj 
ga Olimpija ni dala, reprezentanca 
nam ga je dala, ampak to je vse po-
vezano. Zdaj, ko je reprezentanca 
naredila dober posel, je zagotovo 
tudi Olimpija lažje sestavila ekipo in 
lahko naredi v tej sezoni dober posel, 
vsaj z ekipo, kot jo ima. Promocija 
reprezentance je naredila zelo dobro, 
pravo pot in za košarko je na tej točki 
bistveno lažje. 

Eden izmed akterjev letošnjega 
EP-ja je bil tudi Domen Lorbek, 
pred leti košarkar v domžalskem 
Heliosu. Kaj pa sicer – domžalski 
košarkarji na reprezentančni rav-
ni, trenutno noben iz vaših vrst ni 
uvrščen v nacionalni ekipo? 
V reprezentanci je bil samo en igra-
lec, ki je igral minulo slovensko pr-
venstvo, to je Klobučar, drugače pa 
je bil na širšem spisku iz domžalske 
ekipe Matej Krušič, vsi ostali v re-
prezentanci so bili na prvenstvu ti-
sti košarkarji, ki igrajo v tujini. To 
je odraz stanja, v Sloveniji je manj 
plačljivo in kvalitetni igralci iščejo 
posel drugje, zato se tako sestavlja 
tudi reprezentanca in to ni nič nena-
vadnega. So se pa nekateri sedaj vr-
nili, kar pomeni, da bo v bodoče več 
igralcev iz slovenskega prvenstva v 
reprezetnančni ekipi in mislim, da 
imamo tudi mi svoje, da lahko tudi 
mi kakšnega kandidiramo za nasle-
dnjo sezono. 

Za konec pa povejva še, kdaj bodo 
navijači in gledalci KK Helios svo-
je moštvo lahko prvič ponovno 
srečali v HKC? Kdaj se torej začne 
prvenstvo oz. jadranska liga? 
Prvenstvo se začne 10. oktobra, prvo 
kolo jadranske lige je Cedevita v 
Domžalah, isti dan se prične tudi dr-
žavno prvenstvo. Ker pa igramo obe 
prvenstvi vzporedno, bomo tekme 
domačega prvenstva odigrali že prej. 
Čaka nas naporno prvenstvo, Domža-
le odigrajo preko 70 tekem. Problem 
je tudi ta, da smo edini v NLB ligi, ki 
igramo vzporedno še slovensko pr-
venstvo, imamo dodatnih pet tekem, 
sicer so rezervni termini, a zgodilo 
se bo tudi to, da bomo odigrali po tri 
prvenstvene tekme na teden. 

Ja, pred košarkarji Heliosa je zagoto-
vo naporna sezona, mi pa jim želimo 
čim več zmagovitih trenutkov.

Mateja A. Kegel 

Vadba za otroke, stare od 18 
mesecev do treh let

Gibalna igralnica
pomeni, da gradimo odnose 
v njej, se socializiramo, se 
naučimo sodelovati, si izme-
njujemo mnenja in izkušnje. 
Za nekatere otroke je to prvi 
pravi stik z novo okolico in 
ljudmi. Otroku moramo dati 
čas,  da se navadi novih pro-
storov, novih ljudi in pravil, 
ki jih imamo. Pri tem pa nam 
pomaga dejstvo, da je to pri-
jetna dejavnost, ki povezuje 
otroka in mamico, očka, ba-
bico ali dedka, saj ustvarjata 
skupaj, se skupaj igrata in 
seveda sodelujeta s skupino. 
Ure so zasnovane tako, da se 
otroci preko zabave naučijo 
želenih stvari. Preizkušamo 
se v poligonih in s tem spod-
bujamo otrokove gibalne 
spretnosti, v brcanju žoge, se 
izražamo ob glasbi in se uči-
mo prvih korakov ob glasbi, 
oponašamo živali, lahko pa 
lepimo sestavljanke, barva-

mo, iščemo predmete… Ples je ena iz-
med dejavnosti, ki spodbuja motoriko, 
koordinacijo gibov, orientacijo v pro-
storu in času. Vsako uro dodamo nekaj 
novega in ponovimo tisto, kar smo se 
že naučili. 
Srečujemo se vsak četrtek ob 17.30 
uri v Plesalnici. Vse kar rabite s seboj 
so copatki in športno oblačilo in seveda 
veliko energije! Več informacij lahko 
preberete na www.mikiples.com.  

Špela Rozman Nahtigal, 
vodja Plesne šole Miki

je trener  Mile zavihal rokave in skupaj s fan-
ti so dosegli zavidljivo formo. Na prijateljskih 
tekmah pravzaprav niso bili poraženi od niko-
gar, tudi od leto starejših nasprotnikov ne. In-
terblock, Olimpija, Triglav, Radomlje so ekipe, 
ki so jim stale nasproti. V ligaškem tekmovanju 
igrajo s še 10 ekipami, med katerimi so tudi leto 
dni starejši predstavniki istega kluba in se ime-
nujejo Domžale-Ihan. Morda velja omeniti za 
tiste, ki tako podrobno ne spremljajo nogometa, 
da se od selekcije U-12 igra z vsakim nasprotni-
kom doma in v gosteh, in sicer na en tekmovalni 
dan štiri tekme, pri čemer ima vsaka ekipa dve 
moštvi, ki se po prvi odigrani tekmi zamenjata. 
Tako je ob štirih zmagah možno osvojiti 12 točk. 
V dosedanjih 4 srečanjih so Domžalčani osvojili 
36 točk in se pomerili že z Interblockom, Do-
lomiti iz Dobrove, FC Ljubljano in Kamnikom. 
Skratka, gre jim dobro in tudi zagnanost dečkov 
je velika. Seveda je vse skupaj le začetek sezone, 
ki bo dolga, a upajmo tudi uspešna.

Bojan Cerar

Starejši dečki zmagovalci turnirja 
U-13 TOP 5
V športnem parku NK Interblock se je v so-
boto, 20.  junija 2009, odvijal izredno močan 
turnir – TOP 5, na katerem so sodelovali klu-
bi NK Interblock, NK Olimpija, NK Nova 
Gorica, NK Maribor in NK Domžale, pod 
vodstvom trenerja Primoža Kostanjška.

V »kvalifi kacijah« so igrali vsak z vsakim. Tur-
nir se je začel z tekmo med Domžalami in In-
terblockom. Zmagal je Interblock z rezultatom 
2:0. Dobra tekma, toda slaba realizacija. Drugo 
tekmo so Domžalčani igrali z Olimpijo in jo 
dobili s 3:2. Na tretji tekmi nas je čakala Nova 
Gorica, s katero so Domžale remizirale 0:0 in še 
tekma z Mariborom, ki so jo Domžale izgubile z 

studio kitajske masaže

Izkušeni mojster s Kitajske vam nudi originalno kitajsko 

TUI NA masažo, refleksno masažo stopal in akupresuro.

Do konca oktobra vam nudimo 40 % popusta!

Ljubljanska cesta 84, 1230 Domžale, GSM: 041/525 638

Novice iz 
MNZ Domžale

rezultatom 2:0. Od petih klubov je tako po vseh 
odigranih tekmah izpadla Olimpija, obe polfi -
nalni skupini sta bili znani. Interblock:Domžale 
in Maribor:Gorica. Pričela se je prva polfi nalna 
tekma med Mariborom in Gorico. Zmago so pri-
čakovali v taboru Maribora, ampak tudi podpo-
ra, čeprav tiha, Zlatka Zahoviča jim ni prinesla 
fi nala. Goričani so jim prav proti koncu tekme 
zabili gol. Veliko veselje v taboru Gorice, razo-
čaranje na drugi strani.
Sledila je druga polfi nalna tekma. Naši fantje 
so verjeli vase, maščevanje proti tako opevane-
mu Interblocku se je začelo. Zelo dobra tekma, 
izenačena, na koncu rezultat 0:0. Noro, penali. 
To ni za slabe živce, tišina na igrišču, tišina ob 
ograji. Fantje so se zbrali, strelci skoncentrirali 
in odlično streljali na gol, naš golman 100 od-
stotno pri stvari in – zmagaaaaaa!!! 3:2. Gremo 
v fi nale. Nepopisno vzdušje med igralci, da o 
gledalcih sploh ne govorim, noro, nepozabno. 
Dragi navijači – ste zakon. Gremo naprej. Gre-
mo v fi nale, kjer nas čaka Gorica.
Pred fi nalom se je odvijala tekma za tretje me-
sto. Ponovno so odločili kazenski streli, kjer so 
bili boljši Mariborčani. Obliž na rane Maribora, 
ampak tako pač je v športu. Ni samo ime, je tudi 
srce.
Finale se je pričel. Igra je stekla, zelo izenačena 
tekma, na koncu pa – pa ne že spet – kazenski 
streli. Ali lahko še kdo zdrži ta pritisk. Zelo 
izenačeno izvajanje kazenskih strelov, dobre 
obrambe, ponovno smrtna tišina na igrišču in 
ob njem, napetost je naraščala, ampak tudi to-
krat boljši in srečnejši Domžalčani. Zmaga 7:6. 
Noro. Dali smo si duška, tako igralci, trener, kot 
gledalci ob igrišču. Pa saj tako je prav.
NK Interblocku se moram v imenu vseh zahva-
liti za izredno dobro organiziran turnir, kljub 
slabemu vremenu. 
Bravo fantje, zelo zelo dober obet pred novo se-
zono. Nihče ni nepremagljiv, samo verjeti mora-
te vase. Ste zakon.

M. G.
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ATOMovci na svetovnem 
S.K.I.F. karate prvenstvu 

Ob prestižni zlati 
medalji za Slovenijo 
še dve – za 
domžalski ATOM

Atene so od 22. do 26. julija gostile najboljše 
karateiste sveta. In med zares najboljše – z 
odličji – sta se uvrstila tudi dva člana Karate 
društva ATOM Shotokan-Do iz Domžal, Gre-
ga Teršek in Tamara Kokalj.
Za majhno Slovenijo je vsakršna medalja velik 
uspeh, “čeprav smo se že kar navadili ekipne 
medalje mojstrice Tamare Kokalj,” kot se je iz-
razil Lovro Kokalj. Karateistka je na tretjo sto-
pničko po katah stopila skupaj s Polonco Hull in 
Irino Mlinarič. Za še en velik uspeh, ki je bil že 
kar presenečenje, je poskrbel še Grega Teršek, 
ki je s tretjim mestom v kumite absolutno med 
kadeti postal tretji borec na svetu.
Za piko na i je po dveh odličjih poskrbel celj-
ski karateist Rok Ojstršek, ki si je s tem zaslužil 
zelo lep sprejem v domačem Celju – kot se za 
svetovnega prvaka spodobi! Veselili so se tudi 

ATOMovci, ki so ponosni na vsako priznanje z 
največjih tekmovanj, saj ta dokazujejo pridnost 
in vztrajnost domžalskega karate društva!
Izkušnje in uspehe so si na svetovnem prvenstvu 
nabirali še David Kardum, ki se je v kumiteju 
prebil do vrat fi nal, dober dan pa je Tadeju Trin-
ku v močni konkurenci 95 borcev nad 75kg v 
kumite borbah prinesel 10. mesto. ATOMovci so 
imeli še enega fi nalista, Simona Planka, ki je bil 
končno osmi v katah, svoj polfi nalni nastop pa 
sta si z dobro predstavo zagotovila še Timotej in 
Tamara Kokalj v katah.
Med množico karateistov je nastopil še Rok 
Kurent, Lovru Kokalju pa je nastop na 10. sve-
tovnem prvenstvu preprečila poškodba in je zato 
svoj “nastop” opravil kot mednarodni sodnik.

Vera 

Državno prvenstvo trdih disciplin 
kickboxinga, ful kontakta, low 
konta in K1-R v začetku septem-
bra v Krškem je Klubu borilnih 
veščin – Mladi boksar Dob prine-
slo kar štiri nove državne prvake. 
Uspeh je toliko večji, ker so prav 
vsi tekmovalci iz naše občine po-
stali državni prvaki. Čestitamo!
 
Na omenjenem državnem prvenstvu, 
ki so ga organizirali Klub tajskega 
boksa Krško in Klub borilnih veščin 
Sevnica ter Kickboxing zveza Slo-
venije, je sodelovalo 55 tekmoval-
cev in tekmovalk iz naslednjih klu-
bov: KTB Krško, JKD&KBK Istra, 
KBV Domžale, ŠD Stražišče, ŽŠD 
Maribor, KBV Sevnica, KIT Izola 

Klub borilnih veščin Domžale – 
Mladi boksar Dob

Čestitamo novim štirim 
državnim prvakom

in KBK Center Ljubljana. Glavni 
sodnik in vodja tekmovanja je bil 
predsednik Kickboxing zveze Slo-
venije, mag. Darko Filiput, sodili pa 
so še: Marjan Šibila, Primož Sukna-
ič iz Ljubljane ter Tončka Kaluža 
iz Ormoža, predsednik tekmovalne 
komisije je bil Ivo Vodopivec iz 
Nove Gorice. 
Iz Kluba borilnih veščin Domžale – 
Mladi boksar Dob so vsi štirje na-
stopajoči tekmovalci postali v svojih 
kategorijah državni prvaki, in sicer: 
Jan Dolinar, mladinci do 71 kg, Ma-
tej Balantič, člani do 91 kg, David 
Nagode člani do 86 kg in Marjan 
Bolhar člani do 75 kg. Čestitamo!
Za zmagovalce državnega prven-
stva med člani, ki so kot državni 

prvaki kandidati za reprezentanco 
in nastop na svetovnem prvenstvu 
od 23. do 29. novembra v Italiji, bo 
selektorska komisija organizirala 
priprave. 
Klub se zahvaljuje za pomoč navi-
jačem, klubskemu teamu, Občini 

Domžale, Zavodu za šport in rekre-
acijo Domžale, Radiu HIT, Krajevni 
skupnosti Dob, Osnovni šoli Dob, 
Centru požarne varnosti Domžale, 
Heliosu ter Fitnes centru Otelo.

Vera

Še vedno se nam 
lahko pridružite 
Karate klub Domžale je na široko odprl svoja 
vrata vsem svojim starim in novim članom. 
Treningi so v polnem razmahu in še vedno se 
nam lahko pridružite na naših treningih. 

Člani, ki se zaradi upravičenih razlogov niso 
mogli udeležiti rednih preizkusov znanja, so to 
možnost dobili na dodatnem izpitnem roku 28. 
septembra. Kljub temu, da se naši člani redno 
udeležujejo vseh klubskih aktivnosti, pa se tudi 
zgodi, da morajo zaradi šolskih obveznosti ali pa 
drugih »nepremostljivih ovir« izpustiti kakšen 
dogodek, kot so to npr. preizkusi znanja. Zato so 
vedno na voljo dodatni izpitni roki, ki pa po na-
vadi zasedejo termine ravno na začetku sezone, 
tako da lahko, po uspešno opravljenem izpitu, 

Sankukai karate klub Domžale

člani nemoteno trenirajo dalje v svoji skupini in 
normalno napredujejo. 
Izpit za višji pas sta uspešno opravila Rok La-
vrič (8. kyu) in Luka Grošelj (3. kyu).
Še vedno se nam lahko pridružite na trenin-
gih za nove člane, osnovnošolce in cicibane na 
naslednjih lokacijah:
• DOMŽALE, klubski prostori, Ljubljanska 58, 

 torek in četrtek, od 17.30 do 19. ure
• RADOMLJE, OŠ Preserje pri Radomljah, Pe-
 lechova 83, torek in četrtek, od 17. do 18. ure
• MENGEŠ, OŠ Mengeš, Šolska ulica 11, torek 
 in četrtek, od 17. do 18. ure
• RODICA, stara OŠ Rodica, Šolska ulica 1, 
 Jarše, torek in četrtek, od 18.30 do 19.30. 

G. J.

Letos se je Maks Kokalj, ki se je z društvom 
Dolenjski pohodniki povzpel že na kar nekaj 
zanimivih vrhov, kot član njihove odprave na-
menil v najvišji vrh Demavend, v mistično ne-
poznani Iran. »To je država enkratnih spome-
nikov mogočnih cesarstev, obenem pa vstop v 
drugačnost potovalnih doživetij po puščavski 
pokrajini, starodavnih karavanskih poti tja 
proti Indiji in Kitajski, med gorskimi vasi-
cami, kjer se je – kdo ve kdaj – ustavil čas,« 
pripoveduje Maks in pove, da so se namenili 
na goro Demavend. 

To je pravzaprav ugasli vulkan v visokem gorovju 
Elbruz, ki ločuje iransko ploščo od Kaspijskega 
morja. Vodja alpinistične odprave je bil Bogdan 
Kastelic. Člani so z letalom odpotovali do Istan-
bula, od tam pa v Teheran, kjer jih je čakal iran-
ski vodnik, ter se z njimi odpeljal do Teherana, 
od tam pa z manjšim avtobusom do mesta Polur, 
prvega izhodišča na za vzpon na Demavend, v 
višini okoli 2000 m. Po prvi aklimatizacijski turi 
Tizkuh na višini 3100 m, so drugi dan napredova-
li do 3200 metrov, nato pa do večjega bivaka na 
4300 metrih, kjer pa so se že soočali z hudo sla-
bim vremenom z meglo, sneženjem, sunki vetra 
krepko preko 100 km/h in mrazom pod –20°C. 
»Za prenos težjih tovorov vodniki z mulami v 

Maks Kokalj o alpinistični odpravi na Demavend – 5671 m
tako hudih razmerah niso mogli priti do druge-
ga tabora, zato smo se morali z drugega tabora 
sami vračati okrog 150 višinskih metrov po težje 
tovore naše opreme,« se spominja slabih razmer 
za vzpon na Demevend moj sogovornik ter pove, 
da so se po dolgem bivakiranju in poizkušanju 
vzpona zaradi slabega vremena morali sprijazniti 
z resnico, da je narava močnejša od odprave ter 
sestopili v dolino ter se vrnili v Teheran. Moder-
no prestolnico z muzeji, šahovskimi palačami in 
mošejami so si dobro ogledali, čas pa je bil tudi 
za obisk treh mest Kašan, Yazd in Eshafan. Pov-
sod je bilo videti veliko znamenitosti in bleščečih 
mošej, kar daje močan vtis, da tukaj prevladuje 

muslimanski svet, moj sogovornik pa si je tudi 
zapomnil, da so tod ženske v zelo podrejenem 
položaju, saj morajo biti pokrite in v črnih dolgih 
oblekah. Iz Eshafana so se zapeljali tudi v Shiraz 
in si ogledali ahamenitske grobnice ter največjo 
perzijsko znamenitost, sloviti Perzepolis iz Dari-
jevega časa, ko so iz ogromnih kosov kamna iz-
klesali mnoge umetnine. »Človek tu čuti posebno 
prijaznost in čutnost ljudi,« je svoje pripovedova-
nje o spoznavanju tega dela sveta zaključil Maks 
Kokalj, ki mu v prihodnje želimo več lepega vre-
mena pri njegovih alpinističnih načrtih. 

M. K. 

Poletni oddih se je končal čeprav 
za nekatere pravega odmora kar 
ni bilo. Že v začetku avgusta se 
plesalci zberejo in začnejo celo-
dnevne priprave na novo naporno 
sezono. Plesni par Matej in Špela 
Kralj sta tako že v avgustu preli-
vala znoj in pridno pilila zahtevne 
elemente plesnih koreografi j. 

Že v začetku septembra ju je čakala 
težka in dolga pot na mednarodni 
plesni turnir v Singapurju kamor ju 
je povabil organizator. Naporna  pot 
in časovni zamik Mateju in Špeli 
ni delal večjih težav. Svojo dobro 

Plesni 
vrtiljak  
Špele in 
Mateja 
se je 
pričel

pripravljenost že na začetku sezone 
sta potrdila s fi nalnim nastopom v 
standardnih plesih kjer je mrgolelo 
vzhodnih plesnih parov. Tudi v la-
tinsko ameriških plesih jima je šlo 
odlično, ker na vzhodu množično 
raje plešejo v latino ritmih in je bila 
udeležba na turnirju množična, je 
bila njuna uvrstitev na sedmo mesto 
super. Sedaj se z novim elanom pri-
pravljata na naslednje tekme, med 
katerimi sledi že konec septembra 
velika nagrada mesta Beograda. O 
njunih nadaljnjih plesnih korakih 
vas bomo obveščali.

LP

Luka Lenič vnovič državni prvak 
Domžalski velemojster Luka Le-
nič je postal že drugič zapored dr-
žavni šahovski prvak. Prvenstvo 
je bilo letos na Otočcu in nekoliko 
okrnjeno, saj je poleg Luke sode-
loval le še velemojster Marko Tra-
tar, pet mednarodnih mojstrov in 
trije fi de mojstri. 
Luka je premagal Gostišo, Igorja 
Jelena, Marka Srebrniča in Kokola, 
preostale partije pa je remiziral, v za-
dnjem kolu s Tratarjem. Ob koncu je 
imel malce sreče, saj bi ga v primeru 
zmage nad Šebenikom Jure Zorko 
celo prehitel, ker bi imel ob enakem 
številu točk boljši rezultat proti zma-
govalcem, torej tistim, ki so osvojili 
več kot polovico točk. Odigrali so 
turnir po Bergerjevem sistemu, ko 
vsak igra z vsakim in v primeru ena-
kih točk odločajo dosežene točke v 
medsebojnih obračunih. Kljub temu 
je Lukova zmaga povsem zaslužena. 
Kot že izkušeni igralec je na podlagi 
pozicije ocenil, da je le malo možno-
sti, da bi Zorko ugnal Šebenika. Luki 
iskrene čestitke!  Zorko je presenetil, 
nekoliko je popustil le v zadnji par-
tiji, vendar s Šebenikom, ki se zane-
sljivo bliža velemojstrskemu nazivu. 
Ta je naposled zasedel drugo mesto. 
Kot vedno je bil zanesljiv olimpi-
jec Jure Škoberne na tretjem mestu. 
Zelo prijetno je s četrtim mestom 
presenetil fi de mojster Vojko Men-
cinger, ki še ne sodi med veterane, je 
pa bil najstarejši v povečini zasedbi 
mlajših šahistov. Vrstni red: Lenič 
6.5, Šebenik in Škoberne po 6, Men-
cinger in Zorko po 5.5, Tratar 4.5, 
Jelen 3.5, M. Srebrnič 3 in Gostiča 
2.5 ter Kokol 2.

Prvakinja Krivčeva, Orehkova šesta 
Žensko člansko prvenstvo se je tudi 
odvijalo na Otočcu. Pomerilo se je 
dvanajst šahistk, odigrale so sedem 
kol. Brez večjih težav je zmagala ve-
lemojstrica Jana Krivec iz Nove Go-
rice. Članica Domžal Špela Orehek 
je zasedla odlično šesto mesto. 
Krivčeva je v prvem kolu presenetlji-
vo izgubila z nadarjeno Špelo Kolarič 
iz Kočevja. Zatem je zabeležila pet 
zaporednih zmag, v zadnjem kolu pa 
je remizirala z Bučarjevo, saj je remi 
zadoščal za zanesljivo prvo mesto. 
Izkušena Indira Bajtova je bila dru-
ga, tretja pa Ksenja Novak, obe sta 
mojstrici. Špela Orehek je premagala 
Majo Nadvešnik in Bučarjevo, remi-
zirala je z mojstricama Števancevo 
in Orlovo ter Kolaričevo, izgubila 
pa je s Krivčevo in Novakovo. Špela 
igra umirjeno, za nadaljnji napredek 
ji bodo koristili močni turnirji, tudi 
s povečini moško zasedbo. Skoraj 
neverjetno je v zadnjem kolu klonila 
Lea Števanec z ženskim šahovskim 
upom Unukovo, saj je v povsem do-
bljeni končnici prekoračila čas za 
razmislek. Na koncu bi lahko bila naj-
manj četrta, če ne celo tretja, pristala 
pa je na sedmem mestu. Šah se torej 
igra do zadnje sekunde! 
Škoda le, ker sta na žen-
skem prvenstvu manj-
kali velemojstrici Ana 
Srebrnič in Darja Kapš, 
saj prvenstvo v nekoliko 
odmaknjenem Otočcu 
vsem ni bilo po godu. 
Vrstni red: Krivec 5.5, 
Bajt 5, Novak 4.5, Kola-
rič in Bučar po 4, Orehek, 
Števanec in Orel po 3.5, 
Nadvešnik in Kralj po 3, 
Unuk 2.5 in Krže 0. 

Mladinci Domžal državni 
prvaki 
Domžalskim mladincem je 
uspel veliki met, saj so na 

Državni prvaki: (od leve) Matej Filip, Jure Pla-
skan, Lan in Bor Turek.                                                                    

Najboljša v državi Jana Krivec in 
Luka Lenič.

Na črno-belih poljih

državnem ekipnem mladinskem prven-
stvu v Novi Gorici osvojili prvo mesto. 
Zmagali so pred favoritom ŽŠK Mari-
bor, na čelu z fi de mojstrom Kokolom. 
Odločilna je bila prepričljiva zmaga nad 
Mariborčani v četrtem kolu s 3 : 1. 
Jure Plaskan, Matej Filip in Lan Tu-
rek so bili v izvrstni formi, nekoliko 
manj na četrti deski Lanov brat Bor. 
Seveda pa je na takšnem tekmova-
nju vsaka dosežena točka dragoce-
na.  Mladi Domžal so v prvih treh 
kolih zabeležili zanesljive  zmage z 
Radensko Pomgrad, Triglavom Kr-
ško in Novo Gorico. Sledil je izje-
mno pomemben dvoboj z Maribor-
čani, ki se ni začel obetavno, saj je 
Bor kmalu izgubil, izenačil je Jure, 
ki je s črnimi fi gurami povsem na-
digral Kokola, na tretji deski pa je 
Lan zgodaj vzel kmeta, vendar se 
je moral ves čas braniti. Kljub temu 
je vzdržal do konca in naposled je 
prednost kmeta pretopil v zmago. 
Po izjemno pomembni zmagi so se 
mladi Domžal srečali z močno za-
sedbo Iga, ki so jo premagali s te-
snim izidom 2.5 : 1.5. V šestem kolu 
so Domžale premagale Komendo, v 
sedmem igrale neodločeno s Krko 
Novo mesto, v predzadnjem kolu pa 
so premagale še Hidrio AET Tolmin. 
Prav v tem dvoboju je že kazalo na 
polom, naposled pa je mladcem le 
uspelo obrniti potek igre sebi v prid. 
V zadnjem kolu so imeli že dve toč-
ki prednosti pred Mariborom, tako 
da so si lahko privoščili nedoločen 
izid z Milanom Majcnom iz Sevni-
ce. Domžale so tako postale ekipni 
državni prvak s točko prednosti pred 
ŽŠK Maribor in tremi točkami pred 
Igom. O izvrstni igri Domžalčanov 
pričo dejstvo, da je bil na prvi deski 
najboljši Plaskan z osmimi točkami, 
na drugi Filip s sedmimi točkami in 
pol, na tretji pa Lan Turek s šestimi 
točkami in pol. Na četrti deski je Bor 
Turek dosegel peto mesto z dvema 
točkama in pol. Vsi so odigrali devet 
kol. Vrstni red: Domžale 24.5, ŽŠK 
Maribor 23.5, Ig  21.5, Krka Novo 
mesto in Nova Gorica  po 18.5, Ko-
menda 18, Radenska Pomgrad 17, 
Triglav Krško 14.5, Milan Majcen 
Sevnica in Hidria AET Tolmin po 2. 

Jože Skok
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Veliko je bilo že povedanega in zapisanega o novi gripi, 
pa verjetno ne bo odveč, če še enkrat v zbrani obliki 
ponovimo osnovna dejstva o pandemski gripi, njenem 
preprečevanju in zdravljenju.

Okužba z novim virusom pandemske gripe povzroči bole-
zen, podobno običajni sezonski gripi.
Bolnik zboli nenadno, s povišano telesno temperaturo 38º 
C, slabim počutjem, bolečinami po telesu, glavobolom, 
kašljem, vnetjem žrela in težkim dihanjem. Vedno niso 
prisotni vsi našteti simptomi, ampak le nekateri. Glede 
na klinično sliko ne moremo ločiti nove gripe od običaj-
ne sezonske gripe, vendar je ukrepanje v obeh primerih 
enako.
Bolezen poteka pri večini pacientov v blagi obliki in se 
pacient lahko zdravi doma. Bolezen se pogosteje zaplete 
pri starejših pacientih nad 65 let, pri kronično bolnih (pa-
cienti s kroničnimi boleznimi dihal, ledvic, jeter, srčno-
žilnega sistema, z nevrološkimi boleznimi in sladkorno 
boleznijo) ter pri zelo majhnih otrocih. Pri starejših in 
kronično bolnih se poslabša osnovna bolezen, lahko se 
gripi pridruži bakterijska pljučnica. Pri majnih otrocih  se 
pogosteje vname srednje uho.
Bolezen se prenaša s človeka na človeka, preko kužnih 

V soboto, 12. septembra 2009, 
je naš klub uspešno organiziral 
regijsko tekmovanje v smučar-
skih skokih za najmlajše tekmo-
valce.

Tekmovanje se odvijalo na pla-
stičnih skakalnicah HS 15 m in 
HS 23m. Udeležilo se ga je 27 
tekmovalcev iz Ljubljanske regi-
je, starih od  9 do 11 let. Tekmo-
vali so v štirih starostnih kategori-
jah. Odlično se je odrezal domači 

Mandala je sanskrtska beseda za 
krog. Predstavlja red, strukturo 
osrediščenje in popolnost. Krog 
nas spremlja povsod v naravi, tako 
v mikro in makrokozmosu. Že od 
praveka je bila glavni simbol za 
koncentracijo, meditacijo, oseb-
nostni zrelostni proces, zaščito in 
zdravljenje. Vse, kar je ustvarje-
no, je ustvarjeno iz istega magne-
tnega področja, kot naše telo. Isto 
geometrijsko telo, ki se nahaja v 
našem polju, je okoli v univerzu-
mu – planetih.

Podobe, ki nas obdajajo, vplivajo 
na naše razpoloženje. V naravi so 
mandale povsod okoli nas. Kjer je 
središče, ki se odpira navzven, je tudi 
mandala: prerez drevesnega debla, na 
pol prerezano jabolko ali pomaranča, 
cvet cvetlice, polž, ptičje gnezdo, 
pajčevina med rastlinami, oko, sne-
žinka, solni in vodni kristali … 

Mandale v naravi
Vesolje je sestavljeno iz geometrije 
in vibracij, zato srečamo mandalo v 
vseh religijah in kulturah. Mandalo 
imenujemo tudi »govorica tišine« in 
»govorica svetlobe«. Je praizvorna 
govorica, ki ni v obliki. Je naravni 

HLADNO

SVEŽE SVETLO

        MOKRO

        TOPLO

HLADNO

        TOPLO

Mandala 
kot naravni 
feng shui

Feng Šu, ker združuje pravilni ritem 
in harmonijo.
Krog kot simbol najdemo v vseh re-
ligijah in kulturah, mogoče z drugim 
imenom in za drugi namen. Vendar 
povsod predstavlja simbol zaščite. 
Primeri mandal v stavbarstvu: Egip-
čani so mandalo upodobili v Oziriso-
vem templju v Abydusu. Stolnice v 
Franciji, med njimi tudi slavna Notre 
Dame v Parizu, imajo okrogla okna, 
tako imenovane rozete, ki so krasni 
primeri mandal. V Sloveniji ima-
jo cerkve pogosto lepo oblikovana 
okrasna okna na cerkvah. V mošejah 
krasijo stene in strope bogata besedi-
la iz korana, napisana v krogih. Kelti 
so uporabljali pri svojih zapletenih 

vezeninah vzorce krogov in s tem 
opozarjali na večno gibanje. Budisti 
in hindujci upodabljajo različne man-
dale. Tudi v vsakodnevnem življenju 
je krog simbol povezanosti, neraz-
družljivosti in solidarnosti, kot na 
primer družinski krog, krog znancev 
in prijateljev, olimpijski krogi …
Večina živih bitij začne življenje kot 
enostavna, mikroskopsko drobcena 
struktura, kjer se vsak atom in vsa-
ka celica zvrsti okrog jedra. Jedro 
je krog z zrncem (nukleol), ta pa 
predstavlja vir univerzalne energije. 
Mandala se začne in konča v sredini, 
s takšno zgradbo pa posnema nara-
vo. V sredini se nahaja sedem en v 
drugem prepletenih krogov iz katerih 

lahko narišemo nove kroge. „Krog s 
središčem“ je tudi osnovna struktura, 
ki jo najdemo v biologiji, geologiji, 
kemiji, fi ziki, astronomiji ipd. 
Vse razlage pomena mandale so si 
enotne, da je njeno središče pove-
zano s središčem tistega, ki jo riše. 
Švicarski psiholog C. G. Jung jo 
je razumel kot ključ k skrivnostim 
našega notranjega sveta. Krožne 
podobe so bile zanj premik v sme-
ri osebnostne rasti, izražanje ideje 
varnega zatočišča, pot v lastno sre-
dino, samo ozdravitev in prebuditev 
univerzalnega reda. 
Globok simboličen pomen manda-
le in raznolikost vzorcev omogoča 
duši, da se sprosti od naporov. Ume-
tniki, misleci in duhovniki, pa tudi 
preprosti ljudje, so skozi stoletja 
uporabljali mandalo kot pripomo-
ček za dvig zavesti iz linearnega, 
racionalnega, ki ga predstavlja leva 
polovica možganov, v ciklično, ima-
ginarno, intuitivno, ki ga spodbuja-
mo z desno polovico možganov. V 
mandali se združujejo narava in kul-
tura, preteklost, prihodnost in seda-
njost, duh in materija, starodavno in 
moderno, zavestno in podzavestno. 
Na zahodu je postala mandala pri-
ljubljen pripomoček za meditacijo 
in zmanjševanje stresa. S kreativnim 
risanjem mandal si lahko načrpamo 
novih moči, obenem pa občutimo 
novo veselje, radost, sproščenost, 
mir, zadovoljstvo, harmonijo in iz-
polnitev. Več o mandalah najdete na 
spletni strani www.mandala.si.

Irena Jarc, prof. pedagogike

Nova gripa kapljic, ki nastajajo ob glasnem govorjenju, kihanju in 
kašljanju. Kužne kapljice ne sežejo dalj kot meter od 
bolnika, lahko pa padejo na okolne površine, kjer virus v 
nekaj urah propade. Če se dotaknemo okužene površine, 
kjer je virus še živ, se lahko preko prenosa virusa z  rok na 
sluznice prav tako okužimo.
Ob pojavu bolezenskih znakov, ki bi bili lahko gripa, pa-
cient ostane doma in se telefonsko posvetuje z osebnim 
ali dežurnim zdravnikom. Zdravnik bo glede na starost 
pacienta in njegovo  kronično obolelost ocenil, ali potre-
buje pacient protivirusno zdravilo (Tamifl u, Relenza). Ve-
čina pacientov z gripo ne bo potrebovala protivirusnega 
zdravila, ker je njihov imunski sistem zadosti močan, da 
bo uspešno obvladal okužbo. Zdravljenje s protivirusnimi 
zdravili je smiselno le pri kronično bolnih, starejših od 
65 let, zelo majhnih otrokih in nosečnicah. Protivirusno 
zdravilo le  omili potek bolezni in jo skrajša za kakšen 
dan.
Vsi ostali oboleli bodo potrebovali le simptomatska zdra-
vila (zdravila, ki lajšajo simptome) in osnovno nego doma. 
Pacient mora počivati, piti veliko tekočine. Pri telesni 
temperaturi nad 38,5º C naj vzame eno izmed zdravil za 
zniževanje povišane telesne temperature, pri nahodu naj 
si v nos vkapava kapljice, ki mu bodo olajšale dihanje, v 
primeru nadležnega suhega kašlja, naj vzame zdravila za 
preprečevanje kašlja. Pacient mora ostati doma vsaj 7 dni, 
v primeru podaljšanih simptomov pa še nekaj dni dlje. 

Otroci so kužni nekoliko dlje časa (10 dni).
Pacient mora v poteku prebolevanja gripe TAKOJ poi-
skati zdravniško pomoč v primerih, kadar:
- diha s težavo ali ima hude bolečine v prsih;
- izkašljuje gnoj ali krvavo sluz;
- dojenček diha hitro ali neredno;
- se ustnice obarvajo modro ali vijolično;
- pogosto bruha;
- kaže znake izsušitve, omotičnost, slabotnost, gre 

malo na vodo, ki je temno obarvana in ima neprijeten 
vonj;

- se pojavijo nenadzorovani krči;
- postane manj odziven, zaspan, počasen, zmeden.
Zdravniško pomoč morajo pacienti poiskati tudi v pri-
merih, če se po nekaj dneh (dveh, treh) stanje ne prične 
izboljševati. Ob dodatni bakterijski infekciji se pacient 
počuti vedno slabše, vročina vztraja, kašelj postane obi-
len, gnojen, pacient težje diha – pojavijo se simptomi 
pljučnice. Majhni otroci postanejo nerazpoloženi, joka-
vi, tožijo o bolečinah v ušesih – razvilo se je bakterijsko 
vnetje srednjega ušesa. 
Zdravi  družinski člani naj upoštevajo higienske ukrepe, 
da se ne nalezejo gripe. Pogosteje naj si umivajo roke 
z milom, predvsem po vsakem kašljanju, kihanju, bri-
sanju nosu ali dotikanju onesnaženih površin. Roke je 
potrebno umivati vsaj 20 sekund z milom in toplo vodo. 
Roke naj obrišejo in z brisačo zaprejo pipo. Kihati in 

kašljati je potrebno v robček, ki se ga po uporabi zavrže. 
Če ni možnosti za umivanje rok, zadostuje tudi uporaba 
razkužil za roke. Pacient naj bo nameščen v sobi, ki je 
ločena od skupnih bivalnih prostorov. V sobi naj bo na-
meščeno razkužilo za roke in posebna plastična vrečka 
za pacientove odpadke. Po vsakem stiku z bolnikom ali 
njegovim perilom ali posteljnino si moramo umiti ali 
razkužiti roke.
V primeru obiska zdravnika naj si pacient nadene kirur-
ško masko. Masko naj si nadene tudi družinski član, ki 
neguje pacienta. Masko je pri snemanju vedno prijeti za 
trakce, nikoli za del, ki pokriva usta in nos, saj je v tem 
delu onesnažena z bolnikovimi izločki. Masko po enkra-
tni uporabi zavržemo in si vedno umijemo roke. 
Za čiščenje onesnaženih površin uporabljamo običajna 
gospodinjska čistila, jedilni pribor bolnika peremo z 
običajnimi detergenti, posteljnino in drugo perilo pere-
mo z običajnimi praški.
Z doslednim upoštevanjem osnovnih higienskih ukre-
pov bomo v veliki meri zajezili širjenje gripe. V mese-
cu oktobru pa bodo na razpolago tudi prve doze cepiva 
proti novi gripi, ki je, tako kot vsa cepljenja, edino zares 
učinkovito sredstvo proti širjenju bolezni. O začetku in 
načinu cepljenja bodo občani pravočasno obveščeni.

Polona Burja, dr. med.
Spec. druž. med.

Regijsko tekmovanje 
v smučarskih skokih

tekmovalec Matic Lebar, ki je do-
segel 3. mesto v kategoriji dečkov 
do 10 let.
Vabimo vse mlade, ki bi jih zani-
mali smučarski skoki, da se nam 
pridružijo. Treningi potekajo trikrat 
tedensko. Kondicijo in tehniko tre-
niramo v telovadnici, skačemo pa 
na skakalnicah v Ihanu.
Dodatne informacije dobite na tel.:  
041/647-703 in 040/558-136.

SSK SAM IHAN

Kalisz, starodavno mesto Poljske, 
je v dneh od 23. do 27.septembra 
gostilo Svetovno prvenstvo v hip 
hop-u, electric boogie-ju in break 
dance-u za leto 2009. Slovensko 
reprezentanco so zastopali tudi 
plesalci PK Miki, in sicer: Janez 
Štrukelj, Špela Brkič, Vita Osolin, 
Tea Pongračič, Dejan Djurovič in 
Andraž Mrak. 

Po Evropskem prvenstvu v street 
disciplinah 2009, ki je potekalo od 
2. do 5.julija v Kopru, smo zad-
nji vikend v septembru spreml-
jali nastop slovenskih plesalcev na 
Svetovnem prvenstvu v street disci-
plinah 2009. 
Prvo pionirsko medaljo v electric 
boogieju med pari sta Sloveniji pri-

Janez Štrukelj in Anja 
Štefančič, svetovna prvaka 
v electric boogieju 2009

plesala Janez Štrukelj (PK Miki) in 
Anja Štefančič (PK Evora). Na SP 
sta na predlog pedagoga in koreo-
grafa Andraža Mraka nastopila kot 
mešani par dveh slovenskih klubov. 
Na veliko veselje je Plesna zveza 
Slovenije predlog podprla, Janez in 
Anja sta dokazal kvaliteto in postala 
svetovna prvaka. »Super sta nasto-
pila. Vesel sem, da je Anja pristala 
na predlog in se nekajkrat tedensko 
iz Cerknice pripeljala v Jarše, kjer 
smo trenirali,« je njun nastop ko-
mentiral Andraž. Oba sta nastopila 
tudi kot solista.  Med 15. tekmoval-
ci si je Janez priplesal 5.mesto, Anja 
pa 8.mesto.
V mladinski kategoriji electric boo-
gie parov sta barve Slovenije zasto-
pali Tea Pongračič in Vita Osolin, 

koreograf Andraž Mrak. Osvojili 
sta 6.mesto. Med hip hop solistkami 
je zelo dobro nastopila tudi Špela 
Brkič, koreograf Martina Mrak Te-
kavc, in v konkurenci 99. tekmo-
valk osvojila 31.mesto.
Naša vrhunska športnika Dejan 
Djurovič in Andraž Mrak, evropska 
podprvaka za leto 2009, sta na SP 
zgrešila fi nale in osvojila 8.mesto. 
Njun sicer odličen nastop žal ni pre-
pričal mednarodnih sodnikov. »Nad 

rezultatom sva razočarana. Letos 
sva plesno napredovala, točko do-
delala. Je že tako, da je sojenje v 
plesu subjektivno. Rezultat naju ne 
bo ustavil. Naslednje leto bova do-
kazala, da spadava v sam vrh elec-
tric boogie plesalcev,« je telefonski 
pogovor s poti proti domu zaključil 
Andraž.      

Saša E.
www.mikiples.com
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ZAHVALA

V 61. letu starosti nas je mnogo prezgodaj 
zapustil dragi mož, ati, dedi, tast in svak

Tomaž Novak 
iz Domžal

Iskrena hvala vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem, sodelavkam 
vrtca Dominik Savio, sodelavcem Filca in sodelavkam Steleplesk ter 
znancem za izrečeno ustno in pisno sožalje, podarjeno cvetje, sveče 

in denarno pomoč. 

Vsa zahvala velja tudi Pogrebni službi Vrbančič in pevcem za zapete 
žalostinke.

Hvala vsem in vsakemu posebej, ki ste ga spremljali na njegovi 
zadnji poti.

Vsi njegovi

V sredo, 9. septembra, smo se na
domžalskem pokopališču poslovili od

Ljuba Bevca

ki je v petdesetem letu starosti končal svojo
življenjsko pot.

Iskreno se zahvaljujemo vsem, ki ste se prišli
od njega še zadnjič posloviti.

Vsi njegovi

Bolečina, ki nam v srcu tli,
te v življenje več ne obudi. 
Slej ko prej čas zabriše vse sledi, 
a spomin ostane, nikdar ne zbledi.

V SPOMIN 
Mineva leto dni, odkar nas je zapustila naša 
draga mami in stara mama 

Vida Dimc
iz Depale vasi

Hvala vsem, ki se je še spominjate, se ustavljate na njenem grobu, ji 
prižigate sveče in poklanjate cvetje.

Vsi njeni

V naših srcih ti naprej živiš, 
zato pot nas vodi tja, 
kjer v tišini spiš. 
Tam lučka ljubezni vedno gori, 
spomin nate med nami živi.

V SPOMIN
V teh dneh mineva trideset let, od kar si nas 
za vedno zapustil dragi mož, ata in dedek

Francelj Skol
z Vira

Hvala vsem, ki se ga spominjate, obiskujete njegov poslednji dom in 
mu prižigate sveče.

Pogrešamo te.

Vsi njegovi

rojstvo, toplina, razposajenost ... 
vera, upanje, ljubezen …  
partnerstvo, starševstvo, odgovornost …
prevare, laži, razočaranja … 
hrepenenje, žalost, obup … 
čas, ko se duša utrudi od bremena življenja čas, 
ko se duša spočije … 
čas, ko se duša opomore in gre novo pot …

V SPOMIN

Miroslavu Gostinčarju
z Vira pri Domžalah

Te dni v oktobru mineva peto leto slovesa.
Hvala vsem, ki se ga spominjate in z lepimi mislimi postojite ob 

njegovem grobu.

Vsi njegovi

Nekoč je bilo upanje, 
veselje, hrepenenje …
Zdaj so črke v kamnu, 
bolečina v srcu, solze 
in drž ter nemi jok.

V SPOMIN
20. oktobra bo minilo leto dni, odkar nas je 
zapustil

Mavricij Grošelj
Zahvaljujemo se vsem, ki postojite ob njegovem grobu, mu prižgete 

svečke ali se ga kakor koli spominjate.

Njegovi najdražji

9. septembra 2009 smo se poslovili 
od nam dragega 

Mira Repiča
iz Domžal

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, stanovalcem 
Miklošičeve 1 d, PD Bajtar za izrečeno sožalje, sveče ter pomoč. 

Hvala gospe Heleni za prelep govor, pevcem ter Pogrebni službi Vrbančič.  
Vsem še enkrat hvala.

Vsi njegovi 

Pomlad bo na naš vrt prišla
in čakala, da prideš ti.
In sedla bo na rožna tla
in jokala, ker te ni.
(Simon Gregorčič)

ZAHVALA
V 53. letu starosti nas je tragično in mnogo 
prezgodaj  zapustila

Bojana Zor           
roj. Ulčar 
z Vrhpolja 63 a pri Moravčah 

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, sodelavcem in prija-
teljem ter znancem za izrečeno sožalje, darovano cvetje, sveče in prispevke 
za svete  maše ter spremstvo na njeni zadnji poti na pokopališče na Homcu. 

Hvala gospodu župniku Antonu Dobrovoljcu, kolektivom podjetij AS 
Domžale d.o.o., AS Domžale Moto center d.o.o., Simps'S d.o.o. Trzin in 

Pogrebni službi Vrbančič.

Zahvala tudi gospe Mateji Matjašič za ganljive poslovilne besede in vsem, 
ki ste z besedami in dejanji dokazali, da jo boste ohranili v lepem spominu.

Vsi njeni.

Ni te več na vrtu, ne v hiši, 
nič več glas se tvoj ne sliši, 
če lučko na grobu upihnil bo vihar, 
v naših srcih je ne bo nikdar.

V 85. letu starosti nas je zapustil naš dragi ati, 
ata, tast, brat in stric 

Franc Klančar
Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, znancem za 

izrečena sožalja.

Hvala vsem, ki ste ga spremljali na njegovi zadnji poti.

Vsi njegovi

Ti ne veš, 
kako pogrešamo te mi, 
spočij si trudne zdaj oči,
za vse še enkrat hvala ti.

ZAHVALA
V 69. letu starosti nas je zapustil naš dragi ati, 
brat, svak in stric

Stanislav Korošec
Zahvaljujem se vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem in znancem za 

izrečeno sožalje, darovano cvetje, sveče, sv. maše in darove za župnijsko 
cerkev na Homcu.

Iskreno se zahvaljujem zdravstvenemu osebju Gastro klinike in UKC 
Ljubljana za nego v času njegove bolezni, še posebej pa patronažni sestri 

Špeli Frumen za pomoč in nego ob njegovi bolezni.

Hvala gospodu župniku Dobrovoljcu za lepo opravljen obred, pogrebni 
službi Vrbančič, pevcem, kolektivu Lip Radomlje ter Cvetličarni Lap za 

lepe cvetlične aranžmaje.

Hčerka Kornelija

Zahvala ob prerani izgubi našega dragega 
sina, brata in strica 

Miroslava Antona 
Slabiča

Iskrena hvala domžalskim policistom za izredno hiter prihod in velik trud, 
ki so ga pokazali pri oživljanju, reševalcem, Pogrebni službi Vrbančič za 
spoštljiv prevoz pokojnika, g. župniku Janezu Kvaterniku za lep obred, 
pevcem in trobentaču za občuteno petje in zadnje slovo, Komunalnemu 
podjetju Kamnik za ureditev dragega pokojnika in njegovega zadnjega 

počivališča, vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem in znancem, ki ste ga 
pospremili na njegovo zadnjo pot.

Najlepša hvala tudi medicinski sestri ga. Počivavšek, ki je zanj prizadevno 
skrbela po hudi prometni nesreči pred 2 letoma.

Iskrena hvala vsem za izrečeno sožalje in poklonjeno cvetje ter sveče.

Vedno bo ostal v našem srcu. 

Vsi njegovi

Solza, žalost, bolečina
te zbudila ni,
a ostala je tišina, 
ki močno boli.

ZAHVALA
V 70. letu nas je po hudi bolezni zapustil naš 
dragi mož, ati, ata, tast, brat in stric 

Ludvik Oštir
iz Radomelj

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, sodelavcem, prijate-
ljem, znancem in sovaščanom za izrečena sožalja, podarjeno cvetje, sveče, 
svete maše, predvsem pa za tako številno spremstvo na njegovi zadnji poti.
Hvala Pogrebni službi Vrbančič, cvetličarki Mojci Kotar, gospodu župniku 

Jarcu za lepo opravljen pogrebni obred, pevcem, trobentaču za zaigrano 
tišino in praporščakoma.

Vsi njegovi

ZAHVALA

V 89. letu starosti je svojo življenjsko pot 
sklenila naša draga sestra, teta in sestrična

Vida Cimprič
rojena Štebal

Iskrena hvala sorodnikom, sosedom, znancem in prijateljem za izrečeno 
sožalje. Hvala tudi za podarjeno cvetje, sveče ter podarjene svete maše.

Posebna hvala vsemu osebju doma za starejše občane iz Domžal. 
Hvala tudi g. župniku, pevcem in Pogrebni službi Vrbančič.

Vsi njeni 

Ni res, da si odšla – nikoli ne boš!
Ujeta si v naša srca, z najlepšimi spomini … 
in vsak naš korak spremlja te v tišini …

V SPOMIN
9. oktobra bosta minili dve leti, odkar nas je 
zapustila naša ljuba mami 

Rozalija Klopčič – 
Rozka

Hvala vsem, ki postojite ob njenem grobu in prižgete svečko.

Vsi njeni
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KLANE d.o.o.

KLANE d.o.o.
Kajuhova 15

1235 Radomlje

051/313-098

www.klane.si

Notranja in vhodna vrata
Strešna in vertikalna okna

Parketi, kljuke, police
Klimatske naprave

»strokovna montaža«

V REDNO DELOVNO RAZMERJE 
sprejmemo operaterja na mizarskem 
stroju. Zaželjena srednješolska izobraz-
ba, delo se opravlja v poslovni coni v 
Žejah pri Komendi. Gsm: 041/675-048; 
Leska d.o.o. Žeje pri Komendi 118, 
1218 Komenda

RAČUNOVODSKE in SVETOVAL-
NE STORITVE vam nudimo ažurno, 
kvalitetno in po konkurenčnih cenah. 
VEZENŠEK MARIJA s.p., Krožna pot 
62, 1230 Domžale, tel: 040/268-090

INŠTRUIRAM MATEMATIKO, 
dipl. ing. mat. KECELJ Martin s.p., 
Maklenovec 3, 1225 Lukovica, tel.: 
040/550-040. 

SKRBIMO ZA UREJANJE OKOLI-
CE, nudimo obrezovanje drevja, odvoz 
vejevja, košnjo, polaganje trave. Proda-
jamo zemljo, kompost, gnoj. Izposoja-
mo vrtičkarske stroje.  
PRO MOTO d.o.o., Miklošičeva ul. 9, 
1230 Domžale, tel: 041/789-711

SERVIS ŠIVALNIH STROJEV 
KLANČAR s.p. Preserje, Kajuhova 15, 
1235 Radomlje
(v bližini Kemisa), tel.: 01 722 78 97, 
041/689-840

RAČUNOVODSKE STORITVE in 
DAVČNO SVETOVANJE po ugodni 
ceni nudi računovodski servis. FRS 
Nahtigal, d.o.o., Pot za Bistrico 23, 
1230 Domžale, tel.: 041 732 267

PRODAM GARAŽO v triplexu v cen-
tru Domžal. Tel: 041/540-003

PRODAM SUHA DRVA, mešana. Tel: 
041/362-389 

VARUŠKA pazim otroka na svojem 
domu, lahko za daljše obdobje. Imam 
vrt in igrala. Maja Gredelj, Vir, Žnidar-
šičeva ul. 1, Domžale, tel: 051/604-406

V Domžalah ODDAM V NAJEM 
stanovanje v 1. nadstropju, posamezni-
ku ali družini brez majhnih otrok. Tel.: 
7241-541

Vodnikova 3A, 1230 Domžale

Tel.: 059 091 772, e-mail: peter.kecelj@siol.net

SPECIALISTIČNE AMBULANTE

ULTRAZVOČNE PREISKAVE

RAZŠIRJENI SISTEMATSKI PREGLEDI

NOVO! LASERSKI POSEGI NA KOŽI!

NAROČANJE
od ponedeljka od petka od 10h do 14h in od 16h do 19h
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GGGlllaaavvvnnniii dddooobbbiiittteeekkk
20.000 €.

Mercator d.d., Cesta talcev 4, 1230 Domžale, telefon: 01 721 89 41

DELOVNI ^AS:  od ponedeljka do petka od 9. do 21. ure / sobote od 8. do 21. ure / nedelje od 9. do 13. ure (od 5. oktobra dalje)
  

AKCIJA - 40%
na določene modele ur 

znamke Pierre Cardin

AKCIJA 29,90
posebna ponudba ur 

za samo 29,90 €

10% popust za dijake in študente 
ob predložitvi izkaznice.
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